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RZUT OKIEM | PACZKA RADOŚCI

Pani Wioleta (stoi) nie mogła znaleźć słów, by wyrazić radość 
z darów, które trafi ły do jej skromnego domu ze „Szlachetną Paczką” 
– nie tylko dlatego, że jest głuchoniema. Prezenty rozpakowuje 
wolontariuszka Karolina Antoniak. O tym, czym jest pomaganie w ramach 
„Szlachetnej Paczki”, pisze w reportażu na str. 20

Co czwarta złotówka
na inwestycje
Ambitny budżet Łowicza na 2017. str. 4

Jak oszuści
wyłudzają kasę
od przedsiębiorców. str. 10
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Łowicz | Budżet obywatelski – co wybrano

Tak głosowaliśmy
Znamy już wyniki 
głosowania w tegorocznym 
budżecie partycypacyjnym 
(obywatelskim). 
Mieszkańcy każdej 
z dziesięciu dzielnic wybrali 
po jednej inwestycji za 
około 100 tys. zł, która ma 
zostać zrealizowana do 
końca 2017 roku.

Wyniki te na niektórych osie-
dlach są jeszcze weryfi kowane, 
ale za wyjątkiem osiedla Przed-
mieście, różnice głosów między 
poszczególnymi propozycjami są 
na tyle duże, że można już ogło-
sić, które inwestycje wygrały. Na 
Przedmieściu, gdzie po pierw-
szym liczeniu różnica między 1. 
i 2. pozycją wynosiła 4 głosy, za-
rząd postanowił ponownie spraw-
dzić głosy oddane przez internet 
(co miało miejsce już po zamknię-
ciu tego wydania NŁ).

Wyniki prezentują się następu-
jąco:

Osiedle Bratkowice:
1. „Najfajniejszy plac za-

baw w Łowiczu” – moderniza-
cja placu zabaw między blokami 4 
i 5 na os. Bratkowice – 119 głosów 
(72 przez internet i 47 na kartkach)

2. Ustawienie koszy wzdłuż ul. 
Tuszewskiej z budową oświetlenia 
w ul. Tuszewskiej od ul. Młodzie-
żowej do pętli MZK oraz uporząd-
kowanie przejścia między „Medy-
kiem” a Tesco z budową chodnika 
przy ul. Młodzieżowej – 75 (48 i 27)

3. Zmiana istniejących progów 
na progi z kostki w ul. Młodzieżo-
wej, przełożenie chodnika od szko-
ły do ul. Braterskiej oraz wydziele-
nie miejsc parkingowych wzdłuż 
ul. Młodzieżowej – 89 (41 i 48).

Osiedle Stare Miasto:
1. Wykonanie oświetlenia 

w ul. Wegnera – 127 (22 i 106).
2. Wykonanie części chod-

nika po południowej stronie ul. 
Klickiego – 15 (2 i 13).

3. Ułożenie kostki po lewej 
stronie ul. Basztowej i Parkowej 
– 8 (3 i 5).

Osiedle Zatorze:
1. Budowa chodnika 

wzdłuż ul. Żwirki i Wigury – 
137 (92 i 45).

2. Montaż urządzeń fi tness 
przy Orliku na ul. Bolimowskiej 
– 43 (36 i 7).

3. Montaż urządzeń fi tness na 
os. Szarych Szeregów – 17 (16 i 1).

Osiedle Górki:
1. Budowa ulicy Kurpiń-

skiego – 377 (287 i 90).
2. Dokumentacja techniczna 

i zagospodarowanie kompleksu 
rekreacyjnego z placem zabaw 
przy ul. Miodowej – 46 (24 i 22).

3. Utwardzenie ulicy Szyma-
nowskiego – 35 (34 i 1).

Osiedle Przedmieście:
1. Oświetlenie ścieżki zdro-

wia w Lasku Miejskim – 188 
(177 i 11).  str. 5

Świąteczny NŁ
już w środę

Następny, świąteczny, numer 
Nowego Łowiczanina, ukaże 
się w sprzedaży już w środę, 
21 grudnia. Redakcja

Łowicz | Rocznica wprowadzenia stanu wojennego

Kwiaty w miejscach pamięci
13 grudnia, dokładnie 
35 lat od wprowadzenia 
w Polsce stanu wojennego, 
działacze „Solidarności” 
z Łowicza, Skierniewic 
i okolic, a także z zakładów 
mechanicznych Ursus 
wzięli udział w mszy św. 
w intencji „Solidarności” 
i ojczyzny.

Mszę w bazylice katedral-
nej odprawił o godz. 18 ks. Ro-
bert Kwatek. Poczty sztandarowe, 
oprócz wspomnianych już dzia-
łaczy, wystawili także zaprzyjaź-
nieni z nimi kolejarze z Bełchowa 
i Bobrownik, a także uczniowie 
Gimnazjum nr 1 ze sztandarem 
Armii Krajowej. Po mszy wszy-
scy udali się pod pomnik św. Jana 
Pawła II, któremu oddali hołd, 
podkreślając, jak wiele jemu za-
wdzięcza „Solidarność”.

Wcześniej, tego samego dnia, 
kwiaty i znicze zostały przez 
związkowców złożone także 
przed bramą Zakładu Karnego 

w Łowiczu, który był miejscem 
internowania opozycjonistów, 
pomnikiem w Skwerze Solidar-
ności i obeliskiem bł. Jerzego Po-
piełuszki przy kościele ojców pi-
jarów.

Pod pomnikiem na Skwerze 
„Solidarności” składali też kwiaty 

przedstawiciele łowickich struktur 
Prawa i Sprawiedliwości. Po połu-
dniu działacze partii i jej sympaty-
cy pojechali do Warszawy, gdzie 
wzięli udział w manifestacji dla 
upamiętnienia ofi ar stanu wojen-
nego, z udziałem prezesa Jarosła-
wa Kaczyńskiego.   tm, aa

Niedźwiada | Spłonął jeden z największych kurników w powiecie

Ogień był taki, 
że dach runął
W piątek, 9 grudnia, przed godz. 18. w Niedźwiadzie wybuchł pożar 
we wnętrzu olbrzymiego kurnika – jednego z największych na terenie 
powiatu łowickiego, bo o powierzchni około 2,8 m² (176 m długości, 16 m 
szerokości). Ogień rozprzestrzenił się w środku niezauważony, 
przez dłuższy czas, zanim na miejsce dotarła straż, objął cały budynek. 
Runął dach, a ściany zostały poważnie uszkodzone.

Komendant Państwowej Stra-
ży Pożarnej w Łowiczu Jacek 
Szeligowski powiedział nam, że 
po dokonanych oględzinach bu-
dynku, stwierdzono protokolar-
nie, że najprawdopodobniejszą 
przyczyną wybuchu ognia było 
zwarcie w wewnętrznej insta-
lacji elektrycznej. Ustalono, że 
powstało ono w puszce, z której 

rozgałęziają się przewody. – Iskry 
powstałe w czasie zwarcia spadły 
na słomianą wyściółkę, która za-
jęła się ogniem – powiedział nam 
komendant.

Sucha słoma, leżąca na po-
sadzce okazała się idealnym ma-
teriałem „na rozpałkę”, ogień 
musiał szybko się rozprzestrzenić 
ogarniając większą część budyn-
ku, docierając do styropianu, któ-
ry docieplał dach. Gdy ten zaczął 
się odklejać i spadać – we wnę-
trzu rozpętało się piekło. Wyso-
ka temperatura sprawiła, że stalo-
we kratownice będące podstawą 

dachu zaczęły się odkształcać. 
Ostatecznie dach runął do wnę-
trza. Siły, które temu towarzyszy-
ły, jak i temperatura sprawiły, że 
uszkodzeniu uległy ściany.

Pierwsze sygnały o możliwości 
wybuchu pożaru strażacy otrzy-
mali z trasy krajowej nr 92. Dzwo-
nili kierowcy, którzy skarżyli się 
na gęsty gryzący dym, charakte-
rystyczny dla płonącego styropia-
nu, który gnany był wiatrem od 
strony Niedźwiady. Gdy na miej-
sce zadysponowane zostały jed-
nostki, straży była godz. 18. Ogień 
wówczas wydobywał się już na 
zewnątrz kurnika.

Akcja gaśnicza od początku 
prowadzona była z zewnątrz, wej-
ście do środka było zbyt ryzykow-
ne. Tam gdzie dach jeszcze nie ru-
nął – mogło to się stać w każdej 
chwili – ryzyko było zbyt duże. 
Strażacy wprowadzali wodę do 
środka przez liczne okna.  str. 2

TOMASZ
BARTOS

tomasz.bartos@lowiczanin.info Wysoka 
temperatura 
sprawiła, 
że stalowe 
kratownice 
będące podstawą 
dachu, zaczęły 
się odkształcać. 

Delegacja łowickich struktur PiS, od lewej Dariusz Kosmatka, Piotr 
Gołaszewski i Michał Trzoska. 
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Pomoc dla
chorej Magdy
 – koncerty i kiermasz. str. 16-17
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KRONIKA POLICYJNA | 9-13.12.2016

 W piątek, 9 grudnia około godz. 
18 policjanci zatrzymali na ul. Ar-
mii Krajowej w Łowiczu 43-letniego 
mieszkańca Łowicza, który kierował 
rowerem mając 0,35 mg/dm3 alko-
holu w wydychanym powietrzu. 

 Druhowie z OSP Bednary wyje-
chali w piątek, 9 grudnia, około godz. 
20, do dość nietypowej interwencji w 
jednym z budynków wielorodzinnych 
na os. Broniewskiego, gdzie otrzymali 

zgłoszenie o wyczuwalnym zapachu 
gazu. Okazało się, że pies przegryzł 
pojemnik z gazem pieprzowym. 
Zwierzę na szczęście przeżyło, a nie-
pokojącej woni udało się pozbyć po 
przewietrzeniu pomieszczeń. 

 W sobotę, 10 grudnia około 8.30 
doszło do zatrzymania na ul. Klic-
kiego w Łowiczu 36-latka z powiatu 
łowickiego, który kierował rowerem, 
mając 1,60 mg/dm3 alkoholu w wy-

dychanym powietrzu, czyli ponad 3 
promile. 

 Nietrzeźwego kierującego za-
trzymali policjanci też w poniedziałek, 
12 grudnia tuż po godz. 22 na ul. Po-
drzecznej w Łowiczu. 35-letni miesz-
kaniec naszego miasta poruszał się 
Hondą, mając 35 mg/dm3 alkoholu 
w wydychanym powietrzu. 

 Do kolizji drogowej, której 
przyczyną było nie zachowanie 

bezpiecznej odległości między 
pojazdami doszło we wtorek 
13 grudnia o godz. 18.20 na 
skrzyżowaniu ul. Warszawskiej 
i Bolimowskiej. 19-latek kierują-
cy Volkswagenem uderzył w tył 
poprzedzającego go samocho-
du Audi, którym kierował 34-letni 
mieszkaniec powiatu łowickiego. 
Kierowcy byli trzeźwi, sprawca zo-
stał ukarany mandatem. 

ZHP | Harcerze będą roznosić

Betlejemskie światło już jest
Od niedzieli 11 grudnia, w Ło-

wiczu jest już Betlejemskie Świa-
tło Pokoju, czyli żywy płomień 
pochodzący z Betlejem – miej-
sca narodzenia Jezusa Chrystusa. 
Przywiozła go z Łodzi delegacja 
harcerzy z łowickiego Hufca ZHP. 
Płomień został rozdany we wto-
rek, 13 grudnia drużynom, które od 

czwartku, 15 grudnia będą rozno-
sić go do zaprzyjaźnionych insty-
tucji, urzędów, organizacji. Miesz-
kańcy miasta, chcący zabrać go do 
domu, powinni w najbliższą nie-
dzielę 18 grudnia szukać go w ło-
wickich kościołach. Hufi ec nie pla-
nuje dyżurów w komendzie jak w 
latach minionych.  tb

Łowicz | Odeszła odażna kobieta

Stefania Fabijańska nie żyje
10 grudnia, w wieku 91 lat 

zmarła Stefania Fabijańska, dzia-
łaczka konspiracyjna, uczestnicz-
ka Powstania Warszawskiego, 
zawodowo związana ze spółdziel-
czością, a także Archiwum Pań-
stwowym m. st. Warszawy w Ło-
wiczu, w którym podjęła pracę w 
1969 roku, a w latach 1979-1992 
była jego kierownikiem. 

Pochodziła z lubelskiego, a do 
Łowicza trafi ła za sprawą swo-
jego męża – znanego adwokata 
mec. Stanisława Fabijańskiego, z 
których wzięła ślub w latach 50. 
To ona w jego imieniu w 2003 
roku odbierała honory związane 
z przyznaniem mu tytułu Honoro-
wego Obywatela Miasta Łowicza. 
Również w 2006 roku, gdy Dom 
Ludowy przy ul. Pijarskiej w Ło-
wiczu był uroczyście otwierany po 
remoncie i odzyskaniu go przez 
Towarzystwo Dom Ludowy, jako 
zasłużona działaczka tego ruchu 

przecinała wstęgę. Pomimo pro-
blemów ze zdrowiem i sędziwego 
wieku, jakiego dożyła, była osobą 
aktywną, cieszącą się dobrą pa-
mięcią i życzliwą dla ludzi. Uro-
czystości pogrzebowe ś.p. Stefanii 
Fabijańskiej odbyły się wczoraj, 
14 grudnia w łowickiej katedrze. 
Spoczęła na cmentarzu katedral-
nym w Łowiczu.   mwk

Spalony kurnik w Niedźwiadzie.
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Niedźwiada | Spłonął kurnik

Ogień był taki, 
że dach runął

dokończenie ze str. 1
Dyżurny PSP na miejsce za-

dysponował w sumie 19 zastępów 
straży, z JGR PSP oraz jednostek 
OSP: ze Zdun, Pilaszkowa, Ło-
wicza, Karsznic, Bochenia, Prze-
mysłowa, Złakowa Kościelnego, 
Wyborowa, Retek, Niedźwiady, 
Klewkowa i Świeryża – w sumie 
93 ludzi. Aby ugasić ogień zużyto 
8 ton wody. 

Właściciel kurnika ocenił straty 
na 700 tys. zł: 500 tys. za budynek, 
a 200 tys. za urządzenia, które się 
w nim znajdowały. Szczęśliwie 
budynek był pusty, trwały w nim 
przygotowania do zasiedlenia kur-
czakami, co miało nastąpić w tym 
tygodniu. W kurniku tym mogło 

jednorazowo przebywać około 
30 tys. kurcząt. Na nieruchomo-
ści znajdują się jeszcze dwa kur-
niki, ale znacznie mniejsze. Ogień 
szczęśliwie je ominął.

W poniedziałek kontrolę na 
pogorzelisku przeprowadził Po-
wiatowy Inspektor Nadzoru Bu-
dowlanego. Właściciel musi za-
bezpieczyć spalony budynek 
przed dostępem osób postron-
nych ponieważ stanowi on zagro-
żenie. Zofi a Więcław powiedzia-
ła nam, że budynek ma niemal na 
całej długości uszkodzone ściany 
przynajmniej do połowy wysoko-
ści. Do tej wysokości więc będzie 
trzeba je rozebrać, gdyby właści-
ciel chciał budynek odbudować. tb

Łowicz | Niebezpiecznie na ul. Arkadyjskiej: lód był na kilkudziesięciu metrach 

Woda znów wdarła się
pod wiadukt 
Wzbierająca w korycie rzeki 
Zwierzyniec woda, 
w poniedziałek 12 
grudnia, po raz kolejny 
zalała wiadukt na ul. 
Arkadyjskiej. Sytuacja stała 
się groźna rankiem dnia 
następnego, gdy na skutek 
niskiej temperatury nocą - 
zamarzła.

Kierowcy chcący przejechać 
pod wiaduktem napotykali, po 
obu stronach wiaduktu, znaki za-
kazu przejazdu pod nim. Nie 
wszyscy jednak stosowali się do 
nich. Sytuacja była niebezpieczna 
jeszcze z jednego powodu. Samo-
chody, które przejechały pod wia-
duktem rozchlapywały wodę i po-
zostawiały po sobie mokre ślady, 
które później zamarzły. Dlatego 
ślisko było jeszcze kilkadziesiąt 
metrów od wiaduktu. 

Na naszym facebooku pisali-
ście wiele komentarzy o tym, że 
wiadukt zalewany był już wielo-
krotnie i chcielibyście, aby ktoś 
rozwiązał skutecznie ten problem. 

Przypominamy, że o sprawie 
pisaliśmy już przed kilkoma laty, 

w roku 2010. Naczelnik miejskie-
go Wydziału Spraw Komunal-
nych, Paweł Gawroński, tłuma-
czył nam wówczas, że sprawa jest 
trudna. Przejazd pod torami jest 
bowiem sklasyfi kowany jako frag-
ment drogi technicznej, a nie jako 
droga gminna. Z jednej strony peł-

ni ważną rolę w mieście, a z dru-
giej – jest pewnego rodzaju prowi-
zorką. 

Aby mogła zostać wykonana 
przebudowa przejazdu, koniecz-
ne byłoby porozumienie z wła-
ścicielem. Inwestycja byłaby jed-
nak trudna i kosztowna. Według 

szacunków pochłonęłaby więcej 
niż milion złotych. Dlatego temat 
został odłożony na później, gdyż 
uznano, że problem występuje raz 
lub dwa razy w roku. 

Jakiś czas potem burmistrz 
Krzysztof Kaliński przedstawił 
rozwiązanie, które miałoby pole-
gać na ustawieniu muru oporowe-
go z żelbetonu na newralgicznym 
odcinku ul. Arkadyjskiej. Zabez-
pieczałby on przed okresowym 
zalewaniem wodą z rzeki Zwie-
rzyniec. Były już nawet prowa-
dzone w tej sprawie rozmowy z 
koleją. Dziś burmistrz nie pamię-
ta jednak, dlaczego to rozwiązanie 
nie doszło do skutku. 

Kiedy rozmawialiśmy z nim 
w środę, powiedział nam, że jest 
właśnie na ul. Arkadyjskiej. Jak 
wyjaśnił, kolej ma zająć się tema-
tem podczas realizacji dużej inwe-
stycji, polegającej na modernizacji 
linii kolejowej i dworca. Wówczas 
wystąpi o zgodę do Wojewódzkie-
go Zarządu Melioracji i Urządzeń 
Wodnych w Łodzi na poszerzenie 
brzegów Zwierzyńca, co spowo-
duje większy spadek wody i być 
może rozwiąże problem zalewa-
nia wiaduktu.  aa 

Zakulin 
Kolizja dwóch 
samochodów

Do groźnie wyglądającego 
wypadku drogowego doszło 11 
grudnia w Zakulinie w gminie 
Łyszkowice. Tuż przed godz. 15. 
kierująca samochodem marki 
Hyundai, 20-letnia mieszkanka 
powiatu skierniewickiego, wy-
jeżdżając z drogi podporządko-
wanej wiodącej do Zakulina nie 
udzieliła pierwszeństwa prze-
jazdu samochodowi marki Ford, 
który jechał w z Łyszkowic do 
Bełchowa. Kierowała nim 32-let-
nia mieszkanka powiatu łowic-
kiego. 

W wyniku zderzenia się obu 
pojazdów ford zjechał na pobo-
cze, gdzie zatrzymał się na pra-
wym boku. Jedna z biorących 
udział w zdarzeniu kobiet trafi ła 
do szpitala na obserwację. Spraw-
czyni z hyundaia została ukarana 
mandatem karnym. Obie uczest-
niczki zdarzenia były trzeźwe. tb

Wiadukt na ul. Arkadyjskiej kolejny już raz został zalany przez wodę 
z rzeki Zwierzyniec. 

Łowicz | Zebranie i strażacki opłatek 

Jacek Chudy nowym prezesem 
zarządu powiatowego OSP 
Podczas zebrania sprawozdawczo-wyborczego 
powiatowych struktur Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Łowiczu, w piątek 9 grudnia, nowym prezesem 
został wybrany Jacek Chudy z gminy Bielawy, radny 
powiatowy, z wykształcenia leśnik. Wymienił na 
stanowisku Karola Krocia z gminy Nieborów.

W piątkowym zebraniu w re-
stauracji „Szkiełka” uczestniczyli 
delegaci zarządów gminnych z te-
renu powiatu łowickiego oraz za-
proszeni przez strażaków goście 
ze współpracujących ze strażą sa-
morządów i instytucji. Wśród nich 
byli m.in. wójtowie okolicznych 
gmin, Powiatowego Inspektoratu 
Nadzoru Budowlanego oraz Sa-
nepidu. 

Jednym z ważniejszych punk-
tów obrad był wybór zarządu po-
wiatowego OSP na pięcioletnią 

kadencję. Zarząd zaś wybrał pre-
zydium. Nowym prezesem został 
Jacek Chudy, zaś wiceprezesa-
mi zostali: Jan Chojecki, Ireneusz 
Sołtysiak, Karol Kroć i starosta 
Krzysztof Figat, sekretarzem zo-
stał Cezary Wielemborek, skarb-
nikiem Janusz Wasilewski, a 
członkami prezydium: Paweł Bej-
da – poseł na Sejm, Tadeusz Tra-
kul, Waldemar Krajewski oraz 
Stanisława Felczyńska.

Dotychczasowym prezesem 
zarządu powiatowego OSP był 
druh Karol Kroć z gminy Niebo-
rów, który dalej pozostaje w zarzą-
dzie, ale od tej pory będzie wice-
prezesem. 

Po zakończonym zebraniu, 
również na „Szkiełkach”, odbyło 
się strażackie spotkanie wigilijne. 
 aa 
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Aktualności

Media | Będzie krótko i na temat

Krzysztof Miklas ponownie w NŁ
Krzysztof Miklas, znany dzien-

nikarz sportowy – prasowy i tele-
wizyjny – a przez kilkanaście lat, 
do roku 2013, także felietonista No-
wego Łowiczanina, będzie ponow-
nie zamieszczał swoje felietony 
na naszych łamach. Przed trzylet-
nią przerwą pisał je pod nagłów-
kiem „Z tyłu kadru”, teraz, gdy już 
na wizji się nie pojawia, startuje u 
nas z nowym cyklem, zatytułowa-
nym „Krótko i na temat”. Krzysz-
tof Miklas potrafi  pisać tak wła-
śnie: krótko i na temat, łącząc celną 

obserwację z ciętym językiem, nie 
obrażającym jednak nikogo. Dla-
tego cieszymy się, że autor, miesz-
kający od kilku lat już nie w War-
szawie, lecz w Michałówku koło 
Nieborowa, związany mocno, od 
dzieciństwa, z Łowiczem i okoli-
cą, absolwent „Chełmońskiego”, 
ponownie będzie dzielił się swymi 
obserwacjami z czytelnikami na-
szego tygodnika. 

Pierwszy felieton – już za ty-
dzień, 21 grudnia, w numerze 
świątecznym. Wojciech Waligórski

Łowicz
Ciężarówka 
Coca-Coli 

Łowicz będzie jednym z 32 
z polskich miast, które w tym roku 
w okresie przedświątecznym od-
wiedzi ciężarówka Coca-Coli, 
taka, jaką wielu z nas kojarzy z te-
lewizyjnych reklam.

Ciężarówka udekorowana 
w świąteczne lampki wjedzie na 
Stary Rynek 15 grudnia. Będzie 
tam stała w godz. 15-21. Każdy za-
interesowany będzie mógł zrobić 
sobie zdjęcie ze świętym Mikoła-
jem, wybrać się w wirtualną prze-
jażdżkę saniami czy przygotować 
spersonalizowaną puszkę Coca-
-Coli z własnym imieniem. Będzie 
też fabryka upominków, świątecz-
na fotobudka oraz gry i konkursy 
z nagrodami. Świąteczne cięża-
rówki Coca-Coli to też gratka dla 
miłośników amerykańskiej moto-
ryzacji. Są to maszyny na blisko 
18,5 metra długości, ponad 4 metry 
wysokości, o silniku na min. 450 
koni mechanicznych, wyposażone 
w 16-biegową skrzynia biegów. 

Organizatorzy mają wszelkie 
wymagane zgody, tak na wjazd 
ciężarówki do miasta, jak i na roz-
stawienie na Starym Rynku wokół 
choinki towarzyszącego jej „mia-
steczka” z atrakcjami.   tm

Caritas | Trwa sprzedaż świec w ramach Wigilijnego Dzieła Pomocy Dzieciom

Rozpal płomień miłości
Wraz z nastaniem 
okresu Adwentu we 
wszystkich parafi ach 
diecezji łowickiej 
rozpoczęto sprzedaż 
świec Wigilijnego Dzieła 
Pomocy Dzieciom. 

Akcja na stałe wpisana jest 
w program działalności Caritas 
Diecezji Łowickiej i co roku przy-
nosi ona konkretny efekt, o którym 
należy pamiętać przy ich nabywa-
niu.

W br. Caritas Diecezji Łowic-
kiej rozprowadziło w parafi ach 24 

tys. małych świec oraz 6 tys. świec 
dużych. Jest to niemal ta sama ilość 
co latach minionych, choć nieco 
zmniejszono ilość świec małych. 
Świece można nabyć za ofi arę, 
sugerowana za małą wynosi 5 zł, 
za dużą 15 zł. Nic nie stoi jednak 
na przeszkodzie, aby była ona 
większa. 

Dyrektor Caritas Dariusz Kro-
kocki powiedział nam, że ostatnie 
lata pokazują, że dużym zaintere-
sowaniem cieszą się świece duże 
i ich ilość w przyszłości może zo-
stać zwiększona. Rozprowadza-
niem ich w parafi ach zajmują się 
Parafi alne Zespoły Caritas. Co 
roku akcja przynosi zysk w kwocie 

około 80 – 90 tys. zł. Udział w zy-
skach mają także parafi e, bo z każ-
dej świecy zostaje w niej 1 zł.

Jak sama nazwa akcji wskazu-
je, głównymi jej benefi cjantami są 
dzieci i młodzież z ubogich rodzin. 
– Pieniądze wykorzystywane są na 
organizację letniego wypoczyn-
ku w ośrodkach w Spale i Mika-
szówce. W roku 2016 skorzystało 
z niego 280 dzieci, z czego cały je-
den turnus był z Łowicza i okolic. 
Oprócz tego co roku za pozyskane 
z akcji pieniądze przygotowujemy 
wyprawki szkolne, w minionym 
roku było ich 120 i też większość 
z nich trafi ło do dzieci z Łowicza. 
To co zostaje, jest wykorzystywa-

ne na doraźną pomoc dla rodzin 
wielodzietnych – powiedział nam 
ks. Dariusz Krokocki.

Dzięki ofi arom składanym za 
świece Caritas Diecezji Łowic-
kiej pomogła kilku tysiącom dzieci 
z trudnych rodzin w spędzeniu bez-
piecznych wakacji. Na turnusach 
nie brakuje atrakcji: wycieczek, 
gier i zabaw. Mogą one także wziąć 
udział w rekolekcjach, aby szukać 
i odbudowywać swoje relacje z Bo-
giem.

W wielu domach płonące świe-
ce Caritas stoją na stołach w czasie 
wieczerzy wigilijnej, gdzie stają się 
one symbolem dostarczania świa-
tła radości dla dziecięcych serc.  tb

Łowicz | Katedra: ranne wstawanie w Adwencie

Coraz więcej dzieci chodzi na roraty
Dużą frekwencję można 
zaobserwować w tym 
roku na roratach w parafi i 
katedralnej. Szczególnie 
cieszyć może duża liczba 
dzieci, które przychodzą 
na poranne msze święte 
w poniedziałki, środy 
i piątki, większość z nich 
przychodzi z lampionami.

Chociaż na zewnątrz jest ciem-
no i zimno, a przed dziećmi cały 
dzień nauki w szkole, z uśmie-
chem idą one na mszę o wscho-
dzie słońca. Przychodzi ich prze-
szło 90, to prawie dwukrotnie 
więcej niż średnio w poprzednich 
latach. Piękny jest na przykład 
moment, kiedy podczas przeka-
zania znaku pokoju robi się małe 
zamieszanie, ponieważ dzieci 
biegają po katedrze, by uściskać 
swoich rodziców i bliskich. Szko-
da tylko, że nie ma aż tak wielu 
nastolatków.

– W tym roku widać wyjąt-
kowo dużo dzieci, co łatwo było 
zauważyć, bo chodzę co roku – 
mówi Szymek Multan. Nowo-
ścią, wprowadzoną w tym roku, 

jest spotkanie po roratach na 
plebanii. Każde dziecko dostaje 
na nim słodką bułkę i kubek ka-
kao. Niektórzy zjadają bułki na 
miejscu, niektórzy biorą je do 
szkoły na drugie śniadanie. – To 
na pewno miły akcent i zachęta, 

ale nie sądzę, by to poczęstunek 
był główną przyczyną dużej fre-
kwencji – mówił nam ks. Bogdan 
Skóra. – Przeszło 90 dzieci było 
już na pierwszych roratach, zanim 
informacja o poczęstunku została 
ogłoszona.    tm

RZUT OKIEM | PRZEZ BAŁTYK DO RZYMU

Kamil Sobol spotkał się 3 grudnia w Watykanie z arcybiskupem 
Konradem Krajewskim, Jałmużnikiem Papieskim. Rozmawiał z nim 
o wyprawie „Kajakiem przez Bałtyk w 1050 rocznicę Chrztu Polski”, którą 
odbył w sierpniu. Do Rzymu zawiózł medal wybity z okazji wyprawy, 
wycinankę łowicką stworzoną przez Wiesławę Wojdę oraz list do Ojca 
Świętego opisujący ideę i przebieg wyprawy. Arcybiskup, dziękując przekazał 
różańce pobłogosławione przez Ojca Św. dla uczestników wyprawy. 
Spotkanie doszło do skutku dzięki pomocy bp. Wojciecha Osiala. tb
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Po porannym zastrzyku energii, zarówno dla duszy, jak i dla ciała, 
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Łowicz | Historia żywa

210 rocznica wizyty Napoleona
Z inicjatywy Krzysztofa Gaj-

dy właściciela restauracji i hotelu 
Polonia na Starym Rynku, w naj-
bliższą niedzielę, 18 grudnia, pod 
tablicą upamiętniającą pobyt w 
1806 roku w Łowiczu, w drodze 
do Warszawy, Cesarza Francuzów 
Napoleona Bonaparte, odbędzie 
się krótka uroczystość przypomi-
nająca to wydarzenie. O godz. 16. 

pod tablicą pamiątkową, wmu-
rowaną w ścianę restauracji, spo-
tkają się miłośnicy historii, ubrani 
w historyczne mundury z okresu 
wojen napoleońskich oraz władze 
miasta. 

O cesarzu i jego pobycie w Ło-
wiczu opowie Zbigniew Zagajew-
ski. Później restauracja zaprasza 
na ciepłą herbatę i napoleonki.  tb

Posłanka Pawłowicz
gościem w SP 2
w Łowiczu. str. 17

Posłanka Pawłowicz
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Łowicz | Byli właściciele chcą odzyskać działkę

Skwer Ofi ar Katastrofy Smoleńskiej szybko nie powstanie
Nazwany przed 6 laty Skwerem Ofi ar Katastrofy 
Smoleńskiej teren o powierzchni 1429 m², 
u zbiegu ulic Mickiewicza i Słowackiego 
w Łowiczu, nie zostanie w najbliższych 
miesiącach zagospodarowany, 
choć takie plany miał Urząd Miejski. 

Na posiedzeniu Komisji Rewi-
zyjnej Rady Miejskiej 12 grudnia 
o roszczenie wobec tego terenu 
burmistrza Krzysztofa Kalińskie-
go zapytał radny Mariusz Siewie-
ra. Dowiedział się, że coś jest na 
rzeczy, w czasie tradycyjnego gło-
sowania nad budżetem obywatel-
skim na osiedlu Dąbrowskiego. 

Burmistrz wyjaśnił, że on rów-
nież niedawno się dowiedział, że 
do tego terenu miesiąc temu zgło-
szone zostało roszczenie poprzed-
nich właścicieli, którzy chcą od-
zyskać teren. Planowane na ten 
rok prace zostały wstrzymane, bo 
sprawa musi być najpierw wyja-
śniona. 

W Urzędzie Miejskim nie ma 
wprawdzie żadnych dokumentów 
potwierdzających to, ale dowie-
dział się od osób bezpośrednio za-
interesowanych, że wystąpiły do 
Starostwa Powiatowego w Łowi-
czu z roszczeniem o zwrot gruntu. 
Starostwo sprawę przekazało do 

Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi. 
Zainteresowani i miasto czekają 
na odpowiedź z Łodzi. 

Jak powiedział Krzysztof Ka-
liński, byli właściciele swoje żąda-
nie uzasadniają tym, że w połowie 
lat 80. zostali wywłaszczeni pod 
cele mieszkaniowe, natomiast fak-
tycznie teren nie został do celów 
mieszkaniowych wykorzystany. 
Nie ukrywał też, że takich miejsc 
w Łowiczu przejętych pod róż-
ne cele publiczne, które dotąd nie 
zostały zrealizowane, jest wiele 
i trzeba mieć świadomość, że ta-
kie sytuacje mogą się jeszcze zda-
rzyć. Burmistrz zwrócił też uwa-
gę, że skwer miał nadaną nazwę 
już 6 lat temu, a 2 lata temu zapa-
dła decyzja o budowie pomnika 
na nim. Nikt wówczas nie zgłosił 
się z roszczeniem. 

Przypomnijmy, że skwer miał 
zostać już w tym roku zagospo-
darowany – prace miały zostać 
zakończone w grudniu. Na razie 

rozpoczęto porządkowanie terenu. 
Planowana była jeszcze częścio-
wa wycinka rosnących krzewów 
i drzew, rozbiórka istniejącego 
cieku wodnego z płyt chodniko-
wych i odtworzenie go w formie 

przykrytego kanału, wykonane-
go z korytek. Na skwerze miały 
powstać nowe chodniki, ustawio-
ne ławki, a teren doświetlić mia-
ły nowe lampy – takie same jak 
w sąsiednim parku. Planowano 

też nowe nasadzenia, m.in. plata-
ny. Prace te pochłonąć miały oko-
ło 50 tys. zł. 

Na skwerze miał też stanąć po-
mnik o wymiarach 5,50x5,50 m, 
z symbolami narodowymi i tablicą 

„Pamięci Ofi ar Katastrofy Smo-
leńskiej z 10 kwietnia 2010 roku. 
Mieszkańcy Łowicza”. Koszt wy-
konania go szacowany był na 35 
tys. zł. Pomnik miał zostać za-
montowany dopiero w przyszłym 
roku, odsłonięcie planowane było 
10 kwietnia – w 7. rocznicę kata-
strofy rządowego samolotu. 

Czy plany te uda się zrealizo-
wać, a jeśli tak, to kiedy – trud-
no wyrokować. Zarówno Krzysz-
tof Kaliński, jak i Grzegorza Pełka 
– naczelnik Wydziału Inwestycji 
i Remontów w Urzędzie Miej-
skim w Łowiczu w rozmowie 
z nami mówili, że byli właścicie-
le gruntu pod skwerem dostali nie-
gdyś odszkodowanie za nie. Pyta-
ny o koszty, jakie miasto zdążyło 
w tym roku poczynić na skwerze, 
Grzegorz Pełka odpowiada, że nie 
były one duże. Projekt zagospo-
darowania tego miejsca koszto-
wał około 2 tys. zł, prace porząd-
kowe to nieznaczny koszt. Pytany, 
jak mogło się stać, że właściciele 
dopiero w tym roku zgłosili swo-
je roszczenie, naczelnik mówi, że 
może podjęli decyzję na fali gło-
śnych spraw reprywatyzacyjny-
cych np. w Warszawie. – Myślę, 
że na odzyskanie terenu mają nie-
wielkie szanse, ale... zobaczymy – 
mówi naczelnik.  mwk

Aktualności
Wokół wyboru Jacka Chołuja 
na prezesa Stadniny Koni
w Walewicach. str. 10

Skwer Ofi ar Katastrofy Smoleńskiej miał został urządzony podobnie jak położony nieopodal park. 
Realizacja tych planów musiała zostać zawieszona. 

Łowicz | Przedstawiamy projekt budżetu miasta na 2017 rok

Co czwarta złotówka
na inwestycje
Od lat miasto nie miało tak ambitnego, nastawionego na inwestycje budżetu, jaki planowany jest 
na przyszły rok. W przyszłym tygodniu radni będą go omawiać w komisjach. Głosowanie odbędzie się 
na ostatniej w tym roku sesji Rady Miejskiej, zaplanowanej na 29 grudnia. Na jego kształt w znacznej 
mierze mają wpływ duże inwestycje: modernizacja oczyszczalni ścieków, budowa wiaduktu i projekt 
komunikacyjny realizowany wspólnie z gminą Łowicz.

Projekt przewiduje docho-
dy w wysokości 118.892.886 zł 
(z czego 106.323.222 zł to do-
chody bieżące) i wydatki w wy-
sokości 132.699.945 zł (z czego 
99.729.532 zł to wydatki bieżące). 
Oznacza to defi cyt na poziomie 
13.807.059 zł, który ma zostać po-
kryty z zaciągniętych kredytów 
i pożyczek.

Zaplanowano przeszło 30 in-
westycji. Wydatki inwesty-
cyjne stanowią 32.970.413 zł, 
czyli 24,8% wszystkich wy-
datków. W poprzednich latach 
wskaźnik ten w projektach bu-
dżetów wynosił 16,1% w 2016 r., 
18% w 2015 r. i 11% w 2014 
roku.

29,2% wszystkich wydatków 
(37.677.427 zł) zostanie przezna-
czone na oświatę.

Główne planowane 
przedsięwzięcia
Według projektu, najdroższą 

spośród planowanych inwestycji 
będzie drugi etap realizowanego 
wspólnie z gminą Łowicz pro-
jektu transportowego, przewi-
dującego przebudowę chodnika 
i ul. Dworcowej, budowę parkin-
gu na 182 samochody przy dwor-
cu PKP Łowiczu Główny, budo-
wę pętli autobusowych przy ul. 
Tuszewskiej i ul. Łódzkiej, za-
kup i montaż 21 wiat przystanko-
wych, zakup czterech autobusów 
i modernizację siedmiu. Ze strony 
miasta w przyszłym roku miało-
by zostać na ten cel przeznaczone 
9.897.687 zł (z czego 6.839.865 zł 
ze środków unijnych). 

Druga w kolejności pod 
względem planowanych kosz-
tów inwestycja to budowa dróg 
dojazdowych do wiaduktu kole-
jowego (który ma być wybudowany 
w roku 2018). Najważniejszą 
z nich ma być nowa ulica prowa-
dząca od Ronda Niepodległości 

do ul. 1 Maja, wstępnie nazywa-
na już ulicą Dmowskiego, ma-
jąca być naturalnym przedłuże-
niem ul. Piłsudskiego. Ulica ma 
mieć 7 metrów szerokości. Po obu 
stronach będzie miała chodniki, 
a po jednej także ścieżkę rowero-
wą, będzie też przy niej parking 
po jej zachodniej stronie. Plan 
obejmuje także przebudowę ul. 
1 Maja, wraz z wykonaniem ron-
da na skrzyżowaniu z nową ulicą. 
W przyszłym roku ma również 
zostać opracowana dokumentacja 
techniczna dla pozostałych dróg 
dojazdowych do wiaduktu – czyli 
ulic od północnej strony: nowych 
przebiegów ul. Warszawskiej 
i Bolimowskiej. 

W przyszłym roku będzie też 
przeprowadzony pierwszy etap 
modernizacji oczyszczalni 
ścieków. Na ten cel wyodręb-
niono na przyszły rok 2.936.898. 
zł na wydatki majątkowe oraz 
5.047.330 zł jako dotacja dla sa-
morządowego zakładu budżeto-
wego, jakim jest ZUK. Przypo-

mnijmy, że cały projekt kosztować 
będzie 86.245.740,22 zł, z czego 
44.905.572,67 zł będzie współfi -
nansowane ze środków unijnych, 
a część zadań (wycenionych na 8 
mln. 820 tys. zł) należy do gminy 
Łowicz. Projekt zakłada powsta-
nie do 2020 roku nowoczesne-
go obiektu, zbierającego zawiesi-
ny przed odprowadzeniem ich do 
rzeki oraz przetwarzającego za-
nieczyszczenia w energię cieplną 

i elektryczną. Oczyszczalnia 
wzbogaci się też o prasę do odwad-
niania osadu, suszarnię, instalację
biogazu i generator energii. Więk-
szość tych prac jednak planowana 
jest na rok 2018 i lata kolejne.

1,4 mln zł kosztować będzie 
budowa ul. Polnej i Niciarnia-
nej (przewidziane jest staranie się 
o 600.000 zł dotacji z WFOŚiGW). 
Jest to inwestycja planowana
od dawna, ale dopiero w tym roku 
udało się uregulować kwestie for-
malno-prawne i własnościowe.

1,5 mln zł zostanie przezna-
czone na wykup gruntów, dru-
gie tyle ma być w rezerwie na in-
westycje i zakupy inwestycyjne. 
Kolejną inwestycją, którą miasto 
ma rozpocząć w przyszłym roku, 
jest modernizacja targowiska. 
W 2017 roku ma zostać na ten cel 
wydzielone 300 tys. zł. Ma być 
opracowana dokumentacja tech-
niczna, a także dokonana przebu-
dowa sieci kanalizacji deszczowej, 
ciepłociagu, ogrodzenia i wjaz-
dów. W następnych latach plano-
wane jest wykonanie nawierzchni 
i części zadaszenia. 

Inne planowane inwestycje to: 
budowa ulicy Szafi rowej i To-
pazowej na os. Bratkowice (300 
tys. zł), przebudowa ul. Dolnej 

i Lokalnej na os. Korabka (150 
tys. zł), przygotowanie dokumen-
tacji na inwestycje drogowe, bu-
dowa ul. Chabrowej na osiedlu 
Górki, ścieżka pieszo-rowero-
wa wzdłuż ul. Arkadyjskiej, od 
skrzyżowania z ul. Bolimowską 
do tunelu kolejowego (40 tys. zł), 
dotacja dla ZGM na sporządzenie 
dokumentacji termomoderniza-
cji budynku przy Podrzecznej 
18 (20 tys. zł), spłata raty za za-
kup nieruchomości przy ul. Kali-
skiej 5 (700 tys. zł), modernizacja 

Nie wykluczam, 
że w ciągu roku 
dodamy jeszcze więcej 
inwestycji, na przykład 
przygotowanie 
do odwiertu 
geotermalnego, 
jeżeli uda się 
pozyskać środki. 
burmistrz Krzysztof Kaliński

PRZEWODNICZĄCY RADY: GŁOSY RADNYCH POWINNY MIEĆ WIĘKSZY WPŁYW

– Jest to budżet dostosowany 
do wielkich inwestycji, które 
są konieczne, z czym chyba 
wszyscy się zgadzamy – 
uważa Michał Trzoska, 
przewodniczący Rady 
Miejskiej. – Bardzo cieszy mnie 
fakt, że każda z tych trzech 
inwestycji, za wyjątkiem tylko ul. 
Dmowskiego, jest realizowana 
przy udziale dużych dotacji. 
Mimo to tych mniejszych 

inwestycji też jest sporo. Dla 
mnie i mojego 
klubu szczególnie dobrą 
informacją jest wydzielenie 
pieniędzy na modernizację 
targowiska miejskiego, 
o co zabiegaliśmy. Teraz 
będziemy zabiegać o to, żeby 
głos mieszkańców został 
uwzględniony przy planowaniu. 
Chcę, żeby radni czynnie 
uczestniczyli w szczegółowym 

opracowaniu 
tego projektu. 
Mimo że nie 
oceniam 
tego projektu 
budżetu źle, 
to uważam, 
że głosy radnych powinny 
mieć większy wpływ na jego 
kształt. Mogę zgodzić się 
ze stwierdzeniem, że jest to 
„budżet burmistrza”.

TOMASZ
MATUSIAK

tomasz.matusiak@lowiczanin.info
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budynków mieszkalnych przy ul. 
Akademickiej i Żabiej (400 tys. 
i 300 tys zł, przy obu planowane 
jest staranie o dotację po 100 tys. 
zł z WFOŚiGW) z dwoma miesz-
kaniami dla repatriantów, termo-
modernizacja budynku Przed-
szkola nr 5 z wymianą kotłowni 
na gazową (300 tys. zł, z szansą na 
150 tys. zł z WFOŚiGW), budowa 
mostu na Otolance przy ujściu 
do Bzury, w miejscu starego prze-
pustu (50 tys. zł), budowa kolej-
nych separatorów i osadników na 
ujściach kanalizacyjnych do rzek 
(150 tys. zł), oświetlenie ulic, które 
dotąd nie były oświetlone (50 tys. 
zł), budowa Skweru Katastro-

fy Smoleńskiej, polegająca na 
uporządkowaniu terenu, wykona-
niu ławek, chodnika, oświetlenia 
oraz pomnika z dwóch płyt z go-
dłem Polski i krzyżem oraz biało-
-czerwonej kostki i tablicy pamiąt-
kowej (całość zadania – 55 tys. zł). 
Inwestycja ta nieoczekiwanie sta-
nęła ostatnio pod znakiem zapyta-
nia, o czym piszemy w odrębnym 
artykule, na str. 4 (obok).

25 tys. zł zostanie przeznaczo-
ne na rozbudowę monitorin-
gu miejskiego o parking na za-
pleczu ratusza od ul. Starorzecze, 
a 40 tys. zł na dotację dla KPP 
w Łowiczu na zakup radiowozu. 
60 tys. zł zostanie przeznaczone 

na dokumentację dla planowanej 
w przyszłości budowy nowego 
budynku zaplecza stadionu 
przy u. Starzyńskiego z szatnia-
mi i pomieszczeniami klubowy-
mi, w miejsce istniejącego. OSiR 
otrzyma na urządzenia automa-
tyczne uzdatniające wodę do ba-
senów zewnętrznych (dwie sztuki) 
60,5 tys. zł, a na dwie folie sola-
ryczne (ograniczające parowanie 
wody) do tych basenów 8 tys. zł, 
na nagłośnienie do hali OSiR nr 2 
– 18 tys. zł i na bramki aluminiowe 
do piłki nożnej na stadion przy ul. 
Starzyńskiego 7 tys. zł.

Na budżet partycypacyjny 
(obywatelski) przeznaczony zosta-

nie 1 milion złotych, po 100.000 zł 
dla każdego osiedla. 

Burmistrz: zadłużenie 
jest pod kontrolą
– Będzie to rok pod znakiem 

inwestycji – uważa burmistrz 
Krzysztof Jan Kaliński. – Pro-
jekt budżetu już jest rekordowy 
pod tym względem, ale nie wy-
kluczam, że w ciągu roku doda-
my jeszcze więcej inwestycji, na 
przykład przygotowanie do od-
wiertu geotermalnego, jeżeli uda 
się pozyskać środki. Cały czas po-
wtarzam, że póki jest możliwość 
pozyskiwania dużych pieniędzy 
z zewnątrz, trzeba z tego korzy-
stać. Nasze zadłużenie utrzymuje
się na bezpiecznym poziomie. Pa-
miętajmy, że za każdym razem 
planowane na początku roku za-
dłużenie okazywało się później 
znacznie niższe, głównie dzięki 
pozyskiwaniu środków zewnętrz-
nych. 

Trudno jakąś sztywną granicą 
rozdzielić te propozycje do budże-
tu, które wychodziły od radnych, 
od tych, które zostały wypraco-
wane przez pracowników urzę-
du. Zwykle były to rzeczy, o któ-
rych rozmawialiśmy już od lat. 
Oczywiście, w wielu przypad-
kach o daną inwestycję zabiegali 
poszczególni radni. Na przykład 
radny Jakub Wolski o budowę Ni-
ciarnianej i Polnej, radni Michał 
Trzoska czy Krystian Cipiński 
o budowę Szafi rowej i Topazowej, 
a radni Marek Boroski, Henryk 
Zasępa czy Kszysztof Wieteska 
o budowę Dolnej i Lokalnej. 

PODATKI NA 2017 ROK BEZ ZMIAN

Już wcześniej, 27 października 
Rada Miejska jednomyślnie 
przyjęła uchwałę o wysokości 
stawek podatkowych na 2017 
rok, bez czego nie byłoby 
możliwe uchwalanie budżetu. 
Zasadnicze stawki nie uległy 
zmianie. W podatkach od 
nieruchomości stawka za 
budynki mieszkalne lub ich 
części pozostaje na tym 
samym poziomie, czyli 0,60 zł 

od 1 m² powierzchni użytkowej, 
w budynkach związanych 
z prowadzeniem działalności 
gospodarczej – 19,95 zł 
od 1 m², zaś w budynkach, 
w których świadczone usługi 
zdrowotne – 3,84 zł od 1 m². 
W podatkach od gruntów bez 
zmian pozostaje stawka 0,75 zł 
od 1 m² powierzchni użytkowej 
związanej z prowadzeniem 
działalności gospodarczej. tb

RADNY WÓJCIK: BRAKUJE ZACISKANIA PASA

– Dobrze, że w projekcie 
znalazło się tak dużo inwestycji, 
mam nadzieję, że wszystkie 
z nich uda się zrealizować – 
uważa radny Robert Wójcik. 
– Żałuję tylko, że żadna 
z nich nie stworzy na stałe 
nowych miejsc pracy, jedynie 
stanowiska na czas realizacji 
projektów. Niepokojący jest 
kolejny duży kredyt. Burmistrz 
zapewnia, że to jest pod 
kontrolą, ale wystarczy zajrzeć 
do Wieloletniej Prognozy 
Finansowej, by zobaczyć, że na 
2019 rok planowane jest 7,85% 
przy dopuszczalnym wskaźniku 
7,9%, a w 2022 roku 8,4% przy 
dopuszczalnym 8,44%. Grozi 
to tym, że w następnych latach 
nie będziemy mogli robić już 

nic poza spłacaniem długów. 
Dlatego w tym projekcie 
budżetu brakuje mi zaciskania 
pasa. 
Duże pole do szukania 
oszczędności widzę 
w dziedzinie promocji, ale to 
samo dotyczy prawie każdej 
dziedziny, nawet edukacji, 
przy czym nie mam na myśli 
zwalniania nauczycieli. Na 
przykładzie poprzednich lat 
mogę założyć, że te wydatki 
na oświatę będą większe niż 
planowane na początku roku, 
sądzę, że dojdą do 40 mln 
zł. Szansę widzę w reformie 
edukacji. W moim odczuciu 
nie jest ona najszczęśliwsza, 
ale może stworzy okazję do 
przemyślenia organizacji 

i struktury 
wydatków. 
Jeśli chodzi 
o słuchanie 
głosu 
radnych, 
to brakuje mi Krzysztofa 
Jana Kalińskiego z pierwszej 
kadencji jako burmistrza, który 
rozmawiał z każdym radnym, 
także z tymi opozycyjnymi. 
Ja składam co roku 
interpelacje i wnioski, które 
potem nie są uwzględniane. 
Widać to na przykładzie 
Osiedla Przedmieście, które 
może czuć się pokrzywdzone, 
bo oprócz działań w ramach 
budżetu obywatelskiego nie 
ma tam praktycznie żadnych 
inwestycji. 

RZUT OKIEM | WJECHAŁA W KOBIETY

W środę, 8 grudnia około godz. 5.30 na przejściu dla pieszych 
w Alejach Sienkiewicza w sąsiedztwie skrzyżowania z ul. Pijarską 
doszło do potrącenia dwóch kobiet. Opel Corsa prowadzony przez 
20-letnią mieszkankę Łowicza nie zatrzymał się przed przejściem 
dla pieszych, uderzył w dwie mieszkanki Ukrainy w wieku 35 lat oraz 
21 lat. Nie odniosły one, szczęśliwie, żadnych obrażeń. Uczestniczki 
zdarzenia były trzeźwe. Do potrącenia doszło, gdy jeszcze było ciemno, a 
widoczność ograniczała mgła. tb

Łowicz | Sprawa „domu partii”

Konserwator:
doszło do samowoli
Skierniewicka Delegatura 
Wojewódzkiego Urzędu 
Ochrony Zabytków 
przekazała sprawę remontu 
prowadzonego bez 
wymaganych zezwoleń 
budynku przy ul. 3 Maja 7 
w Łowiczu (tzw. „domu 
partii) do Powiatowego 
Inspektoratu Nadzoru 
Budowlanego w Łowiczu.

O tym, że właściciel prowa-
dzi szeroko zakrojone prace: re-
mont elewacji, wymianę dachu, 
bez żadnych zezwoleń, pisaliśmy 
w NŁ przed kilkoma tygodnia-
mi. Przypomnijmy, że pozwolenie 
na ich przeprowadzenie powinien 
otrzymać ze Starostwa Powia-
towego w Łowiczu – do które-
go zresztą wystąpił, ale urząd nie 

dał mu zgody, ponieważ wniosko-
dawca nie dołączył do dokumen-
tacji zgody od konserwatora. Z ko-
lei w Urzędzie Ochrony Zabytków 
nie otrzymał zezwolenia na prace, 
ponieważ jego wniosek w tym 
przypadku też był niekompletny.

Konserwator latem wstrzymał 
inwestorowi te prace, złożył na 
policję wniosek o ukaranie wła-
ściciela karą grzywny – za pro-
wadzenie prac budowlanych bez 
stosownych zezwoleń. Pomimo 
kary właściciel znów rozpoczął 
prace. 

Jak nam w ubiegłym tygodniu 
powiedziała Anna Grotkowska, 
zajmująca się tą sprawą w dele-
gaturze UOZ w Skierniewicach, 
działania właściciela nierucho-
mości (łowickiego przedsiębiorcy 
W.P.) zostały uznane za samowolę 
budowlaną.  str. 11
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Łowicz | Budżet obywatelski – co wybrano

Tak głosowaliśmy
dokończenie ze str. 1
2. Dokumentacja techniczna 

i zagospodarowanie kompleksu 
rekreacyjnego z placem zabaw 
przy ul. Miodowej – 46 (24 i 22).

3. Utwardzenie ulicy Szyma-
nowskiego – 35 (34 i 1).

Osiedle Przedmieście:
1. Oświetlenie ścieżki zdro-

wia w Lasku Miejskim – 188 
(177 i 11).

2. Utwardzenie placu przy blo-
ku 1a i 1b na os. Czajki – 184 (153 
i 31).

3. Doposażenie placu zabaw 
przy ul. Łyszkowickiej w urządze-
nia dla starszych dzieci i urządze-
nia fi tness oraz doświetlenie pla-
cu zabaw przy ul. Włókienniczej 
i skweru przy Chmielińskiej – 80 
(63 i 17).

4. Wykonanie pobocza – chod-
nika wzdłuż ul. Kaliskiej, od Lnia-
nej do Dziewiarskiej i wykonanie 
przejścia dla pieszych na ul. Kali-
skiej na skrzyżowaniu z Dziewiar-
ską – 28.

Osiedle Korabka:
1. Budowa części ulicy So-

chaczewskiej – 329 (289 i 40).
2. Wyremontowanie ulicy 

Zielonej – 224 (147 i 76).

3. Nowa nawierzchnia drogi 
pomiędzy blokami nr 43H-43F 
przy ulicy Armii Krajowej – 145 
(95 i 50).

Osiedle Kostka:
1. Wykonanie wiat i utwar-

dzenie gruntu na kontene-
ry na os. Kostka oraz utwo-
rzenie miejsca na spotkania 
międzypokoleniowe przy ul. 
Łódzkiej – 70 (45 i 25).

2. Wykonanie placu sporto-
wego – siłowni plenerowej przy 
skwerze „Solidarności” – 65 (13 
i 52).

3. Budowa chodnika przy ul. 
Jana Pawła II od ul. Cebrowskiego 
do przystanku MZK – 25 (16 i 9).

Osiedle Starzyńskiego:
1. Dokończenie chodnika 

wzdłuż ulicy Starzyńskiego, 
wymiana ławek i tzw. „kwa-
dratów” na deptaku przy tar-
gowisku i ustawienie tam sto-
jaków na rowery – 96 (12 i 
84).

2. Poszerzenie ulicy Nowej 
wraz z wykonaniem miejsc po-
stojowych przy skrzyżowaniu 
z ul. Akademicką oraz wykona-
nie nań progów zwalniających – 
40 (32 i 8).

3. Położenie kostki wzdłuż 
garaży naprzeciwko targowiska 
oraz wykonanie nakładki asfal-
towej przed garażami wzdłuż ul. 
Starzyńskiego – 15 (10 i 5).

Osiedle Dąbrowskiego:
1. Remont ul. Słowackiego 

(wykonanie nakładki asfaltowej) 
– 58 (12 i 46).

2. Zagospodarowanie skweru 
bł. Bolesławy Lament, remont 
chodnika oraz budowa parkingu 
przy placu zabaw przy ul. Mic-
kiewicza – 32 (22 i 10).

3. Zagospodarowanie terenu 
przy ul. Starościńskiej pomiędzy 
ulicą a garażami – 19 (12 i 7).

Osiedle Nowe Miasto:
1. Stworzenie plaży nad 

Bzurą – 527 (489 i 38).
2. Renowacja boiska do piłki 

nożnej, rozbiórka dawnej „Piąt-

ki” i pielęgnacja zieleni na tere-
nie SP 4 – 391 (341 i 50).

3. Doposażenie placu zabaw 
na Broniewskiego i remont pla-
cu zabaw na Błoniach – 246 (25 
i 221).

4. Częste odnawianie przejść 
dla pieszych na terenie całego 
miasta, wykonanie przejść dla 
pieszych naprzeciwko kina Fe-
nix, oddzielenie słupkami parku-
jących samochodów wzdłuż uli-
cy Sikorskiego oraz ustawienie 
stojaków na rowery wzdłuż ul. 
Broniewskiego – 17 (6 i 11).

Frekwencja była najwyższą 
w trzyletniej historii budżetu oby-
watelskiego w Łowiczu. Według 
pierwszych wyliczeń oddano 
3.769 głosów – liczba ta prawdo-
podobnie wymagać będzie drob-
nej korekty. Najwięcej głosów 
– 1181 – oddano na propozycje 

z Nowego Miasta. Z kolei 698 
oddano na Korabce.

Za rok wybierzemy 11 
propozycji?
Przewodnicząca Osiedla 

Przedmieście Magdalena Kło-
sińska raz jeszcze zwróciła uwa-
gę na niedoskonałość systemu, 
który daje prymat inwestycjom, 
z których korzystać będzie całe 
miasto, nad tymi, które są naj-
bardziej potrzebne dla miesz-
kańców danego osiedla. Przy-
kładem może być właśnie 
Przedmieście, gdzie w głosowa-
niu kartkowym, w którym bio-
rą udział tylko mieszkańcy osie-
dla, wygrało utwardzenie placu 
na Czajkach, w internecie jed-
nak przewagę mieli zwolennicy 
oświetlenia ścieżki zdrowia.

– Chyba wszyscy zdajemy so-
bie sprawę, że przez internet gło-

sują ludzie z całego miasta, nie 
tylko osiedla – mówiła Magda-
lena Kłosińska. – Szkoda, że nie 
mamy większych możliwości 
weryfi kacji głosów oddawanych 
przez internet.

W odpowiedzi burmistrz 
Krzysztof Jan Kaliński zdradził, 
że rozważane jest rozwiązanie 
tego problemu. Na razie jest to 
tylko pomysł do przemyślenia, 
ale być może zostania zastosowa-
ny już w przyszłym roku. Polega 
on na wyodrębnieniu dodatkowe-
go, jedenastego głosowania dla 
wszystkich mieszkańców, do któ-
rego przypisywane byłyby pro-
pozycje „ogólnomiejskie”, takie, 
jakimi w tym roku były budowa 
plaży nad Bzurą czy oświetlenie 
ścieżki zdrowia w Lasku Miej-
skim. Sprawiłoby to, że nie blo-
kowałyby one przedsięwzięć ty-
powo osiedlowych.     tm
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Wywiad | Jarosław Śmigiera ocenia sytuację w mieście po dwóch latach od wyborów burmistrza, w których starł się z K. Kalińskim

Bez pomysłu na przyszłość (cz. II)
Jarosław Śmigiera, który w drugiej turze 
wyborów nieznacznie przegrał z Krzysztofem 
Kalińskim, nie jest obecnie czynny w lokalnej 
polityce, prowadzi z sukcesem swą pracownię 
architektoniczną, ale od próby oceny sytuacji  
w mieście się nie odżegnuje. W redakcji Nowego 
Łowiczanina rozmawialiśmy z nim 1 grudnia.

 Mówiliśmy o Zduńskiej, 
że brak jest wysiłku ze strony 
władz miasta, by zagospodaro-
wać centrum miasta.

Problem jest szerszy, miała 
być wypracowana jakaś strategia 
dla miasta, ona naprawdę powin-
na być – bo w jaką stronę teraz 
miasto idzie, to ja nie wiem. Bo 
nie jest miastem przemysłowym, 
a z racji tego, jak wygląda Sta-
re Miasto – nie będzie miastem 
turystycznym. Więc co? Pytam, 
jaką strategię przez dwa lata pra-
cy opracował wydział strategii  
w ratuszu z suto opłacanym na-
czelnikiem Arturem Michala-
kiem? Niech coś przedstawi. Ja 
pytam: z kim on na te tematy roz-
mawia – bo ja nie znam takich lu-
dzi. Czy pytał biznesmenów, re-
stauratorów, hotelarzy, jakie są ich 
zapatrywania na to? I dalej nie ma 
pomysłu na to centrum, tak jak  
i na Kaliską dalej nie ma. I podej-
rzewam, że dalej nie będzie. 

Wiem, że do końca grudnia 
mija termin na składanie wnio-
sków o dofinansowanie projek-
tów rewitalizacji śródmieści miast 
i chyba w Łowiczu jest tak dobrze, 
że nie ma potrzeby o takie środki 
się ubiegać, bo z tego, co słysza-
łem, ratusz chyba nie będzie się 
o nie starał. Wygrała oczyszczal-
nia, bo temat prostszy, nie trzeba 
z ludźmi o problemach gadać. Ile 
jeszcze lat w środku miasta na kil-
kuhektarowej powierzchni będą 
rosły haszcze i walały się zglisz-
cza komórek. A wszyscy będą 
biadolić, że Starówka zdycha? 

 Może miasto, wchodząc 
w takie duże inwestycje, jak 
przebudowa oczyszczalni czy 
budowa wiaduktu, po prostu 
nie może ruszać kolejnego te-
matu, bo nie ma na to pienię-
dzy? Może to jest obiektywne 
ograniczenie? Czy też uważa 
Pan, że sprawa rewitalizacji 
centrum jest tak strategiczna, 
że trzeba się za nią także brać, 
równolegle, choćby zacząć?

– Dokładnie tak, jak Pan mówi: 
jeżeli w tej chwili już kończy się 
czas na to, by złożyć wniosek  
w tej sprawie, a jeszcze na ten te-
mat nie rozmawiano z nikim, to ja 
się pytam: ile kosztuje spotkanie? 
Ile kosztuje wysłanie zaproszenia? 
Jest to dziedzina, która jest już 
skrajnie pozostawiona samej so-
bie, tam jest ugór, tam się nic nie 
dzieje. 

Podobnie jest z tymi nieszczę-
snymi konkursami na zagospo-
darowanie Starego Rynku. To są 
żarty, jeżeli się przeznacza kwo-
tę 40 tysięcy na taką koncepcję, 
wiedząc ile w tym samym czasie 
płaci się za projekt kawałka drogi,  
i chce się, żeby w konkursie wziął 
udział ktoś z wielkim nazwiskiem. 
40 tysięcy to może kosztować ja-
kaś wycinkowa część projektu 
technologicznego w oczyszczalni 
ścieków. 

Zresztą tak to jest, jeśli same-
mu się nie wie, co by się chciało, 
jeśli nie ma żadnego pomysłu. 
W mieście jest nas kilku zaled-
wie architektów, na palcach jed-
nej ręki można policzyć tych, 
którzy działają w tej przestrze-
ni, więc wiemy dobrze, że nikt 
z nikim nie rozmawia. Widocz-
nie oni, w ratuszu, wiedzą lepiej 
jakie są problemy z projektowa-
niem, jakie problemy mają inwe-
storzy… 

Jest jakaś komisja urbanistycz-
na – ale nie wiem, czy ona w ogó-
le się spotyka. Dlaczego po dwóch 
konkursach na Stary Rynek nie zo-
stały wypracowane jakiekolwiek 
tezy na temat tego, które działania 
tam miałyby w ogóle sens, a jakie 
zupełnie sensu nie mają. Przecież 
te projekty już pokazały, jakie są 
problemy z tą przestrzenią. Jeśli 
pieniądze na konkurs zostały już 
wydane, to mogliby chociaż ze-
brać tych ludzi, którzy w nim bra-
li udział, wraz z tymi, którzy byli  
w komisjach i cokolwiek wypra-
cować. W tej chwili nie mamy 
konkretnie nic i dalej stoimy  
w tym samym punkcie, co trzy ka-
dencje temu, dodano tylko Gwioz-
dy, które świecą na krzywym 
chodniku, nie oczyszczonym na-
wet z gum do żucia i innego brudu 
na okoliczność ufundowania no-
wych. Ile kosztuje kilkaset metrów 
kwadratowych granitu, żeby cho-
ciaż tło jakieś pod to zrobić ? Czy 
nikt tego nie widzi? 

 Po ogłoszeniu wyników 
wyborów, gdy Pan ostatecznie 
przegrał, Jacek Wiśniewski, 
pełnomocnik Pańskiego komi-
tetu wyborczego, powiedział, 
że Projekt Łowicz – Pańska 

inicjatywa polityczna, nie zni-
ka, ale wróci za 4 lata mocniej-
szy. Przez te dwa lata nie wi-
dać jednak żadnej działalności 
z Waszej strony, można my-
śleć, że Projekt Łowicz upadł.

– Jeżeli chodzi o osoby, któ-
re działały w Projekcie Łowicz, to 
każda z nich działa prężnie w swo-
jej dziedzinie, wypracowuje jakąś 
wartość, obraca się w przestrzeni 
miejskiej. Jako organizacja, przy-
znaję, nie prowadzimy żadnych 
działań społecznych, nie rozdaje-
my darmowej kiełbasy, nie lansu-
jemy się na celebrach i biesiadach. 
Nie chcemy w ten sposób działać, 
widzimy, że demokracja zeszła już 
na psy, skoro trzeba dużo obiecać, 
żeby cokolwiek ugrać. Przygląda-
my się więc tylko, każdy z nas jest 
obserwatorem tego, co się dzieje. 

Jeżeli uznamy, że jest jeszcze  
o co zawalczyć za te dwa lata, to 
zawalczymy. Natomiast gdy opadł 
pierwszy kurz po tych wyborach 
i przeanalizowaliśmy jakie są na-
stroje i oczekiwania ludzi, to zda-
łem sobie sprawę, że smutna z tego 
jest opowieść. Wielu ludziom nie 
jesteśmy w stanie pomóc, bo oni 
czasem nawet nie potrafią wyar-
tykułować potrzeb, czekają tylko 
na mannę z nieba. W takiej sytu-

acji trudno się dziwić, że burmistrz 
skupia się na podstawowych obo-
wiązkach, jak codzienna admini-
stracja i inwestycje głównie w bu-
dowę infrastruktury – choć to nie 
jest żadna łaska z jego strony, tylko 
obowiązek. Jak słyszę, że wspania-
łomyślnie będzie darmo koordy-
nował projekt na oczyszczalni, to 
pytam, a jak miałby wziąć dwa wy-
nagrodzenia za ten sam czas pracy, 
przecież działania związane z koor-
dynacją będzie pełnił kosztem obo-
wiązków burmistrza?

 Czy nie sądzi Pan jed-
nak, że jeślibyście chcieli za 
dwa lata znów stanąć do wal-
ki o zmianę, to jednak trzeba 
przez ten cały czas pokazywać 
się ludziom, być widocznym? 
Czy minionych dwóch lat nie 
zmarnowaliście?

– Wybory nie były do końca na-
szym sukcesem, choć zważywszy 
na krótki czas i skąpe nasze siły, to 
i tak przerosło nasze oczekiwania, 
że uzyskałem aż taki dobry wynik. 
Natomiast Projekt Łowicz stworzy-
liśmy nie dlatego, że mieliśmy par-
cie do władzy, żeby się w urzędach 
obstalować i czerpać z tego profi-
ty, tylko chodziło nam o zbadanie 
kondycji, poruszenie może jakichś 

ukrytych mocy tego miasta. W tym 
sensie projekt się powiódł, spraw-
dziliśmy jak to wszystko wygląda, 
ale optymizmem nas to raczej nie 
natchnęło. Spotkaliśmy się z nie-
zdolnością ludzi do współpracy, 
organizowania się w jakiekolwiek 
struktury, niechęcią do jakiejkol-
wiek działalności, abstrakcyjnym 
strachem przed polityczną kon-
frontacją. 

To nie dotyczyło tylko nas, bo-
rykały się z tym wszystkie komi-
tety. Zdarzyło się, że do rady we-
szli ludzie, którzy się tym zdziwili, 
bo nawet nie chcieli. W tej chwili 
w radzie miejskiej wygląda to tak, 
że poza kilkoma radnymi, którzy 
w ogóle mają jakiekolwiek zdanie 
na jakikolwiek temat, większość 
tworzy wrażenie, jakby tej rady nie 
było. Są jakieś niewiele znaczą-
ce pomysły prospołeczne, budżet 
obywatelski – to jest taka zabawa 
w demokrację: damy wam dychę 
na lody, a może jak chcecie, to na 
bułkę... Takie są realia. Gdy jednak 
przychodzi do spraw trudnych, gdy 
trzeba postawić jakąś tezę, wycią-
gnąć jakieś wnioski, to jest słabo. 

Jeżeli tak dalej pójdzie, to do 
kolejnych wyborów pójdą lu-
dzie, którzy w ogóle nie mają po-
mysłu na życie. Każdy, kto w ja-

Jaką strategię przez 
dwa lata pracy 
opracował wydział 
strategii w ratuszu 
z suto opłacanym 
naczelnikiem Arturem 
Michalakiem? Niech 
coś przedstawi. 
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– Kiedy tu będzie miasto? – pyta Jarosław Śmigiera, mówiąc o zaniedbanych, niewykorzystywanych przestrzeniach, między Alejami Sienkiewicza  
a Zduńską – takich jak widoczne na zdjęciu tereny przy ul. Rotstada.
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kikolwiek sposób unosi się na 
powierzchni i ma możliwość za-
robienia sobie w spokoju pie-
niędzy, nie chce się angażować.  
A to właśnie przedsiębiorczy lu-
dzie mogliby wnieść bardzo dużo, 
bo mają i wiedzę, i możliwości, 
tylko jak patrzą na to wszystko, to 
wolą być z daleka. Gdy ja kandy-
dowałem, to mnie się wszyscy dzi-
wili: Po co ci to? – pytali. – Bo jak 
dalej tak będzie – odpowiadałem 
– to za chwilę wszyscy będzie-
my do Anglii wyjeżdżać, bo tak to 
wszystko zdechnie, że nie będzie 
innego wyjścia. Odpowiadali, że 
na razie nie jest aż tak źle, to się nie 
będą angażować. Mimo to udało 
się wyciągnąć te parę osób. 

Natomiast żeby nas było widać 
przed wyborami? Można jakąś pi-
kietę robić, gryźć tego burmistrza 
po kostkach, ale jaki to ma sens? 
On też walczy o to, by coś tam 
osiągnąć, wychodzi mu to jak mu 
wychodzi, ja wiem, że nie jest to ła-
twe, bo znam proces inwestycyjny. 
On też, gdy zderza się, a wiem, że 
się zderza, bo sam się zderzyłem, 
z ludzką obojętnością, bądź nawet 
nienawiścią, która nawet sama nie 
potrafi się określić, tylko jest wyra-
zem postawy „nie, bo nie” – to robi 
to, co może, a wszystko inne leży 
odłogiem. 

Oni w ratuszu mogliby więcej, 
ale zamknęli się w skorupie. Wi-
dać ich głównie kiedy jest celebra 
albo biesiada – wtedy wychodzą 
do ludzi. Ale nie ma kontaktu czy-
sto gospodarczego, partnerskiego. 
Burmistrz, gdy ktoś już do niego 
przyjdzie i czegoś chce, to oczywi-
ście nie odmawia, usiądzie, poga-
da, spróbuje coś załatwić, tylko że 
to przychodzą pojedyncze osoby. 
Tych parę rodzynków w cieście nie 
sprawi, że to ciasto będzie lepsze. 
Gdzieś brakuje odwagi, a może 
jest zbyt dużo dumy, by wyjść do 
ludzi, którzy mają często krytycz-
ny stosunek do urzędów. Spróbo-
wać zmobilizować ich do działa-
nia i współpracy. Ogranicza się to 
do głównie do oficjalnych niewiele 
znaczących spotkań z mieszkańca-
mi – to wszystko jest fasada. 

 Na spotkania w listopadzie 
przychodziło niewiele osób, 
zwykle te same co przed laty...

– To jest wszystko bez więk-
szego znaczenia, zabawa jak  
w przedszkolu, że dziś się pobawi-
my w doktora, jutro w demokrację. 
To nie tylko u nas tak jest, cały kraj 
teraz tak wygląda. Miała być dobra 
zmiana, ja tej dobrej zmiany nie wi-
dzę. Może jako Projekt Łowicz fak-
tycznie przysiedliśmy, bo w wybo-
rach parlamentarnych bliska nam 
opcja wolnościowa poległa sromot-
nie, tylko Kukiz 15 jeszcze próbuje 

walczyć, ale to jest żałosne, bo be-
ton się utwardza, socjalizm kroczy 
do nas wielkimi krokami. Wszyst-
ko to optymistycznie nie nastraja, 
a ludzie albo się tym nie interesu-
ją, albo liczą na ochłap z partyjnych 
stołów. I powiem Panu tak: jeżeli ja 
za dwa lata miałbym zostać twarzą 
tego systemu, bo człowiek, który 
wchodzi w te struktury, jest twa-
rzą tego systemu, a system staje się 
coraz bardziej opresyjny, to ja tego 
nie chcę. 

 Naprawdę Pan uważa,  
że to jest system opresyjny?

– Tak, uważam, że takim się sta-
je, szczególnie przez posuniętą do 
granic absurdu biurokrację, która 
zniewala i niszczy ludzi, niszczy 
ich zapał, marnuje ich czas i ener-
gię. Platforma tu też była nic nie 
warta, bo zrobili co zrobili, ale PiS 
wpadł całkiem w śrubę obłędu, je-
śli chodzi o legislację: im się wyda-
je, że wszystko można uregulować,  
a to jest zupełny absurd. Oczywi-
ście, Unia to jeszcze nakręca, tam 
to już w ogóle jest paranoja. Spo-
dziewaliśmy się, że PiS postawi 
tamę obłędowi unijnej legislacji,  
a oni jeszcze dorzucają od siebie. 
Jeśli słyszę, że za chwilę wejdzie  
w życie kodeks budowlany, który 
będzie miał podobno 1500 stron, 
to ja się pytam, ile lat będzie trwa-
ła najprostsza inwestycja ? I co się 
będzie działo w sądach? Jak to się 
skończy jeśli zostaną zniechęceni 
ostatni, którym chce się jeszcze co-
kolwiek robić ? 

Więc w świetle tego, co się 
dzieje na krajowej scenie politycz-
nej, może być tak, że w ogóle nie 
będę chciał kandydować. Wolę 
żyć jako wolny człowiek, nieza-
leżny, mogący spojrzeć ludziom 
w oczy. Bo jeśli wrócimy do sytu-
acji takiej, jaka była w latach, kie-
dy ja byłem dzieckiem, to ja nie 
chcę być twarzą takiego systemu. 
Ja mogę kamieniami rzucać, a nie 
być wśród jego oficjeli. Nie nadaję 
się do roli członka partii. 

 Rozmawiał Wojciech Waligórski

Oni w ratuszu zamknęli 
się w skorupie. Widać 
ich głównie kiedy jest 
celebra albo biesiada 
– wtedy wychodzą 
do ludzi. Ale nie 
ma kontaktu czysto 
gospodarczego, 
partnerskiego. 

RZUT OKIEM | WYBURZANIE PRZY AKADEMICKIEJ

Pracownicy firmy 
Budowa Janusza 
Mostowskiego 
przygotowują już do 
oddania w ręce lokatorów 
blok mieszkalny przy ul. 
Akademickiej w Łowiczu, 
powstały z adaptacji 
dawnego rektoratu 
„Mazowieckiej”. Wszystkie 
mieszkania zostały już 
dawno zarezerwowane. 
Jednocześnie trwa 
wyburzanie postawionego 
w latach 90. budynku 
dydaktycznego, 
położonego w głębi działki. 
Blok, który powstanie 
na jego miejsce, drugi 
na tym osiedlu, będzie 
zbudowany w osi północ-
południe, równolegle 
do granicy posesji, na 
której stoi kościółek św. 
Leonarda. Prace przy 
jego wznoszeniu mają się 
zacząć wiosną, skończyć 
rok później. Jako ostatni 
w tym miejscu będzie 
przerabiany na blok 
mieszkalny z usługami 
główny gmach dawnej 
uczelni, stojący frontem  
do ronda. walW
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Łyszkowice | GOKiS

Ludzie nie chcą 
wynajmować sali
W latach 2012-2014 w sali 
GOK w Łyszkowicach było 
organizowane rocznie  
od 15 do 20 imprez rodzinnych, 
takich jak wesela, komunie  
czy chrzciny. Zainteresowanie 
salą drastycznie zmalało  
w tym roku, podpisano 
zaledwie cztery rezerwacje.

Stało się tak pomimo wykona-
nia prac mających podnieść stan-
dard lokalu, takich jak na przykład 
remont sali, ułożenie 260 m2 pane-
li drewnianych, ułożenie 250 m2 
kostki brukowej, posadzenie 120 
tui, wyrównanie terenu i posianie 
trawy czy montaż lamp oświetle-
niowych. Jest to dziwne tym bar-
dziej, że cena za wynajęcie w 2014 
roku została obniżona do 2.800 zł 
dla wszystkich zainteresowanych, 
bez względu na miejsce zamiesz-
kania (wcześniej było to 3.000 zł 
dla mieszkańców gminy i 5.000 dla 
ludzi z zewnątrz – wszystkie kwoty 

podajemy bez VAT), a obowiązek 
udekorowania sali najemca przyjął 
na siebie. 

Czy nagły spadek ma związek 
z coraz szerszą ofertą wynajmu 
sal oferowaną przez prywatnych 
przedsiębiorców w okolicy, któ-
rych przecież nie przybyło w ciągu 
jednego roku tak dużo? 

Zdaniem dyrektora GOKiS Pio-
tra Klimkiewicza główną przyczy-
ną może być dezinformacja. – Roz-
powszechniła się plotka, że nowe 
przepisy zabraniają wynajmowa-
nia sali – twierdzi Klimkiewicz.  
– Wiem o tym, bo wielu ludzi 
dzwoni do GOKiS pytać czy to 
prawda, a przypuszczam, że jesz-
cze więcej nawet nie pyta, tylko 
od razu szuka gdzieś indziej. Nie 
mam pojęcia skąd wzięła się ta in-
formacja, ale słyszałem już o tym 
tyle razy. Innego wytłumaczenia tej 
sytuacji nie widzę, bo nic nie zmie-
niło się na niekorzyść naszej oferty  
w ubiegłym roku.   tm

Łowicz | Pielęgnacja drzew 

Cięcia drzew  
na zlecenie spółdzielni 

Odbywająca się w sobotę,  
3 grudnia, pielęgnacja drzew, 
polegająca między innymi na 
przycinaniu ich koron i gałęzi, 
zaniepokoiła mieszkankę bloku 
nr 3 na osiedlu Tkaczew. Starsza 
pani obawiała się, że drzewa zo-
staną całkowicie wycięte i zasta-
nawiała się czy firma ma na to 
stosowne zezwolenia. 

– Akurat na Tkaczewie teraz 
nie wycinaliśmy żadnych drzew. 
Była to normalna akcja pielę-
gnacyjna, nic nadzwyczajnego 
– zapewniono nas w firmie Ma-
kro-Flora, wykonującej cięcia 
pielęgnacyjne na zlecenie Ło-
wickiej Spółdzielni Mieszkanio-
wej. Pracowników tej firmy bę-
dzie można napotkać przy pracy 
jeszcze m.in. na osiedlu Bratko-
wice w Łowiczu – o ile pogoda 
będzie pozwalała na przeprowa-
dzenie robót. – Dla nas najgor-
sza temperatura jest w granicach 
od zera do pięciu stopni. Lepiej 

już jest jak złapie nieduży przy-
mrozek – powiedział nam Mar-
cin Bieguszewski z Makro-Flo-
ry.  mak 

Drzewa na Tkaczewie zostały 
niedawno mocno przycięte. 
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Sanniki | Strażacy liczą na zakup sprzętu 

Czy podnośnik trafi do OSP?
Z wnioskiem  
o sfinansowanie zakupu 
używanego samochodu 
z zamontowanym 
podnośnikiem 
koszowym zwrócili 
się do gminy strażacy  
z jednostki Ochotniczej 
Straży Pożarnej  
w Sannikach.

Jest to związane z tym, że spa-
lił na panewce pomysł związany 
z nieodpłatnym przekazaniem do 
straży w Sannikach używanego 
podnośnika z Komendy Powiato-
wej Straży Pożarnej w Gostyninie. 

– Sprawa już prawie była doga-
dana, jednak komenda z Gostyni-
na postanowiła przekazać stary 
podnośnik na potrzeby jednostki 
OSP w Gostyninie, żeby mieć go 

bliżej, żeby był szybko dostępny 
na terenie miasta – mówił wójt 
gminy Sanniki Gabriel Wieczo-
rek. Jest to związane z tym, że 
nowy podnośnik, zakupiony na 
potrzeby gostynińskiej straży, już 
kilka razy – po poważnych ak-
cjach, np. związanych z jesienną 
wichurą – musiał być poddawa-
ny naprawom i konserwacji, co 
czasowo wyłączało go z użytko-
wania. – Dlatego strażacy z Go-
stynina nie chcieli się pozbywać 
starego podnośnika gdzieś dalej  
– dowiedzieliśmy się w gminie. 

Druhowie z Sannik, gdy już 
dowiedzieli się, że podnośnik  
z Gostynina jednak do nich nie 
trafi, zaczęli rozglądać się ile taki 
sprzęt może kosztować i czy uda 
się gdzieś kupić używany samo-
chód z podnośnikiem. Znaleźli 
taki sprzęt – podnośnik strażac-
ki na podwoziu kilkunastoletnie-
go samochodu ciężarowego mar-
ki Star. Samochód jest w dobrym 

stanie i z małym przebiegiem, 
zaledwie ok. 35 tys. kilometrów. 
Druhowie nie zdradzają gdzie  
i w jaki sposób znaleźli samo-
chód, obawiając się, żeby pojaz-
du nie zakupiła przed nimi inna 
jednostka straży. Wnioskowali, 
by ująć wydatek na samochód  
w przyszłorocznym budżecie. 

– Można by dokonać zakupu  
z puli pieniędzy zaplanowanych 
na przyszłoroczną działalność 
straży pożarnych, a w ciągu roku, 
jeśli będzie taka potrzeba, uzu-
pełnić środki w tym dziale – roz-
ważał wójt Gabriel Wieczorek. 

– To zasadny pomysł, ale trze-
ba dobrze sprawdzić czy samo-
chód ma aktualny przegląd i kom-
pletną dokumentację badań UDT 
(badania przeprowadzone przez 
inspektora Urzędu Dozoru Tech-
nicznego – przyp. red.) – oceniał 
wiceprzewodniczący Rady Gmi-
ny w Sannikach Wiesław No-
wicki. Bez ważnej decyzji UDT, 

dopuszczającej do eksploatacji, 
nie można używać podnośnika, 
a koszt opracowania takiej do-
kumentacji to co najmniej kilka-
set złotych i często też wiąże się 
z koniecznością wymiany niektó-
rych części podnośnika – nawet 
jeśli są sprawne – na nowe, co ge-
neruje kolejne koszta. Samochód 
znaleziony przez sannickich stra-
żaków ma jednak odpowiednie 
badania i decyzję UDT. 

– Podnośnik jest potrzebny nie 
tylko w straży, ale i w gminie. Jest 
wiele nadłamanych gałęzi, któ-
re trzeba odciąć, zdarzają się też 
różne sytuacje na dachach – do-
dał radny Franciszek Kamiński. 

Ostatecznie radni nie wyrazili 
jednoznacznej opinii w tej spra-
wie, chociaż wydaje się, że zde-
cydowana większość z nich była 
przekonana o potrzebie zakupu. 
Sprawa ma najpierw stanąć na 
posiedzeniu zarządu gminnego 
OSP.  mak 

Łyszkowice | Szkoła podstawowa

Dzieci już korzystają  
z ekopracowni

Uczniowie szkoły podstawo-
wej w Zespole Szkół Publicz-
nych w Łyszkowicach korzystają 
już z nowocześnie wyposażonej 
ekopracowni. Jej powstanie było 
możliwe dzięki dofinansowaniu, 
jakie gmina otrzymała z WFO-
ŚiGW.

Aby ekopracownia powsta-
ła, trzeba było kupić m.in. pomo-
ce dydaktyczne, meble czy sprzęt 
audiowizualny. Pomalowane zo-
stały ściany, żaluzje w oknach 
klasy i zaplecza. Na ścianie poja-

wiła się fototapeta przedstawiają-
ca las, którego zdjęcie powstało 
w pobliskim Czatolinie. Pracow-
nia ma być wykorzystywana do 
prowadzenia zajęć edukacyjnych  
z przyrody, do realizacji zajęć 
pozalekcyjnych – kół ekologicz-
nych, projektów i przygotowania 
uczniów do konkursów.

Kosztowała 36 990,00 zł, przy 
czym 30 940,00 zł to kwota do-
tacji. Umowę potwierdzającą jej 
przyznanie podpisano pod koniec 
października.  tm 

II LO
Niezwykła 
dziedzina 
medycyny

Transplantacja jako szansa na 
życie i zdrowie, była tematem wy-
kładu, jakiego wysłuchali ucznio-
wie trzech klas II LO w Łowiczu 
28 listopada.

Zajęcia poprowadziły osoby 
doskonale znające temat z dwóch 
różnych stron – Zbigniew Wojda, 
koordynator ds. transplantologii 
CSK MON/WIM w Warszawie 
oraz Krystyna Rutkowska, która 
od 14 lat żyje dzięki przeszcze-
powi wątroby. Uczniowie mogli 
obejrzeć poruszający film, po-
słuchać historii pani Krystyny, 
zapoznać się z prawnymi proce-
durami i aspektami dotyczącymi 
przeszczepów. Prowadzący roz-
wiali też wątpliwości, obalając 
kilka często powtarzanych mitów 
związanych z przeszczepianiem 
organów i szpiku kostnego. Chęt-
nie odpowiadali na pytania zada-
wane im przez uczestników spo-
tkania.

Chętni mogli po spotkaniu wy-
pełnić deklarację woli przekaza-
nia swoich narządów po śmierci. 
Wciąż mogą się po wzory takich 
oświadczeń zgłaszać do gabinetu 
szkolnej pedagog Beaty Kunikow-
skiej.  tm

Bednary | Na rozstaju dróg

Kapliczka jak nowa
Kapliczka w Bednarach, w któ-

rej znajduje się wizerunek Chry-
stusa z rozpostartymi ramionami 
oraz namalowany na blasze ob-
raz Matki Bożej z dzieciątkiem, 
od ponad dwóch tygodni wyglą-
da jak nowa. Po blisko miesiącu 
zakończyła się jej renowacja, któ-
rą sfinansował Urząd Gminy Nie-
borów.

Prace kosztowały 15 tys. zł  
i, jak podkreśla wójt Andrzej We-
rle, ich realizacja została prze-
prowadzona na wyraźną prośbę 
mieszkańców gminy, którzy ze 
względu na koszty nie byli w sta-
nie sami ich sfinansować. Prace 
murarskie zlecono firmie Marka 
Laski z Bełchowa, zajęła się ona 
usunięciem z cokołu starego tynku 

i położeniem nowego, demonta-
żem, piaskowaniem i konserwacją 
ogrodzenia. Renowacji podda-
na została także figura Chrystu-
sa oraz obraz Matki Bożej z dzie-
ciątkiem – czym zajęła się plastyk,  
a jednocześnie dyrektor Gmin-
nego Ośrodka Kultury w Niebo-
rowie Izabela Gać. Wymienio-
na została także granitowa tablica  
z napisem, bo napis na starej pły-
cie uległ częściowemu zatarciu. 
Udało się go odtworzyć, dziś wy-
raźnie głosi on: „Pójdźcie do mnie 
wszyscy, którzy pracujecie i jeste-
ście obciążeni. A ja was ochło-
dzę. (Ewangelia Mateusza 11,28 
– przyp. red.). Fundatorzy Kon-
stancja i Piotr Kędziorowie. 1935 
rok.”  tb

Domaniewice | Gminny Ośrodek Kultury

Będzie sporo ciekawych 
zajęć dla dzieci

Gminny Ośrodek Kultury  
w Domaniewicach znalazł się 
na liście miejscowości zakwali-
fikowanych do udziału w projek-
cie „Lokomotywa po wiedzę”.  
W jego ramach dzieci i młodzież 
z gminy będą brały udział w wie-
lu ciekawych zajęciach artystycz-
nych i edukacyjnych.

Projekt koordynowany jest 
przez Łódzki Dom Kultury, we 
współpracy z Akademią Sztuk 
Pięknych, Politechniką Łódzką. 
Finansują go władze wojewódz-
twa łódzkiego oraz Wojewódz-
ki Fundusz Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej. W ramach 
projektu dzieci i młodzież z 42 
małych miejscowości weźmie 
udział w szeregu ciekawych za-

jęć. Dyrektor Gminnego Ośrodka 
Kultury w Domaniewicach, Edy-
ta Baleja, wymienia wśród nich 
m.in. warsztaty z projektowania 
ubioru i elementów scenograficz-
nych z surowców odzyskanych, 
które poprowadzą specjaliści  
z ASP. W planach jest także na-
uka wykonywania kostiumów  
i elementów scenografii, warszta-
ty z animacji filmowej, spektakle 
czy też zajęcia wokalno-aktorskie.

W zajęciach, w okresie od 
grudnia do czerwca, uczestniczyć 
będą dzieci i młodzież w wieku 
7-14 lat. Wszystkie koszty, łącznie 
z dojazdem na zajęcia, wynagro-
dzeniem dla instruktorów, mate-
riałami itp. finansują organizato-
rzy projektu.  kl

Osmolin 
Autobus wjedzie 
na plac szkoły

Dzieci dowożone autobusem 
do Szkoły Podstawowej w Osmo-
linie będą wysiadały z niego bez-
pośrednio na terenie należącym 
do szkoły, a nie przy drodze woje-
wódzkiej, na wysokości szkolnego 
budynku. 

Autobus będzie wjeżdżał na te-
ren szkoły od strony drogi w kie-
runku Osmólska, a wyjeżdżał na 
drogę wojewódzką. Zmiana ma 
poprawić bezpieczeństwo i zosta-
je wprowadzona na wniosek rad-
nych gminy Sanniki. Pomysł po-
jawił się na jednej z poprzednich 
sesji podczas wolnych wniosków. 

Autobus będzie mógł wjeżdżać 
na teren szkolny po poszerze-
niu bramy prowadzącej na teren 
szkolny. – Pracownicy techniczni 
z Urzędu Gminy w Sannikach już 
zakupili niezbędne elementy bra-
my i jeszcze w tym roku wjazd 
ma zostać poszerzony – powie-
działa nam dyrektor Szkoły Pod-
stawowej w Osmolinie Katarzyna 
Rogalska. 

Obecnie brama ma szerokość 
około 4 m. Świadczący usługę do-
wozu uczniów do szkoły skiernie-
wicki oddział PKS zgodził się na 
zmianę, jeśli brama zostanie po-
szerzona do 5,5 m.  mak 

Po renowacji kapliczka w Bednarach wygląda jak nowa, tymczasem 
liczy sobie już prawie 100 lat.
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W nowej ekopracowni: Julia Kędziora, Katarzyna Kędziora i Anna 
Bednarek,a w tle... las w Czatolinie. 
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Poczta Polska | Przywracanie urzędów pocztowych

Czy wróci jakaś poczta?
Premier RP Beata Szydło oraz minister infrastruktury i budownictwa Andrzej 
Adamczyk mówili 1 grudnia, w trakcie otwierania reaktywowanego Urzędu 
Pocztowego w Gozdzie (woj. mazowieckie), że jednym z zadań Poczty Polskiej 
na przyszłe lata będzie przywracanie do życia Urzędów Pocztowych tam, gdzie 
w latach minionych zostały one zlikwidowane. Co to oznacza dla naszego rejonu?

– To nowy projekt – wyjaśnia 
naczelnik Urzędu Pocztowego 
nr 1 w Łowiczu Adam Gajewski 
– w tej chwili na terenie powiatu 
łowickiego nie mamy jednak żad-
nych planów związanych z odtwo-
rzeniem zlikwidowanej placów-
ki pocztowej. Jak dodał, sądzi, że 
w pomyśle tym chodzi o to, aby 
w pierwszej kolejności przywró-
cić do życia te urzędy, które zo-
stały zlikwidowane w mniejszych 
miejscowościach, oddalonych 
od ośrodków administracji pań-
stwowej. – W przypadku powia-
tu łowickiego udało się zachować 
urzędy pocztowe we wszystkich 
gminach. Można więc uznać, że 
ich mieszkańcy mają zapewniony 
do nich dość łatwy dostęp – mówi.

Zauważył jednak przy tym, że 
są miejscowości na terenie tych 
gmin, które z racji innego cha-
rakteru zabudowy, nie zagrodo-
wej, ale osiedlowej i dużej liczby 
mieszkańców, mogłyby liczyć na 
wznowienie działalności urzędu 
pocztowego. Zasugerowaliśmy 
Bełchów. Naczelnik przyznał, że 
faktycznie miejscowość ta praw-
dopodobnie mogłaby mieć na to 
szanse.

Potrzeba pieniędzy 
Odtworzenie urzędów poczto-

wych tam, gdzie niegdyś istnia-
ły, to poważne zadanie i wydatek. 
Tam, gdzie zlikwidowano pocz-
tę, trzeba dokonać remontów po-
mieszczeń, wyposażyć je w me-
ble, sprzęt, podłączyć ponownie 
media, zatrudnić ludzi i pono-
sić stałe koszty funkcjonowania. 
Przykładem może być budynek 
fi lii poczty w Bednarach, któ-

ry wymagałby dużych nakładów, 
aby mógł ponownie spełniać swo-
ją role. W Gozdzie było to możli-
we dzięki współpracy Poczty Pol-
skiej i samorządu lokalnego.

Nacisku ze strony 
ludzi nie ma
Naczelnik Gajewski powie-

dział nam, że w ostatnim czasie do 
urzędu nie wpływały żadne prośby 
od mieszkańców powiatu czy ze 
stron władz gmin o przywrócenie 
zlikwidowanego urzędu ani zor-
ganizowanie nowego. Dodał przy 
tym, że na terenie powiatu działają, 
oprócz urzędów pocztowych, trzy 
agencje pocztowe: w Ostrowie, So-
bocie i Bobrownikach.

Wójt gminy Nieborów Andrzej 
Werle pamięta, że w przeszłości 
na jej terenie działały aż cztery 
urzędy pocztowe, oprócz Niebo-
rowa także w Mysłakowie, Bedna-
rach i Bełchowie. Obecnie działa 

tylko w Nieborowie. Kilkanaście 
lat temu, gdy likwidowano pocz-
tę Bednarach, przez całą miejsco-
wość przeszła fala niezadowole-
nia, mówiono o tym na sesji Rady 
Gminy, urząd pisał do Poczty Pol-
skiej o wstrzymanie likwidacji. 
Nic to nie dało.

Obecnie, zdaniem wójta, gło-
sów o przywrócenia urzędu już 
od dawna nie ma. – Mieszkańcy 
przestawili się na funkcjonowa-
nie bez poczty w swojej miejsco-
wości. Gdy jest potrzeba, jadą do 
Nieborowa lub do Łowicza, ra-
chunki płacą przez internet. Nie 
wiem, czy gdyby reaktywować 
urząd pocztowy, to wzbudziłby on 
większe zainteresowanie – powąt-
piewa. 

TOMASZ
BARTOS

tomasz.bartos@lowiczanin.info

Bruksela | Przedstawiciele Łowicza w Parlamencie Europejskim

O działaniach na rzecz seniorów
Od 15 do 17 listopada 2016 

przedstawiciele ziemi łowickiej 
wraz z  grupą seniorów z woje-
wództwa łódzkiego wzięli udział 
w wyjeździe studyjnym do Bruk-
seli na zaproszenie eurodeputowa-
nego Jacka Saryusz-Wolskiego. 
Łowicz reprezentowali przewod-
niczący Rady Powiatu Łowickie-
go Krzysztof Górski oraz aktywni 
Latarnicy Polski Cyfrowej: radny 
miejski Paweł Pięta oraz jego żona 
Katarzyna Skierska-Pięta.

Głównym celem wyjazdu był 
udział w panelu dyskusyjnym do-
tyczącym obszaru szeroko rozu-
mianej polityki senioralnej, w tym 
aktywizacja osób w wieku popro-
dukcyjnym. Jak podkreśla Paweł 
Pięta, realizacja działań na rzecz se-
niorów jest przede wszystkim waż-
na w Łowiczu, ponieważ z roku na 
rok zmniejsza się liczba ludności 
(6% na przestrzeni 10 lat), w tym 
osób w wieku przedprodukcyjnym 

i produkcyjnym, przy jednocze-
snym wzroście liczby osób w wie-
ku poprodukcyjnym. 

Aby oddać skalę zjawiska, war-
to, na przykładzie miasta Łowicza, 

zwrócić uwagę, że w ciągu ostat-
nich 10 lat nastąpił 7% wzrost licz-
by osób w wieku poprodukcyjnym, 
co oznacza, iż do tej grupy możemy 
zakwalifi kować co piątego miesz-

kańca naszego miasta. W związ-
ku z powyższym, realizacja dzia-
łań skierowanych do osób starszych 
powinna pełnić rolę długofalowego 
wsparcia w różnych obszarach. 

Realizacja zajęć komputerowych 
dla osób starszych przez Latarni-
ków jest niezwykle potrzebna i cie-
szy się w Łowiczu i powiecie ło-
wickim ciągle dużą popularnością. 

Przy okazji wyjazdu wszyscy 
uczestnicy mieli okazję zapozna-
nia się z działalnością Parlamentu 
Europejskiego oraz zdobyć wie-
dzę na temat jego funkcjonowa-
nia w przestrzeni unijnej. Wzię-
li udział w  wielu spotkaniach, 
w tym w spotkaniu z posłem Jac-
kiem Saryuszem-Wolskim, któ-
ry w Parlamencie Europejskim re-
prezentuje województwo łódzkie. 
Podczas tego spotkania poruszono 
wiele tematów, min. związanych 
z przyszłością UE oraz wyborów 
w USA. Na zakończenie uczest-
nicy odwiedzili Parlamentarium, 
w którym można zapoznać się 
z całą historią integracji europej-
skiej oraz wydarzeniami, które ją 
poprzedzały.  opr. mwk

Mieszkańcy przestawili 
się na funkcjonowanie 
bez poczty w swojej 
miejscowości. 

Wójt gm. Nieborów
Andrzej Werle

Włocławek | Turniej Klas Mundurowych

Świetny występ 
reprezentantów II LO

Trzy dwuosobowe zespo-
ły będą reprezentowały II LO 
w Łowiczu w fi nale Ogólnopol-
skiego Turnieju Klas Munduro-
wych, który zostanie rozegrany 
w kwietniu.

W eliminacjach, rozegranych 
26 listopada we Włocławku, 
wzięło udział 170 zespołów ze 
szkół mundurowych z całej Pol-
ski. Łowickie liceum reprezen-
towało pięć zespołów, z których 
trzy uzyskały awans do fi nału. 
Są to: Bartłomiej Sekuła i Da-
wid Kaszewski (6. miejsce spo-

śród wszystkich uczestników), 
Wiktor Wieczorek i Mieszko 
Brzózka (10. miejsce) oraz Ma-
teusz Sekuła i Adrian Rosa (29. 
miejsce).

Turniej składał się z czę-
ści teoretycznej, sprawdzającej 
ogólną wiedzę dotyczącą służb 
mundurowych, historii, geogra-
fi i i WOS, a także z testu spraw-
ności fi zycznej. W kwietniu od-
będzie się fi nał turnieju, który 
wyłoni reprezentantów Polski na 
międzynarodowe „Cadet World 
Championship – 2017”.  tm

Łowicz | ZSP 3

Umowa o współpracy 
szkoły z uczelnią

Zespół Szkół Ponadgimnazjal-
nych nr 3 oraz Państwowa Wyż-
sza Szkoła Zawodowa w Skier-
niewicach podpisały 28 listopada 
porozumienie o współpracy.

Umowa ma na celu wspar-
cie merytoryczne uczniów 
w zakresie programów na-
uczania oraz organizacji zajęć 
z gastronomii. Stworzy rów-
nież możliwość uczestnictwa 
uczniów ZSP nr 3 w warszta-
tach, seminariach i wykładach 
organizowanych przez PWSZ 
w Skierniewicach, jak również 
pozwoli na udział uczniów tzw. 
„Hotelarza” w pracach i inicjaty-
wach kół naukowych uczelni czy 
praktykach zawodowych. 

Umowę podpisali dyrektror 
łowickiej szkoły Mirosław Kret 
oraz prorektor ds. dydaktyki 
i rozwoju PWSZ dr Elżbieta Sto-
kowska-Zagdan, tuż przed wy-
stępem szkolnej grupy „Roma”, 
relacjonowanym na naszych ła-
mach w poprzednim numerze. 
Dyrektor Kret uważa, że współ-
praca z uczelnią wyższą wpłynie 
na podniesienie jakości kształce-
nia młodzieży, zwiększy atrak-
cyjność prowadzenia zajęć w kie-
runkach gastronomicznych.

Wkrótce szkoła nawiąże też 
współpracę na kierunku hote-
larskim z Państwową Wyższą 
Szkołą Gastronomiczno-Hote-
larską w Poznaniu.   oprac. tm

Umowę podpisują dyrektor Mirosław Kret i dr Elżbieta 
Stokowska-Zagdan. 

Eurodeputowany Jacek Saryusz-Wolski i Katarzyna Skierska-Pięta. 
A
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Punkt zapalny
Tylko, czy aż?
Sześć fi rm chce budować
zakład zagospodarowania odpadów. str. 12

REKLAMA

Łowicz | Uwaga przedsiębiorcy!

Kolejna próba 
wyłudzenia
Około 10 przedsiębiorców z Łowicza zgłosiło się 
w ostatnich dniach do Wydziału Działalności Gospodarczej 
łowickiego ratusza z pismem wzywającym do uiszczenia 
„fakultatywnej opłaty rejestracyjnej w wysokości 290 zł” 
na rzecz Centralnej Ewidencji Działalności Gospodarczych 
i Firm. Inspektor w wydziale, Monika Jagiełło, ostrzega: 
– To kolejna próba wyłudzenia pieniędzy.

Jak podkreśla urzędniczka, 
każde takie pismo należy uważnie 
czytać. To, o którym mowa, już na 
pierwszy rzut oka jest podejrzane, 
nie ma na nim np. żadnej piecząt-
ki, a pod treścią powinno znajdo-
wać się imię i nazwisko osoby od-
powiedzialnej za jego wystawienie. 
Pod tym, które dostawali w ostat-
nich tygodniach przedsiębiorcy 
z Łowicza, podpisany jest tylko 
Administrator. 

Ale nie to jest najważniejsze. 
Istotna jest nazwa instytucji, któ-
ra przysłała pismo – Central-
na Ewidencja Działalności Go-
spodarczych i Firm z Warszawy 
– a czegoś takiego nie ma. Nazwa 
wyraźnie nawiązuje do istniejącej 
Centralnej Ewidencji i Informacji 
o Działalności Gospodarczej (CE-
IDG), czyli ogólnie dostępnego 
rządowego spisu przedsiębiorców 
będących osobami fi zycznymi. 
Wpis prowadzonej działalności go-
spodarczej jest dokonywany do nie-
go bezpłatnie. Jest tak od początku, 
gdy został uruchomiony, czyli od 
2012 roku i to nie uległo zmianie. 

– To nie pierwszy raz, gdy od-
chodzi do próby wyłudzenia pie-
niędzy od przedsiębiorców przez 
kogoś, kto podszywa się pod CE-
IDG – powiedziała nam Monika 
Jagiełło. – Tylko że w tym roku, pi-
sma otrzymały osoby, które prowa-
dzą od lat działalność. Wcześniej 
otrzymywały je osoby, które dopie-

ro co ją otworzyły, a nazwa instytu-
cji, która zwróciła się o wpłatę, nie-
co różniła się od tej, która obecnie 
widnieje pod pismem.

Oprócz tego pismo uwiarygod-
niają dane potencjalnego płatnika 
zawarte w tytule, jak i załączonym 
blankiecie bankowym, na którym 
jest jego NIP, Regon i adres miej-
sca, gdzie prowadzi działalność 
– te można zdobyć w ciągu krótkiej 
chwili, wchodząc na stronę Krajo-
wego Rejestru Sądowego lub au-
tentycznej Ewidencji. Podobne 
zadanie spełniają pojawiające się 
w piśmie odwołania do różnych 
paragrafów prawnych. Jest też 
groźba związana z nie uiszczeniem 
opłaty – spowoduje to brak wpisu 
do CEDGiF oraz zmiany opisane 
w regulaminie CEDGiF.

Sama zawartość pisma też jest 
ciekawa i pełna absurdów. Moż-
na w nim przeczytać np., że 
„W związku z aktualnym regula-
minem CEDGiF ogłoszenie wpisu 
do CEDGiF wymaga uregulowa-

nia fakultatywnej opłaty rejestra-
cyjnej w wysokości 295 zł.” Czyli 
wymagana jest opłata nieobowiąz-
kowa, dowolna lub możliwa.

– W roztargnieniu łatwo popeł-
nić błąd, ale ja za każdym razem 
informuję osoby, które zakładają 
działalność, o tym, że wpis do ewi-
dencji jest bezpłatny. Warto o tym 
pamiętać – powiedziała nam Ja-
giełło i dodała, że wśród osób, któ-
re zgłosiły się do urzędu w sprawie 
pisma, jedna przyznała się, że do-
konała wpłaty na konto. W każdej 
z takich spraw odsyła przedsiębior-
ców na Komendę Powiatową Poli-
cji w Łowiczu. 

Ilu przedsiębiorców z Łowicza 
otrzymało takie wezwania do za-
płaty? Trudno powiedzieć, praw-
dopodobnie setki, w urzędzie 
ujawniła się tylko prawdopodob-
nie tylko część. Ilu zapłaciło? Tego 
chyba się nie dowiemy, ale to nie 
była dobra inwestycja. – Ktoś, kto 
prowadzi CEDGiF, może faktycz-
nie prowadzić ewidencję, ale nie 
w internecie, jak w przypadku spi-
su rządowego, ale np. w zwykłym 
zeszycie, w swoim domu. Zrobi 
tak tylko dlatego, aby pokazać, np. 
gdy zostanie zatrzymany z podej-
rzeniem popełnienia oszustwa, iż 
rzeczywiście prowadził ewiden-
cję, a przecież w piśmie nie podał, 
gdzie się ma ona znajdować – po-
wiedział nam jeden z łowiczan, 
który prowadzi działalność gospo-
darczą. Zabezpieczeniem przed 
odpowiedzialnością karną może 
być też wspomniany zapis o fakul-
tatywności wpłaty.

Inny, którego żona, prowadząca 
prywatny gabinet lekarski, otrzy-
mała pismo, dodał, że oboje zde-
nerwowali się otrzymując pismo 
i próbę oszustwa, ale nie zgłoszą 
się na policję, bo jeśli dojdzie do 
procesu sądowego, prawdopodob-
nie czekałoby ich wyjazdy poza 
Łowicz, bo sprawa na pewno nie 
będzie tu realizowana. 

Walewice | Stadnina Koni – wybór prezesa

Jacek Chołuj już nie p.o.
W piątek, 2 grudnia, Zespół Nadzoru Właścicielskiego 
Agencji Nieruchomości Rolnych w Warszawie ogłosił 
wynik konkursu na Prezesa Zarządu Stadniny 
Koni Walewice Sp. z o. o., w którym jedyną 
kandydaturę złożył Jacek Chołuj, 
od stycznia pełniący obowiązki prezesa spółki.

Wynik naboru nie jest więc za-
skoczeniem – Jacek Chołuj został 
wybrany na prezesa SK. W uza-
sadnieniu napisano ogólnikowo, że 
„w trakcie rozmowy kwalifi kacyj-
nej kandydat wykazał się znajomo-
ścią przepisów oraz zasad dotyczą-
cych funkcjonowania spółek prawa 
handlowego, jak również wie-
dzą w zakresie działalności spółki 
oraz w sektorze, w którym spół-
ka ta działa”. W toku trwania kon-
kursu zwróciliśmy uwagę na to, że 

w ogłoszeniu o nim z 7 listopa-
da br. podano dokumenty, jakie 
musiał przygotować i złożyć kan-
dydat, nie było natomiast jedno-
znacznie wymienionych wymagań 
wobec niego dotyczących wy-
kształcenia (czy menedżerskie, czy 
rolnicze?). Nie doprecyzowano czy 
doświadczenie kandydata na sta-
nowiskach kierowniczych jest wy-
magane czy mile widziane. – Dla-
czego ogłoszenie zostało w taki 
sposób sformułowane? Czy nie jest 

to błąd? – pytaliśmy w mailu do 
Biura Rzecznika Prasowego ANR. 
W odpowiedzi na te pytania po-
informowano nas, że konkurs ma 
charakter dwustopniowy: pierwszy 
etap polega na wyłonieniu kandy-
datów na podstawie nadesłanych 

Jak wyłaniano 
i wyłania się nadal 
szefów Stadniny 
w Walewicach
(...) Nikomu chyba nie trzeba 

tłumaczyć, że na czele Stadniny 
Koni Walewice, przedsiębiorstwa 
zarządzającego majątkiem 2500 
ha, powinien stać prawdziwy go-
spodarz, strateg z wielostronnym 
doświadczeniem i przygotowaniem 
zawodowym do pełnienia tak waż-
nej funkcji. Zarządzanie przedsię-
biorstwem tej branży to duża od-
powiedzialność i ciężka codzienna 
praca, a nie tylko promocja i rekla-
ma. Nawet zwykły rolnik gospoda-
rujący na ziemi o powierzchni po-
nad l ha musi mieć wykształcenie 
rolnicze.

A jak to się odbywało dotych-
czas? Zawsze było tak, że wygrywał 
ten kandydat, który „miał” wygrać, 
ale zawsze musiał spełniać przynaj-
mniej dwa warunki (wykształce-
nie wyższe rolnicze lub pokrewne 
i min. 5-letni staż pracy na kierow-
niczym stanowisku w tego typu � r-
mach), nikt nie mógł się do niczego 
przyczepić, w białych rękawiczkach 

powoływano „swoich” ludzi. Naj-
pierw znajdowała się odpowiednia 
osoba, aby konkretnie pod tą osobę 
przygotować konkurs.

Przykład z 2013 r., kiedy to za 
rządów PSL (funkcję Dyrektora 
Zespołu Nadzoru Właścicielskiego 
pełnił wtedy w ANR p. G. Młynar-
czyk, wspomagany przez v-ce Pre-
zesa ANR p. S. Pietrzaka.) władza 
znalazła idealnego kandydata na 
stanowisko Prezesa Walewic – p. 
Marka Pykę. Zostały złożone ofer-
ty, a po otwarciu kopert okazało 
się, że jeden z kandydatów nie speł-
nia kryterium wykształcenia. Kto? 
Oczywiście, p. Marek Pyka – socjo-
log. Konkurs odwołano.

W kolejnym konkursie już nie 
trzeba było mieć wykształcenia 
rolniczego. Wystarczyło mieć wy-
kształcenie wyższe. Wygrał, nie 
inaczej – p. Marek Pyka, choć inni 
kandydaci spełniali warunki. Wi-
docznie oni nie mieli takiego popar-
cia politycznego ówczesnej władzy. 
Czy to nie było kolesiostwo i łama-
nie prawa w białych rękawiczkach?

Kolejny kandydat, przygotowa-
ny zawodowo, ambitny, obiecują-
cy manager – p. T. Fabiański – tyle, 
że bez wymaganego doświadczenia 
– przez chwilę tylko pełnił obowiąz-
ki Prezesa Zarządu.

W tzw. międzyczasie znalazł się 
„lepszy” kandydat, w ramach „do-
brej zmiany”. Trzeba było zatem 
ogłosić nowy konkurs. Warunki po-
dobne jak poprzednio – brak wy-
maganego wykształcenia rolnicze-
go – bo takowego nie posiada p. 
Jacek Chołuj, który już od 10 mie-
sięcy pełni obowiązki Prezesa Za-
rządu. Jest chemikiem z wykształ-
cenia, absolwentem Wydziału 
Chemii Politechniki Łódzkiej.

Teraz dowiadujemy się, że jest 
on jedynym kandydatem na to tak 
ważne i odpowiedzialne stanowi-
sko. Ciekawe czy w ocenie ANR 
dziesięć miesięcy doświadczenia 
wystarczy, aby powierzyć mu ste-
ry okrętu o nazwie Stadnina Koni 
Walewice Sp. z o.o. Czy ten statek 
nie pójdzie wtedy na dno jak Tita-
nic?

Już na najbliższym, corocznym 
Walnym Zgromadzeniu Wspólni-
ków, ANR oceni 10 miesięcy pra-
cy p. J. Chołuja pod kątem wyni-
ków � nansowych, ekonomicznych, 
hodowlanych oraz realizacji celów 
strategicznych Spółki. Pełniący obo-
wiązki Prezesa już nie będzie mógł 
się zasłaniać rzecznikiem ANR, 
sam będzie musiał wytłumaczyć 
swoje działania i wziąć za nie od-
powiedzialność. Czy jednak bilans 

LISTY 
DO REDAKCJI

Nie doprecyzowano 
czy doświadczenie 
kandydata 
na stanowiskach 
kierowniczych jest 
wymagane 
czy mile widziane.

Ja za każdym razem 
informuję osoby, 
które zakładają 
działalność, o tym, 
że wpis do ewidencji 
jest bezpłatny.

Monika Jagiełło
Urząd Miejski

TOMASZ
BARTOS

tomasz.bartos@lowiczanin.info



11www.lowiczanin.info  nr 50      15 grudnia 2016

REKLAMA

Łowicz | Rzecznik Totalizatora Sportowego przeprasza i to skutecznie

Maszyna, co „zjada” pieniądze
W hallu handlowym na terenie supermarketu Kauflad w Łowiczu znajduje się samoobsługowy terminal LOTTO.  
30 listopada postanowiła z niego skorzystać Joanna Bolimowska z Łowicza – znana poetka ludowa, związana z zespołem 
Ksinzoki, która akurat była w markecie ze swoją koleżanką. Szczęśliwego losu (ani żadnego innego) nie kupiła jednak, 
ponieważ maszyna „zjadła” jej 4 zł. 

Pani Joanna od razu próbowa-
ła w tej sprawie interweniować  
u pracownika pobliskiego kiosku 
z gazetami. Wtedy dowiedzia-
ła się, że to nie pierwszy przypa-
dek, że maszyna wzięła pieniądze, 
a kuponu nie wydała. Wcześniej 
miała komuś połknąć 10 zł. Pani 
poradziła klientce przyjść następ-
nego dnia, jak automat zostanie 
rozliczony, to wtedy zwróci jej 
utracone pieniądze.

Gdy Joanna Bolimowska przy-
szła, to dowiedziała się, że nie 
stwierdzono w maszynie żadnej 
nadwyżki. Bardzo się zdenerwo-
wała, bo nie chodziło o kwotę, ale 
o fakt, że takie sytuacje nie powin-
ny się zdarzać. – Jeśli pracownicy 
wiedzą, że automat połyka pie-
niądze, to powinna zostać na nim 
uwieszona tabliczka, żeby nie ko-
rzystać, bo jest uszkodzony. Tak 
szanowana firma jak Totalizator 
Sportowy nie powinna sobie na 
coś takiego pozwolić! – opowie-
działa nam, dzwoniąc 1 grudnia 
do redakcji. I nie chodziło jej o to, 
że awaria się zdarzyła, bo ona ro-
zumie, że maszyna ma prawo się 
zepsuć, ale o to, że nie zostało to 
wyjaśnione, a osoba – zdawałoby 
się odpowiedzialna za to, zlekce-
ważyła jej interwencję. 

Postanowiliśmy się dowiedzieć, 
kto odpowiada za sprawność ter-
minalu – czy sklep, czy Totaliza-
tor i co można zrobić, jeśli docho-
dzi do takiej sytuacji. Z pytaniami 

w tej sprawie zwróciliśmy się do 
Biura Rzecznika Prasowego To-
talizatora Sportowego w Warsza-
wie. 

Główny specjalista, Jarosław 
Tomaszewski, rzeczowo podszedł 

do sprawy. – Bardzo przeprasza-
my naszą Klientkę za niedogod-
ności i problemy spowodowane 
uszkodzeniem terminala samoob-
sługowego. Nie wiemy czy awa-
ria nastąpiła z powodu uszkodze-

nia jakiegoś podzespołu maszyny, 
czy ktoś uszkodził ją celowo, np. 
poprzez wrzucanie monet obcych 
państw. Ustali to firma zajmująca 
się serwisem tych urządzeń – na-
pisał do nas. 

Wyjaśnił też, że w sytuacji awa-
rii konieczne jest jak najszybsze 
zgłoszenie tego faktu firmie przez 
osobę nadzorującą sprzedaż z ter-
minala. Jeśli sprzedawca dowie się 
od klienta, że coś jest nie tak, lub 
sam to zauważy – powinien nie-
zwłocznie wyłączyć maszynę i po-
wiadomić o tym przedstawiciela 
Totalizatora Sportowego opiekują-
cego się danym punktem sprzeda-
ży sieci LOTTO. – Na podstawie 
Pani opisu można sądzić, że ob-
sługa tego punktu nie zareagowała 
właściwie. To nie są nasze standar-
dy obsługi Klienta – wyjaśnił nam 
Jarosław Tomaszewski. 

Dodał też, że ów punkt sprze-
daży, o którym mowa, nie nale-
ży do Totalizatora Sportowego,  
a do partnera sieciowego, zatem 
totalizator nie może bezpośrednio 
wyciągnąć konsekwencji wobec 
obsługi. Zwróci się jednak do od-
powiedniej osoby z prośbą o wyja-
śnienie zaistniałej sytuacji. – Jesz-
cze raz przepraszamy Klientkę za 
tę niemiłą sytuację. Pracownicy 
naszego oddziału w Łodzi chętnie 
przyjmą od niej reklamację doty-
czącą tej sprawy – poradził specja-
lista z biura rzecznika.

Joanna Bolimowska jest usatys-
fakcjonowana przeprosinami i tym, 
że ktoś całą sytuacją się przejął. Re-
klamacji w Łodzi nie zamierza jed-
nak składać, bo – jak to ujęła – jej 
święty spokój jest więcej wart niż 4 
zł, które straciła.  mwk

przez nich zgłoszeń zawierających 
dokumentację i oświadczenia, dru-
gi – to rozmowy kwalifikacyjne  
z kandydatami, którzy przedstawią 
własną wizję prowadzenia spółki, 
zaprezentują wiedzę i doświadcze-
nie zawodowe.

„Zespół Nadzoru Właściciel-
skiego w Biurze Prezesa Agencji 
Nieruchomości Rolnych uznał, że 
elementy, które powinno zawierać 
zgłoszenie kandydata przy nabo-
rze na stanowisko prezesa zarzą-
du Spółki Stadnina Koni Walewi-
ce są wystarczające, by wyłonić 
odpowiednie osoby spełniające 
wymagania formalne. Kandydat 
m.in. musi mieć ukończone stu-
dia wyższe, posiadać 5-letnie do-
świadczenie zawodowe oraz po-
siadać koncepcję prowadzenia 
spółki w okresie pięcioletnim. To 
musi być udokumentowane oraz 
poparte oświadczeniami kandy-
data” – czytamy w mailu od Woj-
ciecha Adamczyka z Biura Rzecz-
nika Prasowego Agencji, a dalej 
jeszcze: „Kryteria sformułowa-
ne w ogłoszeniu o naborze są ty-
powe dla wyłaniania kandydatów  
na tego typu stanowiska”.

Prezesi zarządów spółek Skar-
bu Państwa są powoływani na 
czas pełnienia funkcji i Zgroma-
dzenie Wspólników może w każ-
dym czasie ich odwołać. ewr

zamykający rok odsłoni prawdę? 
Czy będzie odpowiednio zmanipu-
lowany?

Mogliśmy już co nieco przeczy-
tać w poprzednich artykułach NŁ  
o obecnej kondycji �rmy. Chyba tyl-
ko byli pracownicy są na tyle odważ-
ni, aby jawnie o tym mówić. Wy-
dawanie pieniędzy na prawo i lewo  
w celu promocji samego tylko pałacu 
(pięknego, historycznego, ale też wy-
magającego już dodatkowych inwe-
stycji w bazę hotelową) nie przysłu-
ży się �nansom �rmy, jeśli nie będą 
za tym szły konkretne działania na-
prawcze. Z jednej strony nowe rekla-
my, oznakowanie, otwarte imprezy 
charytatywne, całodobowa ochro-
na – wszystko to ładnie wygląda, ale 
i kosztuje niemało, a �rma musi za-
rabiać – a z drugiej strony sztuczne 
tworzenie nowych stanowisk pracy, 
wymiana kadry na „swoich”, nieład 
i brak odpowiedzialności za mienie 
�rmy, rozwalające się lampy przed 
pałacem, brak mostka w parku  
i rzeźby, które uległy zniszcze-
niom podczas wichury już 1,5 roku 
temu(...).

Jak teraz tą swoją „dobrą zmia-
nę” i gospodarność pana Chołuja 
oceni sama ANR?

Jaki też będzie jej komentarz? 
(...)  Anonim

Łowicz | Sprawa „domu partii”

Konserwator: doszło do samowoli
dokończenie ze str. 5
Budynek byłego „domu par-

tii” nie jest zabytkowy, tzn. nie ma 
go w rejestrze zabytków, jest tylko 
w gminnej ewidencji, ale jest po-
łożony na terenie strefy ochrony 
konserwatorskiej. W takiej sytu-
acji wymagana jest zgoda konser-
watora na prowadzenie remontów, 
choć konserwator nie może np. 
nakazać przeprowadzenia kon-
kretnych prac konserwatorskich, 
jak w przypadku zabytków znaj-

dujących się w rejestrze. Sprawa 
jest dla urzędniczki bulwersująca, 
co kolejny raz w rozmowie z nami 
podkreśla. – My żądaliśmy tylko 
dokumentacji i wystąpienia o de-
cyzję – tylko tego. To nie jest nic 
nadzwyczajnego. Na terenie całej 
naszej delegatury to jest jedyna 
taka niechlubna sprawa, że z wła-
ścicielem nieruchomości nie moż-
na się porozumieć – mówi Anna 
Grotkowska, dodając, że bywają 
sprawy trudne, trudni petenci, ale 

zawsze udaje się z nimi dojść do 
porozumienia. Ten przypadek – że 
właściciel nie chce zrozumieć wy-
magań wobec niego i ich dopełnić 
– jest absurdalny. 

Zofia Więcław – powiatowy 
inspektor nadzoru budowlanego  
w Łowiczu w tym tygodniu po-
wiedziała nam, że inspektorat wy-
znaczył już jeden termin kontroli 
obiektu, o czym zostały zawiado-
mione 3 osoby, będące jego wła-
ścicielami. 

Kontrola nie została prze-
prowadzona, ponieważ nikt  
z powiadomionych nie stawił się 
na nią. Drugi termin kontroli zo-
stał wyznaczony na 28 grudnia  
i cała trójka została o tym powia-
domiona. Jeśli się te osoby nie sta-
wią – zostaną o tym powiadomio-
ne organy ścigania. 

Kontrola na miejscu jest nie-
zbędna do tego, aby nadzór bu-
dowlany poznał stan faktyczny – 
a więc co zostało zrobione – oraz 
zapytał o dokumenty, które na to 
pozwalały – bo co do tego, że po-
zwolenie było potrzebne, nie ma 
wątpliwości. Ewentualne sankcje 

będą nałożone po zbadaniu całej 
sprawy.  mwk

Na terenie całej 
naszej delegatury 
to jest jedyna taka 
niechlubna sprawa, 
że z właścicielem 
nieruchomości nie 
można się porozumieć.

Anna Grotkowska
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Piaski Bankowe | W 2019 roku do zakładu mają trafić pierwsze odpady 

Kto wybuduje zakład 
zagospodarowania odpadów?

Sześciu oferentów przystąpiło 
do przetargu ogłoszonego przez 
Związek Międzygminny „Bzura” 
na budowę zakładu zagospoda-
rowania odpadów komunalnych  
w Piaskach Bankowych. 

Jak powiedział nam członek za-
rządu związku Przemysław Mil-
czarek, spodziewał się większej 
ilości ofert przy tak dużej inwesty-
cji. Do przetargu przystąpiło sześć 
firm, które zadeklarowały, że ukoń-
czą budowę zakładu do końca li-
stopada 2017 roku – taki był jeden  
z warunków przetargu. Związek 
zabezpieczył na zadanie blisko  
57 mln zł, na co składa się wkład 
własny (składki członkowskie), 
około 22,7 mln zł pożyczki prefe-
rencyjnej i około 19,9 mln zł dotacji  
z WFOŚiGW w Łodzi. 

Spośród ofert najdroższa nale-
ży do konsorcjum Instal Warsza-
wa w partnerstwie z Pribo-ebp  
z Ełku, które swoje prace wyceni-
ło na ponad 71 mln zł. Najtańsza  
jest oferta konsorcjum wykonaw-
ców Limba sp. z o.o. i Ekonova 
S.A. z Warszawy, które zgodzi-

ło się wybudować zakład za oko-
ło 54,5 mln zł. Pozostałe wahają 
się od blisko 61 mln zł do ponad  
69 mln zł. Nad wyborem oferty 
pracuje komisja przetargowa. 

– Planujemy rozstrzygnąć prze-
targ jeszcze przed świętami, żeby 
na początku roku móc podpisać 
umowy i żeby firma mogła wejść 
na teren budowy – mówi Przemy-
sław Milczarek. 

Zgodnie z planami zakład ma 
zacząć działać na początku 2018 
roku. Przywożone śmieci naj-
pierw trafiać będą na bramę wjaz-
dową, gdzie będą ważone. Przy 
wyjeździe ważona będzie też pusta 
śmieciarka, co pozwoli dokładnie 
określić ciężar odpadów. Następ-
nie będą przewożone do sortow-
ni i tam składowane. Stamtąd  
trafią na linię sortowniczą, gdzie 

odzyskiwane będą surowce moż-
liwe do ponownego użycia i za-
gospodarowania w procesie recy-
klingu. Posegregowane odpady 
będą prasowane, w celu zmniej-
szenia ich objętości i sprzedawa-
ne na rynku komercyjnym. Część 
pozostałości po sortowaniu trafi 
do kompostowania, a te których 
nie da się już w żaden sposób wy-
korzystać, będą składowane.  aa 

Wizualizacja zakładu zagospodarowania odpadów w Piaskach Bankowych – ma on być wybudowany 
do listopada 2017 roku, a w 2018 roku mają do niego trafić pierwsze odpady. 

Łowicz | Fundacja Czyń Dobro

Nadzieja na unijną dotację
7 grudnia w restauracji Szkieł-

ka spotkanie opłatkowe zorgani-
zowała Fundacja im. Jana Pawła 
II Czyń Dobro. Do udziału w niej 
zarząd fundacji zaprosił bpa se-
niora Alojzego Orszulika, bp. An-
drzeja Dziubę i Wojciecha Osiala 
oraz przedstawicieli firm sponsor-
skich, darczyńców oraz innych 
osób, które wspierają budowę 
Domu Pogodnej Starości w są-
siedztwie kościoła Chrystusa Do-
brego Pasterza na Bratkowicach.

– Doświadczenie minionych 
spotkań pokazuje, że jest to pięk-
ny i cenny czas, w którym osoby 
odpowiedzialne za dzieło budo-
wy spotykają się razem, aby do-
brze sobie życzyć i wspierać się 
wzajemnie w tej ważnej misji bu-
dowy tego dzieła – to fragment 
wpisu, jaki fundacja zamieściła 
już po spotkaniu na swojej stro-
nie internetowej. Prezes Wojciech 
Urbanek podczas krótkiej rozmo-

wy telefonicznej z nami nie chciał 
jeszcze snuć planów o tym, ja-
kie prace chciałby przeprowadzić  
w przyszłym roku – bo też wszyst-
ko zależeć będzie od możliwości 
finansowych. W tym roku, z koń-
cem września zakończyły się pra-
ce przy elewacji zewnętrznej. 

10 listopada Fundacja Czyń 
Dobro złożyła w Urzędzie Mar-
szałkowskim w Łodzi wniosek do 
Regionalnego Programu Opera-
cyjnego o dofinansowanie dokoń-
czenia prac budowanych wewnątrz 
budynku (do tej pory w środku  
udało się wykonać instalację wod-
ną i kanalizację oraz wylać posadz-
ki) oraz wyposażenia Domu Po-
godnej Starości. Całość projektu 
opiewa na 9,7 mln zł, a dofinanso-
wanie może wynieść do 85%. 

Fundacja czeka na informację, 
czy dotacja zostanie przyznana. 
Spodziewana jest ona po nowym 
roku.  mwk

REKLAMA

RZUT OKIEM | ŁOWICKIE KLIMATY NA DWORCU ŁÓDŹ FABRYCZNA

Starosta łowicki Krzysztof Figat, 
Zespół Pieśni i Tańca 
Blichowiacy oraz Koło 
Gospodyń Wiejskich z Bednar 
wzięli 11 grudnia udział 
w uroczystym otwarciu 
nowoczesnego dworca PKP Łódź 
Fabryczna. Dzięki obecności 
naszej delegacji, na dworcu 
zabrzmiała łowicka muzyka 
ludowa, można było skosztować 
jabłek z sadów spod Łowicza  
i potraw przygotowanych przez 
gospodynie z Bednar. – Mam 
nadzieję, iż infrastruktura 
kolejowa jeszcze bardziej 
usprawni komunikację w całym 
województwie, by jak najwięcej 
ludzi mogło koleją ŁKA dotrzeć 
do Ziemi Łowickiej – napisał na 
Facebooku starosta łowicki. mwkST
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Na spotkaniu opłatkowym Fundacji Czyń Dobro nie zabrakło biskupa 
seniora Alojzego Orszulika. 
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Skierniewice | Urząd Ochrony Zabytków

Zmiana konserwatora
Od 7 listopada skierniewicka 

Delegatura Wojewódzkiego Urzę-
du Ochrony Zabytków ma nowe-
go szefa. Pełniącą obowiązki kie-
rownika tej delegatury została 
Barbara Skowrońska. 

Dotychczasowa szefowa, Ka-
tarzyna Starecka została powo-
łana przez wojewodę Zbigniewa 
Rau na stanowisko zastępcy wo-

jewódzkiego konserwatora zabyt-
ków w Łodzi. 

– Barbara Skowrońska będzie 
pełniła obowiązki kierownika De-
legatury w Skierniewicach do cza-
su mojego odwołania i powrotu. 
Nie będzie w związku z powyż-
szym ogłaszany konkurs na ww. 
stanowisko – napisała nam Kata-
rzyna Starecka.  mwk
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Kocierzew Płd. | Po sesji Rady Gminy

Od nowego roku podatki pójdą w górę
Na sesji Rady Gminy 
Kocierzew Płd. 8 
listopada podjętych 
zostało kilka uchwał 
dotyczących podatków  
na 2017 rok. 

W stosunku do lat poprzednich 
wzrośnie cena skupu żyta, która 
jest podstawą do naliczania podat-
ku rolnego. O średnio 10% pójdą 
w górę podatki od nieruchomości 
i od środków transportu. Pierw-
sza z przyjętych uchwał dotyczy-

ła stawki podatku rolnego. Cena 
wyjściowa skupu żyta, ustalona 
przez Główny Urząd Statystyczny 
to 52,44 zł za kwintal. Samorzą-
dy mogą dokonywać obniżenia tej 
ceny, co też najczęściej uchwalają. 

I tak w roku ubiegłym gmina 
dokonała obniżenia ceny skupu 
żyta na 2016 rok z ustalonych przez 
GUS 53,75 zł na 37 zł za kwintal, 
czyli o 1 zł więcej niż poprzednio. 

Rada zdecydowała, że na 2017 
rok cena skupu żyta też zostanie 
obniżona w stosunku do GUS-
-owskiej, ale do 40 zł za kwintal, 
czyli wzrośnie ona w tej gminie  

o 3 zł. Średnio o około 10% wzro-
sną też od nowego roku podatki od 
środków transportu, choć będzie 
się to kształtowało różnie w po-
szczególnych sektorach, w niektó-
rych będzie to mniej bo 5%. 

Wójt Agnieszka Wojda nie kry-
ła, że przy ustalaniu stawek podat-
ków gmina kierowała się tymi, ja-
kie mają sąsiedzi. Jej zdaniem, 
mimo podwyżek, w gminie Kocie-
rzew i tak są one niższe. 

O średnio 10% ma też wzro-
snąć podatek od nieruchomości, 
choć tu będą zwolnienia. Doty-
czyć one będą budynków miesz-

kalnych o powierzchni nie prze-
kraczającej 300 m² i budynków 
gospodarczych na nieruchomo-
ściach powstałych z podziału go-
spodarstw rolnych. 

Zwolnione od podatku będą też 
nieruchomości budynki lub ich 
części wraz z gruntami zajętymi na 
potrzeby prowadzenia statutowej 
działalności w zakresie ochrony 
przeciwpożarowej, ładu, porządku 
i bezpieczeństwa publicznego. 

Podatek od budynków pod dzia-
łalność gospodarczą jest tym, który 
nie uległ zmianie i dalej będzie wy-
nosił 15 zł za m². 

Diametralne obcięcie 
subwencji 
Zwiększenie podatków zo-

stało częściowo podyktowane, 
choć nie tylko, faktem iż gmi-
na już teraz wie, że w kolejnym 
roku otrzyma o ponad 700 tys. zł 
mniej subwencji. 

Zmniejszeniu o 341 tys. zł 
ulegnie subwencja oświata. Ma 
to związek z faktem, iż 66 dzieci 
z gminy nie poszło do pierwszej 
klasy i pozostało na drugi rok  
w zerówce. Subwencja na przed-
szkolaka jest aż o kilka tysięcy zł 
mniejsza niż na ucznia. 

Nadto okazało się, że gmina 
dostanie o około 570 tys. zł mniej 
subwencji wyrównawczej. To  
z kolei ma związek z kontrolą 
Urzędu Skarbowego, jaką prze-
prowadzono w 2015 roku. Urzęd-
nicy polecili naliczyć gminie po-
datek od dróg własnych, co jak 
tłumaczy wójt nie ma wpływu na 
dochody gminy, jednak dane te 
są wykorzystywane do wylicza-
nia dochodu na mieszkańca. Im 
on większy, tym mniejsza sub-
wencja. 

Urząd polecił gminie naliczyć 
podatek, począwszy od 2010 
roku, stąd zmniejszenie subwen-
cji. 

Wójt uspokaja, że mimo mniej-
szych subwencji przyszłoroczny 
budżet będzie na podobnym po-
ziomie do tegorocznego.  aa 

Na remont 
strażnic 

Podczas sesji Rady Gminy Ko-
cierzew Płd. zostały uchwalo-
ne niewielkie zmiany budżetowe, 
choć jakże ważne dla ich benefi-
cjentów. Łącznie 9 tys. zł zostało 
przekazanych dla dwóch jednostek 
straży ochotniczych w gminie na 
zakup materiałów remontowo-bu-
dowlanych niezbędnych do prze-
prowadzenia prac remontowych  
w strażnicach. 7 tys. złotych otrzy-
mała jednostka Ochotniczej Stra-
ży Pożarnej w Gągolinie Północny 
oraz 2 tys. zł jednostka OSP w Ró-
życach-Żurawieniec. 

– Zmiana niewielka, choć bar-
dzo ważna dla tych, którzy otrzy-
mali te dotacje – mówiła wójt 
Agnieszka Wojda.  aa 

Łowicz | Koniec konserwacji nawy w kościele pijarskim 

Święta już bez rusztowań 
Krakowska firma AC Kon-

serwacja zakończyła roboty kon-
serwacyjne polichromii w na-
wie wschodniej (po lewej patrząc  
w stronę ołtarza) w kościele pijar-
skim. 

– W tym roku to koniec robót, 
pasterka będzie już bez ruszto-
wań – dowiedzieliśmy się na miej-
scu od pracowników demontują-
cych rusztowania. Do wywiezienia  
z kościoła jest łącznie około 8-9 
ton rusztowań. – Jeździmy po kraju  
i rozbieramy w kościołach rusz-
towania, żeby na święta było po-
rządnie. W Łowiczu to „pikuś” w 
porównaniu np. z kościołem Piotra  
i Pawła w Krakowie. Tam było 

pewnie ponad 50 ton rusztowań  
– dowiedzieliśmy się na miejscu. 

Rusztowania w kościele pijar-
skim zostały ustawione w drugiej 
połowie kwietnia, później firma 
konserwatorska i zakonnicy mu-
sieli jeszcze poczekać na formalne 
podpisanie umowy o dofinansowa-
nie ze środków ministerstwa. Prace 
trwały około 7 miesięcy. 

Dotacja została przyznana  
w wysokości 200 tys. zł, roboty 
zaś kosztowały, wg rektora zgro-
madzenia pijarów w Łowiczu, o. 
Mariana Galasa, około 250 tys. zł. 
Przypomnijmy, że zakon zabiegał  
o dużo wyższą kwotę, bo aż 770 
tys. zł. Pozwoliłoby to na odno-

wienie w ciągu jednego roku tak-
że polichromii w nawie zachodniej. 
Niestety nie udało się, ale pijarzy 
już złożyli kolejny wniosek o do-
finansowanie konserwacji w dru-
giej nawie. – Wniosek złożyliśmy 
w terminie do końca października, 
decyzji spodziewamy się w lutym 
przyszłego roku. Zakres robót bę-
dzie podobny. Tym razem chodzi  
o cztery przęsła w zachodniej nawie 
– powiedział nam o. Galas. Ruszto-
wania zostaną ponownie ustawione 
w kościele pijarskim (tym razem po 
prawej stronie patrząc w stronę ołta-
rza) – o ile zostaną przyznane pie-
niądze na konserwację – wiosną 
przyszłego roku.  mak 

Pracownicy krakowskiej firmy AC Konserwacja zakończyli roboty 
konserwacyjne polichromii w nawie wschodniej koscioła pijarskiego. 
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Łowicz | Eliminacje do „Jaka to melodia?” 

Liczyła się znajomość melodii i osobowość
Rozpoznawania  
tytułów piosenek  
na podstawie kilku 
nutek – tego wymaga 
się od uczestników 
popularnego teleturnieju 
TVP „Jaka to melodia?”. 
To jednak tylko połowa 
sukcesu, by pojawić się  
w programie Roberta 
Janowskiego. 

Przekonały się o tym oso-
by, które w sobotę, 3 grudnia, 
przyszły na łowickie eliminacje 
do teleturnieju. Odbyły się one 
w Centrum Kultury Turysty-
ki i Promocji Ziemi Łowickiej. 
Przesłuchania prowadzili redak-
tor programu „Jaka to melodia?” 
Waldemar Skowroński i kierow-
nik produkcji Joanna Stachur-
ska-Łagodziec. 

Udało nam się podejrzeć jak 
wygląda casting. Do sali prze-
słuchań weszliśmy z czwórką 
uczestników, którzy świetnie po-
radzili sobie z rozpoznawaniem 

utworów i okazali się ciekawymi 
osobami. 

Na początku Waldemar 
Skowroński puścił uczestnikom 
krótkie fragmenty utworów i po-
prosił o zapisanie ich tytułów na 
kartkach. Obok jednego z hitów 
Lady Gagi usłyszeli m.in. pio-
senkę disco polo „Ona tańczy 
dla mnie”. Innym zadaniem było 
wymienienie po dwóch utworów 
z kolorem czerwonym i częścia-
mi ciała w tytułach oraz z reper-
tuaru wskazanego wykonawcy. 
Pytano też o wykonawców zwią-
zanych z Kabaretem Starszych 
Panów. 

Liczy się ciekawa 
osobowość 
W dalszej części przesłucha-

nia uczestnicy zostali poproszeni 
o opowiedzenie czegoś o sobie  
w formie wizytówki do progra-
mu. Dzięki temu jurorzy dowie-
dzieli się, że Marlena Lewan-
dowska z Gostynina uwielbia 
Adele i zapłaciłaby każde pie-
niądze, by znaleźć się na jej kon-
cercie. Pracuje w dużej korpo-
racji zajmującej się przemysłem 
rafineryjno-naftowym, prywat-

nie, jak się określiła, jest „mat-
ką wariatką” 5-letniej Leny, wo-
kół której kręci się większość jej 
czasu. W wolnych chwilach cho-
dzi na zajęcia z angielskiego i na 
basen, letnią porą biega. 

Anna Kapusta z Łowicza 
studiuje zaocznie pedagogikę,  

a w tygodniu pracuje w sklepie, 
w którym – jak mówiła – moż-
na dostać „mydło i powidło”.  
W wolnych chwilach lubi zaś  
z tatą oglądać program „Jaka to 
melodia?”. 

Kinga Kulińska przyjecha-
ła na casting aż z okolic Kielc. 

Prowadzi własną działalność go-
spodarczą, świadczącą usługi 
transportowe pod dwiema spe-
dycjami. Jak przyznała, ma dużo 
wolnego czasu, który wykorzy-
stuje na zajmowanie się domem 
i pieskiem. Jej pasją jest styliza-
cja paznokci, co była gotowa za-
prezentować, pokazując dłonie. 

Mariusz Tokarski z Goleńska 
zajmuje się rolnictwem, a głów-
nie uprawą pomidorów. Przy-
znał, że bardzo lubi grać w siat-
kówkę, którą kiedyś uprawiał  
w łowickiej lidze amatorskiej, 
ale od pewnego czasu już tego 
nie robi, gdyż rozpadła się pacz-
ka tworząca drużynę. W kręgu 
jego zainteresowań jest też mo-
toryzacja. 

W Łowiczu znają 
melodie 
Jurorzy przyznali, że prze-

słuchania mają na celu wyłonić 
uczestników programu, od któ-
rych oczekuje się nie tylko zna-
jomości melodii. – Szukamy faj-
nych osobowości, ludzi, którzy 
znają się na muzyce i takich, któ-
rzy poradziliby sobie w naszym 
programie, który jest stricte roz-

rywkowy – powiedział nam 
Waldemar Skowroński. 

A jak to jest ze znajomością 
melodii u mieszkańców Łowi-
cza? – Naprawdę bardzo dobrze. 
Jesteśmy zadowoleni z osób, 
które przyszły na dzisiejsze eli-
minacje – dodał. 

Osoby, które przeszły pomyśl-
nie przesłuchania, pojawią się 
w odcinkach programu „Jaka to 
melodia?” najprawdopodobniej 
w styczniu i lutym. 

Po Polsce na castingi 
Wśród osób czekających na 

swoją kolej przesłuchań byli 
tacy, którzy przyszli na nie po 
raz pierwszy, ale też tacy, któ-
rzy zjeździli za ekipą programo-
wą Polskę. Pan Janusz z Koła 
uczestniczył w eliminacjach już 
6 razy, jak do tej pory bez rezul-
tatu. 

Dla pani Anny z Seligowa ca-
sting w Łowiczu był trzecim, 
w jakim wzięła udział. Na po-
przednie dwa pojechała do Ło-
dzi. Tym razem ma nadzieję na 
powodzenie. Tym bardziej, że 
program ogląda wiernie już od 
15 lat.  aa 

Dzierzgówek | Ekologiczna akcja w szkole podstawowej

Oszczędzaj naturę, zbieraj makulaturę
Działające od lat koło Ligi 
Ochrony Przyrody  
w Szkole Podstawowej  
w Dzierzgówku po raz 
kolejny przeprowadziło 
wśród uczniów akcję 
zbierania makulatury. 

Dyrektor placówki, a jednocze-
śnie opiekun szkolnego koła LOP, 
Bolesław Kowalski, powiedział 
nam, że w trakcie trwania akcji 
udało się zebrać 1.660 kg makula-
tury. Co oznacza, że uczniowie do-
starczyli do szkoły równowartość 
26 drzew, które wykorzystano by 
w zakładzie produkującym papier. 

– Makulatura to cenny suro-
wiec wtórny dla zakładów papier-
niczych, wykorzystanie jej do pro-
dukcji wyrobów papierniczych 
ogranicza zanieczyszczenie powie-
trza, ilości ścieków przemysłowych 
oraz zużycie energii – wymienia 
dyrektor. 

Zwraca on przy tym uwagę, że 
akcji towarzyszył konkurs, w któ-

rym rywalizowali uczniowie, o to, 
który z nich przyniesie najwięcej 
makulatury. I miejsce zajął Piotr 
Pękosz z kl. IV – 194 kg, II miejsce 
Gabriela Kosiacka z kl. IV – 182 
kg, III miejsce przypadło Kacpro-
wi Koteckiemu z kl. V – 100 kg. 
Kolejne miejsca zajęli: IV – Ame-

lia Piotrowicz z kl. VI – 77kg, V  
– Aleksandra Chrzanowska z kl. 
III a – 76 kg, VI – Mikołaj Filipek  
z kl. III a – 60 kg, VII – Adrian Fili-
pek z kl. VI – 53 kg, VIII – Gabriel 
Masłocha z kl. III b – 51 kg, IX  
– Bartosz Laska z kl. IV – 46 kg, 
X – Aleksandra Antos z kl. V – 46 

kg, XI – Gabriel Witkowski z kl. I 
– 45 kg. Najlepsi uczniowie otrzy-
mali 6 grudnia dyplomy i nagrody 
książkowe. Uzyskane za makulatu-
rę pieniądze przeznaczone zostaną 
na działalność statutową Szkolne-
go Koła LOP oraz zakup książek 
na nagrody w konkursach.  tb

Gmina Sanniki | Wigilijne spotkanie 

Pałacowe kolędowanie  
na spotkaniu wigilijnym
Doroczne spotkanie 
przedwigilijne dla 
mieszkańców gminy Sanniki 
połączone zostało w tym 
roku z rozstrzygnięciem 
drugiej edycji Pałacowego 
Kolędowania 2016 – konkursu 
kolęd i pastorałek. 

Dla mieszkańców wystąpią  
w niedzielę, 18 grudnia, o go-
dzinie 17.00, w pałacu w San-
nikach laureaci powyższego kon-
kursu, a dzieci i młodzież ze szkół 
w Sannikach (SP i gimnazjum) 
zaprezentują krótkie programy  
o charakterze świątecznym. 

Po tej części, która odbędzie 
się w sali koncertowej na parte-
rze pałacu, goście przeniosą się 
do sal na piętrze, gdzie przygoto-
wany będzie poczęstunek. Dodat-
kową atrakcją będzie tam koncert 
utworów świątecznych w wyko-
naniu sannickiej strażackiej or-

kiestry dętej. – Nie będzie to zwy-
kły koncert. Będziemy grali w sali 
obok tej, w której będzie poczęstu-
nek i będziemy tworzyli raczej coś  
w rodzaju muzycznego tła pod-
czas poczęstunku – powiedział 
nam koordynujący przygotowania 
do koncertu orkiestry Roman Gro-
chowski. 

Konkurs kolęd i pastorałek bę-
dzie rozstrzygany w 5 katego-
riach wiekowych: dzieci w wieku 
przedszkolnym, uczniowie szkoły 
podstawowej z klas I-III, klas IV-
-VI, gimnazjaliści oraz młodzież 
ponadgimnazjalna i dorośli. 

Zwycięzcami ubiegłorocznej, 
pierwszej edycji konkursu, w po-
szczególnych kategoriach, byli: 
Maria Stańczak i Jakub Furmanek, 
Kamila Kaźmierczak, Michalina 
Dobaczewska. Wśród gimnazjali-
stów jury przyznało I miejsce Ju-
lii Furmanek, a w grupie młodzie-
ży ponadgimnazjalnej i dorosłych 
Marii Góreckiej.  mak

Wszyscy uczestnicy konkursu prezentują otrzymane dyplomy i nagrody.
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Uczestnicy podczas eliminacji, od lewej: Anna Kapusta z Łowicza, 
Kinga Kulińska z okolic Kielc, Mariusz Tokarski z Goleńska i Marlena 
Lewandowska z Gostynina. 
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Województwo łódzkie | NFZ

SMS o wizycie  
u lekarza
W listopadzie łódzki 
oddział Narodowego 
Funduszu Zdrowia 
uruchomił w ramach 
pilotażu aplikację, dzięki 
której przypomina 
pacjentom o planowanych 
wizytach u lekarzy 
specjalistów. 

Pacjent otrzymuje sms po to, aby 
przypomnieć mu o wyznaczonej wi-
zycie i się na nią stawić, lub – w ra-
zie takiej konieczności – odwołać ją.  
W wiadomości podany jest nr tele-
fonu, poprzez który może to zrobić.

Wiadomość tekstowa wysyła-
na jest automatycznie przez system 
(nie wymaga dodatkowego nakładu 
pracy ze strony pracowników danej 
przychodni), pod warunkiem, że pa-
cjent, zapisując się do poradni, poda 
swój numer telefonu komórkowego. 

Dyrekcja łódzkiego NFZ uzasad-
nia sens wprowadzenia tej nowości 
tym, że wielu pacjentów nie stawia 
się na wizyty i nie odwołuje ich, co 
bardzo dezorganizuje pracę poradni, 
do których są duże kolejki. Pracują-
cy w nich specjaliści mogliby przy-
jąć w tym czasie innych pacjentów,  
a nie mają takiej możliwości. 

W całym województwie łódzkim 
w III kwartale tego roku pacjenci nie 

odwołali aż 4.412 wizyt, na które się 
nie stawili. Wizyty te miały odbyć 
się w poradniach: endokrynologicz-
nej, kardiologicznej, onkologicznej  
i ortopedycznej. 

Pacjenci tych poradni – wszyst-
kich na terenie województwa łódz-
kiego – od 18 listopada otrzymują 
już te sms-y. Pilotażowy program 
trwać będzie do czerwca 2017 r. 

W Łowiczu sms-y wysyłane są 
do pacjentów w: poradni endokry-
nologicznej w NZOZ VitaMed; po-
radni kardiologicznych – Centrum 
Medyczne Ogrodowa oraz w Ze-
spole Opieki Zdrowotnej; poradni 
ortopedycznych – w NZOZ Medi-
Center, NZOZ Centrum Zdrowia 
Academos oraz w ZOZ Łowicz; 
w poradni onkologicznej w NZOZ 
MediCenter. 

Prezes MediCenter, Adam Stęp-
niak, powiedział nam, że wprowa-
dzenie sms-ów to bardzo dobry po-
mysł, ale dobrze byłoby, aby zostało 
to wprowadzone na większą skalę 
i na stałe. Zwraca uwagę, że NFZ 
wysyła sms-y tylko tym pacjentom, 
którzy do danej poradni zapisali się 
po raz pierwszy i wtedy są wprowa-
dzani do systemu. Problem z tym, 
aby pamiętać o wizycie, mają jednak 
nie tyle te osoby, które do specjali-
sty przychodzą po raz pierwszy, ale 
także ci, którzy się już u niego leczą. 
Tylko nieliczni ją odwołują.  mwk

Czy Marszałek Piłsudski 
wróci do Zdun?

W nr. 46. „NŁ” J. Kwiatkowski 
i M. Kubiak w artykule „Piłsud-
ski nam nie przeszkadza” dziwią 
się, „że dwaj panowie (tj. E. Pierz-
chała i D. Jędrzejczyk) bohatersko 
walczą o przywrócenie patrona 
szkole”. Wbrew temu, co piszą, 
nie prowadzimy żadnej „wojny”, 
korzystamy tylko, jako obywa-
tele, z konstytucyjnych upraw-
nień do publicznego wyrażania 
swoich opinii, nawet krytycznych 
wobec władzy. Mamy też prawo,  
a przede wszystkim obowiązek, 
do działania na rzecz naszej 
„małej ojczyzny”, w tym wypad-
ku respektowania przez władze 
lokalne prawdy o jej przeszłości. 
Wymagamy więc od niej pomocy, 
a nie lekceważenia, ironizowania, 
nie mówiąc już o głoszeniu nie-
prawdy.

Wbrew bowiem temu, co 
twierdzi J. Kwiatkowski, byłem 
radnym tylko pierwszej kadencji 
/1990-94/, a nie dwóch. System 
się wtedy zawalił, ale komuniści 
rządzili w gminie nadal. Strona 
solidarnościowa, którą reprezen-
towałem, dążyła do usprawnie-
nia pracy gminy, przybliżenia jej 
do mieszkańców, a także likwida-
cji biurokracji (zmniejszono wte-
dy etaty z 36 do 13 i pół). Jako 
przewodniczący Komisji Gospo-
darczo-Budżetowej wspierałem 
też budowę dróg gminnych, za-
niechanej całkowicie przez po-
przednie ekipy. Budowano je-
dynie te, które prowadziły… do 
„rezydencji miejscowych notabli 

(np. w Szymanowicach czy na 
Walentówce). Byłem też inicja-
torem i wnioskodawcą nadania 
gminie herbu, co po wielu dysku-
sjach i sporach udało się dopro-
wadzić do końca. Większość jed-
nak propozycji spotykała się ze 
zdecydowanym oporem radnych 
i ówczesnego wójta, zresztą po-
przednio naczelnika, wywodzące-
go się z ZSL-u.

Teraz dopiero jestem radnym 
drugą kadencję. Od początku 
działam na rzecz przywrócenia 
w Zdunach pamięci o Marszał-
ku Józe�e Piłsudskim. Jednak do-
piero niedawno udało mi się do-
prowadzić do wycięcia drzew 
zasłaniających (zresztą zupełnie 
świadomie) pomnika poległych  
w walce o wolność ojczyzny gmi-
niaków. Wymaga on jednak 
gruntownej renowacji, na co – jak 
twierdzi wójt – nie ma w budże-
cie pieniędzy. Natomiast w mar-
cu zgłosiłem propozycję powrotu 
szkoły podstawowej do pierwot-
nej nazwy, czyli Pierwszego Mar-
szałka Polski Józefa Piłsudskiego. 
Uchwała bowiem Rady Gmin-
nej z 1935 roku nigdy nie zosta-
ła uchylona, wbrew więc temu do 
twierdzi wójt nie trzeba wszczy-
nać procedury nadania szkole 
imienia. Wystarczy tylko stosow-
na tablica, odpowiednie piecząt-
ki i portret tego wielkiego Polaka, 
który nawet wisiał w szkolnym 
holu w czasie okupacji niemiec-
kiej. Nazwy tej bowiem nigdy nie 
zniesiono. 

Można odnieść też wrażenie, 
że w Zdunach – a w każdym ra-
zie w Radzie Gminy – Józef Pił-
sudski nadal jest traktowany jako 
„wróg ludu”, co przez lata głosi-
ła propaganda PRL-owska. No 

bo jak rozumieć fakt, że przema-
wiając w przeddzień Święta Woj-
ska Polskiego przed zduńskim 
pomnikiem przewodniczący Ko-
misji Oświaty i Kultury nie wy-
mienił ani razu nazwiska Mar-
szałka, podobnie jak wójt podczas 
swego wystąpienia w Dniu Świę-
ta Niepodległości w kościele św. 
Jakuba? W dodatku dyrektorka 
nie zna historii własnej szkoły, 
twierdząc, że została zbudowana  
w… 1911 roku, gdy otwarto ją 
właśnie w 1935! Więc to komu 
tak na dobrą sprawę przeszkadza 
Marszalek Piłsudski?

Wójt J. Kwiatkowski twier-
dzi też, że najlepszy moment do 
przywrócenia patrona szkole był 
na początku lat 90-tych. Niedwu-
znacznie też sugeruje, że nie zro-
biłem wtedy nic w tej sprawie, co 
jest kolejną nieprawdą. Oto w nr. 
5/20/ z 1991 roku na łamach „No-
wego Łowiczanina”, pierwszego 
po II wojnie światowej niezależ-
nego pisma Ziemi Łowickiej, uka-
zał się mój artykuł zatytułowa-
ny „Honorowi obywatele gminy 
Zduny”. Przypomniałem w nim, 
że 15 maja 1935 r. Rada Gmin-
na jednogłośnie nadała pierwsze 
honorowe obywatelstwo gminy 
Marszałkowi Józefowi Piłsudskie-
mu, drugie natomiast w kwietniu 
1945 r. byłemu już wtedy wójtowi 
Janowi Fabijańskiemu. Podsta-
wą prawną była „Ustawa o czę-
ściowej zmianie ustroju lokalne-
go” z 23 III 1933 roku. Zgodnie  
z jej artykułem 43. do kompeten-
cji rady gminy należało nadawa-
nie m.in. honorowego obywatel-
stwa, nazw obiektów publicznych 
i ulic. Uchwała ta, podobnie jak 
ta o patronie szkoły, nigdy nie zo-
stała też uchylona

Z kolei w nr. 12/29/ „Nowego 
Łowiczanina” z tego samego roku 
znalazł się mój artykuł „80 lat 
powszechnego nauczania w gmi-
nie Zduny”. Pisałem tam m.in.: 
„W latach 1933-1935 wzniesio-
no kosztem całego społeczeństwa 
zduńskiego funkcjonalny gmach 
szkoły powszechnej I stopnia, jed-
nej z najlepszych szkół tego typu 
w pow. łowickim. W maju 1935 r. 
uchwałą Rady Gminnej nadano 
jej imię Marszałka Józefa Piłsud-
skiego. Dodałem też, że decyzja ta 
nigdy nie została uchylona, po-
dobnie jak ta o honorowych oby-
watelach gminy. Artykuł kończył 
się słowami, które, jak się okazuje, 
do dziś nie straciły na aktualno-
ści: „Czy w Zdunach zapomnia-
no, że żyjemy już w wolnym i de-
mokratycznym społeczeństwie, 
które respektuje autonomiczne  
i suwerenne decyzje jego przed-
stawicieli?”

J. Kwiatkowski pyta też reto-
rycznie, co wtedy robiliśmy. Od-
powiadamy: pracowaliśmy, każdy  
w swojej dziedzinie i w miarę swo-
ich umiejętności i możliwości. By-
liśmy też od samego podatku dzia-
łaczami NSZZ „Solidarność”, tej 
rolniczej i oświatowej. Działalno-
ści tej nie zaprzestaliśmy też w sta-
nie wojennym, odbudowując jej 
struktury, organizując m.in., kol-
portaż podziemnych wydawnictw, 
a także akcje protestacyjne. Teraz 
wspólnie działamy na rzecz przy-
wrócenia w Zdunach należnego 
miejsca Marszałkowi Józefowi Pił-
sudskiemu. A co wtedy robił pan, 
panie wójcie? I co zrobił pan w tej 
sprawie przez 20 lat sprawowania 
swego urzędu? 

 Edward Pierzchała 
 i Dobiesław Jędrzejczyk

LISTY  
DO REDAKCJI
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Łowicz | Gimnazjaliści z Popowa dla swojej koleżanki

Koncert na 200 serc
Wspaniałą postawę wykazało środowisko związane  
z Gimnazjum w Popowie, włączając się w akcję pomocy  
dla 17-letniej Magdy, absolwentki szkoły, która aktualnie 
toczy walkę z nowotworem. Że mają wielkie serca, 
udowodnili w piątek, 9 grudnia, w czasie koncertu, w czasie 
którego zbierali pieniądze na dalsze leczenie dziewczyny.  
W Art Piwnicy, gdzie miało miejsce to wydarzenie, 
zaśpiewało prawie 20 młodych wykonawców,  
których wysłuchała ponad 200-osobowa publiczność.

17-letnia Magda ma za sobą 
poważną operację i chemotera-
pię. Jest w trakcie leczenia, które 
będzie długie i kosztowne. Nie-
stety, rodziny nie stać na pokry-
cie wszystkich związanych z tym 
wydatków. W pomoc rodzicom 
i dziewczynie zaangażowało się 
bardzo wielu ludzi. Mama Mag-
dy, pani Agnieszka, powiedziała 
nam po koncercie, że nie spodzie-

wała się, iż w tej trudnej sytuacji,  
w jakiej się znaleźli, tak wielu lu-
dzi poda im rękę i udzieli wsparcia. 
Dla niej osobiście koncert w Art 
Piwnicy był powodem ogromnego 
wzruszenia, bo zorganizowali go  
i wystąpili na nim młodzi ludzie, 
rówieśnicy jej córki.

– Poznałam Magdę, bo była 
w grupie znajomych mojej sio-
stry. Gdy ja rozpoczęłam naukę 

w Gimnazjum w Popowie, ona 
razem z moją siostrą były w trze-
ciej klasie. Gdy dowiedziałam się 
o chorobie, od razu przyszła mi do 
głowy myśl, że muszę coś zrobić, 
jakoś jej pomóc – powiedziała nam 
Julia Kobierzycka, obecnie uczen-
nica III klasy popowskiego gim-
nazjum – Porozmawiałam o tym  
z Beatą Żbikowską-Lis, wycho-
wawczynią Magdy i zrodził się po-
mysł zorganizowania koncertu.

Na miejsce wybrała Art Piw-
nicę nieprzypadkowo, do tej re-
stauracji wiele razy Magda przy-
chodziła ze znajomymi, aby się 
pobawić śpiewając karaoke. Wła-

ściciel lokalu wyraził zgodę. Po-
moc zaoferowała także radna 
miejska Karina Sędkowska-Sta-
szewska, która jest instruktorem 
śpiewu i prowadzi m.in. w Ło-
wickim Ośrodku Kultury Stu-
dio Piosenki. Wzięła ona udział 
w koncercie wspólnie ze swoimi 
podopiecznymi, np. Agatą Wolf. 
W szkole Beata Żbikowską-Lis 
zajęła się przygotowaniem wo-
kalnym młodzieży do występu,  
a Monika Śmiałek – przygotowa-
niem grupy tanecznej Stokrotki. 
Pomocy udzielił także anglista 
Błażej Pięta i wiele innych osób: 
nauczyciele, uczniowie, rodzice. 

– To był dla mnie trudny ty-
dzień, musiałam przygotować się 
i napisać próbny egzamin gim-
nazjalny oraz załatwić wiele rze-
czy związanych z koncertem, np. 
skontaktować się z absolwentami, 
którzy mieli zaśpiewać – opowia-
da Nowemu Łowiczaninowi Julia. 
– W nocy przed koncertem śniło 
mi się, że nikt nie przyszedł. Gdy 
zobaczyłam licznie zgromadzoną 
publiczność, odetchnęłam z ulgą. 
Faktycznie, sala była wypełniona 
po brzegi, trudno było się do niej 
dostać.

Na scenie wystąpili sami mło-
dzi wykonawcy, którzy zaśpiewali 
piosenki pop, zarówno po polsku, 
jak i po angielsku. Każdy występ 
nagradzany był gromkimi brawa-
mi publiczności. Ale w pamięci 
widowni pozostanie na pewno na 
dłużej 8-letni Mikołaj Dolata, któ-
ry nie zaśpiewał, ale zatańczył na 
scenie jak Michael Jackson. Zapa-

miętane też na pewno zostanie trio 
Patryk i Anna Gajda oraz Damian 
Górczyński, którzy zagrali na akor-
deonach i zaśpiewali trzy piosenki, 
które poderwały salę do wspól-
nej zabawy: „Lipkę”, „Przekorny 
los” i „Najpiękniejsza dziewczy-
no” – dwie ostatnie znane z reper-
tuaru zespołów disco polo Akcent  
i Boys. Gromkie brawa zebrała tak-
że Natalia Cichocka za wykonanie 
utworu „Nieznajomy” z repertuaru 
Dawida Podsiadło, czy Lena Por-
tasz za „Hello” – piosenkę, któ-
rą śpiewa Adele. Gwiazdami tego 
wieczoru byli jednak wszyscy, któ-
rzy wystąpili na scenie.

Przy wejściu do restauracji 
przez cały czas koncertu stali gim-
nazjaliści, zbierający pieniądze do 
puszek. Publiczność okazała się 
ofiarna, wejście na wydarzenie 
wiązało się z wydatkiem 5 zł, ale 
ofiarowano dużo więcej: z puszek 
wyjęto łącznie 5.244 zł.  tb

Pomieszczenie, w którym odbywały się koncerty, wypełniło się 
publicznością po brzegu. Na pierwszym planie nauczyciele 
z Gimnazjum w Popowie,
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Na koncert specjalnie z Łodzi przyjechał Mikołaj Dolata, 
który nie zaśpiewał, tylko zatańczył jak Michael Jackson.  
Obok stoi Julia Kobierzycka – organizatorka występów.

Urozmaiceniem występów wokalnych był występ działającej w szkole 
grupy tanecznej Stokrotki.
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Art Piwnica | Recital Ewy Smereckiej 

Nastój się na święta 
i pomóż Magdzie

W przeddzień Wigilii, 23 grud-
nia o godz. 19, Ewa Smerecka za-
prasza do Art Piwnicy na recital 
kolęd i pastorałek, zatytułowany 
„Taka moja kolęda”. Wejście na 
koncert będzie darmowe, ale reci-
talowi towarzyszyć będzie zbiórka 
pieniędzy na leczenie Magdy Wię-
cławskiej.

Początkowo to miało być spo-
tkanie w gronie znajomych i przy-
jaciół, dla których Ewa Smerecka 
przygotowała koncert kolęd i pasto-
rałek. Jak mówiła, chodziło jej o to, 
by na chwilę oderwać ich od przy-
gotowań w kuchni i nastroić do du-
chowego przeżywania świat. 

– Niedawno jednak, z portali 
społecznościowych dowiedziałam 
się o chorobie Magdy, która nale-
żała kiedyś do Koderek i była moją 

podopieczną. Pomyślałam wów-
czas, że piątkowy recital to dobra 
okazja, by jej pomóc – mówi nam 
Ewa Smerecka. 

W programie recitalu znajdą się 
najpiękniejsze, zdaniem instruk-
torki śpiewu i wokalistki, kolędy 
w nowych, autorskich aranżacjach     
tradycyjne kolędy ludowe oraz jej 
własne kompozycje. Wszystkie 
utwory wykona akompaniując so-
bie na pianinie. 

Ewa Smerecka powiedziała 
nam, że pisaniem tekstów pastora-
łek i melodii zajmuje się od około 
2 lat. – Znajomi namawiają mnie, 
żebym w końcu wydała płytę. 
Myślę, że pierwsza powinna być 
właśnie z pastorałkami – mówi 
nam Ewa Smerecka. I dodaje: – 
Są one dla mnie ważne.  aa 

Górki | Zaproszenie na dziś

Wigilia dla mieszkańców
Zarząd Osiedla Górki zaprasza 

wszystkich mieszkańców dziel-
nicy na wigilię, jaka odbędzie się 
w czwartek, 15 grudnia o godz. 
15.30 w Przedszkolu „Wiosenka”. 

Zaplanowano poczęstunek w 
postaci m.in. pierogów i śledzika, 

herbaty i kawy oraz dzielnie się 
opłatkiem. Czas umilać będą wy-
stępy przedszkolaków. 

W poprzednich latach na spo-
tkanie przychodziło około 60 
osób.  

Wstęp nic nie kosztuje.  aa 

Łowicz | Przedszkole nr 2

Udany kiermasz 
„Razem dla Magdy”

Czwartek 15 grudnia jest ostat-
nim dniem rozpoczętego tydzień 
temu charytatywnego kiermaszu 
bożonarodzeniowego „Razem dla 
Magdy”. Za niewielką cenę moż-
na kupić piękne ozdoby świątecz-
ne, a cały dochód zostanie prze-
znaczony na leczenie Magdy 
Więcławskiej.

Kiermasz odbywa się w Przed-
szkolu nr 2 „Pod tęczą” na os. Sta-
rzyńskiego. Ozdoby wykonywały 
dzieci i nauczyciele za wszystkich 
przedszkoli w Łowiczu. Moż-
na było kupić  bombki, choinki, 
aniołki, stroiki i wiele innych rze-
czy. Oferta była szeroka, ale jesz-
cze większy był popyt, który prze-
rósł oczekiwania organizatorów. 
Dyrektor Przedszkola nr 2 Ma-
riola Mońko zdradziła nam, że po 
pierwszych dwóch dniach były 
obawy, że ozdób może nie wystar-
czyć do planowanego końca kier-
maszu. Z pomocą przyszły jednak 

Szkoła Podstawowa nr 1, II LO i 
Dom Pomocy Społecznej, których 
podopieczni dostarczyli wielu do-
datkowych ozdób.

– Od rana czekaliśmy z rodziną 
na ten kiermasz i warto było – mó-
wiła nam Anna Szuflińska, jedna 
z odwiedzających, jeszcze pierw-
szego dnia. – Rzeczy do kupienia 
są naprawdę piękne, bardzo sta-
rannie wykonane, a najważniejsze 
jest to, ze możemy pomóc Mag-
dzie!

Do minionego wtorku, czyli na 
dwa dni przed planowanym za-
mknięciem, udało się zebrać po-
nad 4.900 zł. Gośćmi byli nie tyl-
ko rodzice i nauczyciele, ale także 
osoby nie związane z przedszko-
lami. Ostatniego dnia kiermaszu, 
tak jak podczas dwóch pierw-
szych, będzie można dodatkowo 
zrobić sobie zdjęcie ze św. Miko-
łajem. Przedszkole nr 2 zaprasza 
po godzinie 14.      tm

Łowicz | Szkoła Podstawowa nr 2 – dużo się działo na piątkowej uroczystości

Święto mickiewiczowskiej
szkoły
Ślubowanie uczniów 
klasy pierwszej, debiut 
nowo powstałego chóru 
„Adasiowe Nutki”, występy 
najmłodszych uczniów  
oraz uczniów starszych, 
wreszcie poświęcenie 
szkolnego sztandaru,  
który nadany był szkole  
60 lat temu, ale wówczas 
nie poświęcony – złożyły 
się na Święto Szkoły 
Podstawowej nr 2 
im. Adama Mickiewicza 
w Łowiczu. Obchody 
tego święta zostały 
zorganizowane w piątek, 
9 grudnia.

„Dwójka” zawsze obchodzi 
swoje święto w grudniu, ponieważ 
w tym miesiącu (24 grudnia) uro-
dził się patron szkoły Adam Mic-
kiewicz. W tym roku, w związku 
ze zmianami w systemie oświaty, 
polegającym na tym, że 6-latki nie 
mają obowiązku rozpoczęcia na-
uki, ale dopiero dzieci 7-letnie, na-
ukę w SP 2 rozpoczęło zaledwie 20 
uczniów.

Pierwszaki złożyły uroczy-
ste ślubowanie na sztandar szkoły, 
otrzymały tarcze, pamiątkowe dy-
plomy i zostały obdarowane sło-
dyczami przez goszczącą w szko-
le poseł RP Krystynę Pawłowicz 
(PiS). Najmłodsi uczniowie wystą-
pili też na scenie sali gimnastycz-
nej, w programie słowno-muzycz-
nym.   

Ale nie tylko pierwszoklasiści 
mieli tego dnia okazję do wystę-
pu. Uroczystość rozpoczęła się od 
występu Szymona Trautha z kla-
sy VIA, który zagrał na pianinie 
„Marsz turecki” Wolfganga Ama-
deusza Mozarta. „Pieśń szkoły”, 
wykonywaną zawsze na tego typu 
uroczystościach, zaśpiewał wspo-
minany na wstępie chór „Ada-
siowe Nutki”, który prowadzi 
nauczyciel plastyki muzyki Woj-
ciech Kutkowski. Akompaniował 
(na pianinie) Jan Świeszkowski  
z klasy VIA. 

Na zakończenie uroczystości 
uczniowie klasy VIC wystawili 
przedstawienie przygotowane pod 
kierunkiem wychowawczyni Iwo-
ny Machnikowskiej, która jest ich 
nauczycielką języka polskiego. 
Traktowało ono o tym, kim dziś 
jest dla nas Adam Mickiewicz i ja-
kie przesłanie płynie do nas z jego 
utworów. Zaśpiewali też ucznio-
wie klas VA. Błażej Gołaszew-
ski z VB wykonał „Niepewność” 
z repertuaru Marka Grechuty,  
a Maciej Wojda i Jan Pełka z VA 
– rapowali życiorys Adama Mic-
kiewicza. 

Wizyta Kuby i honory 
dla burmistrza
Kolejnym akceptem imprezy 

była wizyta walczącego z chorobą 
Jakuba Chrabańskiego, dla które-
go w „Dwójce” od dłuższego cza-
su zbierane są plastikowe zakrętki. 
Niepełnosprawny chłopiec przybył 
do szkoły pod opieką mamy, któ-
ra wyznała, że to dla niech oboj-
ga duże przeżycie. Kuba lubi kon-
takt z dziećmi, ale ze względu na 
stan zdrowia nie może brać udziału  
w lekcjach w szkole. Ma indywi-
dualne nauczanie w domu. Chło-

piec został obdarowany przez 
wszystkich uczniów SP 2 kartkami 
świątecznymi. Dzieci wykonały je 
same i każde z nich złożyło na nich 
swój podpis. 

Dla Kuby i jego młodszego bra-
ta Antosia (który nie był obecny na 
uroczystości) społeczność szko-
ły miała też przygotowane wiel-
kie pluszaki – misie, pozyskane 
od sponsora, znanej łowickiej hur-
towni zabawek. Kuba i jego mama 
odebrali upominki, dziękując za 
nie. 

W scenariuszu uroczystości był 
też czas na przybliżenie działalno-
ści  Klubu Młodych Odkrywców, 
który w tym roku szkolnym po-
wstał w „Dwójce”. Opowiedzieli 
o nim Szymon Trauth oraz Mate-
usz Woźniak z VIA, następnie ty-
tuł Honorowego Członka Klubu 
dzieci przyznały i wręczyły burmi-
strzowi Łowicza Krzysztofowi Ka-
lińskiemu.

I jeszcze konkursy
Na forum szkoły zostały również 

wręczone nagrody dla dzieci, które 
zajęły czołowe miejsca w konkur-
sach zorganizowanych w tym roku 
szkolnym. Niektóre były związane 
z postacią patrona, ale nie wszyst-
kie.  Dla uczniów klas II Grażyna 
Świech przygotowała konkurs pla-
styczny na ilustracje do bajek Ada-
ma Mickiewicza. Miejsce I zajął 
w nim Mateusz Reczulski z klasy 
IIA, II – Zuzanna Stawicka z IIA, 
III – Katarzyna Więcek z IID. Wy-
różnienie odebrała Rozalia Waw-
rzyniecka z IIC. 

Dla uczniów klas starszych 
konkurs plastyczny „Bohatero-
wie bajek Adama Mickiewicza” 
przygotował Wojciech Kutkow-
ski. Miejsce I w tym konkursie za-
jął Maksymilian Zieliński z kla-
sy VIB, II – Andżelika Okraska  
z VIC, III – Weronika Zwolińska  

z VC. Wyróżnienia otrzymali: 
Amelia Kucińska z IVB oraz Sa-
muel Wichno z VIC. 

Dzieci z klas III wzięły udział w 
konkursie wiedzy o patronie „Zga-
duj – zgadula”, który przygotowała 
Anna Gawrońska. Konkurs wygra-
ła Gabriela Trauth z IIIA, miejsce 
II zajęła Wiktoria Kuś z IIIB, III – 
Nela Kokołaszwili z IIIB. 

Kolejny konkurs wiedzy o Ada-
mie Mickiewiczu, ale dla uczniów 
klas IV-VI był inicjatywą Mar-
ka Więska. Miejsce I zajęła w nim 
Patrycja Szkup z klasy IVB, II – 
Sebastian Głowacki z IVA, III – 
Anna Biernacka z IVA. Wyróżnie-
nia przyznano: Antoninie Hymce 
z IVB, Pawłowi Kozaneckiemu  
z IVB i Szymowi Trauthowi z VIA.

Również uczniowie klas IV-VI 
mieli okazję wykazać się plastycz-
nymi zdolnościami w konkursie  

o Janie Pawle II pod hasłem 
„Bądźcie świadkami miłosier-
dzia”, który przygotował Woj-
ciech Kutkowski. I miejsce zajęła 
Vanessa Janicka z klasy VIB, II – 
Olga Machnikowska z VIB, III – 
Zofia Domańska – również z VIB. 

Ostatni z konkursów związany 
był z przypadającym w listopa-
dzie Dniem Praw Dziecka. W na-
wiązaniu do niego Monika Dzie-
dzic ogłosiła konkurs plastyczny 
dla uczniów klas IV-VI zatytuło-
wany „Prawa dziecka – to moje 
prawa”. Z tematem najlepiej po-
radzili sobie: Aleksandra Więcek 
z kalsy IVC – która zajęła miej-
sce I, Alicja Dzięgielewska z VB 
– miejsce II i Michał Warzywo-
da z VA – miejsce III. Wyróżnie-
nie przyznano: Marcelinie Muras 
z VIB oraz Zofii Brzozowskiej  
z IVC.  mwk 

Dyrektor Mariola Mońko podkreśla wielkie zaangażowanie 
nauczycielek i pracowników Przedszkola nr 2, którzy codziennie 
zostawali po godzinach, aby prowadzić kiermasz.

Pierwszaki podczas występu na scenie, już z tarczami - jak przystało na prawdziwych uczniów. 

KONTROWERSJE WOKÓŁ KRYSTYNY PAWŁOWICZ
Gośćmi Święta Szkoły byli 
m.in. posłowie na Sejm 
RP Tadeusz Woźniak 
(Solidarna Polska) oraz 
Krystyna Pawłowicz (PiS). 
Choć oboje zabierali głos 
i w ich wypowiedziach nie 
było treści politycznych, to 
zwłaszcza obecność pani 
poseł z ramienia PiS, Krystyny 
Pawłowicz wywołała żywą 
reakcję internautów. W 
zdecydowanej większości 
były to głosy krytyki, od dość 
stonowanych, zadających 
pytania o to, jaką wartość, 
dla tak małych dzieci ma 
wizyta polityka na szkolnej 
uroczystości, po dużo 
ostrzejsze, pytające o to, 
dlaczego osoba znana, 
słynąca z kontrowersyjnych 

poglądów i ostrych 
wypowiedzi, może być 
zapraszana do szkoły. 
Dyrektor Ewa Chudzyńska 
pytana o to, czy to ona 
zaprosiła panią poseł, czy 
ktoś z nauczycieli, powiedziała 
nam, że nigdy nie działa 
sama. W wizycie polityków 
nie widzi nic niestosownego. 
Jak deklaruje - nikt z rodziców 
czy nauczycieli nie powiedział 
jej, że nie powinni oni być 
zapraszani. 
Warto dodać, że na 
uroczystościach szkolnych 
posłowie często bywają 
- tyle, że zwykle są to 
parlamentarzyści wybierani w 
naszym okręgu wyborczym 
(takim jest notabene Tadeusz 
Woźniak). mwk  

Biskup senior Józef Zawitkowski z posłanką PiS Krystyną Pawłowicz. 
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Kuba Chrabański 
został obdarowany 
przez wszystkich 
uczniów SP 2 kartkami 
świątecznymi. Dzieci 
wykonały je same  
i każde z nich złożyło 
na nich swój podpis. 
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ODESZLI OD NAS | 2.12.2016 – 11.12.2016
 2 grudnia: Marianna 

Szafarowicz, l.92; Marian Koza, 
l.81; Rafał Magda, l.32

 4 grudnia: Jerzy Zbrożek, l.79.
 5 grudnia: Elżbieta Kolis, l.67; 

Genowefa Pawlata, l.86, Łowicz; 
Danuta Adamkowska, l.84, Łowicz.

 6 grudnia: Kazimiera Pawlak, 
l.74, Łowicz.

 7 grudnia: Wiesław Igielski, 
l.78.

 9 grudnia: Stanisław Żaczek, 
l.79; Andrzej Kosiorek, l.64; 
Tadeusz Wojda, l.87.

 10 grudnia: Stefania 
Fabijańska, l.91.

 11 grudnia: Henryk 
Walisiewicz, l.50.

WSPOMNIENIA | POZOSTANĄ W NASZEJ PAMIĘCI

REKLAMA

Maria Krukowska z domu 
Wróblewska urodziła się 
11 października 
1964 roku w Łowiczu.

Była najmłodsza z trojga ro-
dzeństwa. Miała starszą o dzie-
sięć lat siostrę oraz starszego o 12 
lat brata. Po śmierci matki, czego 
doświadczyła, gdy miała zaled-
wie kilka lat, opiekowała się nią 
siostra wespół z bratem. Wspól-
nie opiekowali się też nie do koń-
ca sprawnym po wylewie ojcem. 
Dalej mieszkali razem. 

Pani Maria skończyła szko-
łę podstawową w Łowiczu, póź-
niej uczyła się z przerwami w kil-
ku różnych szkołach w Łowiczu, 
Skierniewicach oraz w Sochacze-
wie. Naukę przerywała nie dlate-
go, że nie chciało się jej uczyć, 
ale ze względów zdrowotnych. 
Będąc małym dzieckiem nabawi-
ła się zapalenia płuc, później cho-
rowała często na płuca. Ponad-
to, po kilku latach leczenia płuc, 
gdy wydawało się, że wszystko 
już będzie dobrze, okazało się, 
że ma wrodzoną, ale nie śmiertel-
ną wadę serca. Można było z tą 
wadą prawie normalnie żyć, ale 
trzeba było pamiętać o tym, żeby 
zawsze mieć przy sobie odpo-
wiednie lekarstwa oraz nie prze-
ciążać organizmu. 

Ciężko było to zrozumieć na-
stolatce, stąd też częste jej poby-
ty w szpitalach oraz załatwia-
nych „po znajomości” turnusach 
w sanatoriach. Niektóre kla-
sy podstawówki ukończyła 
w terminie tylko dlatego, że mo-
gła uczyć się podczas pobytów 

w sanatoriach i później zaliczać 
partie materiału po powrocie 
z sanatorium. 

Ostatecznie zdobyła dwa za-
wody: sprzedawcy oraz fryzjerki. 
W pierwszym z wyuczonych za-
wodów pracowała z przerwami, 
w różnych miejscach przez kilka-
naście lat. 

Oprócz odbywania stażów za-
wodowych, w trakcie nauki 
w szkole, nie podjęła pracy zawo-
dowej w charakterze fryzjerki, cho-
ciaż – jak opowiada starsza sio-
stra – miała do tego predyspozycje 
i przez jakiś czas jej marzeniem 
było między innymi otwarcie du-
żego salonu fryzjerskiego. Nie po-
zwoliły na to fi nanse i zdrowie. 

Zdarzało się jej natomiast „do-
rabiać” w charakterze fryzjer-
ki wśród znajomych i rodziny. 
– Mówiła, że swój wymarzo-
ny salon fryzjerski ma w toreb-
ce. Miała tam nożyczki, kilka 
grzebieni, szczotkę i te fryzjer-
skie rzeczy. Chodziła do ludzi 
do mieszkań i cięła, czesała fry-
zury przed weselami jak praw-
dziwa fryzjerka – opowiada star-
sza siostra ś.p. Marii – Krystyna 
Walczak. Mówi też, że jej siostra 
na początku nie chciała brać pie-
niędzy za przygotowanie fryzury 
czy też obcięcie, mówiła, że od 
sąsiadów nie wypada, a od rodzi-
ny tym bardziej. – Brała zapłatę 
dopiero, jak się jej powiedziało, 
że więcej się jej do strzyżenia nie 
wezwie – wspomina. 

Małżeństwo pani Marii się nie 
udało. Pochodzący ze Śląska mąż 
niedługo po ślubie popadł w po-
ważny konfl ikt z prawem i trafi ł 
na kilka lat do więzienia. Stara-

ła się o rozwód, ale nie doszło do 
niego, ponieważ mąż zmarł jesz-
cze podczas pobytu w więzieniu. 
Drugi raz za mąż nie wyszła, na-
zwiska jednak nie zmieniała. Py-
tana o to, dlaczego, mówiła, że 
nie ma głowy do tych urzędo-
wych spraw, a nazwisko jak na-
zwisko – każdy musi mieć. 

Dalsze swoje życie związała 
z kolegą jeszcze ze szkoły pod-
stawowej – Waldemarem. – Za-
wsze się lubili, a w podstawówce 
to byli jak papużki nierozłączki 
– wspomina po latach siostra. Po-
tomstwa nie doczekali się. Pani 
Maria miała bowiem świado-
mość, że z jej zdrowiem nie jest 
najlepiej i nie chciała mieć swo-
ich dzieci. Pan Waldemar miał 
córkę z poprzedniego małżeń-
stwa. – Przychodziła za to do nas 
popilnować dzieci, mówiła, że 
kocha je jak matka – opowiada 
ze łzami w oczach starsza siostra. 

Wspomina, że dzieci ją bardzo 
lubiły, że miała do nich „matczy-
ne podejście”, chętnie się z nimi 
bawiła, ale umiała też od nich 
wymagać. – Jak Maryśka powie-
działa, że najwyższy czas zabrać 
się za odrabianie lekcji, to nie 
było marudzenia. Znała wszyst-
kie nasze rodzinne problemy, 
bo umiała pocieszyć i doradzić. 
Przed nią nikt nie miał tajemnic 
– wspomina siostra. 

Pani Maria zmarła nieocze-
kiwanie, w nocy. Wcześniej nie 
czuła się źle, od co najmniej kil-
ku tygodni nie narzekała na zdro-
wie, od dawna nie miała potrze-
by wizyty u lekarza. Została 
pochowana w grobie rodzinnym 
w Pszczonowie.  mak

Maria Krukowska (1964-2016)

 Maria Krukowska
(1964-2016) 

Maria Krukowska była 
najmłodsza z rodzeństwa. 
Po śmierci matki, gdy 
miała zaledwie kilka lat, 
zaopiekowała się nią 
siostra wespół z bratem. 
Uczyła się w kilku szkołach, 
lecz naukę przerywała 
ze względów zdrowotnych. 
Zdobyła dwa zawody: 
sprzedawcy 
oraz fryzjerki. W pierwszym 
z wyuczonych zawodów 
pracowała z przerwami, 
fryzjerką formalnie nie 
została, choć miała 
do tego predyspozycje. 
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WITAMY WŚRÓD NAS | W OSTATNICH DNIACH URODZILI SIĘ
W tej rubryce zamieszczamy fotografie noworodków, które w dniach poprzedzających wydanie tego numeru naszego tygodnika urodziły się w szpitalach w Łowiczu i w Głownie, 
wraz z datą i godziną tej szczęśliwej dla rodziców chwili. Dziękujemy rodzicom, którzy zgodzili się na publikację zdjęcia i życzymy dużo radości z powiększenia rodziny. Każde nowo 
narodzone dziecko witamy serdecznie w naszej lokalnej społeczności. A jeśli Wasze dziecko urodziło się w tych dniach w jakimś innym szpitalu – prosimy, przyślijcie nam fotografię 
i dane na adres e-mail: redakcja@lowiczanin.info – także z przyjemnością je zamieścimy. Redakcja.

REKLAMA

Łowicz | Rekolekcje

Głosić, 
przemieniać  
i wychowywać

O. Tomasz Abramowicz z kra-
kowskiego zgromadzenia ojców 
pijarów będzie w tym roku prowa-
dził adwentowe rekolekcje w ko-
ściele pijarskim w Łowiczu.

Rozpoczną się one w niedzielę 
18 grudnia. Msze święte z nauką 
ogólną będą w tym dniu odpra-
wiane o 8, 12.30 i 16. O 9.30 zo-
stanie odprawiona msza z nauką 
dla młodzieży, a o 11 dla dzieci. 

W poniedziałek oraz wto-
rek msze święte z nauką ogól-
ną odprawiane będą o 9, 16  
i 17.30. Poza tym, w poniedziałek  
o 19.30 będzie można wziąć 
udział w modlitwie o pojedna-
nie i przystąpić do sakramentu 
spowiedzi, a na wtorek o 19.30 
została zaplanowana modlitwa  
z czuwaniem i zawierzeniem. 
Każdemu z tych trzech dni, przy-
świecają pojęcia – „Głosić”, 
„Przemieniać”, „Wychowywać”, 
które razem tworzą hasło prze-
wodnie rozpoczętego właśnie 
roku św. Józefa Kalasancjusza. tm

Miłosz Krawczyk ur. 25.11.2016 r.,
godz. 14:05, dł. 59 cm,  
waga: 4.160 g, syn Magdaleny  
i Dominika, zam. Bobiecko

Alicja Zając ur. 28.11.2016 r., 
godz. 14:55, dł. 59 cm,  
waga: 4.200 g, córka Justyny  
i Mariusza, zam. Nowy Złaków

Kornelia Stasiak ur. 28.11.2016 r., 
godz. 12:40, dł. 52 cm,  
waga: 3.100 g, córka Eweliny  
i Mateusza, zam. Bedlno

Marcin Tomczak ur. 28.11.2016 r., 
godz. 9:40, dł. 56 cm,  
waga: 4.100 g, syn Kingi  
i Włodzimierza, zam. Nieborów

Maciej Marzec ur. 29.11.2016 r.; 
godz. 16:30; dł. 56 cm;  
waga: 3.400 g; syn Sylwi i Marcina; 
zam. Łowicz

Marysia Homka ur. 06.12.2016, 
godz. 15:45, dł. 55 cm, waga: 
3.720 g, córka Justyny i 
Sławomira, zam. Zduny

Zduny | Złote Gody 14 par małżeńskich

Przysięga może być tylko jedna
50-lecie pożycia 
małżeńskiego obchodziło  
9 grudnia w Zdunach, 
kilkanaście par 
małżeńskich.  
Uroczystość została 
zorganizowana  
w sali widowiskowej 
Domu Kultury.

Wystąpił na niej Zespół Wo-
kalny Seniorów Wrzos, a na 
ekranie wyświetlono prezentację 
zdjęć ślubnych biorących udział 
w jubileuszu. Był tort i lampka 
szampana.

Miejscowy Urząd Stanu Cy-
wilnego wystąpił do prezyden-
ta RP o przyznanie Medali za 
Długoletnie Pożycie Małżeń-
skie 14 parom, 12 z nich przyby-
ło na piątkową uroczystość. Byli 
to: Janina i Stanisław Nasalscy  
z Bąkowa Dolnego, Stanisława  
i Czesław Materek z Bogorii 
Górnej, Teresa i Stanisław Siu-
rek z Jackowic, Alicja i Ryszard 
Kołaczyńscy ze Zdun, Marian-
na i Bolesław Dudek ze Zdun, 
Marianna i Jan Szymczak z Bą-
kowa Górnego, Grażyna i Jan 
Skrzypczyńscy z Jackowic, He-
lena i Stanisław Gałaj z Wierz-
nowic, Danuta i Stefan Witczak 
ze Zdun, Helena i Stanisław 
Wieteska ze Złakowa Kościelne-
go, Alina i Tadeusz Ambroziak  
z Bąkowa Górnego oraz Ma-
rianna i Eugeniusz Sieczkowscy  
z Retek. 

Medale przyznano również: 
Stanisławie i Eugeniuszowi Dał-
kom z Bąkowa Dolnego oraz 
Zofii i Władysławowi Koralew-
skim z Jackowic.

Jubilatom gratulowali przed-
stawiciele władz gminy – wójt 
Jarosław Kwiatkowski, prze-
wodniczący Rady Gminy Wie-
sław Dałek, dyrektor DK Halina 
Anyszka i kierownik USC Ewa 
Szkopiak.

Do życzeń dołączyli się 
członkowie Zespołu Wokalnego 
„Wrzos”, który wykonali m.in. 

takie piosenki jak „Pięćdzie-
siąt lat małżeństwa” (do melodii  
z filmu „Czterdziestola-
tek”), „Serca dwa”, „Rodzina”  
czy „Przy kominku”. 

W imieniu odznaczonych wy-
stąpił Stanisław Nasalski, któ-
ry podziękował organizatorom 
za uroczystość i docenił zespół 
„Wrzos”, mówiąc, że jest on 
ambasadorem kultury. Potem  
w ciekawy sposób mówił o przy-
siędze małżeńskiej, że bardzo 
dobrze pamięta chwilę, gdy ją 
składał. – Pamiętam słowa tej 
przysięgi: „Ja Stanisław biorę 
sobie ciebie Janinę za żonę i ślu-
buję ci miłość, wierność i uczci-
wość małżeńską”, a potem w ko-
ściele dodawaliśmy „i że cię nie 
opuszczę aż do śmierci...”. 

Pan Stanisław podkreślił 
wagę tych słów, nazywając je 
fundamentem, podwaliną i ka-
mieniem węgielnym dalszego, 
wspólnego życia. Zwrócił uwa-
gę, że czasem młodzi ludzie wy-
powiadając je (on sam miał za-
ledwie 21 lat, gdy wstępował  
w związek małżeński, a jego 
żona – jak się później dowie-
dzieliśmy, jest o rok młodsza), 
nie rozumieją jeszcze, że słowo 
dane, jest dane na zawsze. – Ja 
nie rozumiem ludzi, którzy co 
2-3 lata zmieniają parterów i też 
im przysięgi składają. Przysię-

ga się tylko raz! – mówił z naci-
skiem. A potem dodał, że nawet 
nie byłby skłonny wskazać, która 
przysięga jest ważniejsza: czy ta 
wypowiedziana w urzędzie, czy 
ta w kościele, czy ta dana dziew-
czynie na ucho. Ważne jest to, że 
może być tylko jedna i należy jej 
dotrzymać. 

Szczęście i praca
W późniejszej części uroczy-

stości, już nieoficjalnej, rozma-
wialiśmy ze Stanisławem Na-
salskim i jego żoną Janiną. Jak 
się okazuje, część życia spędzili  
w Bąkowie Górnym – skąd 
ona pochodzi, część w Dol-
nym – który jest rodzinną wsią 
jej męża. Doczekali się 2 dzieci, 
6 wnucząt, 2 prawnucząt – ale 
trzecie jest w drodze. 

Życie upłynęło im pracowi-
cie. On przez pewien czas pra-
cował w łowickim inspektora-
cie PZU, potem jako zastępca 
kierownika ZGM. W latach 
70, gdy ZGM został połączony  
z Miejskim Przedsiębiorstwem 
Gospodarki Komunalnej, od-
szedł z tej pracy, bo nie mógł  
liczyć na stanowisko, które by  
mu odpowiadało. Zajął się tyl-
ko rolnictwem. Pobudowali  
w sumie 3 domy i mają z tego 
satysfakcję. Ale mieli też w ży-
ciu szczęście.

– Najszczęśliwszy dla mnie 
rok to był 1973, bo wtedy uro-
dził się syn, wygrałem z ksią-
żeczki oszczędnościowej Fiata 
125 p i dostałem talon na cią-
gnik Ursus C-330 – powiedział 
pan Stanisław. Potem oboje nam 
powiedzieli, że zawsze razem 
podejmowali decyzje życiowe.

Odświeżona pamięć 
– To bardzo miła i wzrusza-

jąca uroczystość – powiedzia-
ła nam z kolei Marianna Dudek 
ze Zdun. Bardzo podobała się jej 
przygotowana przez Dom Kul-
tury prezentacja zdjęć sprzed  
50 lat. – Nie znam wszystkich, 
którzy tutaj dzisiaj są, tak lepiej, 
to może ze 3 pary. Ale bardzo 
miło było to oglądać, odświe-
żyć sobie trochę pamięć– powie-
działa nam. Sama też udostęp-
niła dla potrzeb tej prezentacji  
2 zdjęcia ślubne. 

A ślub brała 23 kwietnia 1966 
roku. Wraz z mężem doczekała 
3 dzieci i 4 wnucząt. Mąż – choć 
z zawodu jest kowalem – praco-
wał w miejscowym SKR, ona 
była gospodynią domową. – Jak 
to, przecież byłaś krawcową i to 
bardzo dobrą – włączyła się do 
naszej rozmowy inna jubilatka. 
Pani Marianna tylko skromnie 
przyznała, że owszem, była, ale 
to takie stare dzieje...  mwk 

Na zakończenie uroczystości wszystkie pary wraz z przedstawicielami gminy stanęły do wspólnego zdjęcia. 
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Kornelia Karlikowska,  
ur. 11.12.2016 r., godz. 17.00;  
dł. 52 cm; waga 2.980 g; córka 
Marty i Łukasza; zam. Kamieniec

Tymoteusz Kwestarz,  
ur. 12.12.2016 r., godz. 8.07; dł. 58 
cm; waga 4.300 g; syn Karoliny  
i Alberta; zam. Oszkowice
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Łowicz | Akcja Szlachetna Paczka

Dobro wraca
Przez weekend 10 i 11 grudnia w Łowiczu, podobnie jak w wielu polskich miastach, 
trwał fi nał Szlachetnej Paczki – akcji organizowanej od kilkunastu lat przez Stowarzyszenie Wiosna
z Krakowa zainicjowanej przez księdza Jacka Stryczka.

Od soboty rano w sali gim-
nastycznej szkoły na Bratkowi-
cach funkcjonował sztab oraz 
magazyn akcji, na miejscu sta-
wiło się także 17 wolontariuszy 
i 3 wspomagające je osoby. Swo-
je samochody dostawcze uży-
czyli: Zakład Usług Komunal-
nych, Powiatowy Zarząd Dróg 
i Transportu, a busa Ochotnicza 
Straż Pożarna z Łowicza. Objeź-
dziły one przez te dwa dni cały 
powiat łowicki.

Agnieszka Panasiuk-Tracz, 
liderka koordynująca działania 
łowickiej Paczki, powiedziała 
nam, że w te dwa dni udało się 
rozwieźć około 450 paczek do 
51 rodzin oraz osób samotnych 
starszych i niepełnosprawnych. 
Wśród darów była: żywność 
o długim terminie przydatno-
ści, chemia, ręczniki, ubra-
nia, zabawki dla dzieci a także 
sprzęt AGD i RTV, łóżka, dy-
wany, nawet wózek inwalidzki. 
Choć trudno mówić tu o rekor-
dach, to w tym roku środowisko 
Szkoły Podstawowej nr 4 w Ło-
wiczu, które zgłosiło się do ak-
cji jako darczyńca, przygotowało 
dla „swojej”  rodziny 88 paczek 
i 2 biurka dla dzieci.

Pomagam, 
bo pamiętam
– Nie mogłam nie wziąć 

znowu udziału w tej ak-
cji – powiedziała nam Wikto-
ria Sulak, uczennica I Liceum 
Ogólnokształcącego w Łowiczu.  
–W ubiegłym roku, gdy uczest-
niczyłam w niej po raz pierwszy, 
doświadczyłam wielu niesam-

witych przeżyć, które przekona-
ły mnie, że warto pomagać. Cały 
czas pamiętam łzy wzruszenia 
samotnej i niezamożnej pani, 
gdy zobaczyła nas jak wnosimy 
paczki do niej na czwarte piętro. 

W akcji wzięła udział wspól-
nie z koleżanką Olą Mądraczyk, 
Czemu się zaangażowały? Ola 
odpowiedziała nam, że chce po-
magać ludziom, a ta akcja w jej 
przekonaniu trafi a do ludzi, któ-
rzy naprawdę są w potrzebie. – 
Jesteśmy u tych ludzi i widzimy, 
że są to osoby u których w do-
mach jest ubogo, że borykają się 
z rożnymi problemami – argu-
mentowała.

Niełatwe rozmowy
Mariusz Siewiera, radny miej-

ski, który w tym roku po raz 

pierwszy zaangażował się w ak-
cję jako wolontariusz, powie-
dział nam, że zanim paczka trafi  
do wskazanej rodziny czy osoby 
samotnej, dwukrotnie odwiedza-
ją je wolontariusze, z ankietami. 
Najpierw, aby poznać ich sytu-
ację, potem, aby poznać ich po-
trzeby i ustalić, jakie dary chcą 
otrzymać. To sprawia, że wo-
lontariusze poznają benefi cjan-
tów akcji. – Te rozmowy bywa-
ją bardzo trudne, widać u tych 
osób skrępowanie, zawstydze-
nie sytuacją, w jakiej się znaleźli 
oraz tym, że zgodzili się otrzy-
mać pomoc. To często są trud-
ne rozmowy – opowiada radny. 
Ci sami wolontariusze później 
przyjeżdżają do nich z darami. 
Jeśli benefi cjenci wyrażą na to 
zgodę, mają szansę poznać swo-

ich darczyńców, zgoda rodziny 
jest też potrzebna, aby odwiedzi-
ły ją media.

Wioleta i Janusz
Jedyną rodziną, która zgodzi-

ła się, aby wraz z paczką przy-
jechał do niej dziennikarz, było 
małżeństwo Wiolety i Janusza 
Sz., którzy ze swoją 4-letnią cór-
ką Natalią, mieszkają na tere-
nie gminy Nieborów, właściwie 
w lesie. Ale rodzina ta nie tyl-
ko dlatego jest niezwykła: rodzi-
ce są głuchoniemi, narodzinom 
córeczki towarzyszyły poważne 
komplikacje. Siostra pani Wiole-
ty, Agnieszka powiedziała nam, 
że lekarze z łowickiego szpita-
la ratowali życie zarówno matki 
jak i dziecka. Szczęśliwie udało 
się. Komplikacje przy porodzie 

odbiły się na zdrowiu Natalii, 
dziewczynka słyszy, ma jednak 
problem z mówieniem. Znajduje 
się pod stała opieką specjalistów, 
od listopada chodzi do przed-
szkola integracyjnego w Skier-
niewicach, z czego, co sama 
powiedziała jest bardzo zadowo-
lona, ponieważ ma tam koleżan-
ki i kolegów.

Patrząc na ich dom, otoczo-
ny pięknym sosnowym lasem, 
można byłoby zapytać, że czego 
im więcej do szczęścia potrze-
ba. Okazuje, się że wiele. Pani 
Wioleta nie pracuje, zajmuje się 
domem i córką, mąż Janusz pra-
cuje, ale na pół etatu na jednej 
ze stacji benzynowych. Trudno 
się z nimi porozumieć, nie zna-
jąc języka migowego. W domu 
jest schludnie, choć nie widać 
luksusów. Do Szlachetnej Pacz-
ki zgłosiła rodzinę poradnia, do 
której uczęszcza na zajęcia Na-
talia.

– Od momentu, gdy się do-
wiedzieli o zgłoszeniu, bardzo to 
przeżywają – mówiła nam przed 
pani Agnieszka – Sa bardzo pod-
ekscytowani i tym, że poznają 
darczyńców – powiedziała pani 
Agnieszka.

Darczyńcy
ze Skierniewic
– Proszę uwierzyć, trudno jest 

wybrać rodzinę, której ma się 
pomóc – powiedziała nam pani 
Dorota ze Skierniewic, która 
wspólnie ze znajomymi zdecy-
dowała się „zmontować” pacz-
kę dla Wiolety, Janusza i Nata-
lii – długo przeglądaliśmy listę 
rodzin i osób, które zakwalifi ko-
wały się do pomocy, doszliśmy 
do 30, zanim stwierdziliśmy, że 
czas na decyzję, że możemy tak 
w nieskończoność, bo przecież 
w każdym z tych przypadków 
jest dramat i potrzeba pomocy.

Paczka łączy
także darczyńców
Wioletę, Janusz i Natalię wy-

brali m.in. dlatego, że mieszka-
ją blisko Skierniewic. – W sumie 
w tworzeniu paczki uczestniczy-
ło 5 rodzin, około 13 osób, po-
dzieliliśmy się tym, co należało 
kupić, wszystko poszło bardzo 
sprawnie – powiedziała nam 
pani Dorota. Towarzysząca jej 
Ada powiedziała, że paczka, po-
łączyła silnie także darczyńców 

– Nasze relacje, przez to, że mie-
liśmy wspólny cel – pomóc kon-
kretnej rodzinie stały się dużo 
bliższe, spotykaliśmy się, roz-
mawialiśmy o potrzebach ro-
dziny, o tym gdzie i co kupić – 
powiedziała nam – To zmienia 
perspektywę patrzenia na wiele 
rzeczy, ale przede wszystkim na 
innego człowieka – dodała. Aby, 
stworzyć paczkę wszyscy doro-
śli, biorący udział w jej tworze-
niu zrezygnowali ze świątecz-
nych prezentów.

Stara kuchnia 
już nie działa
Dorota, Ada i nastoletni Woj-

tek ze Skierniewic podobnie jak 
Wioleta, Janusz i Natalia bardzo 
przeżyli swoje spotkanie. Po jed-
nej i drugiej stronie była niepew-
ność ale i radość. Pani Wioletta 

Narada przed transportem tapczana, jednego z większych gabarytowo darów. Na zdjęciu stoją przodem: 
Katarzyna Modraczyk – liderka łowickiej paczki w roku 2015 oraz Mariusz Siewiera – miejski radny.
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Wspólne zdjęcie u obdarowanej pomocą rodziny, w centrum kadru na tle paczek kuca  pani Wioleta,
jej czteroletnią córeczkę Natalię, trzyma na rekach siostra Agnieszka.
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TOMASZ
BARTOS

tomasz.bartos@lowiczanin.info

Łowicka Szlachetna Paczka prawie w komplecie, niestety w niedzielę wielu wolontariuszy skończyło pracę, 
zanim przyszliśmy do sztabu w „siódemce”.
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ANNA 
KOŁODZIEJCZYK
koordynator Szlachetnej 
Paczki na woj. łódzkie

W województwie łódzkim 
Szlachetna Paczka dotarła 
do 1.174 rodzin, osób 
starszych i samotnych. Po 
wprowadzeniu programu 
500+, starliśmy się zwrócić 
szczególną uwagę na 
sytuację osób z tej drugiej 
grupy. Nie każda rodzina, 
czy osoba zgłoszona do 
akcji otrzymuje pomoc. 
Zgłoszonych bardzo 
skrupulatnie sprawdzamy. 
Wykluczeniu podlegają 
ci, którzy mają postawę 
roszczeniową, zgłaszane 
przez nich potrzeby są 
wygórowane i które w 
poprzednich latach już 
korzystały z pomocy. 
Wyjątkiem może być 
sytuacja losowa. W sumie 
w skali kraju po dokonanej 
przez wolontariuszy ocenie 
odpada z programu około 
30 procent zgłoszeń. 
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RZUT OKIEM | JASEŁKA W TRZCIANCE

Delegacje wszystkich Kół Gospodyń Wiejskich działających na 
terenie gminy Łyszkowice spotkały się 9 grudnia w świetlicy wiejskiej 
w Trzciance na spotkaniu opłatkowym. Chociaż do świąt jeszcze dwa 
tygodnie, już można było poczuć ich atmosferę. Ozdobą spotkania był 
występ jasełkowy wystawiony przez uczniów Szkoły Podstawowej  
w Kalenicach. tm

Łyszkowice | Wigilia dla samotnych

Nie są zapomniani
Jak co roku przed Bożym 

Narodzeniem, osoby niepełno-
sprawne i samotne z gminy Łysz-
kowice spotkały się na zorgani-
zowanym w Gminnym Ośrodku 
Kultury i Sportu. Było to 11 
grudnia, a przybyło ok. 200 osób.

Organizatorzy – głównym był 
Gminny Ośrodek Pomocy Spo-
łecznej – zapewnili ciepłe posił-
ki i inne atrakcje, w tym także 
wizytę św. Mikołaja, oczywiście  
z workiem prezentów. Częścią 
artystyczną były jasełka przygo-
towane przez Szkołę Podstawową 
w Seligowie, a także występ pi-
jarskiej scholi z Pijarskich Szkół 
Królowej Pokoju z Łowicza.

Składając życzenia i podzięko-
wania, wójt Adam Ruta zapewnił 
wszystkich niepełnosprawnych, 
że gmina będzie podejmowa-
ła kolejne działania z myślą  
o nich. Można do nich zaliczyć 
tegoroczny remont pomieszczeń 
GOPS, dostosowujący je do wy-
mogów obsługi niepełnospraw-
nych, a także dodanie do progra-
mu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi punktu, mające-
go umożliwić uzyskanie dofinan-
sowania na rehabilitację niepeł-
nosprawnych. 

Na 2017 rok planowany jest 
montaż windy w budynku urzędu 
gminy.      tm

Aby stworzyć paczkę, 
wszyscy dorośli, 
biorący udział w jej 
tworzeniu zrezygnowali 
ze świątecznych 
prezentów.

była wyraźnie wzruszona otwie-
rając kolejne paczki. Patrząc na 
nie, trzeba przyznać, że nie miała 
wielkich wymagań, znalazły się 
w niej rzeczy codziennie używa-
ne w domach, chemia, żywność. 
Pani Wioleta powiedziała jednak, 
że starczy jej to wszystko na cały 
rok. Ale największą radość spra-
wiła im kuchnia gazowa z pie-
karnikiem, stara jak powiedziała 
pani Agnieszka uległa uszkodze-
niu i mimo prób naprawy nie 
można na niej gotować, bo grozi 
wybuchem.

Natalia swoim pragnieniem za-
skoczyła darczyńców, nie chciała 
zabawek, książek, ale dużą pacz-
kę orzeszków pistacjowych. Dar-
czyńcy spełnili jej marzenie, ale 
o zabawkach też nie zapomnieli.

Pani Agnieszka powiedziała 
nam, że zawartość paczki pozwo-
li rodzinie złapać oddech finanso-
wy i psychiczny i zająć się tym, 
co jest dla nich najważniejsze: 
zdrowiem córki.

Pani Dorota powiedziała nam, 
że wróci jeszcze do rodziny  
z kurtkami, których jej grupa nie 
kupiła, bo nie znała rozmiarów. – 
Myślę, że jeszcze nie raz się spo-
tkamy – powiedziała na odchod-
ne zanim serdecznie wyściskała 
rodzinę.

To coś więcej,  
niż wrzucić pieniądze 
do puszki
Darczyńcami byli w tym roku 

także Marta i Piotr, którzy pocho-
dzą z Łowicza, ale od dłuższego 
czasu mieszkają i pracują w Ło-
dzi. Wybrali matkę samotnie wy-
chowującą syna. – W tym roku 
bierzemy pierwszy raz udział 
w Szlachetnej Paczce, ale nosi-
liśmy się z tym już od jakiegoś 
czasu. W kompletowania wypo-
sażenia udział wzięli moi kole-
dzy i koleżanki z pracy oraz zna-
jomi – mówi Marta. Na pytanie, 
dlaczego chciała wziąć udział w 
akcji, odpowiedziała, że to wyjąt-
kowa akcja, która nie polega na 
wrzuceniu pieniędzy do puszki 
– co wydaje się być bardzo pro-

ste. Wymaga od darczyńcy zaan-
gażowania się w pomoc, zorga-
nizowania grupy osób, zrobienia 
zakupów. Przez to, że darczyń-
ca poznaje historię beneficjen-
tów od początku wie, że pomaga 
konkretnym ludziom. W niedzie-
lę Marta i Piotr pojechali razem 
z paczką poznali swoją rodzi-
nę, byli bardzo podekscytowani 
przed spotkaniem.

Pampersy starczą  
na rok
Pani Jadwiga, jedna z wo-

lontariuszek odwiedziła łącznie 
4 rodziny. – To są niesamowi-
te odwiedziny, zobaczyć dziec-
ko, które autentycznie cieszy się,  
z tego, że dostało paczkę, w której 
jest mleko – to niezwykłe uczucie 
– opowiada nam. Najbardziej po-
ruszyła ją wizyta u samotnej mat-
ki, która mieszka z blisko 30-let-
nią niepełnosprawną córką, która 
porusza się na wózku, a w domu 
najczęściej leży w łóżku. – Za-
wieźliśmy jej 46 paczek, były  
w niej pampersy dla osoby do-
rosłej, które jak nam powiedzia-
ła, starczą na cały rok, przeście-
radła antyodleżeniowe, środki do 
higieny. Młodsza córka, dostała 
sztalugę farby i papier do malo-
wania – na to nie byłoby ich stać. 

Mama cieszyła się najbardziej  
z sokownika, w którym będzie 
mogła przygotować soki dla dzie-
ci – powiedziała nam. 

Dom, w którym jest 
szacunek
Pani Ala, inna z wolontariu-

szek po raz pierwszy została wo-
lontariuszką Szlachetnej Paczki 
i jest pozytywnie nią zaskoczo-
na.– Zawsze miałam w sobie po-
trzebę niesienia komuś pomo-
cy, gdy ktoś się o nią zwracał, to 
nie odmawiałam. Jak zauważyła 
trafiła m.in. do rodziny, w której 
była dwójka chorych dzieci. – W 
domu widać było, że rodzina jest 
uboga. Ale w domu tym pano-
wała taka szczególna atmosfera, 
widać było szacunek tych ludzi 
do siebie, po tym jak się do sie-
bie zwracali. Byli w bardzo trud-
nej sytuacji: chore dzieci, ojciec 
stracił pracę i nie mógł znaleźć 
nowej – powiedział nam, doda-
jąc, że ich potrzeby nie były wy-
górowane, bardzo standardowe.

Obdarowywani  
chcą się odwdzięczyć
Karolina Antoniak, jedna z wo-

lontariuszek Szlachetnej Paczki, 
pokazała nam w niedzielę w szta-
bie akcji piękną szopkę wykonaną 
z kartonu i kolorowego papieru – 
To dar od jednej z obdarowanych 
rodzin dla darczyńcy. To nic nie-
zwykłego: obdarowywani czę-
sto pamiętają o tym, aby zostawić 
darczyńcom jakiś dowód swojej 
wdzięczności za pomoc – mówi. 
Są to często ozdoby choinkowe, 
stroiki, ale zdarzają się także np. 
przetwory wyjęte ze spiżarni. Bo 
dobro dane komuś lubi wracać do 
darczyńcy.  
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SKĄD BIORĄ SIĘ BENEFICJENCI W SZLACHETNEJ PACZCE?
Każdy, zarówno osoba 
prywatna: sąsiad, znajomy, 
przyjaciel jak i instytucja  
w tym szczególnie jednostki 
świadczące pomoc, mogą 
zgłosić do akcji Szlachetna 
Paczka rodzinę, osobę 

starszą, samotną czy 
niepełnosprawną.  
Na początek ważna jest ocena 
realnej sytuacji panującej  
u potencjalnego beneficjenta 
i problemu z jakim się 
zmaga. Dalsza procedura 

jest prosta, należy: pobrać ze 
strony internetowej formularz, 
wydrukować go i wypełnić. 
Zgłaszana rodzina czy osoba 
musi wyrazić w nim zgodę na 
pomoc, formularz wysyła się 
do fundacji. 
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ŁOK | Plany remontowe na 2017 rok 

Art House w Pracowni i klimatyzacja w kinie Fenix
Łowicki Ośrodek Kultury 
stara się o pozyskanie 
środków zewnętrznych, 
dzięki którym planuje 
zamontować klimatyzację  
w sali kina Fenix  
oraz utworzyć kameralną 
salę w stylu Art House  
w Pracowni – przestrzeń  
dla ambitnego kina.

Plany na przyszłość zdradził 
dyrektor Łowickiego Ośrodka 
Kultury, Maciej Malangiewicz, 
podczas koncertu Pauli & Ka-
rola z okazji jubileuszu 10-lecia 
kina Fenix. 

Dyrektor wyjaśnił nam, że 
chciałby, aby w Pracowni po-
wstała kameralna sala kinowa  

w stylu Art House. Pierwsze ta-
kie miejsca powstawały w Eu-
ropie Zachodniej i Stanach Zjed-
noczonych, a od jakiegoś czasu 
zaczynają być tworzone też w Pol-
sce. Takie kameralne sale, z nie-
wielką ilością miejsc, ma m.in. 
Kino Charlie w Łodzi. W skali 
kraju jest już ich około 150-200. 

Łowicki Art House liczyłby 
około 30-35 miejsc, a odbywały-
by się w nim seanse ambitnych, 
niszowych filmów. Dyrektor prze-
konuje, że byłaby to też dobra 
przestrzeń dla realizacji mniej-
szych form projektowych, teatral-
nych oraz koncertów. Adaptacja 
na cele kinowe nie powodowałaby 
bowiem wykluczenia Pracowni 
jako miejsca koncertów, a wręcz 
przeciwnie – dawałyby większe 

możliwości wykorzystania klubo-
wej przestrzeni. 

Dla widzów seansów kinowych 
w Pracowni zostaną zakupione 
fotele audytoryjno-kinowe, któ-
re, gdy nie będą akurat potrzeb-
ne, będą mogły zostać wyniesione  
z klubu. Dzięki takiemu rozwią-
zaniu powstanie sala multifunk-
cjonalna. – W pół godziny będzie-
my ją w stanie przearanżować czy 
przygotować do seansu – zapew-
nia dyrektor. 

Wniosek na wyposażenie tech-
niczne wnętrza (m.in. projektor, 
ekran i fotele) został już złożony 
do Ministerstwa Kultury i Dzie-
dzictwa Narodowego w ramach 
programu Rozwój infrastruktury 
kultury – infrastruktura domów 
kultury. 

Kolejny wniosek, tym razem 
o pozyskanie środków na remont 
wnętrza, ŁOK zamierza złożyć 
do PISF. Jak powiedział nam dy-
rektor, pomieszczenia klubu są 
dobrze przygotowane pod wzglę-
dem akustycznym, a remont ob-
jąłby jedynie warstwę estetyczną 
i odświeżenie wnętrza, przez co 
rozumieć należy m.in. malowanie 
ścian i wymianę drzwi. 

Dyrektor powiedział nam, że 
myśli nad tym, żeby opiekę nad 
Art Housem powierzyć manage-
rowi, ale jeszcze nie wie, kogo 
obsadzi w tej roli. 

Do PISF trafił już wniosek  
o pozyskanie środków na za-
montowanie klimatyzacji w sali 
kina Fenix. Ośrodek spodzie-
wa się otrzymać decyzję o przy-

znaniu środków w marcu i jeśli 
będzie ona pozytywna, ma na-
dzieję zamontować klimatyzację  
w czerwcu. 

– Na seansach, które groma-
dzą komplety i następują jeden 

po drugim, w sali robi się dusz-
no. Podobnie jest podczas kon-
certów. Myślę, że klimatyzacja 
to coś, co odpowiada współcze-
snym standardom – mówi Maciej 
Malangiewicz.  aa 

Art House Awangarda w Olsztynie, czyli jeden z wielu przykładów 
aranżacji kameralnej sali kinowej. 

ŁOK | Och! Film Festiwal – jaki będzie? 

Koncert otwierający zagra 
zespół Raz Dwa Trzy
Dobre wieści 
dla wszystkich 
oczekujących na 
artystów, jacy wystąpią 
w ramach zbliżającej 
się edycji Och! Film 
Festiwalu: stawkę 
otwiera zespół Raz 
Dwa Trzy. Czego 
należy się spodziewać 
po tegorocznym 
festiwalu?

– Będzie to 18. edycja Och!, 
co oznacza, że festiwal osiąga  
w tym roku pełnoletność. W czę-
ści filmowej kino polskie i świa-
towe – 13 tytułów na 26 seansach, 
zaś jeśli chodzi o muzykę, kiero-
waliśmy się kluczem, którym 

były najlepsze płyty i objawienia 
muzyczne ostatniego półrocza  
– zdradził nam Maciej Malangie-
wicz, dyrektor ŁOK. 

Filmem otwarcia będą „Powi-
doki” Andrzeja Wajdy – seans za-
planowano na 29 stycznia o godz. 
19.15. Dzień wcześniej koncert 
zespołu Raz Dwa Trzy, który od-
będzie się 28 stycznia, o 19.00,  
w sali kinowej ŁOK, zainaguru-
je 18. edycję Och! Film Festiwalu. 

Zespół został założony w lutym 
1990 r. przez studentów Wyższej 
Szkoły Pedagogicznej w Zielonej 
Górze – Adama Nowaka, Grzego-
rza Szwałka, Jacka Olejarza i Jac-
ka Ograbka. W trzy miesiące po 
powstaniu wygrali 26. Studencki 
Festiwal Piosenki w Krakowie.

Swoją ponad 25-letnią obec-
nością na scenie udowadniają, 
że można podążać własną drogą, 
trzymać się własnych pomysłów  

i estetyki, a przy tym osiągnąć 
popularność. Specjalizują się  
w muzyce z pogranicza rocka, 
folku, piosenki autorskiej i po-
ezji śpiewanej. Wielokrotnie byli 
nominowani do prestiżowych na-
gród muzycznych, nagradzani,  
a ich albumy niejednokrotnie po-
krywały się złotem i platyną. 

Bilety na koncert w cenie 60 zł 
są już do nabycia w kasie kina Fe-
nix. Od 31 grudnia cena ta wzro-
śnie do 70 zł. 

Organizatorzy, podobnie jak 
rok temu, postanowili dawkować 
emocje związane z odsłanianiem 
festiwalowych kart. Tytuły filmów 
poznamy na początku stycznia. 
Jeśli chodzi o wykonawców, będą 
oni ujawniani co piątek – pierw-
szego już poznaliśmy. 

18. edycji Och! FF towarzy-
szyć będą – zeszłoroczna nowość  
– sekcja „Siedemnastka”, czyli po-
kazy filmowe w każdy festiwalo-
wy czwartek o 17.00, w tym roku 
pod hasłem – „Po co wolność?” 
oraz Alter Och! w Pracowni, czy-
li cykl seansów prezentujących fil-
my pod każdym względem kiep-
skie, trochę kiczowate, ale mające 
w sobie coś, co sprawia, że po pro-
stu chce się je oglądać. 

Wszystkie wydarzenia mają 
się odbywać w dniach od 28 
stycznia do 26 lutego 2017 roku. 
 aa Zespół Raz Dwa Trzy zagra koncert inaugurujący 18.edycję Och! Film Festiwalu. 
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Łowicz | Uniwersytet Trzeciego Wieku

Na początek cztery poetki
8 grudnia w Klubie Pracownia Łowickiego Ośrodka Kultury swój debiut sceniczny miał Teatr Amatorski Próba, działający 
od niedawna przy Uniwersytecie Trzeciego Wieku. Zaprezentował on spektakl „Miłość ci wszystko wybaczy”. Cztery 
aktorki wcieliły się w postaci znanych polskich poetek, łącząc na scenie ich biografi czne wątki z poezją, którą tworzyły.

Na scenie wystąpiły: Hanna 
Brejnak jako Agnieszka Osiecka, 
Grażyna Janczak – Maria Pawli-
kowska-Jasnorzewska, Anna Sie-
kierska – Papusza, Marianna Pie-
trzak – Anna Kamieńska. Aktorki 
wspomagała z widowni jako in-
spicjent Danuta Bródka, oprawą 
muzyczną zajął się Witold Maj, 
o światła zadbał zaś Jakub Papu-
ga z ŁOK. Hanna Brejnak zadbała 
w dużej mierze też o scenografi ę.

– Te cztery poetki i ich twór-
czość to cztery różne spojrzenia 
na człowieka, na miłość – i zu-
pełnie różne osobowości. Osiec-
ka to kobieta autentyczna, wolna, 
Papusza to też wolność, ale inna, 
rodem z cygańskiego taboru, lasu, 
Pawlikowska-Jasnorzewska to au-
torka wpisana w okres secesji, zaś 
Anna Kamińska to czasy wojen-
ne i powojenne, i z umieszczenia 
jej w przedstawieniu jestem naj-
bardziej zadowolona, bo to poetka 
dziś mocno zapomniana, a war-
ta przypomnienia – mówi Hanna 
Brejnak.

W spektaklu Agnieszka Osiec-
ka gości trzy pozostałe poetki. Jest 
to spotkanie, które odbywa się już 
po ich śmierci. Panie opowiadają 
o swoim życiu, swoich doświad-
czeniach, a przede wszystkim 
o tym, jak postrzegają miłość, po-
magają im w tym osobiste wy-
znania zawarte w wierszach, któ-
re recytują. W zaprezentowanych 
utworach pojawia się wspólny 
mianownik, mówiący o tym, że 
bez względu na czasy, w których 
żyły, oczekiwania kobiet są po-
dobne: potrzebują one czułości, 

zaufania, czasem też odrobiny 
szaleństwa w uczuciu.

Oprawa przedstawienia okaza-
ła się być bardzo ważna: panują-
cy na scenie półmrok i punktowe 
światła połączone z muzyką po-
jawiającą się pomiędzy kolejny-
mi epizodami stworzyły klimat 
przedstawienia i stały się tłem do 

poezji, którą panie recytowały. 
– Nie mam żadnego wcześniej-
szego doświadczenia scenicz-
nego, dlatego przygotowania do 
spektaklu były dla mnie szczegól-
nie trudne, ale gdy na próbach zo-
baczyłyśmy jak zaczyna on nabie-
rać kształtu, zdecydowałyśmy się 
wprowadzić zmianę: zrezygno-
wałyśmy z czytania poezji z kar-
tek na rzecz recytowania z pamię-
ci. Chciałyśmy ambitnie podnieść 
sobie poprzeczkę – opowiada nam 
Anna Siekierska.

Panie spędzały na próbach po 5 
godzin, korzystały z udostępnio-
nego im pomieszczenia Pracowni, 
ćwiczyły też w domach. Same za-
dbały o kostiumy. – Recytowałam 
w szkole wiersze i chyba wycho-
dziło mi to dobrze, potem, przez 
całe swoje zawodowe życie, nie 
miałam kontaktu ze sceną, zresz-

tą o niej nawet nie marzyłam spe-
cjalnie nigdy, teraz mam okazję 
występować przed publicznością 
i sprawia mi to dużą radość – po-
wiedziała nam Grażyna Janczak. 
Przyznała, że grała z zapaleniem 
krtani i było to dla niej, oprócz 
stresu, dodatkowe obciążenie. 

Pewne doświadczenie w tym 
gronie związane z występami ma 
Hanna Brejnak – emerytowana na-
uczycielka języków obcych, nie-
formalna liderka teatru. – Pomysł 
i scenariusz zrodził się w mojej gło-
wie już jakiś czas temu, sama do-
brałam teksty – mówi. Pół roku 
trwało jego dopracowanie, tyle też 
trwały próby. Przygotowanie wy-
stępu kosztowało aktorki wiele tru-
du. – Chciałyśmy go dopracować 
w każdym szczególe, aby wypaść 
jak najlepiej – opowiada Brejnak. 
Dlaczego wybrała akurat te cztery 

poetki? Należą do ulubionych au-
torek poezji pani Hanny, zwłasz-
cza Agnieszka Osiecka.

Spektakl obejrzało około 50 
osób, były to głównie członki-
nie i członkowie łowickiego Uni-
wersytetu Trzeciego Wieku oraz 
ich bliscy. Występ się spodobał, 
świadczyły o tym gromkie brawa 
i gratulacje składane po jego za-
kończeniu i komentarze, które 
podsłuchaliśmy w holu. Szcze-
gólnie panie były mocno wzru-
szone. – No i masz, nie chciało mi 
się wyjść z domu, bo taka paskud-
na pogoda, a teraz chce mi się pła-
kać ze wzruszenia – mówiła jedna 
z pań do drugiej.

– Jestem dumna, że w naszym 
uniwersytecie mamy takie wspa-
niałe osoby, które potrafi ą zro-
bić tak niesamowite przedstawie-
nie, to kolejny dowód, że naszym 

członkom chce się działać – po-
wiedziała nam przewodnicząca 
łowickiego Uniwersytetu Trzecie-
go Wieku, Bożena Wójt.

Teatr Próba zrodził się z roz-
mów i dyskusji prowadzonych 
w czasie spotkań koła literackiego 
działającego w ramach Uniwersy-
tetu. Panie mają za sobą pierwsze, 
skromne początki, prezentowały 
poezję w 2015 i 2016 roku, w cza-
sie spotkań Impresje Jesienne oraz 
Wiosenny Ogród, które odbyły się 
w sali ślubów USC w Łowiczu. 
Hanna Brejnak powiedziała nam, 
że zespół ma plany na przyszłość, 
w najbliższej będzie jeszcze grał 
„Miłość wszystko wybaczy”, na 
pewno w Pracowni oraz, jeśli się 
uda, w innych miejscach, do któ-
rych zostanie zaproszony. Powoli 
powstają też dwa nowe scenariu-
sze. 

W postać poetki Marii Pawlikowskiej-Jasnorzewskiej wcieliła się 
Grażyna Janczak – na zdjęciu w czasie recytacji jednego z wierszy.
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TOMASZ
BARTOS

tomasz.bartos@lowiczanin.info

– No i masz, 
nie chciało mi się 
wyjść z domu, bo taka 
paskudna pogoda, 
a teraz chce mi się 
płakać ze wzruszenia.

Aktorki na scenie: od lewej: Marianna Pietrzak – Anna Kamieńska, Grażyna Janczak – Maria Pawlikowska-
Jasnorzewska, Anna Siekierska – Papusza i Hanna Brejnak jako Agnieszka Osiecka,
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Domaniewice | Wyróżnienie dla zespołu

Kalina przed Mazowszem
Kolejne wielkie wyróżnienie 

dla domaniewickiego Zespołu Pie-
śni i Tańca „Kalina”. Wystąpi on  
w styczniu jako support przed Pań-
stwowym Zespołem Ludowym 
Pieśni i Tańca „Mazowsze”.

Do występu dojdzie na organizo-
wanym w Sali Widowiskowej Ze-
społu „Mazowsze” w Otrębusach 
(tzw. Matecznik „Mazowsze”)  
w dniu 14 stycznia Koncercie No-
worocznym. Na scenie „Kalina” 
zaprezentuje około osiemnastomi-
nutowy program, w którym zna-
leźć mają się dwie suity i śpiew. 

Zaproszenie dla domaniewic-
kiego zespołu nie jest przypadko-
we. Kierownik baletu „Mazow-

sza” Wioletta Milczuk dwu- lub 
trzykrotnie była jurorką na kon-
kursach, w których występowa-
ła „Kalina”. Umiejętności doma-
niewiczan przypadły jej do gustu, 
stąd zaproszenie na tak znamie-
nitą imprezę, jak Koncert Nowo-
roczny. – Myślę, że większego 
wyróżnienia wymyślić sobie nie 
można – cieszy się choreograf ze-
społu Tomasz Kostecki. – Jeśli oni 
nas chcą, to znaczy, że my też mu-
simy być dobrzy.

Jak powiedział nam Tomasz 
Kostecki, zespół najpewniej zapre-
zentuje na koncercie program zło-
żony z fragmentów już posiadane-
go przez siebie repertuaru.  kl

Zduny | Dom Kultury

Kup pod choinkę bilet na koncert
„Bilet pod choinkę” – to propo-

zycja Dom Kultury Gminy Zduny 
podarowania pod choinkę biletu na 
koncert noworoczny w wykona-
niu Państwowego Zespołu Pieśni i 
Tańca „Mazowsze”. Koncert odbę-
dzie się 15 stycznia w mateczniku 
zespołu w Otrębusach. Propozycja 

skierowana jest do mieszkańców 
gminy Zduny, ponieważ dofinan-
sowana jest przez DK. Dla miesz-
kańców gminy jest o tyle dogodna, 
że w cenie 65 zł/os. uwzględniony 
jest przejazd w dwie strony. Chęt-
ni mogą się zgłaszać do DK do 20 
grudnia.  mwk 

Sanniki | Koncert, wystawa i kiermasz 

Zagrobelny dwa razy  
przy pełnej sali

Łukasz Zagrobelny wystą-
pił dwukrotnie jednego dnia,  
4 grudnia, w pałacu w Sannikach. 
Na obu koncertach kolęd i utwo-
rów własnych artysty (o godz. 14 
i 17) sala koncertowa była pełna, 
wiele osób siedziało też w sali 
lustrzanej, w której można było 
obejrzeć koncert na odbiorniku 
TV. – Jego koncerty przyciągają 
rzesze fanów jak magnes, dlate-
go od razu zorganizowaliśmy dwa  
– mówi Monika Gadzińska z pała-
cu w Sannikach. 

Po koncercie, na piętrze pałacu, 
otwarta została wystawa fotografii 
pod tytułem „Ziemia Święta”. Fo-
tografie pochodzą ze zbiorów Mi-
nisterstwa Spraw Zagranicznych 
Izraela oraz polskiego Minister-
stwa Sportu i Turystyki. W tym 
czasie odbył się też mini kiermasz, 
na którym można było kupić 
świąteczne ozdoby przygotowa-
ne przez podopiecznych Zespołu 
Szkół w Mocarzewie, uczniów SP 
w Sannikach oraz serwety twór-
czyń ludowych.  mak 

Warszawa | Ministerialne stypendia dla najzdolniejszych

Klarnecista z Łowicza po raz trzeci stypendystą
Dominik Domińczak  
z Łowicza po raz trzeci 
znalazł się w gronie 
studentów uczelni 
artystycznych, którym 
Minister Kultury 
i Dziedzictwa Narodowego 
przyznał stypendia  
za wybitne osiągnięcia. 

Uroczysta gala ich wręcze-
nia miała miejsce 6 grudnia na 
Zamku Królewskim w Warsza-
wie. Stypendia otrzymało 90 stu-
dentów i 9 doktorantów. Domi-
nik Domińczak gra na klarnecie. 

Studiuje grę na tym instrumen-
cie w Akademii Muzycznej im. 
Grażyny i Kiejstuta Bacewiczów  
w Łodzi, wcześniej muzycz-
ne doświadczenie zdobywał też 
m.in. w Niepublicznej Szkole 
Muzycznej I i II stopnia w Ło-
wiczu. Był laureatem wielu kon-
kursów i przeglądów rangi mię-
dzynarodowej, w ostatnich latach 
największe sukcesy odnosił  
w duecie z akordeonistą Alek-
sandrem Stachowskim (również 
otrzymał stypendium).

– Benjamin Britten powie-
dział kiedyś bardzo mądre słowa, 
które zapadły mi głęboko w pa-

mięć – mówi Dominik Domiń-
czak. – Cytuję: „Ze sztuką jest jak  
z wiosłowaniem pod prąd. Jeśli 
przestaniesz choć na chwilę wio-
słować, od razu zaczyna spychać 
cię do tyłu”. Stypendium mini-
stra to uhonorowanie naszej pra-
cy. Dzisiaj odebrałem tę nagrodę, 
ale jutro muszę, tak jak każdego 
dnia, złożyć klarnet i zamknąć się 
w ćwiczeniówce na trzy godziny, 
bo inaczej ona na nic mi się nie 
przyda. 

Stypendium ministra to zarów-
no wsparcie, jak i zobowiązanie 
do tego, aby nie spocząć na lau-
rach, ale iść dalej do przodu.   tm

Łowicz | Karina Sędkowska-Staszewska ma się czym chwalić

Duma z wychowanków
26 listopada w sali Ośrodka 

Kultury i Rekreacji w Strykowie 
po raz czternasty odbył się Prze-
gląd Konkursowy Młodzieżo-
wych Zespołów Wokalnych i So-
listów. 

Bardzo dobrze wypadli na nim 
podopieczni instruktorki śpiewu 
z Łowicza Kariny Sędkowskiej-
-Staszewskiej, która od kilkuna-
stu lat zajmuje się prowadzeniem 
warsztatów wokalnych dla dzieci 
i młodzieży. Sześcioro laureatów 
konkursu to jej podopieczni, któ-
rzy choć reprezentowali w kon-
kursie swoje szkoły i ośrodki kul-
tury, to wokalne szlify uzyskiwali 
także u niej.

Warto wymienić miejsca które 
zajęli jej podopieczni. W katego-
rii wiekowej 10-12 lat solistów II 
miejsce zajął Mateusz Warzywo-
da z MOK Głowno, III miejsce  
– Karolina Graszka z ŁOK w Ło-
wiczu. W kategorii wiekowej 13-
15 lat solistów I miejsce zajęły 
wspólnie Malwina Wojciechow-
ska z Gimnazjum Miejskiego  
w Głownie oraz Patrycja Jaku-
biak z GOK Domaniewice, III 

miejsce – Aleksandra Kozieł  
z Gimnazjum nr 2 w Łowiczu.  
W kat. wiekowej powyżej 16 
roku życia solistów II miejsce  
– Agata Wolf z ŁOK w Łowiczu.

– Cieszą te pierwsze, drugie  
i trzecie miejsca. Są to naprawdę 
świetne dzieci, obdarzone dużym 

talentem, z którymi wspaniale się 
współpracuje, ich miejsca poka-
zują mi, że warto robić to, co się 
robi, że przynosi to efekty – po-
wiedziała nam Karina Sędkow-
ska-Staszewska. – Cieszy mnie 
to, że mogłam mieć swój udział 
w ich sukcesie. Ważne jest też to, 

że dzieciaki jako nagrody dosta-
ły pieniądze, choć nie jest to zbyt 
popularna nagroda w konkursach 
wokalnych (250 zł za I miejsce  
– przyp. red.). Dzięki nim będą 
mogły kupić sobie kolejne aranża-
cje i przygotowywać się do kolej-
nych występów.  tb

Dominik Domińczak wraz  
z koleżanką z uczelni, skrzypaczką 
Sławomirą Wilgą, cieszą się  
z otrzymanego stypendium. 

Karina Sędkowska-Staszewska (w środku) z podopiecznymi, laureatami przeglądu piosenki w Strykowie, 
od lewej stoją: Mateusz Warzywoda, Milena Markowska, Patrycja Jakubiak i Malwina Wojciechowska..
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Nieborów | Bezpłatny koncert

Ciężkie brzmienia w Oazie
Po dłuższej przerwie Pub Piz-

za Oaza w Nieborowie zaprasza 
w sobotę, 17 grudnia, na godz. 
20.00, na kolejny w tym roku kon-
cert w ramach cyklu Rock & Roll 
with Blues Brothers. Tym razem 
zagra łowicka kapela Enterfaith  

– znana ze swego ciężkiego roc-
kowego brzmienia. W tym roku  
w pubie zagrali m.in. grupa Qum-
ple i Zerwana Dachówka – obie 
z Rawy Mazowieckiej. Obecnie 
wystąpi Enterfaith z Łowicza, któ-
rą tworzą: Seweryn „Metal” Bie-

ganski – gitara i śpiew, Wojciech 
„P.O.D.” Chojnacki – perkusja, 
Bartosz „Ozzmen” Karski – gita-
ra basowa oraz Piotr „Sweeper” 
Antosik – gitara. Grupa powstała 
w 2002 roku, a koncertowy debiut 
miała w 2006 roku na II Poznan 
Student Rock Festival, m.in. przed 
grupą Turbo. Na swoim koncie ma 
występy m.in. na 2 edycjach Hun-
terfestu w 2007 i 2008 r.

Muzyka Enterfaith to połącze-
nie wielu odmian metalu, od tra-
shu poprzez death do new meta-
lu i rockowych ballad.

Wspólnym mianownikiem 
wszystkich koncertów z cyklu 
Rock & Roll with Blues Bro-
thers, jest to, że publiczność  
ma zagwarantowany bezpłatny 
wstęp i prawdziwie klubową at-
mosferę.  tb

Kocierzew Południowy | Orkiestra z Wicia zaprosiła

Spotkanie opłatkowe  
dla rodziców i sponsorów
Ponad godzinny 
świąteczny koncert  
dała wieczorem  
10 grudnia Młodzieżowa 
Orkiestra Dęta OSP  
z Wicia w sali Giminnej 
Biblioteki Publicznej 
w Kocierzewie 
Południowym,  
dla wspierających ją 
sponsorów, rodziców, 
przedstawicieli 
organizacji społecznych 
i władz samorządowych 
gminy Kocierzew.

Wśród gości obecny byli tak-
że parlamentarzyści PiS – senator 
Przemysław Błaszczyk oraz po-
seł Tadeusz Woźniak.

27 młodych muzyków orkie-
stry pod kierunkiem kapelmistrza 
Stanisława Pawłowskiego przygo-
towało kilkanaście kolęd. Po każ-
dej z nich muzycy otrzymywa-
li gromkie brawa. Zasłużyli sobie 
na nie. W ocenie zebranych z re-
pertuarem dali sobie doskonale 
radę, choć trzeba przyznać, że nie 
wszystkie utwory zagrali tak samo 
dobrze. To jednak nie powin-
no dziwić: najstarsi członkowie 
grupy mają po 21 lat, a znaczna 
część to uczniowie szkół podsta-
wowych. 

Nad poziomem gry czuwał 
kapelmistrz, który wspierał mu-
zyków grając na trąbce w tych 
utworach, w których pojawiały się 
problemy, ale dotyczyło to tylko 
dwóch kolęd. Sobotni koncert był 
jednym z najdłuższych w dotych-
czasowej historii orkiestry.

Już po koncercie Waldemar 
Wojciechowski z Wicia, który był 
jednym z głównych inicjatorów 
powstania orkiestry, podzięko-
wał kapelmistrzowi Stanisławowi 
Pawłowskiemu za dotychczasową 
pracę z dziećmi i młodzieżą, za-
znaczając, że dzięki jego wielkie-
mu zaangażowaniu orkiestra gra. 
– W orkiestrze grają dzieci, które 
nie chodzą do szkół muzycznych, 
które nie kształcą się w tym kie-
runku, w szkołach nie uczy się 
nut ani gry, Stanisław uczy ich od 
podstaw, wykonał wielką pracę  
– ocenił Wojciechowski.

Orkiestra działa od 6 lat, ale 
dopiero od dwóch lat jej skład 
ustabilizował się na tyle, że może 
przygotować program i publicz-
nie go wykonywać. A ten rok dla 

młodych muzyków był wyjątko-
wy, orkiestra rozrosła się i musia-
ła opuścić pomieszczenia para-
fii, gdzie się wcześniej spotykała  
i przenieść się do biblioteki.

Zdążyła się jednak już zapisać 
na kartach historii jako pierwsza, 

która wprowadzała na Jasną Górę 
najstarszą łowicką pieszą piel-
grzymkę. Dlatego też Waldemar 
Wojciechowski wręczył młodzie-
ży na pamiątkę albumy wydane 
w rocznicę 60-lecia Ślubów Ja-
snogórskich Narodu Polskiego.

Za swoją pracę w orkiestrze 
młodzi muzycy odebrali od 
władz gminy i zaproszonych go-
ści słowa uznania. 

Obecny na spotkaniu pro-
boszcz kocierzewskiej parafii ks. 
Jan Janik przypomniał historię 
powstania orkiestry, podkreśla-
jąc inicjatywę i zaangażowanie 
w to radnego Wojciechowskiego, 
po czym pobłogosławił opłatki, 
którymi podzielili się zebrani, 
zanim wszyscy zasiedli do wie-
czerzy.  tb

Młodzieżowa Orkiestra Dęta z OSP w Wiciu, składa się głównie z dziewcząt, ci widać na zdjęciu, 
prawdopodobnie dlatego, że chłopcy widzą się bardziej przy gaszeniu pożarów. Bokiem stoi kapelmistrz 
Stanisław Pawłowski.

RZUT OKIEM | KREATYWNE WARSZTATY

Prawie 50 osób skorzystało z zaproszenia Zarządu Osiedla 
Przedmieście i 9 grudnia wzięło udział w Warsztatach Świątecznej 
Kreatywności, w sali Centrum Rozwoju Osobistego przy ul. Łyszkowickiej. 
Przewodniczącą Zarządu Magdalenę Kłosińską ucieszyła duża 
frekwencja. W większości udział wzięły dzieci w wieku od 5 do 12 
lat. Warsztaty poprowadziły panie: Anita Wójcik, z którą uczestnicy 
wykonywali karty świąteczne, wykorzystując do tego także kolorowe 
papiery z odzysku, a także Renata Wieteska, florystka, która zapoznawała 
z techniką wykonywania stroików ze świerkowych gałązek ozdabianych 
kolorowymi bombkami i kokardami. Warsztaty trwały około 3 godzin. tb

W orkiestrze grają 
dzieci, które nie 
chodzą do szkół 
muzycznych. Stanisław 
uczy ich od podstaw, 
wykonał wielką pracę.
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ŁOK | Zaproszenie na koncert 

Muzyka barwna  
jak pasiak łowicki
„Muzyczny Pasiak” – to 
tytuł koncertu muzyki 
rozrywkowej z utworami 
świątecznymi i kolędami, 
jakiego będzie można 
posłuchać w najbliższą 
niedzielę 18 grudnia  
o godz. 19 w sali Łowickiego 
Ośrodka Kultury. Wstęp 
będzie bezpłatny.

– W koncercie wystąpi 7 osób, 
czyli tzw. septet. 4 osoby to ludzie 
związani z Łowiczem, a konkretnie 
grający w Orkiestrze Miasta Łowi-
cza: ja, mój brat Olek, dziewczyna 
Klaudia oraz Artur, natomiast po-
zostałe 3 osoby to znajomi studiu-
jący na Akademii Muzycznej im. 

Grażyny i Kiejstuta Bacewiczów 
w Łodzi (Paulina, Szymon i Ka-
rolina) – mówi nam Dawid Dut-
kiewicz, który jest pomysłodawcą 
i jednym z wykonawców koncertu, 
sfinansowanego z Małych Gran-
tów 2016. 

Na scenie zobaczymy ich w 
układzie: Paulina Żurawik i Artur 
Dyśko (oboje wokal), Aleksander 
Dutkiewicz (klarnet i saksofon), 
Szymon Szyszka (pianino), Da-
wid Dutkiewicz (akordeon), Ka-
rolina Brożek (kontrabas) i Klau-
dia Mazur (perkusja). Zgodnie z 
zapowiedzią „Muzyczny Pasiak” 
ma być kolorową podróżą przez 
dźwięki. W koncercie usłyszymy 
muzykę instrumentalną oraz wo-
kalno-instrumentalną. Koncert bę-
dzie utrzymany w konwencji roz-
rywkowej, a w czasie jego trwania 
zabrzmią utwory z gatunków bos-
sa nova, swing i tango, czy mniej 
znanych, jak beguine – powolny 
taniec ludowy z Martyniki (Fran-
cja), należący do kanonu tańców 
towarzyskich oraz choro, czyli styl 
muzyki brazylijskiej, który powstał 
prawdopodobnie w latach 70. XIX 
wieku ze zmieszania europejskiej 
muzyki popularnej (polka, walc) 
i muzyki sprowadzonych z Afry-
ki niewolników. Nie zabraknie też 
utworów świątecznych i kolęd, na-
strajających przed zbliżającymi się 
świętami.  aa 

Dawid Dutkiewicz podczas 
dyrygowania orkiestrą w czasie 
jednego z koncertów w Muzuem 
w Łowiczu.  
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Łyszkowice | Konkurs recytatorski na ludowo

Poezje Joanny Bolimowskiej  
w interpretacji uczniów
29 uczniów Szkoły 
Podstawowej i Gimnazjum 
w Łyszkowicach 
zgłosiło się do konkursu 
recytatorskiego, którego 
uczestnicy mieli za 
zadanie zaprezentować 
ludowe poezje Joanny 
Bolimowskiej.

Na czele komisji konkursowej 
stanęła osoba, która najlepiej wie, 
co te wiersza wyrażają – sama au-
torka. Joanna Bolimowska ze szko-
łą w Łyszowicach współpracowała 
już w przeszłości, przy kilku przed-
sięwzięciach związanych z kulturą 
ludową. Uczniowie sami wybierali 
sobie wiersze z trzech jej tomików: 
„Łowickie rymy”, „Moje łowic-
kie”, „Dziedzictwo księżackie”.

Przygotowywali się do tego już 
14 listopada, podczas warsztatów 
recytatorskich prowadzonych przez 
wielkich miłośników łowickiego 

folkloru – państwa Zofię i Włodzi-
mierza Galów. Konkurs odbył się 
w dwóch etapach. Po wstępnych 
przesłuchaniach 23 listopada ko-
misja zakwalifikowała do finału 20 
uczestników. Ponownie zmierzyli 
się oni z poezją Joanny Bolimow-
skiej podczas szkolnej uroczysto-
ści 29 listopada. Oczekiwanie na 
werdykt jury umilił uczestnikom  
i widzom konkursu występ Zespołu 
Folklorystycznego ze Skierniewic 
pod kierownictwem Włodzimierza 
Gali, z udziałem Jacka Kani i Wal-
demara Salamona, którzy również 
zaangażowali do śpiewania niema-
jącą nic przeciwko temu młodzież 
ze szkoły. Wspólnie wykonano kil-
ka ludowych piosenek, jak na przy-
kład „Łowiconka jezdym”, „Lip-
ka” czy „W moim łogródecku”.

Po burzliwej naradzie komisja 
konkursowa postanowiła przyznać 
I miejsce w grupie szkoły podsta-
wowej uczennicy IVa Majce Waw-
rzyn, prezentującej wiersz „Ło-

wicko Pyza”, mając na sobie strój 
łowicki. Uczennica ta nie od dziś 
świetnie porusza się w kulturze lu-
dowej – w lutym tego roku wygrała 
organizowany w szkole rodzinno-
-literacki konkurs „Świnta w Ło-
wicu”, polegający na zaprezento-
waniu autorskiego tekstu gwarą.  

– Już miesiąc wcześniej na-
sze panie przygotowywały dla nas 
wydruki z tekstami utworów – 
mówi Majka. – Jednak ja osobi-
ście wiersz przyswajałam na kilka 
dni przed występem, jego naucze-
nie zajęło mi niecałą dobę. W re-
zultacie zajęłam I miejsce. Już kil-
kakrotnie uczestniczyłam w tego 
typu konkursach, wyniki nie były 
zadowalające, a jednak tym razem 
udało mi się. Trud i czas włożo-
ny w naukę treści został docenio-
ny. Bardzo chętnie wezmę udział 
w kolejnych tego typu konkursach. 
Jest to swego rodzaju nauka po-
zwalająca na rozwój pasji i zainte-
resowań.

II miejsce wywalczyła jej ko-
leżanka z klasy Zuzanna Kostrze-
wa za przedstawienie utworu „Do 
brzozy”. III miejsca ex aequo za-
jęły Julia Placek z klasy IV b, za 
recytację wiersza „Moja łowicko 
łopowiastka” oraz Weronika Gro-
chola z klasy Vb za utwór „Pamięci 
pana Stefana Konopczyńskiego”.

– Konkurs recytatorski bardzo 
mi się podobał, choć wiersz, który 
miałam, był trudny i smutny – mó-
wiła Zuzanna Kostrzewa. – Stara-
łam się jak najlepiej gestem i sło-
wem pokazać nastrój wiersza ,,Do 
brzozy”. Chyba mi się udało, bo 
zajęłam II miejsce.

Wśród uczniów gimnazjum naj-
lepszy okazał się Piotr Śnieguła  
z klasy IIIa, który w zabawny spo-
sób odegrał rolę koguta w krótkiej 
opowiastce „Zmartwienie koguta 
XXI wieku”. Na jego sukces mia-
ły wpływ również koleżanki z kla-
sy, które od samego rana pracowały 
nad charakteryzacją. 

II miejsce wywalczyła Patry-
cja Szczechowicz z klasy IIb, 
która swoją recytacją wycisnęła 
łzy jurorom, przedstawiając dwa 
wiersze: „Kapliczki” i „Matkom 
partyzantów”. III miejsca w tej 
kategorii nie przyznano.

Nagrodzeni uczniowie otrzy-
mali albumy i dyplomy, pozosta-
li zostali wyróżnieni. Wszyscy 
otrzymali też słodkie prezenty 
od miejscowej firmy z branży 
projektowej.

– Konkurs recytatorski wyda-
wał się z pozoru bardzo łatwy, 
jednakże nauka wiersza pisane-
go gwarą łowicką wcale nie jest 

taka prosta – uważa Aleksandra 
Żałoba, kolejna z uczestniczek 
konkursu. – Zajęła mi ona cały 
tydzień. Wiersz pt.: „Malwy” 
pani Joanny Bolimowskiej był 
naprawdę trudny do opanowa-
nia. Wszystko jednak się udało. 
Wspaniałym uczuciem było po-
znanie autorki tych cudownych 
wierszy.

Głównymi organizatorkami 
przedsięwzięcia były nauczy-
cielki: Urszula Kotynia-Markus, 
Dominika Pelska i Małgorzata 
Błońska, przy dużej pomocy za-
przyjaźnionych ze szkołą pań-
stwa Galów.      tm

Domaniewice | Gminny Ośrodek Kultury

Można było poczuć się jak w święta
Doskonale bawili się 9 grudnia 

podczas warsztatów mikołajko-
wych w Gminnym Ośrodku Kul-
tury w Domaniewicach mieszkań-
cy gminy. Łącznie wzięło w nich 
udział około 100 osób.

W czasie warsztatów dzie-
ci, pod okiem pań z koła Aktyw-
ny Senior, wykonywały wiele za-
dań. Do odwiedzenia było pięć 
stanowisk. Przy każdym robiono 
co innego. W jednym ozdabiano 
bombki (używano m.in. cekinów, 
kordonku), w drugim dekorowano 
pierniki, a w jeszcze innym wyko-
nywano gwiazdki z pasków papie-
ru. Dzieci zamieniały się miejsca-

mi tak, aby każdy wziął udział  
we wszystkich zajęciach. 

Uczestnicy wykonali razem tak-
że wspaniały, liczący sobie pięć-
dziesiąt pięć metrów choinkowy 
łańcuch. – To absolutnie ich inwen-
cja – opowiadała nam pani Wan-
da Szymczak, która nadzorowała 
ozdabianie bombek. – Jedna chce 
kolorowe kwiatuszki, inna zapełnia 
powierzchnię srebrnymi cekinami 
(...). To bardzo pojętni uczniowie. 
Będą z nich artystki. Takie impre-
zy są w Domaniewicach potrzeb-
ne. Widzimy, ile dzieci przyszło. 
Nie siedzą przed komputerem, 
mają zajęcie. Robią bardzo chętnie, 

bo w domu nie zawsze mają czas. 
Dla seniorów to też jest bardzo 
mile spędzony czas z młodzieżą, 
wnukami. – Bardzo mi się podoba-
ją te zajęcia – powiedziała nam Zo-
sia Lis. – Najfajniejsze jest robienie 
bombek. W domu nie robię takich 
rzeczy. Tylko tutaj mam taką moż-
liwość.

Zwieńczeniem wieczoru była 
wizyta św. Mikołaja. Najmłod-
si otrzymali małe podarunki. Jak 
mówi dyrektor GOK Edyta Baleja, 
takie międzypokoleniowe warszta-
ty dają dużo dobrego. Ośrodek za-
mierza więc kontynuować ten kie-
runek współpracy w przyszłości.  kl

Błędów | Zespół Szkół Publicznych

Plejada sienkiewiczowskich postaci
Dobiega końca rok Henryka 

Sienkiewicza. W Zespole Szkół 
Publicznych w Błędowie wszelkie 
działania szkoły z okazji tej rocz-
nicy podsumowano 7 grudnia.

Niespełna dwa tygodnie po 
podsumowaniu dużego projek-
tu poświęconego postaci Willia-
ma Szekspira, uczniowie szkoły 
w Będowie znów wzięli udział w 
dużej akademii związanej z lite-
racką rocznicą. 

Była ona okazją do przy-
pomnienia wszystkich dzia-
łań szkoły związanych z po-
stacią Henryka Sienkiewicza  
w tym roku. Uroczystość przygo-

towali gimnazjaliści pod okiem 
nauczycielek Alicji Bombrych  
i Katarzyny Boguckiej. 

Rozpoczęła się ona Druży-
nowym Międzygminnym Kon-
kursem wiedzy o autorze „Quo 
vadis” z elementami zręcznościo-
wymi. Oprócz gospodarzy wzię-
li w nim udział także uczniowie 
Gimnazjum w Łaguszewie. Naj-
lepszy trzyosobowy zespół stwo-
rzyli Kinga Rusek, Bartosz Woj-
ciechowski i Konrad Gawroński. 
II miejsce zajęli ex aequo Erwin 
Gromek, Mateusz Guzek i Adam 
Sołtysiak oraz Karolina Płuska, 
Sebastian Gać i Michał Gajda.

Po konkursie, w części  arty-
stycznej artyści przybliżyli raz 
jeszcze postać Sienkiewicza oraz 
sylwetki jego książkowych boha-
terów. Widzowie owacją nagro-
dzili scenę rycerskiego ślubowania 
Zbyszka Danusi czy Skawińskie-
go z „Latarnika”, który czytał in-
wokację „Pana Tadeusza”. O tym, 
w jak różnych realiach geogra-
ficznych i historycznych poruszał 
się Sienkiewicz, świadczyło zróż-
nicowanie strojów, a całości do-
pełniała muzyka z polonezami 
Ogińskiego i Chopina czy „Pieśni 
o małym rycerzu” z ekranizacji 
„Pana Wołodyjowskiego”.     tm

Joanna Bolimowska oraz Piotr Śnieguła – zwycięzca w kategorii 
gimnazjum. 
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informacje
 �Informacja PKP 22-194-36 
 �Informacja PKS 46-837-38-13
 �Krajowe Biuro Numerów 118-913
 �Międzynarodowe Biuro Numerów 

118-912
 �Rozmowy krajowe – zamawianie 

19050 (koszt 1,07 zł z VAT)
 �Rozmowy międzynarodowe – zama-

wianie 19051 (koszt 1,07 zł z VAT)
 �Awarie tel. stacjonarnych – zgłoszenia: 

801 505 505
 �Biuro zleceń 19497 (zamawianie budze-

nia, przypominanie o terminie załatwienia 
sprawy, przekazywanie życzeń itp.).

telefony
 � Taxi osobowe:  

46-837-34-01; 46-191-91; 46-830-05-00; 
603-06-18-18; 794-013-013; 606-486-555; 
600-508-308; Dworcowa: 602-774-552

 �Taxi bagażowe: 46-837-35-28 
 �Powiatowy Urząd Pracy: 46-837-04-20
 �Starostwo Powiatowe w Łowiczu: 

sekretariat 46 837-59-02
 �Urząd Miejski: sekretariat 46-830-91-51 
 �Urząd Skarbowy: centrala 46 837-43-

58, 46-837-32-38, sekretariat 46-837-80-28 
 �ZUS 46-830-17-12
 �Łowickie Stowarzyszenie Absty-

nenckie „Pasiaczek” Łowicz, ul. św. 
Floriana 7, tel. 46-837-66-92, pon.-pt. godz. 
16.00-20.00.

 �Grupa AA „Łowiczanka” spotkania  
przy Klubie Pasiaczek czw. godz. 19.00. 

 �Punkt pomocy dla ofiar przemocy  
w rodzinie (siedziba Stowarzyszenia 
„Nadzieja” ul. Podrzeczna 3a),  
tel. 46-830-03-63, czynny: 16.00-19.00.

 �Gminna Grupa Abstynencka  
w Bielawach, spotkania w czwartki 
w godz. 10-11. Informacji udziela UG Biela-
wy w czwartki w godz. 8.00-10.00.

 �Punkt konsultacyjny przy Grupie 
Wsparcia „Przeminęło z wiatrem”  
w Domaniewicach, (problem przemocy)  
czynny: pt. 16-18 tel. 46-838-33-11.

 �Samopomocowa Grupa Abstynencka 
„Nie ma mocnych” w Zdunach 
(siedziba GOK), czw. godz. 18.00.

dyżury przychodni
 �Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul. Ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h). 

 �Poradnia Leczenia Uzależnień,  
ul. Ułańska 28, tel.46-837-37-07

 �Poradnia Zdrowia Psychicznego  
ul. 3 Maja, tel. 46-837-33-07

pogotowia
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Straż pożarna 998 alarmowy
 �Policja 997 alarmowy
 �Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 �Ogólnopolska poradnia telefoniczna  

dla osób dorosłych w kryzysie  
emocjonalnym, czynna od pon.-pt. godz. 
14.00-22.00 pod bezpłatnym numerem 
telefonu 116 123; www.116123.edu.pl

 �Pogotowie energetyki cieplnej  
46-837-59-16

 �Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 �Pogotowie energetyczne 991, 

46-837-36-05
 �Awarie oświetlenia ulicznego:  

konserwator 881-551-551, 46 830-91-53
 �Warsztat konserwatorski  

ŁSM 46-837-65-58
 �Gaz butlowy: 516-053-554, 697-649-492, 

46-837-84-40, 46-837-16-16, 46-837-66-08, 
46-837-41-02, 46-837-30-30, 46-837-20-37, 
46-838-36-36, 509-887-080; 46-837-47-77, 
46-837-44-44

 �Zakłady pogrzebowe: 46-837-53-85, 
46-837-07-10, 46-837-20-22, 46-837-26-74, 
46-838-72-62, 602-131-698

 �Lecznice dla zwierząt:  
ul. Starościńska 5, tel. 46-837-52-48, 
ul. Chełmońskiego 31, tel. 46-837-35-24, 
ul. Krakowska 28, tel. 46-830-22-86,  
Łyszkowice, tel. 46-838-87-19 
Bielawy, tel. 46-839-20-95

 �Wojewódzkie Centrum Zarządzania 
Kryzysowego w Łodzi 9287; 42 664-14-09, 
42 664-14-10, 26 144-44-05

apteki
 �Łowicz – apteka całodobowa: 

ul. Stanisławskiego, tel. 46-830-22-02
 �Bielawy, ul. Garbarska 10, tel. 839-22-76
 �Chąśno 64, tel. 838-18-25
 �Domaniewice, ulica Główna 9,  

tel. 838-33-85; ul. Górna 1A, tel. 911-55-44
 �Kiernozia, Rynek Kopernika 12,  

tel. 24-277-91-58; ul. Kościuszki 6, tel. 24-
277-97-64; ul. Łowicka 12A, 24-382-11-66

 �Kocierzew Płd. 101, tel. 839-42-42
 �Łyszkowice, ul. Kościelna 3, tel. 46-838-

87-86; ul. Wolności 6B, tel. 606-221-872
 �Nieborów 209, tel. 46-838-56-25
 �Bełchów, Przemysłowa 2, tel. 46-837-11-83
 �Sobota, Pl. Zawiszy Czarnego 20,  

tel. 46-838-22-81
 �Zduny 1a, tel. 46-838-74-68
 �Zduny 34, tel. 46-838-75-35

msze święte  
w niedziele i święta

 �Kościół pw. św. Ducha: 7.00, 8.30, 
10.00, 12.00, 18.00.

 �Kościół pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza: 7.00, 8.00, 10.00 (dla młodzieży), 
11.15 (dla dzieci), 12.30, 17.00.

 �Bazylika Katedralna: 7.00, 9.00, 10.30, 
12.00, 18.00.

 �Kościół o.o. Pijarów: 8.00, 9.30, 11.00, 
12.30, 16.00.  
Rekolekcje Adwentowe 18-20 grudnia: 
Niedziela: 8.00, 9.30 – msza dla młodzieży, 
11.00 – msza dla dzieci, 12.30 i 16.00; 
Poniedziałek–wtorek: 9.00, 16.00, 17.30, 
19.30.

 �Kościół Sióstr Bernardynek: 8.00, 10.00
 �Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 

Pomocy: 8:00, 10:00, 12:30, 18:00; 
od 1 listopada: 8:00, 10:00, 12:30, 17:00.

 �Kaplica seminaryjna: 10.00
 �Kościół św. Leonarda: 11.30

pływalnia miejska 
Łowicz, ul. Kaliska 5, tel. 46-837-32-94

Grafik wejść na pływalnię dla posiadają-
cych karnety i kupujących bilety

 �Poniedziałek – 13.00-16.30; 20.15-22.00 
(ostatnie wejście o 21.00);

 �Wtorek – 12.10-13.00; 15.00-16.30, 19.30-
22.00 (ostatnie wejście o 21.00);

 �Środa –14.00-14.45; 20.15-22.00 (ostat-
nie wejście o 21.00);

 �Czwartek – 13.00-14.45; 19.30-22.00 
(ostatnie wejście o 21.00);

 �Piątek – 17.40-18.30; 19.30-22.00 (ostat-
nie wejście o 21.00)

 �Sobota – 11.-20.00 (ostatnie wejście o 19)
 �Niedziela – 10.-20.00 (ostatnie wejście o 19)

Grota solna – codziennie w godzinach 
wejść na pływalnię. Sauna – w dni powsze-
dnie godz. 16.00-22.00, w soboty i niedziele 
w godz. 13.00-20.00.

boiska i hale 
sportowe

 �Orlik przy ul. Grunwaldzkiej 9 
w Łowiczu tel. 735-048-951

 �Orlik przy ul. Bolimowskiej 15/19  
w Łowiczu tel. 516-031-268; czynny: pon.-
-pt. 10.00-21.30, sob.-ndz. 10.00-20.00;

 �Stadion piłkarski w Łowiczu ul. Starzyń-
skiego 6/8, tel. 46-837-62-08

 �Stadion wielofunkcyjny w Łowiczu  
ul. Jana Pawła II nr 3, tel. 46-837-51-06

 �Hala OSiR nr 1 ul. Jana Pawła II nr 3,  
tel. 46-837-51-06, czynne: pon. 7.00-15.00, 
wt. 7.00-20.00, śr., czw., pt. 7.00-15.00; 

 �Hala OSiR nr 2 ul. Topolowa 2,  
tel. 46-837-09-04; pon., wt., śr., 8.00-16.00; 
czw. 8.00-20.00; pt. 8.00-16.00; 

 �Boisko Orlik przy SP nr 1 w Łowiczu – 
tel. 519-130-551 czynne od pon.-pt. w godz. 
16.00-20.00, w weekendy 12.00-20.00

 �Boisko przy SP nr 4 w Łowiczu –  
tel. 46 837-36-94

 �Boisko przy LO im. Chełmońskiego  
w Łowiczu – 46 837-42-00

 �Boisko Orlik w Popowie tel. 46 895-15-36
 �SP Bąków Górny – 46 838-79-66
 �SP Bednary – 46 8386576
 �SP Kocierzew Płn. – 46 838-48-26
 �SP Stachlew – 46 838-67-29  

(tylko dla mieszkańców gminy Łyszkowice)
 �SP Mysłaków – 46 838-59-25
 �SP Nieborów – 46 838-56-94
 �Gimnazjum Bolimów – 46 838-03-99
 �Kompleks sportowy w Bolimowie 

czynny od 8.00 do zmroku
 �Gimnazjum Łaguszew – 46 838-43-93
 �ZSP Błędów – 46 838-14-76

muzea i wystawy
 �Muzeum w Łowiczu ul. Stary Rynek 5/7, 

czynne codziennie oprócz poniedziałków  
w godz. 10.00-16.00 (ostatnie wejście do 
muzeum na pół godziny przed zamknię-
ciem). Bilety: normalny 10 zł, ulgowy 6 zł; 
wstęp bezpłatny na wystawy stałe – wtorek;

„Sztuka Baroku” – stała wystawa 
rzemiosła artystycznego (meble, tkaniny, 
szkło, porcelana), malarstwa i rzeźby; 
Kaplica św. Boromeusza w Muzeum. 
„Historia miasta i regionu” – stała 
wystawa zabytków archeologicznych, mili-
tariów, portretów trumiennych, pamiątek 
powstańczych, gabinet kolekcjonera. 
„Etnografia Księstwa Łowickiego” 
– stała wystawa strojów ludowych, wycina-
nek, rzeźby, ceramiki, tkanin i eksponatów 
z dziedziny papiero-plastyki. 
Izba Pamięci Łowickich Żydów – wy-
stawa stała, ukazuje dzieje społecz-
ności żydowskiej w Łowiczu, od chwili 
pojawienia się starozakonnych w mieście, 
poprzez powstanie i intensywny rozwój 
Gminy Żydowskiej, aktywny udział  
w społeczno-gospodarczym życiu miasta  
w XIX i XX wieku, wybuch II wojny świato-
wej, aż do ostatecznej jej zagłady. 
„Patroni księżackich strzech” – wysta-
wa obrazów świętych z kolekcji Zbignie-
wa Stania; czynna do 29 stycznia.
„Tropem łowickich kolekcji” – pierwsza 
wspólna prezentacją zbiorów łowickich 
kolekcjonerów. Wystawa obejmuje m.in. 
lokalne wydawnictwa, w tym przedwojen-
ną prasę i pocztówki, kolekcję obrazków 
świętych, kule armatnie z zamku łowickie-
go, monety, porcelanowe figurki, końskie 
munsztuki i ostrogi, pamiątki sportowe, 
etykiety oraz unikatowe skamieniałości. 
Swoje najcenniejsze eksponaty przedsta-
wi również Muzeum Guzików. Wystawa 
czynna do 29 stycznia 2017 r. 

 �Mini skansen przy Muzeum w Łowiczu 
– do 31 marca czynny tylko z zewnątrz;   
bilet spacerowy: 2 zł; wstęp bezpłatny – 
niedziela. 

 �Łowicki Park Etnograficzny – Skansen 
w Maurzycach – do 31 marca nieczynny. 

 �Muzeum Diecezjalne w Łowiczu – 
zwiedzanie katedry wraz z eksponatami 
znajdującymi się w wieży; możliwość oglą-
dania panoramy miasta z tarasu – czynne 
pon.-czw. w godz. 10-16; pt. i sob. w godz. 
10-14; w ndz. i święta – nieczynne. Łowicz, 
Stary Rynek 20. Zwiedzanie jest możliwe 
po zgłoszeniu w Biurze Muzeum.

 �Izba Pamięci Stanisława Klickiego 
w Łowiczu – wystawa urządzona przez 
Grupę Historyczną „Kampinos” na I piętrze 
Baszty im. gen. Klickiego; czynna w niedzie-
le, w godz. 16-18. Wstęp wolny.

 �Łowicz: „Beauty of Cambogia” – wysta-
wa zdjęć Edyty i Łukasza Zawół z podróży 
po Kambodży; Foto Art Galeria  
Ekspozycja 34 w Łowiczu, ul. Zduńska 34. 

 �Łowicz: „ Las w obiektywie” – wystawa 
prac konkursowych Ekologicznego Kon-
kursu Fotograficznego; czynna do końca 
grudnia; Powiatowa Biblioteka Publiczna 
w Łowiczu, Stary Rynek 5/7.

 �Łowicz: „Powrót do przeszłości  
1919-2014 – 95. rocznica przybycia 
do Łowicza 10 PP” – wystawa zdjęć w 
dużym formacie; Zespół Szkół Ponadgim-
nazjalnych nr 1, ul. Podrzeczna 30.

 � Łowicz: malarstwo Anny Szcześniak 
– wystawa czynna codziennie w godz. 8.00-
18.00; Centrum Kultury i Promocji Ziemi 
Łowickiej, Łowicz, Stary Rynek 17.

 �Nieborów: Pałac, Manufaktura Majoliki 
– nieczynne do końca lutego 2017;  
wstęp do ogrodów – bezpłatny.

 �Arkadia: Świątynia Diany – nieczynna 
do końca lutego 2017; wstęp do ogrodów 
– bezpłatny.

 �Muzeum Motoryzacji w Nieborowie– 
czynne: pt., sb., ndz. w godz. 10.00-1800, 
w innych terminach tylko po telefonicznym 
uzgodnieniu (tel. 46 838-50-68, 501-945-
960); Nieborów 231a; bilety: normalny 10 zł, 
ulgowy (dzieci i młodzież do lat 15, emeryci, 
renciści) 7 zł, dzieci do lat 7 bezpłatnie.

 �Muzeum Guzików – ekspozycja 500 
guzików, w tym ok. 200 sztuk guzików 
personalnych; Galeria Łowicka, I piętro, ul. 
Stanisławskiego; czynna pon.-pt. w godz. 
10.00-19.00, sob. 9.00-15.00. Wstęp wolny.

 �Bolimów: „Bolimowskie klimaty” – 
poplenerowa wystawa członków grupy ma-
larskiej KIERUNEK i zaproszonych artystów 
malarzy, a także Agnieszki Kopczyńskiej i 
Doroty Pietrzkowicz; czynna do 31 grudnia 
w Gminnym Ośrodku Kultury.

 �Domaniewice: „Zamki i pałace świata” 
– wystawa zdjęć Radosława Taflińskiego, 
podróżnika i fotografa, wykonanych w 
latach 1997-2016 w Armenii, Austrii, Cze-
chach, Gruzji, Indiach, Niemczech, Polsce,  
Słowacji, Szwajcarii, Tybecie i na Ukrainie. 
Gminny Ośrodek Kultury. Wystawa czynna 
do 31 grudnia.

 �Sromów: Muzeum Ludowe rodziny 
Brzozowskich – czynne pon.-pt. w godz. 
9.-17.00, ndz. i święta w godz. 12.-17.00. Sro-
mów 11, gm. Kocierzew; tel. 46-838-44-72.

 �Sanniki: Zespół Pałacowo-Parkowy 
– czynny codziennie w godz. 8.00-21.00; 
zwiedzanie z przewodnikiem pon.-pt.  
w godz. 8.00-15.30, sob.-niedz. w godz. 
10.00-18.00. Bilety: do pałacu: 10 zł 
(normalny), 3 zł (ulgowy), dzieci do lat 6 – 
gratis; park – wstęp wolny.  

„Ożywić historię, czyli pałac w Sanni-
kach za czasów Natansonów 
i Dziewulskich” – kontynuacja historii 
kolejnych właścicieli dóbr sannickich.
„Ziemia święta” – wystawa fotografii 
czynna do 30 stycznia 2017 r.

 �Walewice: Pałac – wart obejrzenia jest 
m.in. apartament Napoleona Bonapartego 
z XVIII-wiecznymi malowanymi ręcznie tape-
tami ściennymi – czynny w każdą sobotę 
i niedzielę; oprowadzanie z przewodnikiem 
w godz. 10.00-16.00. Bilety: 5 zł (dzieci  
i seniorzy), 8 zł (dorośli w grupach zorgani-

zowanych), 15 zł (zwiedzanie indywidualne). 
 �Wystawa on-line: „Gloria Victis  

1863-1864. Pamięć i tradycja w 150. 
rocznicę wybuchu Powstania Stycznio-
wego na Ziemi Łowickiej” – wystawa 
przygotowana na podstawie materiałów 
archiwalnych prezentowanych w 2013 r.  
w siedzibie Oddziału w Łowiczu Archiwum 
Państwowego m. st. Warszawy; scenariusz 
Marek Wojtylak; www.warszawa.ap.gov.pl/
powstanie/lowicz/

 �GOK Zduny: „Komiksową kreską: histo-
ryjki, portrety, rysunki, fanarty” – wystawa 
komiksów autorstwa Łukasza Kucińskiego – 
rysownika z Sochaczewa, czynna do końca 
stycznia 2017 r.

koncerty
 �Sobota, 17 grudnia:
godz. 20.00 – Enterfaith – koncert  
w ramach cyklu Rock & Roll with Blues 
Brothers. Łowicka kapela Enterfaith – jest 
znana ze swego ciężkiego rockowego 
brzmienia, ich muzyka to połączenie 
wielu odmian metalu, od trashu poprzez 
deatch do new metalu i rockowych 
ballad. Pub pizza Oaza w Nieborowie. 
Wstęp wolny.

 �Niedziela, 18 grudnia:
godz. 17.00 – II edycja Pałacowego 
Kolędowania – koncert laureatów kon-
kursu kolęd i pastorałek; sala koncertowa 
Pałacu w Sannikach; wstęp wolny.
godz. 19.00 – „Muzyczny Pasiak” – 
koncertu muzyki rozrywkowej z utworami 
świątecznymi i kolędami; Sala Łowickie-
go Ośrodka Kultury. Wstęp bezpłatny.

 �Czwartek, 22 grudnia:
godz. 12.00 – Koncert kolęd w 
wykonaniu Dzięcieco-Młodzieżowego Ze-
społu Ludowego Koderki oraz Zespołu 
Śpiewaczego Ksinzoki – Sala Barokowa 
Łowickiego Muzeum. Wstęp wolny.

Kino Fenix 
Łowicz ul. Podrzeczna 20, tel. 46-837-40-01

 �Czwartek, 15 grudnia:
godz. 16.00 – Trolle – animacja, familijny, 
godz. 17.45 – DKF „Bez nazwy”: Plac 
zabaw – dramat prod. polskiej
godz. 19.15 – DKF „Bez nazwy”: Prze-
łęcz ocalonych – biograficzny, dramat, 
wojenny prod. Australia, USA.

 �Piątek, 16 grudnia:
godz. 16.00 – Vaiana: Skarb oceanu 
film animowany, familijny, przygodowy 
prod. USA.
godz. 18.00 – Światło między oceana-
mi – dramat prod. Nowa Zelandia, USA.

 �Sobota, 17 grudnia:
godz. 14:00 – Gdzie jest Mikołaj? – 
reżyseria: Thale Persen, scenariusz: Daan 
Bakker, Marko van Geffen.
godz. 16.00 – Vaiana: Skarb oceanu.
godz. 18.00 – Światło między oce-
anami.
godz. 20.15 – Sully – dramat biograficzny 
prod. USA

 �Niedziela, 18 grudnia:
godz. 12:00 – Magiczne święta – film 
familijny, przygodowy prod. Norwegia.
godz. 14.00 – Vaiana: Skarb oceanu.
godz. 16.00 – Vaiana: Skarb oceanu.
godz. 20.30 – Sully.

 �Poniedziałek-środa,  
   19-21 grudnia:

godz. 16.00 – Vaiana: Skarb oceanu.
godz. 18.00 – Światło między oce-
anami.
godz. 20.15 – Sully.

Bilety: seanse 2D: 16 zł (normalny), 14 zł 
(ulgowy), 12 zł (tanie poniedziałki); seanse 
3D: 18 zł (normalny), 15 zł (ulgowy). 

telefony
 �Informacja: PKS 42-631-97-06
 �Policja 997 alarmowy
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Taxi w Głownie 42-719-10-14
 �Filia PUP w Głownie 42-719-20-76
 �Filia Powiatowego Urzędu Pracy  

w Strykowie 42-719-84-22
 �Urząd Gminy Głowo 42-719-12-91
 �Urząd Miejski w Głownie 42-719-11-51
 �Urząd Mista-Gminy Stryków 42-719-80-02
 �KRUS 42-719-95-15
 �Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów 

Komunalnych, teren ZGKiM  
w Strykowie przy ul. Batorego 25, czynny: 
od wtorku do piątku w godz. 10.00-18.00  
oraz w soboty 7.00-14.00.

pogotowia
 �Policja 997 alarmowy; w Głownie 42-719-

20-20; w Strykowie: 42-719-80-07
 �Straż pożarna: 998 alarmowy 

w Głownie 42-719-10-08  
w Strykowie 42-719-82-95;

 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Lecznica dla zwierząt w Głownie:  

42-719-14-40, 887-894-942;  
w Strykowie: 42-719-80-24 

 �Zakład pogrzebowy  
w Głownie: 42-710-71-90,  
42-719-30-24;  
w Strykowie: 42-719-86-16

 �Pogotowie wodociągowe  
w Głownie 42-719-16-39

 �Pogotowie energetyczne w Strykowie 
42-719-80-10; w Zgierzu 42-675-10-00.

dyżury
 �Punkt Konsultacyjny ds. Uzależnień
i Przemocy w Rodzinie: Urząd Gminy 
Głowno, ul. Kilińskiego 2 pok. nr 2; 
czynny do końca grudnia 2016 r. w 1.  
i 3. środę miesiąca, godz. 15.30-18.30. 
Informacje w GOPS: 42-719-26-46.

 �Punkty nieodpłatnej pomocy prawnej
Głowno, ul. Norblina 1,  
czynny: pon.-pt. w godz. 8.00-12.00;  
Stryków, ul. Kościuszki 29,  
czynny: pon.-pt. w godz. 12.00-16.00

 �Przychodnia Rejonowa w Głownie, 
ul. Kopernika 19, tel. 42-719-10-92; 
poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00.

 �Przychodnie w Strykowie: 
ul. Kościuszki 27: tel. 42-717-45-15; 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30.

apteki
 �Dyżury aptek w Głownie 
czwartek, 15 grudnia:
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12
piątek, 16 grudnia:  
ul. Młynarska 1, tel. 42 716-45-95
sobota, 17 grudnia:  
ul. Młynarska 1, tel. 42 716-45-95
niedziela, 18 grudnia:  
ul. Młynarska 1, tel. 42 716-45-95
poniedziałek, 19 grudnia:  
ul. Młynarska 1, tel. 42 716-45-95

wtorek, 20 grudnia:  
ul. Młynarska 1, tel. 42 716-45-95
środa, 21 grudnia:  
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
Apteki pełnią dyżury: w dni powszednie 
od zakończenia zmiany dziennej do godz. 
8.00 dnia następnego; w sob. i niedz. 
w godz. 20.-8.00 dnia następnego; święta 
w godz. 8.00-8.00 dnia następnego.

 �Dyżury aptek w Strykowie 
niedziela, 18 grudnia: pl. Łukasińskiego 
15, tel. 42 719-80-85. Dyżur w godz. 9-14.

 �Punkt apteczny w Popowie  
Głowieńskim nr 35: tel. 42 719-57-57, 
czynny: pon.-pt. w godz. 8.00-15.00.

 �Punkt apteczny w Bratoszewicach,  
ul. Szkolna 14, tel. 42 719-65-25,  
czynny: pon., śr., pt. 8-16, wt., czw. 8-17.

msze święte  
w niedziele i święta

 �Parafia św. Jakuba w Głownie:  
7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00

 �Parafia św. Maksymiliana w Głownie: 
8.00, 9.30, 11.30, 16.00

 �Parafia św. Barbary w Głownie:  
7.00, 9.00, 11.00, 17.00

 �Parafia Św. Marcina w Strykowie: 
8:00, 9:30, 11:00, 18:00

 �Parafia w Dmosinie: 7:30, 10, 12, 18:00

wystawy
 � IX Plener Malarski „Pejzaż Malowany 

Ziemi Łódzkiej” – wystawa prac uczest-

ników, parter budynku naprzeciwko Domu 
Kultury w Strykowie, pl. Łukasińskiego 4, 
czynna do połowy grudnia (po wcześniej-
szym umówieniu się z pracownikiem Domu 
Kultury – tel. 42 719-81-52).

 �„Jesień w liściach zamknięta” – wysta-
wa pokonkursowa; Dom Kultury  
w Niesułkowie

 � „Czarno-białe Głowno” – wystawa 
fotograficzna Klubu Helios; czynna w holu 
Szkoły Podstawowej nr 2 w Głownie,  
ul. Anderska 37, w godzinach pracy  
placówki; czynna do końca roku.

 �„Złap wiatr” – wystawa fotograficzna 
Bogdana Prusisza, której głównym tema-
tem są wiatraki. Ekspozycji towarzyszyć 
będzie prezentacja obrazów Beaty Zgier-
skiej-Gładysz. Wystawa czynna do połowy 
stycznia w MOK w Głownie, ul. Kopernika 
45. Wstęp wolny. 

 �Ozdoby bożonarodzeniowe Katarzyny 
Tymuły – wystawa ozdób ręcznie wykona-
nych, czynna do 30 grudnia, pon.-czw.  
w godz. 12.00-20.00, pt. 8.00-17.00,  
Miejski Ośrodek Kultury w Głownie,  
ul. Kopernika 45. 

 �Wystawa na 5-lecie Galerii Bank&DM 
– wystawa malarstwa i rysunku Józefa 
Panfila - jednego z najbardziej znanych w 
Polsce malarzy realistów; Galeria Bank&DM 
w Banku Spółdzielczym w Głownie, ul. 
Młynarska 5/13. Wstęp wolny.

inne
 �Czwartek, 15 grudnia:
godz. 16.00 – Gminne spotkanie 
opłatkowe w OSP Dmosin.

 �Piątek, 16 grudnia:
godz. 9.00-17.00 – Bezpłatna mam-
mografia dla kobiet w wieku 50-69 
lat – organizatorem akcji jest Ośrodek 
Zdrowia. Badania wykonywać będzie 
NZOZ Medica. Obowiązuje wcześniej-
sza rejestracja pod numerem telefonu: 
42/717-45-15. Parking za Urzędem 
Miejskim w Strykowie.
godz. 15.30 – Spotkanie wigilijne  
dla osób ubogich i samotnych w Stry-
kowie; Domu Kultury w Strykowie.

 �Sobota, 17 grudnia:
godz. 16.00 – Spotkanie wigilijne śro-
dowiskowe dla Kół Gospodyń z okazji 
rozstrzygnięcia konkursu plastycznego 
pt. „Boże Narodzenie – kolęda w naszej 
wyobraźni” – świąteczny koncert autorski 
– DK Stryków.

 �Niedziela, 18 grudnia:
godz. 9.00-12.00 – Akcja honorowego 
oddawania krwi – Medical – Zakład 
Opiekuńczo – Leczniczy ul. Sosnowa 4 
w Głownie.
godz. 10.00-13.00 – Akcja honorowego 
oddawania krwi; OSP w Strykowie,  
ul. Targowa 11.

 �Piątek, 23 grudnia:
godz. 11.00 – Finał akcji „Paczka dla 
zwierzaczka” odbędzie się w Organi-
zatorzy zapraszają na niego wszystkich 
darczyńców i przyjaciół przytuliska, 
zachęcając ich do przystrojenia się na 
tę okazję w czapki Mikołajów. Podczas 
finału prezenty zostaną rozpakowane  
i przekazane zwierzakom.



OFERTY PRACY
POWIATOWY URZĄD PRACY W ŁOWICZU
(stan na 14.12.2016 r.) 

 � Doradca klienta
 � Pomoc kuchenna, kelnerka, piekarz pizzy
 � Fizjoterapeuta
 � Sprzątaczka
 � Analityk w dziale kontrolingu
 � Sprzedawca (staż z UP)
 � Sprzedawca
 � Specjalista do spraw marketingu i handlu
 � Sprzedawca - oferta pracy dla osób z 

orzeczeniem o stopniu niepełnosprawno-
ści - II grupa niepełnosprawności

 � Inżynier
 � Magazynier
 � Operator wózka widłowego
 � Pakowanie słodyczy

INFORMATOR GŁOWIEŃSKI I STRYKOWSKI 

ROLNIK SPRZEDAJE 
(ceny z dnia 13.12.2016)

Żywiec wieprzowy:

 � Różyce: 4,80 zł/kg+VAT

 � Skowroda Płd.: 4,80 zł/kg+VAT

 � Domaniewice: 4,80 zł/kg+VAT

 � Chąśno: 4,60 zł/kg+VAT

 � Kiernozia: 4,70 zł/kg+VAT

 � Karnków: 4,50 zł/kg+VAT

Żywiec wołowy:

 � Skowroda Płd.: jałówki 7,00 zł/kg+VAT,  
krowy 5,80 zł/kg+VAT; byki 7,80 zł/kg+VAT;

 � Różyce: jałówki 7,00 zł/kg+VAT;  
krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 7,50 zł/kg+VAT.

 � Domaniewice: jałówki 7,00 zł/kg+VAT;  
krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 7,50 zł/kg+VAT.

inne
 �Czwartek, 15 grudnia:
godz. 15:00-21:00 – Świąteczna cię-
żarówka Coca-Coli odwiedzi Łowicz; 
każdy kto przyjdzie na Stary Rynek 
będzie mógł m.in. zrobić sobie zdjęcie 
ze świętym Mikołajem, wybrać się  
w wirtualną przejażdżkę saniami itp.
godz. 15.30 – Wigilia dla mieszkańców 
osiedla Górki –  Przedszkole „Wiosen-
ka”. Zaplanowano poczęstunek oraz 
dzielnie się opłatkiem. Czas umilać będą 
występy przedszkolaków. Wstęp wolny.

 �Piątek – sobota, 16-17 grudnia: 
godz. 18.00 (piątek), godz. 16.00 (sobo-
ta) – Akcja Bezpieczna Kobieta – za-
jęcia bezpłatne, zapisy: akcjabk@gmail.
com; Łowickie Centrum Kształcenia 
Ustawicznego w Łowiczu, ul. Ułańska 2.

 �Niedziela, 18 grudnia:
godz. 16.00 – 210 rocznica wizyty 
Napoleona – spotkanie z miłośnikami 
historii, ubranymi w historyczne mundury 
z okresu wojen napoleońskich oraz 
władzami miasta. Tablica pamiątkowa, 
wmurowana w ścianę restauracji i hotelu 
Polonia na Starym Rynku. Po spotkaniu 
ciepła herbata i napoleonki.

 �Wtorek, 20 grudnia:
godz. 9.00-17.00 – Bezpłatne badania 
mammograficzne dla kobiet w wieku 
50-69 lat; bus firmy LUX MED Diagno-
styka na dziedzińcu Urzędu Miejskiego 
w Łowiczu. Zapisy: pon.-pt. 8.00-20, sob. 
9-15, tel.  58 666-24-44.

SKARB ROLNIKA 
NOTOWANIA Z TARGOWISKA  
(ceny z dnia 13.12.2016 r.)

  w Łowiczu w Głownie
buraki czerwone kg 1,50 1,50
cebula  kg 0,80-1,50 1,50
czosnek szt. 0,50-1,00 1,50-2,00
gruszki kg 5,00 -
jabłka kg 1,00-2,00 1,00-1,50
jaja fermowe 15 szt. 5,00-7,50 6,00-8,00
jaja wiejskie 15 szt. 6,00-10,00 8,00-12,00
kalafior  szt. 1,00-2,00 -
kapusta biała  szt. 1,00-2,00 2,00-3,00
kapusta kiszona kg 3,00 3,50
kapusta pekińska szt. 4,00/kg 3,00/kg
koperek pęczek 2,00 -
marchew  kg 1,20 1,00
natka pietruszki pęczek 2,00 -
ogórki kiszone kg 6,00 3,50
papryka czerwona kg 12,00 -
papryka żółta kg 12,00 -
pietruszka kg 2,00 2,50
pomidor szklarniowy kg 7,00-8,00 -
por szt. 0,50-1,00 1,50
rzodkiewka pęczek 2,00 -
sałata szt. 2,00 -
seler szt. 4,00/kg 1,50
szczypiorek pęczek 2,00 -
włoszczyzna  pęczek 3,00-3,50 2,50
ziemniaki  kg 1,00 0,80
pieczarki kg 7,00-10,00 -
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Ogłoszenia

 
PUNKTY PRZYJMOWANIA OGŁOSZEŃ DROBNYCH DO „NŁ”: BIURO OGŁOSZEŃ ŁOWICZ, UL. PIJARSKA 3A; BEDNARY, SKLEP P. PAPIERNIK 24A; BOBROWNIKI 27, SKLEP P. PACLER; BOLIMÓW, UL. RYNEK KOŚCIUSZKI 17, SKLEP 

„EWA”, P.PAPIERNIK; DOMANIEWICE, UL. GŁÓWNA 26, SKLEP P. JAKUBIAK; GĄGOLIN POŁUDNIOWY, SKLEP „KOS”; HUMIN 1A, SKLEP P. GREFKOWICZ; IŁÓW: PL. RYNEK STAROMIEJSKI 2A; SKLEP P. PAPIEROWSKIEGO; KIERNOZIA, 

RYNEK KOPERNIKA, KIOSK P. WESOŁOWSKIEJ; KOCIERZEW PÓŁNOCNY 37A, SKLEP P. KRYGIER; KURABKA 17A, SKLEP P. TOPOLSKIEJ; ŁOWICZ, OS. BRATKOWICE, KIOSK LOTTO; ŁYSZKOWICE, SKLEP „DUET”, UL. GMINNA 6; 

NIEBORÓW, AL. LEGIONÓW POLSKICH 18, SKLEP P. FIGATA; NOWA SUCHA 22, SKLEP P. SIEWIERY; OSTRÓW 20, SKLEP P. BEJDY; OSMOLIN, UL. RYNEK 2, SKLEP P. SERWACH; PSZCZONÓW 147, SKLEP P. LIPIŃSKIEGO; SANNIKI,  
UL. WARSZAWSKA 183, SKLEP P. OLKOWICZ; SOBOTA, PL. ZAWISZY CZARNEGO 12, SKLEP P. BIŃCZAK; SOKOŁÓW 19, SKLEP P. GŁOWACKIEGO; STACHLEW 113A, SKLEP P. WIERZBICKIEJ; STARY DĘBSK 6A, SKLEP P. PAWŁA TARGA-

SZEWSKIEGO, ŚLESZYN, UL. GÓRNA 5, SKLEP P. MĄCZYŃSKIEJ;  WALISZEW STARY 19, SKLEP  P. PABIJAŃCZYK; ZABOSTÓW DUŻY, SKLEP P. SZALENIEC; ZAWADY 67, SKLEP P. SOKALSKIEJ; ZŁAKÓW BOROWY 139A, SKLEP P. PIECKI.

PUNKTY PRZYJMOWANIA OGŁOSZEŃ DROBNYCH DO „WIEŚCI”: BIURO OGŁOSZEŃ GŁOWNO, UL. ŁOWICKA 40; DMOSIN 1, BOŻENA KRZESZEWSKA, PIEKARNIA:  STRYKÓW: SKLEP „ZOSIA”, UL. TARGOWA 25/27; SKLEP P. ŁUKASZA 

PAPIŃSKIEGO, STARY RYNEK 4/29.

PUNKTY PRZYJMOWANIA OGŁOSZEŃ DROBNYCH DO „NŁ DLA ŻYCHLINA, OPOROWA, BEDLNA I PACYNY”: BEDLNO 28, SKLEP MINI-MAG; DOBRZELIN, UL. WŁ. JAGIEŁŁY, SKLEP MAGDA; PACYNA, UL. TOWAROWA 4, SKLEP P. MAG-

DALENY DURKI; PLECKA DĄBROWA, SKLEP „MONIKA”; ŚLESZYN, UL. GÓRNA 5, SKLEP P. MĄCZYŃSKIEJ; ŻYCHLIN, UL. ŁĄKOWA 9A, SKLEP „MAGDA”; UL. NARUTOWICZA 85F, SKLEP „MAGDA”; UL. 29 LISTOPADA 25-26, SKLEP „ELEMIS”.

WYDAWCA I REDAKCJA NIE PONOSZĄ ODPOWIEDZIALNOŚCI ZA TREŚĆ OGŁOSZEŃ I REKLAM OPUBLIKOWANYCH ZGODNIE Z ART. 36 USTAWY  Z DNIA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWE”

samochodowe

kupno
 �Złomowanie Pojazdów– 

zaświadczenia, auto-skup: 
uszkodzone, rozbite, 
wyeksploatowane, Rząśno 13, tel. 
kom. 602-123-360.

 �Autoskup: 1 zł za 1 kg, wszystkie, 
tel. kom. 888-460-461.

 �Subiekt Nieborów Auto-
kasacja, sprzedaż części, 
tel. (46) 838-55-41.

 �Auto skup, najlepsze ceny, 
wszystkie marki, całe  
i uszkodzone, zadzwoń!,  
tel. kom. 604-191-186.

 �DAEWOO Lanos, 1.6, kupię  
z uszkodzonym silnikiem, tel. kom. 
724-139-316.

 �Kupię auta, również uszkodzone, tel. 
kom. 662-031-656.

 �Kupię każde auto do 3.000 zł, tel. 
kom. 691-270-855.

 �Skup aut do 5.000 zł. Uczciwa 
wycena, tel. kom. 667-902-077.

sprzedaż
 �AUDI A4 kombi, 2001 rok, tel. kom. 

788-293-343.

 �AUDI A4 sedan, 1.9 TDI, 2004 rok, 
tel. kom. 509-837-633.

 �BMW 320d, 2001 rok, tel. kom. 
785-345-065.

 �BMW E46, 320D, kombi, 2000, tel. 
kom. 517-225-950.

 �CITROËN C4, 2007 rok, tel. kom. 
788-293-343.

 �CITROËN Saxo, 1.5D, 2002 rok, tel. 
kom. 609-437-381.

 �CITROËN Xsara Picasso, 1.8 
benzyna, 2002 rok, niebieski metalik, 
tel. kom. 606-348-077.

 �DAEWOO Lanos, gaz, 2000 rok, tel. 
kom. 669-394-419.

 �DAEWOO Matiz, 2000 rok, 
przegląd, PZU ważne do XI.2017, tel. 
kom. 604-953-340.

 �FIAT CC, 1993 rok, stan dobry, 
1.500 zł, tel. kom. 573-434-954.

 �FIAT CC, 700, 500 zł, tel. kom. 
692-635-152.

 �FIAT Palio Weekend, 2000 rok,  
tel. kom. 604-631-704, 604-354-300.

 �FIAT Punto Evo, 2011 rok, tel. kom. 
788-293-343.

 �FIAT Punto II, 2000 rok,  
5-drzwiowy, 3.800 zł, tel. kom. 
534-047-923.

 �Fiat Seicento, 2000 rok, tel. kom. 
788-677-845.

 �FIAT Seicento, 900, 2002 rok, tel. 
kom. 662-061-264.

 �FIAT Stilo, 1.9 JTD, 2004 rok, II 
właściciel, cena do negocjacji, tel. 
kom. 504-821-024.

 �FIAT Uno, 1.0, XII.1998 rok, I 
właściciel, stan bdb., tel. kom. 
570-873-994.

 �FORD Mondeo Ghia MK3, 2.0 
+LPG, 2001 rok, sprzedam, tel. kom. 
782-009-297.

 �FORD Mondeo Mk4, 2.0 TDCI, 
2007 rok, tel. kom. 606-474-708.

 �FORD Transit, 1998 rok, tel. kom. 
693-143-499.

 �HONDA Acord, 1996 rok, tel. 
kom. 665-209-927.

 �HONDA Civic, 2001 rok, tel. kom. 
695-671-050.

 �HONDA Civic, 1.4 16V, XII.2008 rok, 
90.000 km, czarna, I właściciel, salon, 
tel. kom. 694-818-626.

 �HYUNDAI Santa-Fe CRDI 2.0, 
2003 rok, tel. kom. 504-247-266, 
504-014-911.

 �KIA Ceed, CRDI, 2008 rok, FVAT, 
bogate wyposażenie, tel. kom. 
607-151-132.

 �Komplet opon zimowych Fulda 
245/70R16, używane 2 sezony, tel. 
kom. 602-839-674.

 �MAZDA 3, 1.4, benzyna, 2004 rok, 
hatchback, tel. kom. 509-837-633.

 �MAZDA 6, 2006 rok, tel. kom. 
519-129-706.

 �MERCEDES Benz 240D, 1982 rok, 
stan dobry sprzedam lub zamienię 
na koparko-ładowarkę, tel. kom. 
506-355-899.

 �MERCEDES E220 CDI, 2001 rok, 
tel. kom. 788-293-343.

 �MITSUBISHI Space Star,  
1.8 16V, 2005 rok, granatowy  
metalik, bogate wyposażenie, tel. kom. 
604-706-309.

 �OPEL Astra, 1.6 16 V, tel. kom. 
785-409-399.

 �OPEL Astra, 1.6 benzyna, 2003 rok, 
tel. kom. 669-356-380.

 �OPEL Astra III, 1.4 + gaz, 2008 rok, 
bogate wyposażenie, 16.900 zł,  
w rozliczeniu mogę przyjąć tańszy, tel. 
kom. 604-706-309.

 �OPEL Astra III, 1.7 CDTI,  
2007 rok, 136.000 km, czarny  
metalik, bogate wyposażenie, tel. kom. 
513-375-786.

 �OPEL Astra III, 1.7 CDTI, 2004 rok, 
hatchback, tel. kom. 509-837-633.

 �OPEL Astra, 1.4 16V, 2003 rok, 
196.000 km, tel. kom. 608-410-038.

 �OPEL Corsa B, 1.2, 1997 rok, tel. 
kom. 697-671-576.

 �OPEL Corsa C, 2006 rok, rey, 
kupiony w salonie, 9.400 zł, tel. kom. 
600-226-519.

 �OPEL Corsa CDTI, 1300, listopad 
2010, kupiony w kraju, serwisowany, 
bezwypadkowy, tel. kom. 784-440-
092, 504-011-161.

 �OPEL Corsa, 2002 rok, bardzo 
ładna, tel. kom. 600-226-519.

 �OPEL Vectra, 1.6 16V, 1998 rok, 
bordo metalik, rzeczywisty  
przebieg: 160.000 km, oryginalny 
lakier, stan idealny, tel. kom. 
513-375-786.

 �OPEL Vectra, 2.0 8V gaz, po 
kapitalnym remoncie, tel. kom. 
606-687-756.

 �OPEL Zafira, 2006 rok, tel. kom. 
788-293-343.

 �Panda, 1.1, 2007 rok, czerwony, tel. 
kom. 692-377-295.

 �PEUGEOT 206, 1.1 gaz, 2001 rok, 
tel. kom. 604-973-039.

 �PEUGEOT Partner, 1.6 benzyna, 
2003 rok, osobowy, tel. kom. 
509-837-633.

 �POLONEZ Truck diesel, silnik 
citroenowski, aloburty, zabudowany, 
hak, tel. kom. 602-537-502.

 �RENAULT Grand Scenic, 2004 rok, 
tel. kom. 727-534-450.

 �RENAULT Kangoo Express,  
1.5 DCI, 2006 rok,  
tel. kom. 602-839-674.

 �RENAULT Kangoo,  
na części lub  w całości,  
tel. kom. 609-536-927.

 �RENAULT Laguna, 2001 rok, tel. 
kom. 788-293-343.

 �RENAULT Laguna benzyna/gaz, 
1996 rok, 2.900 zł, Zduny 90.

 �RENAULT Laguna, 1.8 gaz, 2004 
rok, kombi, czarna, kupiona w Polsce, 
tel. kom. 507-414-435.

 �RENAULT Master, 2006 rok, tel. 
kom. 788-293-343.

 �RENAULT Megane, 1.4, 1999 rok, 
tel. kom. 609-669-618.

 �RENAULT Megane, 2003 rok, tel. 
kom. 788-293-343.

 �RENAULT Scenic, 1.9, 2004 rok, tel. 
kom. 607-763-830.

 �RENAULT Scenic, 2003 rok, tel. 
kom. 788-293-343.

 �RENAULT Twingo, 1.2, 2001 rok, tel. 
kom. 603-872-897.

 �SAAB 9’5, 2009 rok, tel. kom. 
788-293-343.

 �SEAT Altea XL, tel. kom. 
695-671-050.

 �SEAT Cordoba, 2001 rok, czarny, 
klimatyzacja, wspomaganie, 5.500 zł, 
tel. kom. 600-226-519.

 �SEAT Ibiza, 1.4, 1997 rok, tel. kom. 
534-977-949.

 �SEAT Ibiza, 2001 rok, tel. kom. 
506-891-289.

 �SEAT Leon benzyna+LPG, 2002 
rok, tel. kom. 604-991-896.

 �SKODA Fabia gaz, 2003 rok, tel. 
kom. 792-261-009.

 �SKODA Felicia, 1,3 benzyna, 2000 
rok, 210000 km, pierwszy właściciel, 
2800 zł, tel. kom. 512-478-334.

 �Sprzedam samochód ciężarowy 
MAN 14.232, 1995 rok, 12.900 zł, tel. 
kom. 608-219-223.

 �Sprzedam Żuka, tel. kom. 
694-818-626.

 �TOYOTA Corolla, 2005 rok, tel. kom. 
788-293-343.

 �VOLVO V70, 2009 rok, tel. kom. 
788-293-343.

 �VW Bora, 1.9 TDI, tel. kom. 
510-636-703.

 �VW Bora, 1.9 TDI, 2002 rok, tel. 
kom. 509-837-633.

 �VW Golf Diesel, 1994 rok, tel. kom. 
660-249-375.

 �VW Golf IV, 1.4, 1998 rok, 7.000 zł, 
tel. kom. 515-115-541.

 �VW Golf V, tel. kom. 695-671-050.

 �VW LT 35, 2005 rok, tel. kom. 
788-293-343.

 �VW Passat, 2006 rok, tel. kom. 
788-293-343.

 �VW Passat, 1.6 sedan benzyna/gaz, 
1998 rok, srebrny metalik, tel. kom. 
513-375-786.

 �VW Polo, 1.4 16V, 2001/2002 rok, 
grafitowy metalik, klimatyzacja, tel. 
kom. 513-375-786.

 �VW T4, 2.5 TDI, 2000 rok, furgon, 
I właściciel w kraju, stan dobry, tel. 
kom. 696-252-071.

 �VW Touran, 2008 rok, tel. kom. 
788-293-343.

 �VW Transporter, 2.4, 1993 rok, 
8-osobowy, stan dobry.

 �VW Transporter, T4 2.4, 1998 rok, 
9-osobowy, tel. kom. 600-038-710.

inne
 �Klucze, piloty samochodowe 

kodowanie. Głowno Strażacka 2, tel. 
kom. 606-319-335.

 �Opony, koła: osobowe, zimowe, 
Duży wybór, montaż. Klewków 19B, 
tel. kom. 664-920-718.

 �Opony, felgi z Niemiec, hurtownia. 
Największy skład w rejonie, 
mechanika. Bratoszewice, ul. 
Łódzka 28, www.opony-gaweda.pl, 
tel. (42) 719-63-08, 505-151-701.

 �Sprzedam przyczepkę 
samochodową, tel. kom. 785-641-260.

 �Auto-Laweta: pomoc drogowa, tel. 
kom. 796-199-706.

 �Sprzedam felgi stalowe 16/112, tel. 
kom. 791-766-688.

 �Koła zimowe 195/65/15, tel. kom. 
603-236-799.

 �Sprzedam opony 14, stan bdb, tel. 
kom. 507-957-679.

 �Dwuletni toroidalny zbiornik LPG, 
poj. 34 litry, tel. kom. 794-081-599.

 �Sprzedam samochodową butlę 
gazową, tel. kom. 665-574-178.

 �Przyczepka samochodowa, tel. 
kom. 604-388-405, 784-145-031.

 �Opony zimowe 15 z felgami do Golf 
Iv, Bolimów, tel. kom. 604-191-186.

motorowe

kupno
 �Kupię stare motocykle: WSK,  

MZ, Komarek itp., tel. kom. 
609-942-407.

garaże

sprzedaż
 �Garaż murowany, Korabka:  

Matejki, tel. kom. 783-644-537.

 �Garaż, murowany, ul. Tkaczew 
(światło, siła), tel. kom. 604-912-351.

 �Garaż, os. Szarych Szeregów, tel. 
kom. 694-154-861.

 �Garaż murowany 167, Bratkowice, 
tel. kom. 733-935-670.

wynajem
 �Wynajmę garaż, Bratkowice, tel. 

kom. 601-050-895.

 �Garaż do wynajęcia, okol. 
Konopnickiej, tel. kom. 603-555-327.

nieruchomości

kupno
 �Kupię ziemię, gm. Łyszkowice  

i okolice, tel. kom. 502-602-463.

 �Ziemię rolną przy drodze 1-5 ha  
w okolicach Łowicza kupię, tel. kom. 
888-431-443.

 �Ziemię rolną powyżej 1 ha przy 
drodze Łowicz-Łyszkowice kupię, tel. 
kom. 888-431-443.

sprzedaż
 �Działki budowlane w Głownie, 

tel. kom. 698-282-998.

 �Działki budowlane, Nieborów, tel. 
kom. 607-328-032.
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 �Sprzedam mieszkanie 60 mkw.,  
I piętro, os. Dąbrowskiego, tel. kom. 
600-488-382.

 �Sprzedam gospodarstwo rolne  
o pow. 3 ha, dom do remontu, 
budynek gospodarczy w dobrym 
stanie, Łaźniki, tel. kom. 695-774-254.

 �Dwupoziomowe mieszkanie, 
114 mkw., centrum Łowicza, stan 
developerski, cena atrakcyjna,  
tel. kom. 508-174-797.

 �Działka rolno-budowlana 9.300 
mkw., Placencja, bardzo tanio,  
tel. kom. 606-889-643.

 �Nieruchomość 0.53 ha,  
Jasieniec, tel. kom. 669-560-392, 
691-374-039.

 �Sprzedam dom, stan surowy, 
zamknięty, Łowicz ul. Grunwaldzka, 
tel. kom. 795-410-608.

 �Działka 500 mkw. z domkiem 
jednopiętrowym w Ogródkach 
Działkowych Jutrzenka, Głowno,  
tel. kom. 510-106-676.

 �Sprzedam 65 mkw, os. 
Dąbrowskiego, I piętro, cegła, tel. 
kom. 798-233-710.

 �Mieszkanie 3-pokojowe 53 mkw., 
III piętro, os. Kopernika, Głowno, tel. 
kom. 602-625-445.

 �Mieszkanie 60 mkw., po remoncie, 
Głowno, Kopernika,  
tel. kom. 668-836-710, 600-895-257.

 �Sprzedam działkę 3.000 mkw., 
Zawady, tel. kom. 606-682-993.

 �Sprzedam M-3, Dąbrowskiego,  
tel. kom. 531-521-751.

 �Sprzedam mieszkanie 34 mkw.,  
I piętro, osiedle Kostka, tel. 
kom. 661-379-405, w godz. 8.00-17.00.

 �Działka budowlana, Łyszkowice, tel. 
kom. 519-129-706.

 �Sprzedam działkę budowlaną na 
ul. Makowej (ok. Bolimowskiej), woda, 
prąd, gaz, tel. kom. 790-877-445.

 �Działkę budowlaną 7.700 mkw, 
Stryków, 35 zł/ mkw, tel. kom. 
504-216-208.

 �Sprzedam dom w Głownie, 100 
mkw., tel. kom. 733-811-076.

 �Sprzedam działkę rekreacyjna  
w centrum Łowicza na terenie 
ogródków działkowych „Dąbrówka”. 
Działka w pełni zagospodarowana, 
uzbrojona, domek murowany  
z łazienką, tel. kom. 608-298-837, 
606-792-731.

 �Sprzedam mieszkanie 3-pokojowe 
60,54 mkw., parter, os. Bratkowice, 
po remoncie, tel. kom. 608-298-837, 
606-792-731.

 �Bratkowice 60 mkw., blok 34, tel. 
kom. 691-961-280.

 �Sprzedam 1,72 ha, Reczyce, tel. 
kom. 664-691-393.

 �Ziemia z lasem, 1,5 ha, między 
Bzurą a Bocheniem, tel. kom. 
661-230-235.

 �Mieszkanie, os. Dąbrowskiego, I 
piętro, 48 mkw., tel. kom. 606-962-001.

 �Dom z działką, Bratoszewice, tel. 
kom. 504-507-730, 514-734-737.

 �Sprzedam ziemię rolną, tel. kom. 
504-507-730.

 �Dom jednorodzinny 202 mkw., 
działka 2.400 m, Głowno, Zabrzeźnia, 
ul 18 Stycznia, tel. kom. 691-083-339.

 �Mieszkanie do remontu, 60 mkw., 
trzecie pietro, blok ceglany, Głowno, 
Słowackiego, tel. kom. 782-329-833.

 �Działki budowlane, Otolice,  
tel. kom. 512-490-910.

 �Sprzedam działkę 1,92ha  
z możliwością zabudowy,  
wiadomość Sierżniki 49.

 �Działka inwestycyjna 7.800 mkw., 
koło Baumit, 50 zł/mkw., tel. kom. 
501-247-715.

 �Domek 60 mkw., działka 6.000 
mkw., budowlano-usługowa, narożna, 
Łowicz, tel. kom. 603-878-783.

 �Dąbrowskiego, 60 mkw., III piętro, 
tel. kom. 605-636-212.

 �Działka budowlana Nieborów, 
niedaleko Pałacu 1.513 mkw.,  
woda, prąd, tel. kom. 666-822-269.

 �Budynek handlowo-usługowy do 
remontu w Łowiczu, tanio, tel. kom. 
602-187-540.

 �Sprzedam mieszkanie 3-pokojowe, 
60 mkw, os. Bratkowice, Łowicz, tel. 
kom. 694-272-724.

 �Działka 89 arów, Goleńsko, tel. kom. 
518-151-870.

 �Sprzedam działkę 700 mkw, 
Stachlew, tel. kom. 724-130-221.

 �Sprzedam 13 ha gruntów rolnych, 
gmina Kiernozia, tel. kom. 888-283-
376, 660-426-032.

 �Dom 293 mkw, stan surowy otwarty, 
działka 1900 mkw, wszystkie media, 
Łowicz, ul. Grunwaldzka, tel. kom. 
501-932-818.

 �Działka rolno-budowlana, 1,12 ha, 
Sypień (2 km od Nieborowa, 15  
od Łowicza). Prostokątna, 
bezpośrednio przy drodze, idealna 
pod zabudowę i do uprawy (I klasa 
bonitacji). Cena do negocjacji, tel. 
kom. 886-724-210.

 �Działka budowlana, 1.500 mkw., 
Łowicz, Górki, Chabrowa, tel. kom. 
883-666-093.

 �Mieszkanie do remontu, 60 mkw., III 
piętro, 160.000 zł, tel. kom. 600-248-
791, 668-599-646.

 �M-2, 38 mkw., IV piętro, 
Noakowskiego, tel. kom. 781-779-673.

 �Las ze skrawkiem łąki 1,51 ha, 
ziemia V i VI kl. 0,47 ha, Nowostawy 
Dolne, tel. kom. 503-104-213.

 �Mieszkanie 64 mkw., os. 
Bratkowice, III piętro, tel. kom. 
796-968-911.

 �Budynek nadający się na magazyn 
lub halę produkcyjną 1000 mkw, tel. 
kom. 663-881-721.

 �Sprzedam dom + 1 ha działki, 
Świeryż I, tel. kom. 504-501-038.

 �Mieszkanie 2-pokojowe, 
Nowe Zduny/Dąbrowa, tel. kom. 
604-122-730.

 �Sprzedam działkę z domem 
drewnianym, Świeryż, tel. kom. 
600-176-795.

 �Las w Kalenicach  
z przeznaczeniem pod żwirownię,  
tel. kom. 668-171-618.

 �Sprzedam mieszkanie 
własnościowe 36 mkw, 2-pokojowe, 
IV piętro, Łowicz-centrum, tel. kom. 
600-235-160.

 �Działka budowlana, Mysłaków, tel. 
kom. 692-363-474.

wynajem
 �Do wynajęcia lokale w centrum 

Łowicza, obok apteki Słoneczko, tel. 
kom. 509-837-566, 509-659-963.

 �Wynajmę lub sprzedam kawalerkę, 
Łowicz, Tkaczew, parter, tel. kom. 
692-309-851.

 �Przyjmę ziemię w dzierżawę, okolice 
gminy Zduny, tel. kom. 609-500-884.

 �Mieszkanie do wynajęcia, tel. kom. 
531-894-329.

 �Do wynajęcia nowy garaż, 
Bratkowice, tel. kom. 508-170-592.

 �Do wynajęcia mieszkanie 50 mkw., 
Łowicz bloku przy Kwiatowej, tel. kom. 
502-418-801, po 17:00.

 �Do wynajęcia 2 pokoje z kuchnią, 
tel. kom. 608-621-402, 602-657-161.

 �Mieszkanie 48 mkw. do wynajęcia, 
tel. kom. 698-691-329.

 �Kwatery, Głowno, tel. kom. 
723-449-143.

 �Dom: 2 pokoje, kuchnia, media 
wynajmę firmie lub sprzedam, tel. 
kom. 603-641-489, Głowno.

 �Budynek handlowy, 100 mkw., 
media, centrum Głowna (wynajmę lub 
sprzedam), tel. kom. 723-449-143.

 �Do wynajęcia mieszkanie 50 mkw. 
w posesji, centrum Łowicza, centralne 
ogrzewanie, tel. kom. 602-187-540.

 �Lokal handlowy 45 mkw w Łowiczu, 
tel. kom. 537-200-181.

 �Do wynajęcia mała kawalerka przy 
ul. Kaliskiej – niskie opłaty, tel. kom. 
570-929-336, 888-174-224.

 �Lokal do wynajęcia, Zduńska, 
tel. (46) 837-36-86, tel. kom. 
883-201-761.

 �Wynajmę lokal handlowy w 
centrum Łowicza, Nowy Rynek, tel. 
kom. 537-620-620.

 �Wydzierżawię sklep, tel. kom. 
782-116-597.

 �Mieszkanie do wynajęcia, tel. kom. 
730-924-459, po 18:00.

 �Do wynajęcia 2-pokojowe 
umeblowane mieszkanie, os. 
Kopernika, Głowno, tel. kom. 
500-007-884.

 �Do wynajęcia lokal na działalność 
lub mieszkanie 20 mkw., Sienkiewicza 
34, tel. (46) 837-32-49, w godz. 8-10, 
17-18.

zamiana
 �Zamienię kawalerkę (Powstańców) 

na większe lub kupię (też 
Powstańców), tel. kom. 725-799-487.

kupno różne
 �Przyjmę gruz, glinę, ziemię,  

tel. kom. 885-122-144.

 �Kupię poroże, tel. kom. 607-409-915.

 �Kupię deski i stemple szalunkowe, 
tel. kom. 604-973-039.

 �Namiot wojskowy półokrągły 12 
osób, tel. kom. 606-687-756.

 �Przepusty na mostek 50/40, tel. 
kom. 502-076-530.

sprzedaż różne
 �Drewno kominkowe i opałowe, 

pelet drzewny, brykiet drzewny, tel. 
kom. 504-010-550.

 �Drewno kominkowe, opałowe buk, 
brzoza, tel. kom. 501-658-261.

 �Extra czarna ziemia ogrodowa, 
po obróbce mechanicznej, tel. kom. 
601-239-779.

 �Piasek płukany, pospółka, żwiry, 
podsyp, tel. kom. 600-895-026.

 �Produkcja, sprzedaż  
kruszywa kamiennego, tel. kom. 
501-029-833.

 �Kliniec pod kostkę i utwardzenia 
terenu, tel. kom. 601-239-779.

 �Żwir 2-8, tel. kom. 601-239-779.

 �Żwir 16-32 do ogrodu i drenażu, tel. 
kom. 601-239-779.

 �Pianina, fortepiany, tel. kom. 
604-443-118.

 �Sprzedam drzewo opałowe, 
wiśnia, tanio, tel. kom. 
726-005-701.

 �Drewno opałowe i kominkowe, tel. 
kom. 798-877-090.

 �Sprzedam choinki, świerki cięte  
i w doniczkach, hurt-detal, tel. kom. 
505-068-787.

 �Sprzedam świerki srebrne,  
Sypień 2, tel. kom. 517-278-337.

 �Mleko krowie, ser biały, Nieborów, 
tel. kom. 601-186-319.

 �Tanio sprzedam: kanapę, 2 fotele, 
tel. kom. 693-739-973.

 �Konstrukcja tunelu foliowego 6x30, 
tel. kom. 606-461-348.

 �Wózek paleciak, tel. kom. 
693-830-160.

 �Drewno opałowe oblodry 4 m3 200 
zł, tel. kom. 785-240-260.

 �Sprzedam topolę, 
tel. (46) 838-16-42.

 �Overlock Yamato, 2-igłówka 
przemysłowa, tel. kom. 608-109-634.

 �Tuja 0,47 zł , tel. kom. 518-518-835.

 �Sprzedam maty gumowe, 
zbrojone, grubości 4cm, długości 
40m, szerokości 2m, 4 sztuki, tel. 
kom. 600-972-227.

 �Frezarka dolnowrzecionowa, 
krajzega kompletna, szlifierka 
taśmowa, przeciarka metalu, tel. kom. 
503-830-451.

 �Akwarium 120 l z oświetleniem, tel. 
kom. 505-949-957.

 �Płyty pilśniowe 1,6x2,40 m, tel. kom. 
692-434-273.

 �Stół rozkładany 120x80, zawiasy do 
wersalek, tel. (46) 837-85-56.

 �Meble kuchenne, lodówka, tel. kom. 
603-872-897.

 �Sprzedam spawarkę 
transformatorową, 550 zł, tel. kom. 
601-348-897.

 �Mikser cukierniczy, słupki 
ogrodzeniowe, tel. kom. 530-800-933.

 �Segment pokojowy, kanapa, szafy, 
tel. kom. 501-247-715.

 �Sprzedam meble stylowe do 
salonu, tel. kom. 662-235-580.

 �Dwa fotele, obrazy olejne na płótnie, 
stan bdb., tel. kom. 604-931-778.

 �Betoniarki: produkcja, remonty, 
części, tel. kom. 603-072-751.

 �Sprzedam heblarkę, 850 zł, tel. 
kom. 798-600-686.

 �Sprzedam tanio nową kabinę 
prysznicową, tel. kom. 698-397-767.

 �Sprzedam kuchnię węglową 
brązową, tel. kom. 663-268-394.

 �Akacja, brzoza, dąb do kominka i 
nie tylko, tel. kom. 508-244-694.

 �Sprzedam akwarium 120 litrów z 
wyposażeniem i zarybieniem + dwie 
szafki, tel. kom. 511-600-047.

 �Sprzedam stare drzewa śliwiny na 
opał, 10-20 zł, tel. kom. 503-997-690.

 �Choinki świąteczne, świerk zwykły, 
kłujący, serbski, cięty 
albo w doniczce, atrakcyjne ceny,  
tel. kom. 696-035-281.

 �Leczniczy materac leżący, 
masujący, tel. kom. 694-055-908.

 �Drzewo opałowe jabłoniowe, 
Dmosin, tel. kom. 601-286-499.

 �Sprzedam słupek narożny, tel. kom. 
696-545-577.

 �Sprzedam 2 nowe karnisze,  
tel. kom. 723-759-351.

 �Yomby 100x75, tel. kom. 
697-289-514.

 �Oddam za darmo lub tanio 
sprzedam meble i wyposażenie 
mieszkania, Kostka 15 m. 18,  
odbiór: czwartek 15.12, 15:00-20:00; 
piatek 16.12, 9:00-12:00, tel. kom.  
693-396-439, 601-575-188.

 �Navitel DVR-CR700, rejestrator 
jazdy, przenośna nagrywarka video, 
tel. kom. 662-125-319.

 �Sprzedam kanapę, 2 fotele, pufę, 
stan bdb., tel. kom. 794-050-607.

 �Dwa zbiorniki na olej opałowy, 1.100 
l, 120 zł/szt, tel. kom. 668-403-654.

 �Piec CO żeliwny, tel. kom. 
787-140-487.

 �Sprzedam segment pokojowy, ława 
+ szafa, tel. kom. 536-383-915.

 �Drewno rozpałkowe w workach,  
tel. kom. 696-045-978.

 �Sprzedam drewno opałowe 
jabłoniowe i topolowe. Okolice Rybna, 
tel. kom. 792-268-349.

 �Piec 70 kW, duży, po 2 sezonach, 
tel. kom. 606-519-851.

 �Sprzedam zamrażarkę,  
stan bdb, tel. kom. 507-957-679.

 �Torebki okrągłe z winyli, ręcznie 
robione. Duże i małe. Możliwa 
sprzedaż hurtowa, tel. kom.  
692-259-723, 798-038-163.

 �Nowa wersalka, tel. kom. 
510-124-700.

 �Sprzedam wersalkę, dwa fotele, 
kolor brązowy, 900 zł do negocjacji, 
tel. kom. 739-645-553.

 �Zrzyny sosnowe w paczce lub 
pocięte z dowozem. Odbiorę złom, 
makulaturę, folię, tel. kom. 607-390-
968, 795-229-419.

 �Łóżeczko turystyczne, nosidełko, 
tel. kom. 500-519-872.

 �Sprzedam pianino Calisia, tel. kom. 
603-591-117.

 �Sprzedaż choinek hurt-detal, Boczki 
90, tel. kom. 668-484-954.

praca

dam pracę
 �Szwalnia w Głownie zatrudni 

szwaczki, stała praca, tel. kom. 
608-496-344.
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 �Zatrudnię kierowcę do rozwożenia 
pizzy (Łowicz), tel. kom. 724-207-537.

 �Zatrudnię kelnerkę (możliwość 
przyuczenia do zawodu),  
tel. kom. 724-207-537.

 �Zatrudnię pomocnika kucharza 
(możliwość przyuczenia do zawodu), 
Łowicz, tel. kom. 721-680-807.

 �Przyjmę do pracy w stolarni,  
tel. kom. 696-086-527.

 �Przyjmę kelnerkę do pizzerii 
– praca na stałe oraz kierowcę – 
weekendowo, tel. kom. 607-481-852.

 �Przyjmę pracownika w firmie 
remontowo-budowlanej, powiat 
łowicki, tel. kom. 604-403-654, 
507-150-766.

 �Przyjmę do pizzerii kierowcę 
na stałe oraz pomoc kucharza 
weekendowo, tel. kom. 669-852-983.

 �Zatrudnię kierowcę kat. C+E  
w transporcie krajowym (załadunki 
Tesco Teresin), tel. kom. 501-074-953.

 �Zatrudnię kierowcę kat. C+E,  
tel. kom. 782-978-573.

 �Zatrudnię do stawiania ścian g/k, 
sufitów, szpachlowania, tel. kom. 
500-027-261.

 �Zatrudnię kierowcę C+E, 
transport międzynarodowy, 
wysokie zarobki, tel. kom. 
502-605-719.

 �Okręgowa Stacja Kontroli  
Pojazdów zatrudni diagnostę,  
tel. kom. 698-535-737, 602-354-612.

 �Zatrudnię didżeja, tel. kom. 
570-990-363.

 �Zatrudnię kosmetyczkę, tel. kom. 
503-041-169.

 �Zatrudnię kierowcę kat. C+E,  
w ruchu międzynarodowym, 
naczepa typu coilmulda, stałe 
trasy, tel. kom. 501-250-633.

 �Zatrudnię brukarzy, pomocników, 
tel. kom. 661-937-398.

 �Zatrudnię kierowcę C+E  
z doświadczeniem, kraj, tel. kom. 
699-902-211.

 �Zatrudnię szwaczki. Biustonosze. 
Całorocznie. Głowno,  
tel. kom. 691-707-964.

 �Poszukuję opiekunki do starszej 
osoby, tel. kom. 729-351-776.

 �Zatrudnię dziewiarzy,  
produkcja skarpet, Łódź,  
tel. kom. 601-227-176.

 �Sprzedaż drewna kominkowego  
– brzoza, olcha, tel. kom. 
510-832-050, 694-269-767.

 �Zatrudnię kierowcę C+E  
z doświadczeniem w transporcie 
międzynarodowym, chłodnie,  
tel. kom. 604-237-423, 782-223-211.

 �Poszukiwany pomocnik do montażu 
stolarki okiennej, wymagania: prawo 
jazdy kat. B, praca na terenie Głowna  
i Łodzi, tel. kom. 731-834-383.

 �Zatrudnię kierowcę C+E do pracy 
na kontenerach morskich, Hamburg-
Polska, weekendy w domu, tel. kom. 
506-836-200.

 �Gospodarstwo rolne zatrudni 
pracownika: wyżywienie, 
zakwaterownie, wynagrodzenie, tel. 
kom. 721-085-095.

 �Zatrudnię mechanika 
samochodowego, prawo jazdy kat. B, 
tel. kom. 693-093-681.

 �Zatrudnię kierowcę C+E, Tesco 
Teresin, tel. kom. 508-168-121.

 �Zatrudnię kierowców kat. C+E, 
w ruchu krajowym, firanki, tel. kom. 
690-475-444.

 �Zatrudnię do prac elektrycznych: 
elektromonterów, elektryków lub 
osoby do przyuczenia, tel. kom. 
500-245-696.

 �Szukam sprzedawczyni do pracy w 
sklepie spożywczym w Bobrownikach, 
tel. kom. 604-169-975, 604-786-275.

 �Zatrudnię sprzedawczynię do 
sklepu spożywczego w Bolimowie, tel. 
kom. 604-786-275.

 �Zatrudnię pracownika ogólno-
budowlanego, tel. kom. 663-076-994.

 �Zatrudnię pracownika na ślusarnię, 
Stryków, tel. kom. 606-439-498.

 �Zatrudnię kierowcę kat C+E, stała 
linia, Łódź-Komorniki-Łodź, Łódź-
Nidzica-Łódź, tel. kom. 510-158-921.

 �Autoryzowany Serwis AGD 
Electrolux zatrudni pracownika 
na stanowisko technik-serwisu. 
Praca w terenie i na warsztacie. 
CV prosimy przesyłać na adres: 
serwisagd_lowicz@o2.pl, tel. kom. 
604-632-391.

 �Zatrudnię ślusarzy i spawaczy MIG-
MAG/TIG. Praca w Łowiczu, tel. kom. 
537-313-915.

 �Pracuj jako Opiekun Seniorów 
w Niemczech. Nie znasz języka? 
Organizujemy kursy od podstaw bez 
opłat. Po 6-tygodniach nauki praca 
gwarantowana. Promedica24, tel. 
kom. 797-169-375.

 �Zatrudnię kierowcę kat. C, tel. kom. 
785-345-118.

 �Zatrudnię lakiernika proszkowego. 
Praca w Łowiczu , tel. kom. 
537-313-915.

 �Poszukuję kościelnego i grabarza, 
tel. kom. 509-921-764.

 �Stacja Paliw Orlen w Głownie 
zatrudni na stanowisko kasowe 
dyspozycyjną osobę ze średnim 
wykształceniem, tel. kom. 
695-355-492.

 �Zatrudnię kierowcę kat. C,  
stałe trasy, możliwość przyuczenia, 
Łowicz, Kiernozka 12, tel. kom. 
600-357-428.

 �Zatrudnię osobę do wyrobu ciasta 
do pizzy, tel. kom. 608-641-030.

 �Zatrudnię elektryka, pomocnika 
elektryka, tel. kom. 508-382-347.

 �Zatrudnię fryzjerkę lub przyjmę na 
staż, tel. kom. 666-033-704.

 �Zatrudnię pracownika do młyna, 
tel. (46) 874-39-22, tel. kom. 
605-139-221.

 �Zatrudnię pomocnika do zakładu 
obróbki metali w Głownie w wieku do 
35 lat, tel. kom. 605-578-499.

 �Szukam rolnika mechanika, 
operatora maszyn rolniczych, obsługa 
opryskiwacza samojezdnego do 
pracy w Sierpcu z możliwością 
zamieszkania, tel. kom. 602-673-181.

 �Zatrudnię szwaczki (bielizna), 
możliwość przyuczenia, Głowno, 
tel. kom. 517-852-240.

 �Zatrudnię pracownika w 
gospodarstwie rolnym przy 
bydle mięsnym z możliwością 
zakwaterowania i wyżywienia, tel. kom. 
607-613-259.

 �Zatrudnię szwaczki na overlock i 
dwuigłówkę szycia dzianiny. Praca na 
1 zmianę, tel. kom. 501-524-923.

 �Zatrudnię pracowników do masarni, 
produkcja, rozbiór, Stryków, tel. kom. 
502-429-305.

 �Zatrudnię przy pracach torowych. 
Dobre wynagrodzenie, tel. kom. 
511-769-202.

 �Zatrudnię ambitną osobę jako 
handlowca do biura w Łowiczu, 
CV na biuro@foodtrade.pl, tel. kom. 
888-431-443.

 �Praca dodatkowa z zarobkiem 
od 50 do 2000 zł/mies. Firma Avon 
zaprasza chętnych do współpracy. 
Możliwy Awans.

 �Tonsmeier Centrum zatrudni 
osobę na stanowisko kierowca-
ładowacz, wymagana kat. C, praca 
na terenie Żyrardowa, Łowicza i 
okolic, tel. (46) 830-35-25.

 �Zespół szuka saksofonisty, wesela, 
tel. kom. 663-973-945.

 �Do sprzątania domu 2x w 
tygodniu z okolic Głowna, tel. kom. 
605-725-405.

 �Firma Szumisie Sp.z o.o z 
siedzibą w Jamnie zatrudni 
panie na stanowisko szwaczki. 
Zainteresowane osoby prosimy o 
kontakt, tel. kom. 500-030-087, 
monika@szumisie.pl.

 �Zatrudnię osobę do pracy 
w biurze, obsługa sklepu 
internetowego, znajomość 
photoshopa, grafiki, fotografii, tel. 
kom. 603-653-030.

 �Zatrudnię kobietę i mężczyznę w 
sobotę i w niedzielę, tel. 501-240-510.

 �Zatrudnimy osoby do zbioru 
pieczarek w nowoczesnej 
pieczarkarni, tel. 692-691-697.

 �Zatrudnię magazyniera, kat. C, 
Kiernozia, tel. kom. 602-527-481.

 �Zatrudnię kierowcę C+E, w ruchu 
międzynarodowym, z praktyką, tel. 
kom. 694-841-996.

 �Zatrudnię do prowadzenia sklepu 
internetowego, CV – podbud@wp.pl.

 �Zatrudnię murarzy i pomocników 
do dociepleń, tel. kom. 604-505-441, 
wieczorem.

 �Praca dla piekarza lub do 
przyuczenia w zawodzie, tel. kom. 
603-607-617.

 �Zatrudnię kierowcę C+E, kraj, tel. 
kom. 505-845-686.

 �Stacja Paliw Bliska w Zdunach 
zatrudni młodego, energicznego 
pracownika (kobietę lub 
mężczyznę), mile widziane CV ze 
zdjęciem, wiadomość na miejscu 
w godz. 6:00-7:00.

 �Firma Budmax zatrudni od 
zaraz: brukarzy, pracowników 
do układania kostki, tel. kom. 
601-593-011.

 �Zatrudnię mężczyznę do pracy 
fizycznej na produkcję w Bednarach, 
tel. kom. 693-992-651.

 �Dam pracę w Łowiczu dla 
osób niepełnosprawnych w 
stopniu znacznym, ewentualnie 
umiarkowanym, tel. 665-922-202.

 �Przyjmę panie z doświadczeniem 
do zbioru pieczarek na kilka dni  
od około 17 do 23 grudnia 2016 r.  
i od 27 do 30 grudnia 2016 r.,  
tel. kom. 533-873-701.

 �Zatrudnię kierowcę kat. C+E  
z doświadczeniem w ruchu krajowym 
z naczepą, dobre zarobki, wolne 
weekendy, tel. kom. 668-946-210.

 �Przychodnia w Łowiczu  
zatrudni konserwatora na godziny,  
tel. kom. 505-099-355.

szukam pracy
 �Główny księgowy, certyfikat MF 

10776/2005, FVAT, pełna obsługa 
księgowa, tel. kom. 664-973-140.

 �Przeszyję chałupniczo proste 
szycie, zespół 5 osobowy, stała 
współpraca, tel. kom. 514-959-833.

 �Fachowa opiekunka do dziecka,  
tel. kom. 880-036-940.

 �Saxofonista, tel. kom. 692-101-989.

 �Kwalifikowany pracownik ochrony, 
emeryt, tel. kom. 791-195-098.

usługi wideo
 �Wideofilmowanie DSLR Full HD, 

DRON, fotografia. Promocje na rok 
2016/2017, www.blysk-fotostudio.pl, 
tel. kom. 889-148-555.

 �Www.studiokadr.cdx.pl.

 �Wideofilmowanie, fotografowanie, 
tel. (46) 837-94-85, tel. 608-484-079.

 �Wideofilmowanie HD,  
tel. kom. 606-852-557.

 � Indywidualne filmowanie ślubów  
i wesel www.videopiksel.pl,  
tel. kom. 505-780-835.

remontowo-
budowlane

usługi
 �Wylewki agregatem, tel. kom. 

531-402-222.
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 �Regulacja, montaż okien, 
parapety, pranie dywanów, tel. kom. 
501-930-953.

 �Cyklinowanie, polerowanie, 
układanie parkietu, tel. kom. 
501-249-461.

 �Tynki maszynowe, gipsowe, 
cementowo-wapienne oraz 
posadzki (mixokret), tel. kom. 
502-452-907.

 �Układanie kostki brukowej, 
ogrodzenia betonowe, panelowe, tel. 
kom. 508-286-519.

 �Dachy, pokrycia dachowe, 
konstrukcje, obróbki, tel. kom. 
609-846-316.

 �Tynki tradycyjne, z piaskiem 
kwarcowym, wylewki, solidnie, tel. 
kom. 501-931-961.

 �Usługi koparko-ładowarką, 
młotem hydraulicznym; 
koparką gąsienicową, tel. kom. 
790-606-451.

 �Ocieplenie pianką 
poliuretanową, tel. kom. 
698-480-048.

 �Usługi koparko-ładowarką JCB, tel. 
kom. 604-411-266.

 �Usługi minikoparką, tel. kom. 
781-151-525.

 �Cyklinowanie, tel. kom. 
692-616-390.

 �Remonty mieszkań, wykończenia 
wnętrz, tel. kom. 512-694-692.

 �Ogrodzenia, wiaty, tel. kom. 
606-303-471.

 �Planujesz budowę domu w 2017 
zapraszam, tel. kom. 667-941-359, 
budowameszka@gmail.com.

 �Docieplenia budynków, elewacje, 
glazura, terakota, adaptacja poddaszy, 
kompleksowe wykończenia wnętrz. 
FVAT, tel. kom. 606-737-576.

 �Usługi minikoparką, tel. kom. 
608-612-013.

 �FRB4Kąty, wykończenia pod klucz i 
nie tylko, tel. kom. 512-159-417.

 �Okna: naprawa, regulacja, tel. kom. 
609-135-411.

 �Łazienki, kompleksowo, tel. kom. 
733-788-522.

 �Krycie dachów, obróbki, rynny, 
podbitki, papa termozgrzewalna, 
wolne terminy, tel. kom. 789-181-282.

 �Wylewki betonowe, tel. kom. 
511-440-509.

 �Wylewki betonowe, tel. kom. 
509-038-623.

 �Adaptacja poddaszy, ścianki 
działowe, malowanie, tel. kom. 
607-612-176.

 �Usługi remontowo-wykończeniowe 
„od A do Z”, docieplenia budynków, 
poddaszy, tynki maszynowe, 
cementowo-wapienne, gipsowe, 
gładzie, malowanie, montaż 
K/G, glazura, terakota, tel. kom. 
885-459-698.

 �Bramy garażowe, wrota, drzwi, 
tel. kom. 506-771-822.

 �Ogrodzenia, bramy, balustrady, tel. 
kom. 506-771-822.

 �Tynki maszynowe, wylewki, tanio, 
solidnie, tel. kom. 604-144-668.

 �Usługi minikoparką, przeciski 
kretem, tel. kom. 668-591-725.

 �Usługi remontowe, wykończenia 
wnętrz, glazura, terakota, adaptacja 
poddaszy, tel. kom. 880-542-743.

 �Docieplenia stropu, styrobeton, 
zamiennik styropianu, tel. kom. 
605-416-083.

 �Wylewki, tynki agregatem, tel. 
kom. 605-416-083.

 �Usługi koparko-ładowarką, roboty 
ziemne, niwelacje gruntu, wykopy pod 
fundamenty, szamba itp., tel. kom. 
503-115-145.

 �Piasek z dowozem, podsypka 
i pospółka, płukany, tel. kom. 
503-115-145.

 �Wykończenia wnętrz, remonty, tel. 
kom. 532-115-111.

 �Profesjonalne układanie, 
cyklinowanie z polerowaniem 
parkietów, lakierowanie. Schody: 
cyklinowanie, lakierowanie, tel. 
kom. 607-090-260.

 �Docieplanie budynków, elewacje, 
struktury– agregatem. Tanio, szybko, 
solidnie, tel. kom. 607-612-176.

 �Schody, tel. kom. 793-297-933.

 �Kuchnie, tel. kom. 793-297-933.

 �Sufity podwieszane, gipsy, 
malowanie, tel. kom. 503-158-962.

 �Ogrodzenia panelowe, metalowe, 
siatki, betonowe, łupane, bramy i 
furtki, balustrady, wiaty, fundamenty, 
tel. kom. 505-700-777.

 �Budowa domów, garaży, wolny 
termin, tel. kom. 783-117-546.

 �Docieplanie budynków, gładzie, 
malowanie, płyty k/g, panele 
podłogowe i ścienne, glazura, 
terakota, tel. kom. 607-343-338.

 �Usługi koparko-ładowarka, tel. kom. 
889-910-666.

 �Podłogi drewniane, parkiety: 
układanie, cyklinowanie, polerowanie, 
lakierowanie, olejowanie. Schody: 
renowacja. Profesjonalnie, solidnie, tel. 
kom. 733-552-113, 601-378-677.

 �Budowa domów od podstaw, 
docieplenia, odnowa elewacji, 
pokrycia dachowe, glazura, terakota, 
ogrodzenia, remonty, tel. kom. 698-
592-390, 608-137-875.

 �Przystępne ceny: solidne, fachowe 
wykończenia wnętrz (glazura, terakota, 
gipsy, malowanie, itp.), docieplenia 
budynków, murowanie, tynki, 
klinkier, tel. (46) 837-13-91, tel. kom. 
793-035-025.

 �Łazienki od podstaw, tel. kom. 
533-076-850.

 �Kompleksowe remonty, tel. kom. 
511-568-525.

 �Tynki tradycyjne, mułkowane, tel. 
kom. 725-668-616.

 �Murowanie – docieplenia, tel. kom. 
725-668-616.

 �Klinkier (płoty, kominy), tel. kom. 
725-668-616.

 �Glazura, terakota, adaptacja 
poddaszy, sufity, falowane tynki, 
mozaikowe, kamień dekoracyjny, 
gładź, malowanie, przeróbki 
elektryczne, fachowe doradztwo, tel. 
kom. 605-562-651.

 �Glazura, malowanie, tel. kom. 
532-468-909.

 �Kompleksowe wykańczanie 
wnętrz, płytki, poddasza, panele, 
duże doświadczenie, tel. kom. 509-
171-392, 667-574-540.

 �Układanie kostki brukowej, krótkie 
terminy, tel. kom. 883-215-523.

 �Tynki maszynowe, domki 
jednorodzinne, duże obiekty. 
Wysoka jakość wykonania, tel. kom. 
661-419-108.

 �Tynki maszynowe agregatem, tel. 
kom. 603-452-605.

 �Układanie glazury, terakoty, gładź, 
malowanie. Wolne terminy, tel. kom. 
696-344-737.

 �Tynki tradycyjne, maszynowe; 
docieplenia; remonty, tel. kom. 
607-343-357.

 �Malowanie, gładzie, glazura, panele, 
remonty, tel. kom. 607-343-357.

 �Układanie kostki brukowej, tanio, tel. 
kom. 667-837-817.

 �Remonty, wykończenia wnętrz, tel. 
kom. 799-268-290.

 �Malowanie, tapetowanie, gładź, 
płyty k/g, glazura. Wieloletnie 
doświadczenie, tel. kom. 608-685-867.

 �Malowanie, gipsowanie, 
tapetowanie, panele, płyta G/K, 
glazura, terakota, wykańczanie 
poddaszy, tel. kom. 535-466-501.

 �Wylewki maszynowe mixokret, tel. 
kom. 517-032-915.

 �Budowa przeróbki domów i 
budynków gospodarczych, tynki 
tradycyjne. Szybko,solidnie!, tel. kom. 
609-497-778.

sprzedaż

 �Tel. kom. 602-234-810.

 �Sprzedam stemple budowlane, tel. 
kom. 535-322-797.

 �Piec olejowy, dwa zbiorniki 1000 l, 
tel. kom. 575-754-997.

usługi 
instalacyjne

 �Anteny: montaż, instalacje, tel. kom. 
601-306-566.

 �Oczyszczalnie przydomowe z 
montażem. Dofinansowanie. www.
bioinstalacje.pl, tel. kom. 693-413-492.

 �Hydraulika kompleksowo, tel. kom. 
601-818-310.

 �Usługi hydrauliczne, spawalnicze, 
mechaniczne. Rozruszniki, hamulce., 
tel. kom. 506-891-289.

 �Hydraulik, także awarie, tel. kom. 
733-788-522.

 �Hydraulika, tel. kom. 
608-263-951.

 �Usługi hydrauliczne, wodno-
kanalizacyjne, kotłownie gazowe, 
węglowe, tel. kom. 535-990-299.

 �Usługi hydrauliczne także awarie, 
tel. kom. 883-958-267.

 � Instalacje, przeróbki elektryczne, tel. 
kom. 509-838-364.

 �Hydraulika, glazura, tel. kom. 
791-474-777.

 �Systemy alarmowe , tel. kom. 
696-545-570.

 �Monitoring IP, tel. kom. 696-545-570.

 �Alarmy, monitoring. tanio, tel. kom. 
576-613-350.

 �Vertal: żaluzje poziome,  
pionowe, rolety materiałowe, 
antywłamaniowe, siatki przeciw 
owadom. Produkcja, montaż, tel. kom. 
602-736-692.

 �Przyłącza gazowe, instalacje 
grzewcze, kotłownie, tel. kom. 
691-991-000.

 �Usługi hydrauliczne, tel. kom. 
691-991-000.

 �Kotłownie gazowe, kotłownie 
węglowe, tel. kom. 575-182-016.

 �Szamba betonowe, tel. kom. 
575-182-016.

usługi inne
 �Pranie dywanów, tapicerek, 

mebli wypoczynkowych, tel. kom. 
501-930-953.

 �Witko usługi krawieckie, tel. kom. 
796-781-764.

 �Rozdrabnianie gałęzi rębakiem, 
wycinka drzew i zakrzaczeń, tel. kom. 
667-732-751.

 �Wycinka drzew, usługi 
podnośnikami koszowymi 
27-metrowymi, tel. kom. 668-591-725.

 �Kamaz: przewóz piasku, żwiru, 
ziemi, tel. kom. 601-630-882.

 �Pranie samochodów, dywanów, tel. 
kom. 728-508-073.

 �Masz problem z komputerem: 
zadzwoń. Fachowo. Szybko. Tanio, tel. 
kom. 504-070-837.

 �Przeprowadzki, transport, tel. kom. 
695-885-953.

 �Dekoracja sal weselnych 
(pokrowce, obrusy w komplecie), tel. 
kom. 693-776-474.

 �Zespół, deejay, doświadczenie, 
tel. kom. 503-746-892.

 �Transport, Bus, meble, AGD, inne, 
tel. kom. 609-405-308.

 �Dekoracje sal weselnych, tel. kom. 
886-328-694, www.facebook.com/
WardArt7.

 �Pranie dywanów i tapicerki 
meblowo-samochodowej w zakładzie 
i u klienta, tel. kom. 501-431-978.

 �Odnawianie wanien, tel. kom. 
600-979-826.

 �Okna: naprawa, regulacja, tel. kom. 
609-135-411.

 �Wycinka drzew, tel. kom. 
696-008-528.

 �Transport wywrotką – piach, żwir, 
ziemia, pospółka, podsypka itp., tel. 
kom. 503-115-145.

 �Cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja ogrodów, tel. kom. 
693-552-240.

 �Cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, tel. kom. 
782-718-483.

 �Konsolidacja kredytów, kredyty 
gotówkowe, pożyczki pod 
zabezpieczenie pojazdu bez BIK, 
chwilówki, tel. kom. 536-536-826.

 �Wycinka drzew, skup drewna na 
pniu, tel. kom. 505-700-777.

 �Wymieniliśmy lampy na mega 
brązujące. Opalenizna widoczna  
już po 1 sesji. Facebook: Solarium 
Łowicz W Intermarche. Zapraszamy!.

 �Usługi informatyczne, tel. kom. 
696-545-570.

 �Wycinka drzew, pielęgnacja, 
aborystyka, tel. kom. 693-208-999.

 �Kucharka z obsługą, tel. kom. 
695-975-023.

 �Montaż napędów do bram 
garażowych, ogrodzeniowych, tel. 
kom. 721-380-393.

 �Naprawa telewizorów, Łowicz, 
Topolowa 19, tel. (46) 837-70-20, tel. 
kom. 728-227-030.

 �Pranie dywanów, tapicerek 
samochodowych oraz meblowych, tel. 
kom. 693-538-189.

 �Naprawa komputerów, usługi 
informatyczne, tel. kom. 796-890-712.

 �Składanie mebli paczkowanych, 
cena 10% wartości, tel. kom. 
732-829-268.

 �Ginekolog, tel. kom. 791-949-970.

 �Zespół muzyczny, wesela, tel. kom. 
663-973-945.

 �Ferie na koniu! Oświetlona, 
kryta ujeżdżalnia, jazdy dla dzieci, 
młodzieży, dorosłych. Skaratki pod 
Las 12, Domaniewice , tel. kom. 
669-769-106.

 �Odwodnienia, melioracje, 
drenowanie, usługi mini koparką i 
wywrotką, tel. kom. 508-175-031.

 �Potnę tanio drzewo, tel. kom. 
537-843-600.

matrymonialne
 �Poszukuję pani w wieku około 

75 lat, miłą, sympatyczną, tel. kom. 
661-276-555.

 �Poznam Pana do 64 lat, tel. kom. 
535-176-797.



 www.lowiczanin.info32 15 grudnia 2016      nr 50

REKLAMA

 �Poznam Panią do 40 lat może 
być niepełnosprawna, tel. kom. 
884-856-651.

nauka
 �Matematyka, tel. kom. 791-802-482.

 �Korepetycje: język niemiecki, tel. 
kom. 608-116-216.

 �Język niemiecki, skutecznie, tel. 
kom. 663-505-433.

 �Matematyka, tel. kom. 601-303-279.

 �Matematyka, tel. kom. 607-440-582.

 �Nauka Języka Angielskiego Jacek 
Romanowski, tel. kom. 607-440-582.

 �Angielski, nauczyciel, egzaminator 
maturalny, tel. kom. 662-611-189.

 �Język niemiecki, tel. kom. 
668-963-922.

 �Język angielski, tel. kom. 
663-684-178.

 �Angielski, tel. kom. 515-459-141.

 �Angielski do matury, tel. kom. 
889-999-312.

 �Angielski, profesjonalnie, 
tel. (46) 837-53-15.

 �Nauczanie języka włoskiego, tel. 
kom. 660-599-332.

 �Fizyka, tel. kom. 660-795-151.

 �Korepetycje: fizyka, matematyka, tel. 
kom. 604-449-538.

 �Chemia: matura, tel. kom. 
792-108-802.

rolnicze – kupno

płody rolne
 �Kupię zboże, tel. kom. 508-471-814.

 �Kupię każde zboże, odbiór własnym 
transportem, tel. kom. 783-112-512.

 �Kupię każde zboże, odbiór własnym 
transportem, tel. kom. 607-202-732.

 �Skup zbóż paszowych: jęczmień 
580 zł, pszenżyto 580 zł, pszenica 
645 zł, transport/załadunek, 
Leśniczówka k./Soboty, tel. kom. 
505-406-917.

 �Kupię zboże paszowe, Kiernozia, tel. 
kom. 608-037-669.

 �Kupię żyto i pszenicę 
konsumpcyjną, tel. (46) 874-39-22, tel. 
kom. 605-139-221.

 �Kupię zboże, tel. kom. 667-566-276.

 �Zboże paszowe, tel. kom. 
668-478-617.

hodowlane
 �Kupie byczki, jałówki, powyżej 150 

kg, tel. kom. 515-121-410.

 �Skup trzody chlewnej. Odbiór z 
gospodarstwa, tel. kom. 602-669-812.

 �Kupię byczki mięsne – mieszańce, 
16 zł/kg, tel. kom. 883-806-661.

maszyny
 �Kupię dojarki i maszyny rolnicze, tel. 

kom. 605-055-227.

 �Kupię prasę kostkującą: Sipma 
Z-224, Welger, Claas, Famarol; 
kombajn: Anna, Bolko, Karlik; 
kopaczkę; sadzarkę; ciągnik 
Władimirec T-25; prasę rolującą: 
Claas Rolland 44, 46, 62, 66, Arobale, 
Welger, tel. kom. 518-857-308.

 �Kupię ciągnik Ursus C330 lub 
C360, tel. kom. 503-635-865.

 �Maszyny rolnicze kupię i ciągnik 
Ursus, tel. kom. 503-635-865.

 �Kupię siewnik Poznaniak, stan 
idealny, tel. kom. 698-087-023.

 �Kupię kabinę od cyklopa, tel. kom. 
668-355-034.

 �Kupię C-328, C-330, C-360, 
C-355, C-380, MTZ, MF-255, T-25 
Władimirec bez dokumentów, do 
remontu, tel. kom. 502-939-200.

 �Siewnik poznaniak do remontu 
(może być dziurawy zbiornik), C-360 
do remontu, tel. kom. 664-981-618.

 �Żmijka zbożowa 6 m do 1.000 zł, tel. 
kom. 785-240-260.

 �Kupię maszt widlaka mały, tel. kom. 
692-668-521.

inne
 �Przyjmę grunty rolne w dzierżawę, 

gmina Bolimów i Nowa Sucha, tel. 
kom. 731-376-171.

 �Schładzalnik do mleka 600 litrów, 
tel. kom. 604-474-889.

 �Kupię kolczatkę, tel. kom. 
692-617-239.

rolnicze – 
sprzedaż

płody rolne
 �Kukurydza sucha, tel. kom. 507-140-

275, 519-358-547.

 �Sadzeniaki ziemniaka, zboża 
jare – przewódkowe oferuje: Firma 
Nasienna Granum Sp. J., Łowicz, 
ul. Katarzynów 46, tel. (46) 837-
23-05, (46)837-23-01, dostawa 
od 1 tony.

 �Łuska owsiane, otręby owsiane 
ilości całosamochodowe, transport, 
tel. kom. 669-245-872.

 �Sprzedam sianokiszonkę, 
pszenżyto, żyto, tel. kom. 662-585-814.

 �Jęczmień, pszenżyto, orzechy 
włoskie, Zielkowice II 104, tel. kom. 
603-240-034.

 �Jęczmień jary ok. 30 ton, tel. kom. 
693-538-499.

 �Łubin słodki, tel. kom. 508-079-639.

 �Pszenica jara, tel. kom. 665-412-890.

 �Łubin słodki, ziemniaki paszowe, 
okolice Głowna, tel. kom. 
603-754-598.

 �Sprzedam owies, żyto, pszenżyto 
oraz mieszankę: pszenżyto z żytem, 
tel. kom. 668-663-884.

 �Żyto, mieszanka, tel. kom. 
693-830-160.

 �Ziemniaki paszowe, tel. kom. 
693-692-539.

 �Sprzedam zboże, słomę, 
tel. (46) 838-17-22.

 �Sadzonki aronii sprzedam, tel. 
kom. 605-090-155.

 �Sprzedam pszenicę, tel. kom. 
665-219-491.

 �Odpady marchwii, buraczka, tel. 
kom. 723-980-839.

 �Żyto, tel. kom. 512-544-156.

 �Żyto, tel. kom. 796-990-860.

 �Owies, mieszanka, tel. kom. 
538-455-989.

 �Sprzedam nasiona łubinu 
żółtego „Mister” i pszenicę, tel. kom. 
504-962-113.

 �Jęczmień, pszenica, tel. kom. 
662-095-386.

 �Mieszanka, Dąbkowice, tel. kom. 
668-594-262.

 �Sprzedam jałówkę wysokocielną, 
tel. kom. 880-705-901.

 �Sianokiszonka, baloty 20 sztuk, tel. 
kom. 607-197-339.

 �Owies, mieszanka zbożowa, tel. 
kom. 504-475-567.

 �Ziemniaki jadalne i paszowe, Irga, 
Lord; buraczki, tel. kom. 724-320-359.

 �Sprzedam łubin, tel. kom. 
502-103-033.

 �Sprzedam pszenżyto, tel. kom. 
537-541-800.

 �Sprzedam burak pastewny, tel. kom. 
667-277-567.

 �Sianokiszonka, tel. kom. 
664-981-618.

 �Żyto około 5 ton, tel. kom. 
664-981-618.

 �Ziemniaki paszowe, tel. kom. 
601-654-447.

 �Sprzedam burak ćwikłowy, gruby 
14 gr, transport gratis, tel. kom. 
605-591-610.

 �Sprzedam owies, żyto, pszenżyto, 
tel. kom. 667-257-460.

 �Sprzedam marchew na paszę, tel. 
kom. 608-219-223.

 �Jęczmień, pszenżyto, tel. kom. 
697-289-514.

 �Owies, tel. kom. 697-289-514.

 �Owies, jęczmień, tel. kom. 
662-611-189.

 �Zboże paszowe, tel. kom. 
668-478-617.

 �Sprzedam mieszankę i pszenżyto 
z żytem, okolice Rybna, tel. kom. 
694-227-489.

 �Słoma, siano, Klewków 30.

 �Sprzedam około 100 ton pszenicy, 
700 zł, tel. kom. 605-278-719.

 �Pszenżyto ozime, tel. kom. 
662-665-605.

 �Owies, mieszanka, pszenżyto, tel. 
kom. 504-832-533.

 �Sprzedam siano w belotach, tel. 
kom. 667-877-178.

 �Sprzedam 20 ton owsa, 
tel. (42) 719-70-24, tel. kom. 
733-067-051.

 �Sprzedam kolby od brukselki, tel. 
kom. 721-236-155.

 �Kukurydza, sianokiszonka, tel. kom. 
506-115-015.

 �Żyto 1 tona, tel. kom. 723-046-340.

 �Orzechy włoskie, tel. kom. 
725-808-751.

hodowlane
 �Sprzedam jałówki wysokocielne 

spod oceny, tel. kom. 665-281-739, 
665-941-224.

 �Sprzedam 2 krowy wysokocielne, 
wycielenie 19.01-19.02 2016, tel. kom. 
792-247-013, 790-503-440.

 �Jałówka na wycieleniu, tel. kom. 
608-137-544.

 �Sprzedam krowę, tel. kom. 
781-239-334.

 �Jałówki wysokocielne, tel. kom. 
607-494-146.

 �Krowa Jersey, byczki żarłaki, paśnik, 
tel. kom. 722-256-213.

 �Sprzedam krowę wysokocielną, 
termin 4 stycznia, Kalenice, tel. kom. 
605-523-886.

 �Jałówka wysokocielna, tel. kom. 
731-880-130.

 �Jałówka na wycieleniu, tel. kom. 
698-023-262.

 �Jałówki wysokocielne, krowy HF, 
likwidacja stada, 27 szt., tel. kom. 
604-313-647.

 �Sprzedam krowę, wycielenie 14 luty, 
tel. kom. 695-690-440, po 15:00.

 �Jałówkę hodowlaną wysokocielną, 
tel. kom. 609-310-713.

 �Sprzedam prosięta, tel. kom. 
725-368-799.

 �Sprzedam dwa byczki, tel. kom. 
693-299-439.

 �Sprzedam prosięta, tel. kom. 
510-158-246.

 �Jałówka na wycieleniu, tel. kom. 
607-409-355.

 �Sprzedam jałówkę cielną, tel. kom. 
515-121-401.

 �Jałówka na wycieleniu, okolice 
Bielaw, tel. kom. 785-557-747.

 �Sprzedam jałówkę, wycielenie 23 
grudnia, tel. kom. 887-670-596.

 �Jałówka na wycieleniu, rasy Jersey, 
tel. kom. 887-820-851.

 �Sprzedam prosiaki, tel. kom. 
504-032-416.

 �Jałówka cielna 5 stycznia, tel. kom. 
787-850-746.

 �Jałówka, wycielenie 16 stycznia, tel. 
kom. 609-517-874.

 �Prosięta, tel. kom. 697-049-235.

 �Sprzedam cielaki mięsne  
w wadze od 150 do 250, tel. kom. 
607-613-259.
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 �Sprzedam jałówkę cielną, 
wycielenie 10 styczeń, tel. kom. 
889-823-596.

 �Sprzedam byczka, tel. kom. 
506-552-043.

 �Sprzedam krowę pierwiastkę rasy 
charolaise, tel. kom. 661-037-030.

 �Sprzedam klacz gniadą, tel. kom. 
725-283-816.

 �Sprzedam prosięta 7 szt, tel. kom. 
603-153-538.

 �Prosiaki, tel. kom. 787-140-487.

 �Sprzedam jałówki na wycieleniu 
– duże – likwidacja stada, tel. kom. 
693-093-634.

 �Jałówka wysokocielna C-360 
oryginał, rozdrabniacz Bartosz, tel. 
kom. 518-103-986.

 �Sprzedam prosiaki, tel. kom. 
516-242-659.

 �Jałówka cielna i pod zacielenie, tel. 
kom. 609-536-927.

 �Jałówka Brown Swiss, wycielenie 
styczeń, tel. kom. 609-406-170.

 �Sprzedam 3 byczki, tel. kom. 
511-611-296.

 �Sprzedam jałówkę mięsną, tel. kom. 
792-858-895.

 �Młoda krowa na wycieleniu, tel. 
kom. 781-352-267.

 �Sprzedam 4 jałówki, wycielenie: 
styczeń, tel. kom. 512-348-128.

 �Jałówka wysokocielna, tel. kom. 
691-937-326.

 �Sprzedam prosięta, tel. kom. 
784-368-431.

 �Jałówki, wycielenie: styczeń-luty, tel. 
kom. 503-163-721.

 �Krowa cielna, tel. kom. 793-051-461.

maszyny
 �Sprzedam rozrzutnik 10 ton 

+ nadstawki do kukurydzy na 
tandemie, resorowany zaczep, 
podnoszona hydraulicznie  
przednia oś, klapa hydrauliczna, 
stan bdb, tel. kom. 609-541-340.

 �Loda do zielonki, zgrabiarka 
5-gwiazdowa, zgrabiarka konna, 
przetrząsarka do siana, kopaczka do 
ziemniaków, tel. kom. 724-973-074.

 �Przetrząsarka Fella 5,20 m 
hydrauliczna, tel. kom. 577-780-422.

 �Kompresory, tel. kom. 513-666-808.

 �Bizon Z-56, prasa Z-224, przyczepa 
8 t, cyklop, rozrzutnik obornika, Ursus 
U-902, pług 3-skibowy, tel. kom. 
512-179-465.

 �Pług 4-skibowy Unia Grudziądz, 
śrutownik bijakowy, cyklop, tel. kom. 
514-518-658.

 �Pług 4-skibowy, obrotowy Lemken, 
przetrząsacz do siana Kuhn, agregat 
uprawowy 3 m, ciągany Fortschritt, tel. 
kom. 607-992-213.

 �Owijarka samozaładowcza 
Hardi, siewnik do zboża Fiona 3 
m, przetrząsacz karuzelowy Fella 
hydrauliczny, tel. kom. 889-013-143.

 �Prasa Sipma Z224 z podajnikiem, 
tel. kom. 693-538-499.

 �Pług 2– i 3-skibowy, 609-500-884.

 �Pługi Kverneland, zagonowe, 
obrotowe, zabezpieczenia, tel. kom. 
601-272-521.

 �Prasa kostkująca Z-511, stan bdb., 
tel. kom. 607-181-404.

 �Sadzarka karuzelowa do warzyw 
włoskiej firmy Bernardi, tel. kom. 
503-642-542.

 �Sprzedam Bizona 88’ rok, stan 
bdb, tel. kom. 509-336-821.

 �Siewnik konny, przerobiony do 
ciągnika z dwóch „15-ek”, stan bdb., 
tel. kom. 665-220-394.

 �Przyczepę 4,5 t. – 4.200 zł, tel. 
kom. 576-595-823.

 �Przetrząsarka Solla 5,20 m, 
hydrauliczna, 6.200 zł, tel. kom. 
576-595-823.

 �Wółka 4 m, 1.650 zł, tel. kom. 
576-595-823.

 �Silnik C-330 do remonty, 950 zł, tel. 
kom. 576-595-823.

 �Obciążniki do C-360, C-330, 
C-912, przód-tył, komplety, tel. kom. 
693-830-160.

 �Rozrzutnik obornika Fortschritt 
oraz wszystkie części nowe  
i używane, tel. kom. 693-830-160.

 �Brony 3-ki i 5-ki, tel. kom. 
693-830-160.

 �Rozrzutnik tandem 6 t. rzemieślnik, 
tel. kom. 693-306-493.

 �Przetrząsarka karuzelowa do siana 
Claas, siewka do nawozu, tel. kom. 
600-822-089.

 �Pług 4-skibowy obrotowy, 
rozrzutnik Fortchritt, kombajn Claas 
108, tel. kom. 600-822-089.

 �Kabina C360-3P, tel. kom. 
721-169-137.

 �Zetor 3320, 5320, 2002 rok, tel. 
kom. 501-850-017.

 �Taśmociąg 6 m, tel. kom. 
609-063-583.

 �Przyczepka jednoosiowa dla 
zwierząt, tel. kom. 605-090-155.

 �Siewnik zbożowy, gruber, 
śrutownik bijakowy, glebogryzarka, 
pług 3-skibowy obrotowy, 
rozsiewacz nawozu, tel. kom. 
509-293-050.

 �Sprzedam Ursus 4514, 1999 rok, 
tel. kom. 693-143-499.

 �Pług 3+1 grudziądzki, bizon 
ZO56, przyczepa samozbierajaca, 
tel. kom. 608-109-634.

 �Siewnik zbożowy trzymetrowy; 
opryskiwacz 400 litrów; kultywator 
2,10 m; brony „3”, rozrzutnik 
obornika 3,5 tony, tel. kom. 
692-434-273.

 �Sprzedam pług 3-skibowy, 
obrotowy, Kverneland, tel. kom. 
507-275-624.

 �Rozrzutnik 2-osiowy z 
przystawkami do kiszonek, tel. kom. 
609-843-635.

 �Sprzedam siewnik poznaniak 2,7, 
stan dobry, tel. kom. 693-322-822.

 �Ciągnik C-330M, 1986 rok, tel. 
kom. 785-345-118.

 �Pług obrotowy 4-skibowy 
Konskilde Varian, tel. kom. 
607-992-213.

 �Sprzedam jałówkę, wycielenie 
13 styczeń, okolice Bielaw, 
tel. (46) 838-20-88.

 �Ursus C-360 po remoncie, nowa 
kabina, nowe opony sprzedam lub 
zamienię na koparko-ładowarkę, tel. 
kom. 506-355-899.

 �Części używane do C-328, 
C-330, C-360, C-380, C-355, 
MTZ, T-25 Władimirec, tel. kom. 
880-353-819.

 �Rozrzutnik 2-osiowy do 
remontu, pług 4-skibowy, tel. kom. 
518-151-870.

 �Ursus C362 stan bdb, tel. kom. 
660-667-464.

 �Sprzedam Ursusa 1634, 1999 
rok, Zetora 9540, 1998 rok, tel. kom. 
502-436-234.

 �Sprzedam Ursus C-360, stan bdb, 
tel. kom. 511-815-271.

 �MF-374, Same, sadownicze, 
Renault 9514, agregat 8 kWA, 
używane z importu, tel. kom. 
504-475-567.

 �Ciągnik Ursus C-330M, 1990 rok, 
stan dobry, tel. kom. 692-788-820 
gmina Żychlin.

 �Pług Kverneland 3, 4-skibowy, 
zagonowy, resor, siewnik zbożowy i 
rozsiewacz, tel. kom. 505-128-289.

 �Siewnik poznaniak, pług 
4-skibowy, tel. kom. 721-169-137.

 �Sprzedam kombajn Bolko, tel. kom. 
506-552-043.

 �MTZ 82 1988 rok, tel. kom. 
664-981-618.

 �Pług 4, 5-skibowy, zagonowy, tel. 
kom. 664-981-618.

 �Przyczepa HL IFA 6 ton 
wywrotka, tel. kom. 608-591-942.

 �Mocne chwytaki do bel na 1 
siłownik, tel. kom. 608-591-942.

 �Ursus 5314, I właściciel, tel. kom. 
665-941-224, 665-281-739.

 �Pług 2-skibowy grudziądzki, tel. 
kom. 668-804-209.

 �Sprzedam ładowacz do 
obornika, zaczepiany z tyłu do 
traktora zwalniany za pomocą linki.  
tel kom. 784-955-323 po 15.00

 �Pompa wtryskowa do T-25, do 
C-330, głowica do C-360, tel. kom. 
698-038-765.

 �Sprzedam taśmociąg do 
obornika, sadzarkę czeską, kabinę 
do 330.

 �Sprzedam rębak do gałęzi, tel. 
kom. 728-579-290.

 �Ciągnik C-4011 z układem 
kierowniczym od C-360, po 
remoncie, tel. kom. 739-607-571.

 �Ładowacz „Cyklop”, 1990 rok, 
stan bdb., tel. kom. 691-715-486.

 �Sprzedam rozdrabniacz Jemioł, 
tel. kom. 502-201-737.

 �Sprzedam siewką Kos, tel. kom. 
694-657-883.

 �Pług 4-skibowy, grudziądzki; 
odkładnice śrubowe, 
tel. (46) 838-98-12.

 �Sprzedam prasę wysokiego 
zgniotu Z-224/1, tel. kom. 
784-040-771.

 �Kierat, żniwiarkę, tel. kom. 
730-816-171.

 �Beczka asenizacyjna, 
zgrabiarka, rozrzutnik, rozsiewacz, 
przetrząsarka, tel. kom. 
693-256-015.

 �Sprzedam śrutowniki, 
regeneracja, waga płaska 1 tona, 
tel. kom. 509-112-148.

 �Prasa Warfama, tel. kom. 
691-610-713.

 �Ładowacze czołowe oraz pługi do 
śniegu do Ursus C330, C360, T-25, 
3512. Hydrauliczne lub na linkę, tel. 
kom. 608-686-489.

 �Rozrzutnik 2-osiowy Czarna 
Białostocka, stan bdb, tel. kom. 
691-666-967.

 �Prasa zwijająca John Deere 
550, szeroki podbieracz, tel. kom. 
724-486-846.

 �Pług obrotowy 4-skibowy Huard, tel. 
kom. 724-486-846.

 �Sprzedam agregat uprawowy, 
podwójny wałek 2,1 m, pług 
3-skibowy, tel. kom. 609-219-094.

 �C330, C360, Zetor, platformy i 
opryskiwacze, tel. kom. 504-475-567.

inne
 �Obornik, dowóz, tel. kom. 

601-630-882.

 �Obornik, tel. kom. 603-243-414.

 �Nordkalk wapno 
kredowe granulowane 
szybkodziałające, 98% 
reaktywności, bigbag 500 kg, 
PHU Sutpol, Skaratki 10A, tel. 
kom. 607-992-213.

 �Opony 2 sztuki, rozmiar 
16,9/34, stan bieżnika 40%, tel. 
kom. 667-118-115.

 �Sprzedam niedrogo obornik 
bydlęcy, tel. kom. 725-494-424.

 �Zbiornik na mleko 450 l., tel. 
kom. 668-804-209.

 �Basen na mleko 400 litrów, tel. 
kom. 607-567-940.

 �Oś do dwukółki, tel. kom. 
796-990-860.

 �Nawozy azotowe, 
wieloskładnikowe, wapna: 
kredowe, węglanowe, PHU 
Sutpol, Skaratki 10A, tel. kom. 
607-992-213.

 �Trutka na gryzonie, tel. kom. 
727-534-450.

 �Sprzedam obornik, tel. kom. 
608-691-072.

 �Kosiarka konna, tel. kom. 
668-804-209.

 �Zbiornik na mleko 800 litrów, 
tel. kom. 606-603-215.

 �Sprzedam obornik, tel. kom. 
510-158-246.

 �Sprzedam basen 600 litrów, tel. 
kom. 725-698-833.

rolnicze – usługi
 �Naprawa ciągników, maszyn 

rolniczych, sprzętu budowlanego, 
samochodów ciężarowych, tel. 
kom. 510-809-025.

 �Bielenie budynków  
inwentarskich, dezynfekcja,  
tel. kom. 663-452-727.

 �Transport maszyn rolniczych, 
budowlanych, tel. kom. 665-734-042.

 �Usługi księgowe dla rolników, tel. 
kom. 508-191-628.

 �Transport niskopodwoziówką, tel. 
kom. 503-115-145.

 �Cięcie porzeczki, aronii, okolice 
Głowna, Strykowa   , tel. kom. 
604-698-335.

zwierzęta

sprzedaż
 �Owczarki niemieckie, tel. kom. 

507-046-414.

 �Gołębie staropolskie i 
rzeszowskie, tel. kom. 882-404-160.

 �Oddam kociaki, tel. kom. 
512-544-156.

 �Hodowla owczarka niemieckiego, 
szczenięta, tel. kom. 660-854-640.

 �Owczarki niemieckie szczenięta, 
tel. kom. 693-138-330.

 �Sprzedam kozę mleczną, tel. kom. 
667-277-567.

 � Indyki, tel. kom. 603-708-043.

 � Indyki, tel. kom. 603-708-043.

 �Owczarek niemiecki długowłosy, 
cały czarny, piesek 2 miesiące, tel. 
kom. 601-286-499.

 �Bernardyny, tel. kom. 785-641-210.

 �Oddam szczeniaki w dobre ręce, 
tel. kom. 505-089-955.

 �Sprzedam kaczki rosołowe, tel. 
kom. 696-375-777.

 �Sprzedam bażanty diamentowe, 
tel. kom. 606-432-666.

 �Sprzedam owczarki niemieckie, 
tanio, tel. kom. 604-436-938.

 �Szczenięta jamnika, tel. kom. 
662-235-933.

 �Sprzedam szczeniaki owczarka 
niemieckiego, tel. kom. 787-752-175.

inne

 �Dn. 3.12 zaginął MAKS, 4-letni 
kundelek, 6-7 kg, Łaźniki,  
tel. kom. 725-082-290 Nagroda!.



www.lowiczanin.info34 15 grudnia 2016      nr 50

Sport
Sport Szkolny | Gimnazjada Szkolna w piłce ręcznej chłopców

Gimnazjum z Kompiny zagra w finale wojewódzkim 
Po niespodziewanym zwy-

cięstwie w Powiatowej Gimna-
zjadzie szkolnej w piłce ręcz-
nej ekipa chłopców Gimnazjum 
w Kompinie walczyła o awans 
na zawody wojewódzkie. Pod-
opieczni Andrzeja Rybusa dobrze 
przygotowywali się do tej rywalizacji  
i w Rejonowej Gimnazjadzie 
Szkolnej, która odbyła się w pią-
tek 25 listopada 2016 roku w Łowi-
czu zajęli pierwsze miejsce. Awans 
gimnazjalistów z Kompiny do roz-
grywek wojewódzkich to duży 
sukces. Nasi reprezentanci po dro-
dze musieli pokonać mocne ekipy 
z Kutna, Skierniewice i Sadkowice. 

W meczu finałowym ekipa z Kom-
piny pokonała Gimnazjum z Sad-
kowic 14:8.

W mistrzowskim zespole Gim-
nazjum z Kompiny grali: Sebastian 
Dziemdziela, Jakub Skoniecz-
ny, Mateusz Dziuda, Bartosz Ha-
czykowski, Michał Kaźmierczak, 
Dawid Łukawski, Michał Słoma, 
Sebastian Dziuda, Marcin Klim-
kiewicz, Maksymilian Wójcik, Mi-
chał Zieliński i Dominik Pacler – 
nauczyciel w-f Andrzej Rybus.

Wyniki Rejonowej Gimnazjady 
Szkolnej w piłce ręcznej chłop-
ców:

 Grupa A: G Sadkowice – G 2 
Kutno 11:7, G 2 Kutno – G w Go-
dzianowie 17:8, G Sadkowice – 
G w Godzianowie 10:0. 
 Grupa B: G w Kompinie – G 1 
 w Skierniewicach 13:11.
 Mecz o 3. miejsce: G 2 Kutno – 
G 1 w Skierniewicach 12:7.
 Mecze finałowe: G w Kompinie 
– G Sadkowice 14:8

Tabela końcowa:
1. G w Kompinie

2. G Sadkowice

3. G 2 Kutno

4. G 1 Skierniewice

5. G Godzianów Gimnazjaliści z Kompiny odnieśli dyży sukces, wygrywając mistrzostwa rejonu 

Sport Szkolny | Licealiada Szkolna w piłce ręcznej chłopców 

Ekipa z Blichu najlepsza w rejonie
Rewelacyjnie zaprezentowa-

li się w uczniowie Zespołu Szkół 
Ponadgimnazjalnych nr 2 z Łowi-
cza, którzy w środę 30 listopada  
w hali OSiR nr 1 w zawodach roz-
grywanych w ramach Rejonowe 
Licealiady Szkolnej w Piłce Ręcz-
nej zdobyli pierwsze miejsce. Eki-
pa szkoły z Blichu, po zdobyciu 
mistrzostwa powiatu łowickiego 
wiedziała, że w zawodach rejono-
wych jest szansa na zwycięstwo, 
tym bardziej, że turniej odbywał 
się we własnej hali. 

Podopieczni nauczyciela w-f 
Kamila Szkupa nie zawieli i w fi-
nale pokonali, po bardzo zaciętym 
i wyrównanym pojedynku zespół 
LO Skierniewice 11:14. Wcze-
śniej, w meczu półfinałowym ło-
wiczanie rozgromili rywali z Kut-
na 15:6. Reprezentanci powiatu 
łowickiego ponownie pokazali, że 
są mocni w szczypiorniaka w na-
szym regionie. Rok temu podobny 
sukces odnieśli piłkarze ręczni z 
Ekonomika, a dwa lata temu wła-
śnie z Blichu. W zwycięskim skła-
dzie ZSP nr 2 Łowicz, który zdo-
był mistrzostwo rejonu rawskiego 
grali: Eryk Wojda, Krystian Wró-
bel, Paweł Redo, Dominik Ma-

łecki, Dawid Gałązka, Grzegorz 
Jaska, Damian Brzozowski, Se-
weryn Słoma, Robert Kubiak, 
Krystian Jagoda, Adrian Musialik, 
Kacper Antosik, Dominik Bogus, 
Tomasz Małkowski i Mateusz Za-
bost. Nauczycielem wychowania 
fizycznego jest Kamil Szkup.

Po tym sukcesie jest szansa 
walczyć o medal w finałach woje-
wódzkich.  zł

Wyniki Rejonowej Licealiady 
Szkolnej w piłce ręcznej chłop-
ców:
Mecze półfinałowe: 

 LO Skierniewice – ZSP Biała 
Rawska 12:7
 ZSP nr 1 Kutno – ZSP nr 2 Ło-
wicz 6:15
Mecz o 3. miejsce:
 ZSP Biała Rawska – ZSP nr 1 
Kutno 14:10
Mecz o 1. miejsce: 
 ZSP nr 2 Łowicz – LO Skiernie-
wice 14:11. 

Tabela końcowa:
1. ZSP nr 2 Łowicz   

2. LO Skierniewice  

3. ZSP Biała Rawska  

4. ZSP nr 1 Kutno  

Ekipa z Blichu po raz drugi wywalczyła mistrzostwo rejonu w piłce ręcznej 
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Sport Szkolny | Gimnazjada Szkolna w unihokeju chłopców

Uczniowie z Kompiny  
z mistrzowskim tytułem

W tamtym sezonie w powiecie 
łowickim zdecydowanie najlepsi 
byli hokeiści z Nowych Zdun, któ-
rzy wygrali Powiatową Gimnazja-
dę Szkolną w unihokeju chłop-
ców. 

W tym roku ekipa Stanisława 
Znyka nie zdołała obronić mi-
strzowskiego tytułu. W zawodach 
Gimnazjady Szkolnej, które od-
były się w Bielawach mistrzow-
ski tytuł wywalczyli uczniowie  
z Gimnazjum w Kompinie. Pod-
opieczni Andrzeja Rybusa w fi-
nałowym meczy dopiero w rzu-
tach karnych wywalczyli pierwsze 
miejsce i awans na zawody rejo-
nowe. 

W Bielawach o puchary wal-
czyły cztery reprezentacje z po-
wiatu łowickiego. Poziom był bar-
dzo wyrównany, a o zwycięstwie 
musiały decydować rzuty karne.

Puchar za trzecie miejsce 
wywalczyli uczniowie z Gim-

nazjum w Starym Walisze-
wie. Ekipa Remigiusza Fabicha  
w decydującym meczu wygra-
ła z zespołem Waldemara Kreta  
z Gimnazjum nr 1 Łowicz 3:1. 

W składzie mistrzów powia-
tu łowickiego z Gimnazjum w 
Kompinie grali: Bartosz Haczy-
kowski, Sebastian Dziemdziela, 
Michał Kaźmierczak, Maksymi-
lian Wójcik, Michał Słoma, Se-
bastian Dziuda, Mateusz Dziu-
da, Jakub Skonieczny, Kamil 
Pęsko, Dawid Łukawski, Michał 
Zieliński, Marcin Klimkiewicz – 
nauczyciel w-f Andrzej Rybus.

Mistrzowie powiatu zagra-
ją oczywiście w zawodach rejo-
nowych, gdzie zwycięstwo daje 
przepustkę do walki o medale  
w finałach wojewódzkich.  zł

Wyniki Powiatowej Gimnazjady 
Szkolnej w unihokeju chłopców 
– Bielawy:

 Grupa A: G Nowe Zduny – G 
Kompina 0:2; br.: Jakub Skoniecz-
ny i Sebastian Dziuda. 
 Grupa B: G nr 1Łowicz – G Sta-
ry Waliszew 3:0; br.: Jakub Tuka 3.  
 Półfinały: G Nowe Zduny – G 
nr 1 Łowicz 2:1; br.: Sebastian 
Wróbel, Mateusz Kubica – Dawid 
Klimkiewicz. 
 G Kompina – G Stary Waliszew 
0:0; dogrywka:0:0; karne1:0
 Mecz o 3. miejsce: G Stary Wa-
liszew – G nr 1Łowicz 1 3:1; br.: 
Eryk Pakuła 2, Szymon Trojanowski 
– Jakub Tuka.
 Finał: G Nowe Zduny – G Kom-
pina 1:1; dogrywka 1:1, karne 1:2; 
br.: Sebastian Wróbel – Sebastian 
Dziuda. 

Tabela końcowa: 
1. Gimnazjum Kompina 

2. Gimnazjum Nowe Zduny

3. Gimnazjum Stary Waliszew

4. Gimnazjum Nr 1 Łowicz

Sport szkolny | Gimnazjada Szkolna w unihokeju dziewcząt 

Dziewczyn z Bielaw najlepsze
Uczennice z Gimnazjum 

w Bielawach, które w ponie-
działek 28 listopada 2016 roku, 
wzięły udział w Powiatowej 
Gimnazjadzie Szkolnej w uni-
hokeju dziewcząt w hali sporto-
wej w Bielawach były zdecydo-
wanie najlepsze i pewnie zdobyły 
mistrzostwo powiatu łowickiego. 
Zespół Izabeli Tokarskiej wygrał 
swoje wszystkie cztery mecze, 
tracąc w nich tylko jedna bramkę. 
W finale uczennice z Bielaw po-
konały podopieczne Remigiusza 
Fabicha z Gimnazjum w Starym 
Waliszewie 3:1. 

W meczu o pamiątkowy pu-
char wygrały pokonały ekipę z 
Kocierzewa 1:0.

 W mistrzowskiej ekipie GP 
Bielawy, która zagra w zawodach 
rejonowych, grały: Justyna Ho-
lewa, Agata Zygmuntowicz, Pa-
trycja Wojciechowska, Klaudia 

Wojtera, Łucja Holewa, Aleksan-
dra Kałuża, Małgorzata Czaplic-
ka, Amelia Budzałek, Magdalena 
Galińska, Klaudia Barańska – na-
uczyciel w-f: Izabela Tokarska

Wyniki Powiatowej Gimnazjady 
Szkolnej w unihokeju dziewcząt
Grupa A: 
 GP Łowicz – GP Kocierzew 1:3; 
br.: Agata Blus 1 – Iza Pawlina 3.
 GP Kocierzew – GP Nowe Zdu-
ny 0:5; br.: Marysia Zabrzewska 2, 
Anita Pietrzak 3
 GP Nowe Zduny – GP nr 1 Ło-
wicz 5:1; br.: Anita Pietrzak 2 , Marty-
na Kwiatkowska, Marysia Zabrzew-
ska, Patrycja Karasek – Agata Blus
Grupa B: 
 GP Kompina – GP Stary Wali-
szew 0:0
 GP Stary Waliszew – GP Biela-
wy 0:2; br.: Patrycja Wojciechow-
ska, Agata Zygmuntowicz,

 GP Bielawy – GP Kompina 4:0; 
br.: Patrycja Wojciechowska 2, Klau-
dia Wojtera, Agata Zygmuntowicz.
Mecze półfinałowe: 
 GP Nowe Zduny – GP Stary Wa-
liszew 0:0, karne 0:1
 GP Bielawy – GP Kocierzew 
5:0; br.: Agata Zygmuntowicz 3, 
Klaudia Wojtera 2
Mecz o 3. miejsce:
 GP Nowe Zduny GP Kocierzew 
1:0; br.: Marysia Zabrzewska. 
 Mecz finałowy: GP Stary Wali-
szew – GP Bielawy 1:3; br.: Alek-
sandra Fałkowska – Patrycja Woj-
ciechowska 2, Agata Zygmuntowicz

Klasyfikacja końcowa: 
1. GP Bielawy 

2. GP Waliszew 

3. GP Nowe Zduny 

4. GP Kocierzew 

5. GP Kompina 

6. GP nr 1 Łowicz 

Sport Szkolny | Igrzyska Młodzieży Szkolnej w unihokeju

Chłopcy z Bielaw mistrzami
O puchary i o awans na zawo-

dy rejonowe w unihokeju w piątek 
25 listopada przystąpili chłopcy ze 
szkól podstawowych. Turniej po-
wiatowy rozgrywany w ramach 
Igrzysk Młodzieży Szkolnej odbył 
się w hali sportowej w Bielawach. 

Do rywalizacji o mistrza powia-
tu łowickiego przystąpiło pięć ekip, 
które zagrały systemem „każdy z 
każdym”, zatem zespoły rozegrały 
w sumie 10 spotkań, a każdy zespół 
miał okazje rozegrać 4 pojedynki. 

Zdecydowanie najlepiej w te-
gorocznej rywalizacji poradzi-
li sobie podopieczni Piotra Ko-
ciaka ze Szkoły Podstawowej  
w Bielawach. Gospodarze turnie-
ju wygrali swoje wszystkie mecze  
i z dorobkiem 8 punktów awanso-
wali na zawody rejonowe. 

Bardzo wyrównana walka to-
czyła się o kolejne miejsca na po-
dium. Ostatecznie na drugim miej-
scu uplasowali się reprezentacji SP 
Dzierzgówek (nauczyciel w-f Piotr 
Zrazek). Puchar za 3. miejsce wy-

walczyła ekipa Zbigniewa Łaziń-
skiego z SP 7 Łowicz. 

W składzie mistrzów powia-
tu łowickiego z SP Bielawy gra-
li: Michał Holewa, Dominik 
Walczak, Adam Polak, Dawid 
Podsędek, Tomasz Grabowicz, 
Michał Szczepanski, Kacper Ma-
łasiński, Przemysław Łukasie-
wicz, Mateusz Walasiak, Mikołaj 
Kaźmierczak – nauczyciel wycho-
wania fizycznego: Piotr Kociak. 
 zł

Wyniki Powiatowych IMS w uni-
hokeja chłopców:
 SP Kocierzew – SP nr 7 Łowicz 
1:2; br.: Dominik Surma – Antoni 
Guzek, Adam Szczęsny,
 SP Bielawy – SP Dzierzgówek 
3:2; br.: Mateusz Walasiak 2, Kac-
per Małasiński – Krystian Bolimow-
ski, Jakub Szczepaniak,
 SP Pijarska Łowicz – SP Ko-
cierzew 2:3; br.: Piotr Włodarczyk, 
Jan Siurek – Dominik Surma 2, Mi-
kołaj Modzelewski, 

 SP nr 7 Łowicz – SP Bielawy 
1:2; br.: Antoni Guzek – Michał 
Holewa 2,
 SP Dzierzgówek – SP Pijarska 
Łowicz 4:1; br.: Kacper Antos 4 – 
Antoni Linkowski, 
 SP Kocierzew – SP Bielawy 0:2 
(1:0); br.: Mateusz Walasiak, Michał 
Holewa,
 SP nr 7 Łowicz – SP Pijarska 
Łowicz 0:0
 SP Kocierzew – SP Dzierzgó-
wek 1:2; br.: Antoni Nowiński – 
Kacper Antos, Mateusz Stefański,
 SP Bielawy – SP Pijarska Ło-
wicz 1:0; br.: Michał Holewa,
 SP nr 7 Łowicz – SP Dzierzgó-
wek 1:1; br.: Bartek Tomaszkie-
wicz – Kacper Antos.

Klasyfikacja końcowa: 
1. SP Bielawy  4 8  8-3 

2. SP Dzierzgówek  4 5  9-6 

3. SP nr 7 Łowicz  4 4  4-4 

4. SP Kocierzew  4 2  5-8 

5. SP Pijarska Łowicz  4 1  3-8 
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Piłka halowa| Zapowiedź fustalowego weekendu

Szalony weekend w KIA Open I lidze
Tym razem napięty grafik  

w KIA Open I lidze. Najpierw 
gracze z najwyższej klasy roz-
grywkowej w Łowickiej Lidze 
Futsalu będa rywalizować w sobo-
tę 17 grudnia, a już dzień później 
w niedzielę rozegrają kolejną serię 
gier. Kibice nie będą mogli narze-
kać na brak spotkań w KIA Open 
I lidze w nadchodzący weekend. 

Szczególnie ciekawa zapowia-
da się spotkanie Pędzących Ima-
deł z Chińską Łowicz. W II li-
dze zawodnicy będą rywalizować  
w niedzielę 18 grudnia, zaś zespo-
ły z ZIna III lga zagrają w sobo-
tę 17 grudnia. Tym razem swo-
ich spotkań nie rozegrają zespoły  
z czwartej ligi.  ever

4. kolejka KIA Open I ligi ŁoLiF – 
2016.12.17 (sobota):
 Zatorze Zu-An Dach-Lux Ło-
wicz – Renix Eko-Plast Łowicz (s, 
godz. 16.00): Renix w tym sezonie 
wydaję się, że będzie walczyły nawet 
o mistrzostwo ligi, zaś Zatorze po 
połączenia z Dach Luxem miało być 
znacznie silniejsze. Jak na razie Zato-
rze przegrało dwa mecze, zaś Renix 

ma na swoim koncie komplet punk-
tów. Drużyna Pawła Kutkowskiego 
na pewno nie odda punktów za 
darmo, ale Renix w tym meczu jest 
zdecydowanym faworytem. Nasz 
typ: Renix.

 Błękitni Dmosin – Novum Pę-
dzące Imadła Łowicz (s, godz. 
16.40): Błękitni po dobrym po-
przednim sezonie, w tym jak na razie 
zupełnie sobie nie radzą. Zero punk-
tów i aż dziesięć straconych goli  
w dwóch meczach nie przynosi chlu-
by. Pędzące Imadła pozyskały m.in. 
Michała Adamczyka czy też Roma-
na Periżoka i będą groźne dla każdej 
drużyny z naszej ligi. W tym meczu 
faworyt może być tylko jeden. Nasz 
typ: Pędzące Imadła.

 SMS Dąbkowice – Bo-Dach Gru-
dze (s, godz. 17.20): Patrząc na 
poprzedni sezon to zdecydowanym 
faworytem jest Bo Dach Grudze. 
Zespół Leszka Boczka ma w swoich 
szeregach Karola Kruka czy Bartka 
Placka. SMS ma z kolei Krystiana 
Siatkowskiego. Wydaje się, że więcej 
atutów leży po stronie ekipy z Grudz, 

ale spodziewamy się zaciętego me-
czu i walki o każdy centymetr boiska. 
Nasz typ: Bo Dach.


Chińska Haczykowscy Subiekt 
Łowicz – Fantazja Głowno (s, 
godz. 18.00): Fantazja zagrał ostat-
nio bardzo dobry mecz przeciwko 
Bo Dachowie, ale teraz poprzeczka 
będzie zawieszona znacznie wyżej. 
Starcie z Chińską nie należy do naj-
łatwiejszych i wydaje się, że Chiń-
ska jest zdecydowanym faworytem. 
Ten mecz to starcie drugiej drużyny  
z trzecią w tabeli. Czy Fantazja jest 
w stanie sprawdzić niespodziankę? 
Możliwe, ale bardzo mało prawdo-
podobne. Nasz typ: Chińska.

 Reklama Frog Łowicz – Druży-
na Kia Łowicka Łowicz (n, godz. 
18.40): Reklama Frog po porażce 
z Renixem na pewno będzie chcia-
ła się odgryźć w tej kolejce, chociaż 
czeka ją ciężkie zadanie ponieważ 
gra z Drużyną KIA, która musi wy-
grywać by liczyć się w grze o najwyż-
sze cele. Wymęczone zwycięstwo 
z SMS-em i remis z Imadłami to za 
mało. Nasz typ: Drużyna KIA.

5. kolejka KIA Open I ligi ŁoLiF – 
2016.12.18(niedziela):
 Fantazja Głowno – SMS Dąbko-
wice (s, 16.00): Patrząc na tabele 
więcej szans na wygraną ma zapew-
ne Fantazja, ale zespół z Głowna 
może być zmęczony (gra w sobotę z 
Chińską). SMS będzie liczył na zrywy 
Krystiana Siatkowskiego, który jest 
zdecydowanie najlepszym graczem 
drużyny z Dąbkowic. SMS powalczy, 
ale przegra. Nasz typ: Fantazja.

 Bo-Dach Grudze – Reklama Frog 
Łowicz (s, godz. 16.40): Grający 
otwarty futbol Bo Dach zagra z Re-
klamą Frog czyli doświadczonym ze-
społem na poziomie KIA Open I ligi. 
Czeka nas ciekawe starcia i naszym 
zdaniem będzie to mecz bardzo wy-
równany. Ciężko w tym meczu wska-
zać faworyta. Jeszcze dwa lata temu 
pewniakiem do wygranej byliby Blo-
kersi, ale na dzień dzisiejszy pachnie 
nam remisem. Nasz typ: Remis.

 Renix Eko-Plast Łowicz – Błękit-
ni Dmosin (s, godz. 17.20): Starcie 
pierwszej drużyny z ostatnią już wie-
le mówi. Ciężko wskazać inny typ niż 

wygrana Renixu, który posiada zde-
cydowanie lepszą drużynę niż ekipa 
z Dmosina. Nasz typ: Renix.

 Novum Pędzące Imadła – Chiń-
ska Haczykowscy Subiekt Łowicz 
(s, 18.00): Imadła kontra Chińska 
czyli klasyka gatunku. Mecz na noże, 
spodziewamy się dużo walki i zero 
odpuszczania. Ciekawi jesteśmy jak 
zagra Chińska przeciwko mocnej 
drużynie Imadeł. Ekipa Piotra Gawli-
ka ma szansę i zapewne będzie ki-
bicowała jej większość hali. Ciekawi 
jesteśmy również czy zagra Igor So-
balczyk. Imadła są w stanie pokonać 
Chińczyków. Nasz typ: Remis.

Drużyna Kia Łowicka – Zatorze  

Zu-An Dach-Lux (n, 18.40): Na nie-
dzielę zaplanowano również zaległy 
mecz 1. kolejki spotkań między Dru-
żyną KIA, a Zatorzem Dach Lux. W 
tym meczu faworytem jest Drużyna 
KIA, która co prawda jeszcze nie zła-
pała odpowiedniego rytmu, a każdy 
wie, że z tą drużyną gra się napraw-
dę cieżko. Nasz typ: Drużyna KIA.

 6. kolejka Julomax II ligi ŁoLiF 

– 2016.12.18 (niedziela):
12:30 VICTORIA Zabostów – DĄ-
BRO Łowicz
13:00 TOR-REM Bobrowniki – 
MERC-OSP Karsznice
13:30 LAKTOZA Łyszkowice – 
GLADIATORZY Z MN
14:00 GKS JURNY BUHAJ B. – 
VICTORIA Bielawy
14:30 GUTENÓW – BANG BANG 
Łowicz
15:00 ALCATRAZ JULOMAX – 
BAUMIT Łowicz
15:30 KS STEFAN – SUBIEKT 
Nieborów
 5. kolejka Zina III ligi ŁoLiF – 
2016.12.17 (sobota):
13:00 PP Chruślin – KARCZMA 
BEDNARSKA
13:30 AKACJOWA Dzierzgów – 
FC Łaguszew
14:00 MARBUD Chąśno – GMG 
Elektrosystem Ł.
14:30 BEZEDURA Łowicz – BEZ 
NAZWY Łowicz
15:00 DARK-CHIŃSKA II Ł. – 
GÓRKI Łowicz
15:30 HA HA HA! Łowicz – No. 
Łowicz 
FC Gągolin – pauza

Sport szkolny | Finał Powiatowy – szachy

Gimnazjum nr 2 Łowicz 
bezkonkurencyjnym mistrzem

W poniedziałek 5 grudnia w 
Szkole Pijarskiej odbył się Finał 
Powiatowy w szachach w ramach 
Gimnazjady Szkolnej. W turnie-
ju drużynowym wystartowało 7 
ekip, które rozegrały zawody sys-
temem kołowym. Tempo gry 
P-10’ promowało zawodników 
grających szybko i dobrze, a to nie 
jest takie proste zwłaszcza w roz-
grywkach drużynowych. 

Bezkonkurencyjni okazali się 
szachiści z Gimnazjum nr 2 w Ło-
wiczu, którzy ograli wszystkich 
rywali. Nie dość, że swoje me-
cze wygrali po 2:0, to jeszcze nie 
stracili nawet małego punktu wy-
konując swoje zadanie w 100 %. 

Drugie, premiowane awansem do 
zawodów rejonowych miejsce za-
jęli gospodarze z ulicy Pijarskiej, a 
trzecie zespół z Domaniewic. 

Zwycięzcy wystąpili w składzie: 
Natalia Sobieraj (6 pkt.), Jan Kar-
czewski (6), Gabriel Jagura (6) i ka-
pitan Norbert Jagura (6) – nauczy-
ciel Wojciech Kutkowski.  Fischer

Klasyfikacja końcowa drużyn: 
1. GP 2 Łowicz 12,0 (+24,0)

2. GP Pijarska Łowicz 10,0 (+18,0)

3. GP Bielawy  7,0 (+12,0)

4. GP Kompina  6,0 (+11,0)

5. GP 4 Łowicz  5,0 (+9,0)

6. GP Popów  1,0 (+5,0)

7. GP Domaniewice  1,0 (+5,0)

Dart | 13. turniej XVIII edycji OMŁ

Zagrali przy rekordowej 
frekwencji

Po bardzo niskiej frekwencji 
na ostatnim spotkaniu na 13. tur-
niej XVIII edycji Otwartych Mi-
strzostw Łowicza w dartcie 501 
d.o., który odbył się w piątek, 
9 grudnia 2016 roku, dotarło aż 
dziesięciu zawodników. Po raz ko-
lejny w rozgrywkach okazał się 
najlepszy Jacek Kocus. Zdobywa-
jąc 20. punktów wyprzedził w kla-
syfikacji ogólnej Michała Krysz-
kiewicza i goni dotychczasowego 
lidera Sylwestra Grzankę, tracąc 
do niego tylko 10. punktów. 

Na drugim miejscu, dodając 
do swojej puli 16. punktów, zna-
lazł się Paweł Adamczyk, a z trze-
cim wynikiem i 12. punktami za-
kończył turniej Marcin Wroński. 
Grzanka tym razem uplasował się 
dopiero na pozycji czwartej, a na-
stępne miejsca należą kolejno do: 
ex aequo Artura Wójcika i Mi-
chała Kryszkiewicza (5-6), Mie-
czysława Różyckiego i Tomasza 
Wilka (7-8) oraz Bogdana Adam-
czyka i Damiana Gendka (9-10). 
Niewielka zmiana nastąpiła w czo-

łówce klasyfikacji generalnej. Na-
dal liderem pozostaje Grzanka, a 
na pozycję drugą awansował Ko-
cus wyprzedzając o sześć punktów 
Kryszkiewicza. Czwarta pozycja 
Pawła Adamczyka bez zmian.

Następny turniej w piątek, 16 
grudnia o godz. 19.00.  Gogo

13. turniej XVIII edycji Otwar-
tych Mistrzostw Łowicza w dart-
cie 501 d.o.: 

1. Sylwester Grzanka – ŁKD Leg Łowicz (1) 166

2. Jacek Kocus – ŁKD Leg Łowicz (3) 158

3. Michał Kryszkiewicz – ŁKD Leg Łowicz (2) 152

4. Paweł Adamczyk – ŁKD Leg Łowicz (4) 140

5. Mieczysław Różycki – ŁKD Leg Łowicz (7) 80

6. Marcin Wroński (6) 78

7. Michał Płacheta (5) 68

8. Bogdan Adamczyk (10) 50

9. Artur Siekierski – ŁKD Leg Łowicz (8) 48

10. Andrzej Pągowski – ŁKD Leg Łowicz (9) 46

11. Artur Borowiec (11) 38

12. Tomasz Wilk (12) 14

13. Artur Wójcik (-) 8

14. Marcin Podrażka (13) 6

 Tomasz Skromski (13) 6

16. Damian Gendek (-) 4

Łyżwiarstwo szybkie | Puchar Świata

Zwycięstwo w Heerenveen  
i powrót Bródki do elity
W dniach 9-11 grudnia 
w Heerenveen odbyły 
się czwarte (z sześciu) 
zawody Pucharu Świata 
w łyżwiarstwie szybkim.

Pierwszego dnia rozegra-
no między innymi biegi dru-
żynowe. Po dobrym występie  
w Astanie liczyliśmy na podob-
ny wynik w Holandii. Polacy ja-
dąc w najmocniejszym składzie 
w drugiej parze rywalizowali  
z Rosjanami. Już na drugim 
okrążeniu jeden z Rosjan mi-
nimalnie zahaczył łyżwą swe-
go kolegę z drużyny, czym do-
prowadził do jego upadku. Od 
tego momentu Polacy walczyli 
już tylko z czasem. Przez pierw-
szych 7 okrążeń jazda naszej 
drużyny wyglądała dobrze. 

Niestety na ostatnim okrą-
żeniu wyraźnie osłabł Konrad 
Niedźwiedzki. Na metę wje-
chał on dobrych kilkanaście me-
trów za Jankiem Szymańskim 
i Zbyszkiem Bródką. Drużyna 
jest tak silna jak jej najsłabszy 
zawodnik, bo to wynik ostatnie-
go zawodnika liczy się na mecie. 
Żadna inna drużyna nie pokona-
ła ostatniego okrążenia tak wol-
no jak Polacy. Ostatecznie nasza 
drużyna zajęła 7 miejsce a dość 
niespodziewanie zwycięzcami 
zostali Norwegowie przez Ho-
lendrami. Okazało się, że przy-
czyną słabej dyspozycji Konra-
da było przeziębienie. Podczas 
biegu jechał z wysoka gorącz-
ką. Z tego powodu nie wystąpił 
następnego dnia na w biegu na 
1500 metrów.

 Wyniki biegu drużynowego 
mężczyzn:
1. Norwegia 3:42.43

2. Holandia 3:43.04

3. Włochy 3:43.53

7. Polska 3:47.89

W klasyfikacji generalnej PŚ 
Polacy zajmują 8 miejsce z do-
robkiem 160 punktów. Praw-
dopodobnie nasi reprezentanci 
dzięki dobremu czasowi uzyska-
nemu w Astanie (3 miejsce) uzy-
skają kwalifikację do lutowych 
Mistrzostw Świata które będą 
rozgrywane w Korei.

W biegu drużynowym kobiet 
dobrze spisały się Polski zajmu-
jąc 3 miejsce, tuż za Japonkami  
i Niemkami. Holenderki mia-
ły w tym biegu upadek i zajęły 
ostatnie – 9 miejsce. Pierwszego 
dnia zawodów z naszych repre-
zentantów najlepiej wypadł Ar-
tur Waś, który w biegu na 500 
metrów zajął 2 miejsce.

W sobotę najciekawszym wy-
darzeniem zawodów był bieg na 
1500 metrów. Wystąpiło w nim 
4 naszych panczenistów ale nie-
stety tylko jeden w grupie A – 
Jan Szymański. Zbigniew Bród-
ka wystąpił w przedostatniej 
parze grupy B. 

Mistrz olimpijski z Soczi 
zdecydowanie pokonał jadą-
cego z nim w parze nie tyl-
ko brązowego medalistę tej im-
prezy Denniego Morrisona ale  

i pozostałych konkurentów. 
Dzięki temu w następnych za-
wodach PŚ rozgrywanych pod 
koniec stycznia w Berlinie za-
wodnik UKSu Błyskawicy wy-
stąpi już w grupie A. Czas 
Bródki był zbliżony do czasu 
uzyskanego przez Janka Szy-
mańskiego, czyli dałby mu on  
w grupie A 15 miejsce. 

Widać, że forma naszego naj-
bardziej utytułowanego pancze-
nisty idzie lekko w górę, choć 
do olimpijskiej jeszcze daleko.  
W klasyfikacji generalnej Bród-
ka z dorobkiem 49 punktów 
zajmuje 19 miejsce co nie daje 
jeszcze pewności występu na 
najważniejszej imprezie sezonu.

Wyniki biegu na 1500 metrów 
mężczyzn:
 Grupa A
1. Kjeld Nuis (Holandia) 1:45.11

2. Denis Yuskov (Rosja) 1:45.41

3. Patrick Roest (Holandia) 1:46.42

15. Jan Szymanski 1:47.80

 Grupa B
1. Zbigniew Bródka 1:47.82

8. Sebastian Kłosiński 1:49.45

13. Adrian Wielgat 1:50.01

Ostatniego dnia zawodów 
Zbigniew Bródka pojawił się po 
raz trzeci na torze Thialf. Wy-
stąpił w grupie B w biegu na 
1000 metrów. Domaniewiczanin  
z czasem 1:10.65 zajął 12 miej-
sce wśród 34 startujących za-
wodników. Start ten miał być 
niejako przetarciem, sprawdze-
niem dyspozycji przed rozgry-
wanymi w najbliższy weekend 
w Warszawie Mistrzostwami 
Polski. W zawodach tych przyj-
dzie mu się ścigać na wszyst-
kich dystansach od 500 metrów 
do 5000 metrów. W ubiegłym 
roku dla Zbigniewa Bródki im-
preza ta pomimo słabego całego 
sezonu była niezwykle udana: 
zwycięstwa na 1000 m, 1500 m  
i 3000 metrów oraz drugie miej-
sca na 5000 metrów i w wielobo-
ju. Mamy nadzieję, że i tym roku 
będzie podobnie.

Zawody w Heerenveen poka-
zały, że forma naszych pancze-
nistów w tym Zbigniewa Bródki 
idzie w górę.  Tafel

W Holandii oprócz ww. drużyny 
kobiet i Artura Wasia dobrze zapre-
zentowali się także:
 Natalia Czerwonka – najwyższe 
w karierze 5 miejsce w grupie A 
na 1500 metrów oraz zwycięstwo  
w grupie B na 1000 metrów
 Katarzyna Woźniak – zwycię-
stwo w grupie B na 1500 metrów
 Sebastian Kłosiński – najwyż-
sze w karierze 13 miejsce i rekord 
życiowy w biegu na 1000 metrów 
w grupie A
 Artur Nogal, Piotr Michalski oraz 
Sebastian Kłosiński – 3 miejsce 
w sprincie drużynowym mężczyzn.

Sesja studyjna ze Zbyszkiem 
Bródką. Puchar Świata w Inzell, 
2015 r.. 
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Puchar Świata w Inzell, bieg w którym Polacy zajęli 3 miejsce.



www.lowiczanin.info36 15 grudnia 2016      nr 50

Piłka halowa| 3. kolejka KIA Open I ligi

Renix nowym liderem KIA Open
Sporo działo się w trzeciej ko-

lejce KIA Open I lidze. Nowym 
liderem tabeli został zespół Re-
nix Łowicz, który wyprzedza 
Chińską dzięki lepszemu bi-
lansowi goli. Oba zespoły do 
tej pory zgromadziły na swoim 
koncie komplet punktów.

Zmagania w trzeciej kolejce 
spotkań rozpoczęły się od me-
czu na szczycie. Drużyna KIA 
Łowicka rywalizowała z Novum 
Pędzące Imadła i ten mecz do-
starczył sporo emocji. Dwukrot-
nie na prowadzenie wychodzili 
gracze Imadeł dzięki trafieniom 
Krystiana Mycki i Damiana Ja-
nika, ale Drużyna KIA na gola 
Imadeł odpowiadała bramka-
mi wyrównującymi po strzałach 
najpierw Łukasza Chlebnego,  
a później Andrzeja Grzegorka. 

W tym spotkaniu było wie-
le kontrowersji, szczególnie je-
śli chodzi o przewinienia. Gra-
cze obu zespołów mieli sporo 
pretensji do sędziów. W koń-
cówce meczu Drużyna KIA mo-
gła przechylić szalę zwycięstwa 
na swoją korzyść ale na minutę 
przed końcem meczu rzutu kar-
nego przedłużonego nie wyko-
rzystał Rafał Trakul. 

Aż osiem goli padło z kolei  
w meczu Bo Dachu Grudze z 
Fantazją Głowno. Obie drużyny 
zagrały bardzo ofensywnie i był 
to dobry mecz. Ostatecznie Fan-

tazja wygrała 5:3. Kluczowym 
momentem spotkania była sytu-
acja z 19 minuty gry. Wtedy do-
skonałej sytuacji dla Bo Dachu 
nie wykorzystał Michał Redzisz, 
a chwilę później gola samobój-
czego strzelił Sebastian Sobie-
szek. Dla obu zespołów należą 
się jednak brawa ponieważ stwo-
rzyły mecz godny KIA Open  
I ligi.

Sporo działo się również  
w meczu Chińskiej Łowicz z Za-
torzem Dach Lux Łowicz. Zato-
rze nieoczekiwanie w pierwszej 
połowie miało kilka świetnych 
sytuacji do strzelenia gola. 
Większość z nich gracze Zatorza 
Dach Lux stwarzali po szybkich 
kontratakach, ale pod bramką 
Chińskiej zabrakło zimnej krwi. 
Do przerwy Chińska prowadziła 
zaledwie 1:0, po golu najlepsze-
go na parkiecie Tomasza Rem-
bowskiego. 

W drugiej połowie zobaczy-
liśmy pięć goli. Na 2:0 wynik 
meczu podwyższył Krzysztof 
Papuga, po chwili bardzo ładną 
bramkę numer trzy dla Chińskiej 
strzelił Piotr Pawłowski. W 13. 
minucie nadzieje Zatorzu chciał 
przedłużyć Patryk Sekuła strze-
lając gola.

Przez długi czas na tablicy 
utrzymywał się wynik 3:1, zaś  
w końcówce meczu do siatki tra-
fili jeszcze Rembowski i Rafał 

Bogus, który zdobył gola niemal 
równo z syreną. 

Pewne zwycięstwo odniosła 
drużyna Bartłomieja Tkacza 
czy Renix Łowicz. Młody ze-
spół Renixu prowadził do prze-
rwy z Reklamą Frog już 3:0. 
Gole dla Renixu zdobyli odpo-
wiednio Tomasz Gajda, Michał 
Świdrowski oraz Mariusz Tra-
kul. 

W drugiej części gry Rekla-
ma Frog próbowała nawiązać 
walkę z Renixem i dzięki bram-
ce pozyskanego z Toreliusza Ło-
wicz Kacpra Jarosa udało się 
zmniejszyć stratę do Renixu. W 
końcówce spotkania Renix po-
kazał, że w tym sezonie będzie 
bił się o najwyższe cele. Gole 
Trakula i Tkacza zakończyły ten 
pojedynek i gracze Renixu wy-
grali wysoko 5:1. 

Nie odbył się mecz SMS-u 
Dąbkowice z Torelisuzem Ło-
wicz. Organizatorzy przyznali 
walkower dla SMS-u, ale sporo 
mówi się o wycofaniu drużyny 
Toreliusza z ligi. Nie wiadomo 
czy organizatorzy będą liczyli tą 
drużynę to ligowej tabeli.  ever

3. kolejka Kia Open I ligi ŁoLiF:
 Drużyna Kia Łowicka Łowicz – 
Novum Pędzące Imadła Łowicz 
2:2 (1:1); br.: Łukasz Chlebny (9) i 
Andrzej Grzegorek (15) – Krystian 
Mycka (7) i Damian Janik (11).

Czerwona kartka: Damian Janik 
(Pędzące).
 Bo-Dach Grudze – Fantazja 
Głowno 3:5 (1:2); br.: Bartosz Pla-
cek 2 (2 i 20) i Michał Redzisz (13) 
– Przemysław Szubert (7), Michał 
Suchenek (9), Nikodem Andrzejew-
ski (12), samobójcza (20) i Patryk 
Połynkin (20).
 Chińska Haczykowscy Subiekt 
Łowicz – Zatorze Zu-An Dach-Lux 
Łowicz 4:2 (1:0); br.: Tomasz Rem-
bowski 2 (3 i 20), Krzysztof Papuga 
(12) i Piotr Pawłowski (14) – Patryk 
Sekuła (13) i Rafał Bogus (20).
 Reklama Frog Łowicz – Renix 
Eko-Plast Łowicz 1:5 (0:3); br.: 
Kacper Jaros (12) – Tomasz Gajda 
(5), Michał Świdrowski (7), Mariusz 
Trakul 2 (9 i 16) i Bartłomiej Tkacz 
(17).
 SMS Dąbkowice – Toreliusz Ło-
wicz 5:0 (w.o.)
 Pauza: Błękitni Dmosin.

Tabela po 3.kolejce KIA Open I 
ligi:

1. Renix Eko-Plast Łowicz (2)  3  9  15-3

2. Chińska Haczykowscy Subiekt (1)  3  9  18-7

3. Fantazja Głowno (6)  3  6  11-9

4. Drużyna Kia Łowicka (4)  2  4  5-4

5. Novum Pędzące Imadła (5) 2  4  4-3

6. Bo-Dach Grudze (7)  3  3  12-12

7. Reklama Frog Łowicz (3)  2  3  6-2

8. SMS Dąbkowice (9)  3  3  8-10

9. Zatorze Zu-An Dach-Lux (8)  2  0  3-6

10. Błękitni Dmosin (9)  2  0  3-10

11. Toreliusz Łowicz (11)  3  0  1-13

Piłka halowa| 5. kolejka Julomax II ligi

Merc-OSP bliżej Bielaw
Za nami już piąta kolejka 
spotkań w Julomax II 
lidze. Tym razem  
również nie zabrakło  
na zapleczu KIA Open  
I lidze ciekawych spotkań 
i zaskakujących wyników.

W pierwszym meczu tej ko-
lejki Bang Bang Łowicz podzie-
lił się punktami z Jurnym Buha-
jem Bedlno, remisując 1:1. Jako 
pierwsi na prowadzenie wyszli 
gracze z Łowicza po bramce Mi-
chała Marciniaka, ale do wyrów-
nania doprowadził w 21. minucie 
gry Damian Okupski. Zaskaku-
jącym wynikiem zakończył się 
meczu Subiektu Nieborów z Al-
catraz Julomax. Gracze Alcataz 
w poprzednim sezonie wywal-
czyli awans do KIA Open I ligi, 
a teraz przegrali aż 3:0 z zespo-
łem z Nieborowa. Gole dla zwy-
cięzców strzelili Daniel Kośka, 
Łukasz Sekułą oraz powracają-
cy po kontuzji Piotr Skoneczny. 
Wszystkie gole padały w koń-
cowej fazie spotkania. Bardzo 
emocjonujący mecz stworzy-
li gracze Baumitu i Gutenowa. 
Ostatecznie lepsi okazali się gra-
cze Baumitu, choć od 9. minu-
ty przegrywali 0:1 po trafieniu 
Wiktora Gładkiego. 

W dalszej części meczu popis 
swoich możliwości dał Tomasz 
Janus, który zaaplikował rywa-
lom hattricka i w ciągu czte-
rech minut Baumit wyszedł na 
prowadzenie 3:1. Wynik meczu 
ustalił w 23. minucie gry Daniel 
Górowski.

Dużo działo się także w me-
czu KS Stefan z Victorią Za-
bostów. W meczu drużyn  
z dolnych rejonów tabeli już do 

przerwy był remis 2:2. Oba ze-
społy szybko po wznowieniu 
gry strzeliły po jednym golu  
i ostatecznie mecz zakończył 
się remisem 3:3. Taki wynik nie 
zadowala z pewnością żadnej ze 
stron. 

Ważne zwycięstwo odniósł 
Tor-Rem Bobrowniki, któ-
ry okazał się lepszy od Gladia-
torów z Miasta Noży Żychlin. 
Tor-Rem prowadził do przerwy 
po samobójczym golu jednego  
z graczy z Żychlina. Po prze-
rwie wynik meczu podwyższył 
Dawid Matyjas, a Gladiatorów  
w tym meczu stać było na ho-
norowego gola, którego zdobył 
Marcin Patera. 

W ostatnim meczu tej kolejki 
Merc-OSP Karsznice pokazał, 
że będzie chyba faworytem do 
wygrania ligi. Zespół z Karsz-
nic Dużych bez najmniejszych 
problemów pokonał Dąbro Ło-
wicz 5:2 i traci zaledwie jedno 

„oczko” do liderującej Victorii 
Bielawy.  ever

5. kolejka Julomax II ligi ŁoLiF:
 Bang-Bang Łowicz – GKS Jurny 
Buhaj Bedlno 1:1 (1:0); br.: Michał 
Marciniak (12) – Damian Okupski 
(21).
 Subiekt Nieborów – Alcatraz-
-Julomax Łowicz 3:0 (0:0); br.: Da-
niel Kośka (19), Łukasz Sekuła (21) i 
Piotr Skoneczny (24).
 Baumit Łowicz – Gutenów Ło-
wicz 3:2 (0:1); br.: Tomasz Janus 
3 (16, 18 i 19) – Wiktor Gładki (9) i 
Daniel Górowski (23). Żółte kartki: 
Bartłomiej Miazek (Baumit) oraz 
Łukasz Papuga i Jarosław Buczek 
(Gutenów). Czerwona kartka: Błażej 
Miazek (Baumit, dwie żółte).
 KS Stefan Łowicz – Victoria 
Zabostów 3:3 (2:2); br.: Artur Le-
wandowski (9), Bastian Jarosz (12) 
i Damian Kołodziejczyk (14) – Rafał 
Gładki 2 (3 i 15) i Mateusz Sekuła 
(12).

 Gladiatorzy z Miasta Noży Ży-
chlin – Tor-Rem Bobrowniki 1:2 
(0:1); br.: Marcin Petera (23) – samo-
bójcza (12) i Dawid Matyjas (16).
 Merc-OSP Karsznice Duże – 
Dąbro Łowicz 5:2 (2:1); br.: Daniel 
Bończak (4), Przemysław Bury (12), 
Maciej Perzyna (13), samobójcza 
(18) i Piotr Kowalski (19) – Arkadiusz 
Nowak (2) i Hubert Sobolewski (17).

Tabela po 5. kolejce: 
1. Victoria Bielawy (1)  5  13  16-5

2. Merc-OSP Karsznice (2)  5  12  21-9

3. GKS Jurny Buhaj (3)  5  10  16-10

4. Baumit Łowicz (4)  5  10  14-10

5. Tom-Rem Bobrowniki (5)  5  10  11-8

6. Subiekt Nieborów (9)  5   8  14-11

7. Bang-Bang Łowicz (6)  5  7  11-6

8. Gutenów Łowicz (7)  5  6  9-10

9. Alcatraz-Julomax Łowicz (8)  5  6  10-14

10. KS Stefan Łowicz (12)  5  4  9-14

11. Laktoza Łyszkowice (10)  5  4  4-12

12. Gladiatorzy z Miasta Noży (11)  5  4  5-15

13. Dąbro Łowicz (13)  5  2  7-14

14. Victoria Zabostów (14)  5  2  8-17

KS Stefan podzielił się punktami z Zabostowem 
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Piłka halowa| Puchar Wójta Gm. Zduny

Pelikan 2008 rywalizował 
ze starszymi

W niedzielę 11 grudnia od-
był się turniej o Puchar Wój-
ta Gminy Zduny dla chłopców 
urodzonych w roku 2007. Or-
ganizatorem turnieju był przede 
wszystkim Maciej Grzegory, 
trener Astry Zduny w roczniku 
2007 oraz wójt gminy Jarosław 
Kwiatkowski i dyrektor Szkoły 
Podstawowej w Zdunach Mał-
gorzata Kubiak.

Do rywalizacji w turnieju, 
który odbywał się na pięknej, 
nowoczesnej hali w Zdunach, 
która została odda do użytku we 
wrześniu tego roku przystąpiło 
sześć drużyn. Dwie drużyny wy-
stawili gospodarze turnieju czy-
li Astra, zaś po jednym zespole 
KS Żychlin, GKS Bedlno, Vic-
toria Bielawy oraz Pelikan Ło-
wicz, który przyjechał do Zdun 
zespołem o rok młodszym. 

Gracze Pelikana 2008 mieli 
poznać rywalizację ze starszy-
mi chłopcami i próbowali sku-
tecznie walczyć o jak najlepsze 
wyniki z rówieśnikami starszy-
mi. 

Gracze Pelikana 2008 rozpo-
częli turniej mocno przestrasze-
ni z większymi i lepiej zbudowa-
nymi graczami z GKS Beldno, 
przegrywając 3:0 i oddając mecz 
praktycznie bez walki. 

W drugim meczu „Biało-Zie-
lonym” udało się sprawić nie-
spodziankę i po pięknym tra-
fieniu Artura Boryny, gracze 
Pelikana 2008 wygrali z Astrą I 
Zduny. 

W kolejnym meczu łowicza-
nie ulegli KS Żychlin 4:0, ale 
w tym meczu gracze Pelikana 
dzielnie walczyli, próbując roz-
grywać piłkę i konstruować ak-
cje. 

W czwartym swoim meczu 
łowicka drużyna pewnie wygra-
ła z Astrą II Zduny 3:0, a trafie-
nia w tym meczu zliczyli Dawid 
Zajączkowski, Artur Boryna 
oraz Filip Domńczak. W ostat-
nim meczu w turnieju Pelikan 
2008 długo prowadził z Victorią 
1:0 po celnym uderzeniu Filipa 
Domińczaka, jednak w dalszej 
fazie meczu podopieczni trene-
ra Dawida Suta nie potrafili po-
radzić sobie z jednym z graczy 
Victorii, który praktycznie w po-
jedynkę wygrywał wszystkie po-
jedynki szybkościowe. 

Pelikan 2008 zdobył w tym 
meczu jeszcze jednego gola po 
ładnej indywidualnej akcji Ar-
tura Boryny, ale to okazał się za 
mało by wygrać ten mecz. 

Ostatecznie Pelikan 2008 
przegrał z Victorią 2:4.

Bardzo dobrze w turnieju 
spisała się Astra I Zduny, któ-
ra grała widowiskowo i chyba 
najładniej dla „oka”. Najlepszą 
drużyną okazał się jednak KS 

Żychlin. Trenowana przez byłe-
go gracza Pelikana Łowicz Łu-
kasza Znyka wygrała z Astrą I  
i tym samym okazała się najlep-
szym zespołem spośród sześciu 
rywalizujących oto miano. 

Najlepszy zawodnikiem tur-
nieju został wybrany Krystian 
Charążka (Astra Zduny), zaś 
najlepszym bramkarzem turnie-
ju został Jakub Kowalczyk (KS 
Żychlin). Warto dodać, że orga-
nizatorzy spisali się na medal. 
Chłopcy mieli zapewnione je-
dzenie czy też picie, a rywaliza-
cja toczyła się w świetnych wa-
runkach, na dużej i nowoczesnej 
hali.

– Graliśmy z drużynami star-
szymi i myślę, że to zaprocentu-
je. Jeśli chodzi o grę w piłkę to 
można być w miarę zadowolo-
nym, choć niektórzy są jeszcze 
na turniejach zestresowani. Ry-
wale przewyższali nas warunka-
mi fizycznymi, ale fajnie, że nie 
odpuszczaliśmy i walczyliśmy. 
Chciałem zobaczyć jak będzie-
my wyglądali z silniejszymi fi-
zycznie rywalami. Rok różnicy 
w tym wieku to bardzo dużo, ale 
i tak udało się wygrać dwa me-
cze, strzelić sześć goli – skomen-
tował trener Dawid Sut.  ever

 Astra I Zduny – Victoria Biela-
wy 3:0; br.:Bartłomiej Jaros, Kry-
stian Charążka, Krystian Roliński
 Astra II Zduny – KS Żychlin 0:5
 GKS Bedlno – Pelikan Łowicz 
2008 3:0
 Astra II Zduny – Victoria Biela-
wy 0:1
 Astra I Zduny – Pelikan Łowicz 
2008 0:1; br.:Artur Boryna
GKS Bedlno – KS Żychlin 0:0
 Astra I Zduny – Astra II Zduny 
5:0; br.: Bartłomiej Jaros 2, Mate-
usz Błaszczyk, Krystian Roliński, 
Krystian Charążka
 KS Żychlin – Pelikan Łowicz 
2008 4:0
 Victoria Bielawy – GKS Bedlno 
1:1
 Astra II Zduny – Pelikan Łowicz 
2008 0:3; br.: Dawid Zajączkow-
ski, Artur Boryna, Filip Domińczak
 Victoria Bielawy – KS Żychlin 
0:3
 Astra I Zduny – GKS Bedlno 
4:1; br.: Krystian Charążka 2, Kry-
stian Roliński 2 
 Pelikan Łowicz 2008 – Victo-
ria Bielawy 2:4; br.: Artur Boryna, 
Filip Domińczak 
 Astra II Zduny – GKS Bedlno 
1:2; br.: Adrian Gajek
 Astra I Zduny – KS Żychlin 0:1 
Pelikan Łowicz 2008: Filip Sikora 
– Patryk Płuska, Kua Koniutis, Ar-
tur Boryna, Filip Domińczak, Szy-
mon Gawlik, Oskar Anyszewski, 
Szymon Lebioda, Dawid Zającz-
kowski, Kuba Gielniewski, Oliwier 
Lesiak. 

Gracze Pelikana 2008 zagrali z starszymi w Zdunach
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Łyżwiarstwo szybkie | Grand Prix Polski w Sanoku

Panczeniści ścigali się w Sanoku
Sezon zimowy się rozkręca  

i kolejne starty mają na swoim 
koncie podopieczni trenera Mie-
czysława Szymajdy z UKS Bły-
skawica Domaniewice. W dniach 
3-4 grudnia w Sanoku odbyły się 
zawody Grand Prix Polski w łyż-
wiarstwie szybkim, w których 
wzięło udział naszych trzech ju-
niorów oraz jeden młodzieżowiec. 
Starty te były udane. 

Na dystansie 500 metrów  
w pierwszym wyścigu Open mło-
dzieżowiec Wojciech Sut zajął  
w gronie 42 zawodników 7. miej-
sce, Artur Janicki był 13., Dawid 
Sztampke dojechał do mety na 29. 
lokacie. Nieco słabiej pojechał Se-
bastian Janicki, który był dopiero 
41. Po raz drugi na tym dystan-
sie wystartował jeszcze Dawid 

Sztampke, który wśród 32 łyż-
wiarzy był zajął 13. miejsce. Bio-
rąc pod uwagę, że to jest w ekipie 
Błyskawicy najmłodszy zawod-
nik, to był to występ bardzo do-
bry. Kolejnym dystansem na któ-
rym wystąpili podopieczni trenera 
Szymajdy był wyścig open na dy-
stansie 1000 metrów, gdzie po raz 
kolejny zadziwił 17 letni Dawid 
Sztampke, który zajął 10. lokatę 
wśród 23 zawodników. Na dystan-
sie 1500 metrów „open” Artur Ja-
nicki uplasował się na 4. miejscu, 
a jego brat bliźniak dojechał na 8. 
miejscu i to były świetne występy 
obu braci. Dawid Sztampke był na 
tym dystansie 34. 

Największą niespodzianką za-
wodów był natomiast znakomi-
ty przejazd Artura Janickiego na 

5000 metrów open, gdzie w gro-
nie 14 zawodników nasz zawodnik 
był 2. mając przewagę nad siód-
mym Wojtkiem Sutem 16 sekund. 
Sebastian Janicki na tym dystansie 
był 9. i można powiedzieć, że też 
pojechał bardzo dobrze. 

– Po zawodach, z których ogól-
nie jestem zadowolony liczyliśmy, 
że Dawid Sztampke zostanie po-
wołany do reprezentacji Polski na 
najbliższy Puchar Tatr. Mieliśmy 
takie wstępne zapewnienia, że 
wszyscy moi zawodnicy, którzy 
startowali w Sanoku, wystartują w 
zbliżający się weekend w Zakopa-
nem, ale niestety w obiekt uderzył 
piorun, który spowodował liczne 
uszkodzenia i zawody zostały od-
wołane – powiedział szkolenio-
wiec Mieczysław Szymajda.  zł

Tenis Ziemny | Wojewódzki Turniej Kwalifikacyjny Juniorów

Dobry turniej Dańczaka w stolicy
Bardzo udany start odnotował 

w stolicy Jakub Dańczak. Ło-
wiczanin, który obecnie startuje  
w barwach STZ Return-Opocz-
no Białaczów wziął udział w Tur-
nieju Kwalifikacyjnym Juniorów  
w Warszawie, który odbył się 
kortach ziemnych pod balonem 
na Okęciu. Dańczak obecnie jest 
jeszcze kadetem i na listach Pol-
skiego Związku Tenisowego skla-
syfikowany jest na 49. miejscu  
w Polsce. W Warszawie nasz re-
prezentant po raz pierwszy spró-
bował swoich sił ze starszymi ry-
walami, którzy sklasyfikowani są 
w drugiej setce w Polsce i oka-
zało się, że debiut wypadł okaza-
le. Dańczak zagrał bardzo dobrze  
i dotarł do finału, w którym jednak 
musiał uznać wyższość rywala. 

W zawodach wystartowało 16 
tenisistów. Po drodze do finału 
Kuba w pierwszej rundzie poko-

nał Piotra Młochowskiego (UKT 
90 Radość Warszawa ) 2:0 (6:1 
6:2). W ćwierćfinale, po trzygo-
dzinnym pojedynku łowiczanin 
wygrał 2:1 (4:6, 6:2, 7:6 (2) z An-
drzejem Zychowiczem ( ST Mach 
Point Warszawa ). Świetny mecz 
Dańczak zagrał w półfinale, gdzie 
pokazał talent i dużą mądrość. 
Pokonał 2:0 (6:2, 6:3) Aleksan-
dra Traczyka (niestowarzyszony)  
i awansował do finału. W meczu o 
pierwsze miejsce przegrał jednak 
z Marcinem Guzowskim (Tenis 
Warszawa ) 0:2 (3:6, 1:6). 

– Jak zobaczyłem drabinkę  
w czwartek przed zawodami, to 
pomyślałem sobie, że fanie by 
było zrobić półfinał, ale jak w so-
botę zobaczyłem. jak Janek Rosa 
przegrał z Traczykiem, to pomy-
ślałem, że można zrobić niespo-
dziankę i dojść do finału – opo-
wiadał po turnieju nasz tenisista. 

– Pierwsza rudna była łatwa, prze-
ciwnik był dosyć słaby i byłem 
rozluźniony i dlatego przegrałem 
3 gemy, druga runda to mecz był 
dziwny strasznie. Półfinał zagra-
łem bardzo dobrze, forhend funk-
cjonował, a ustalając taktykę, usta-
laliśmy, że będę grał z backhandu 
głowie slajsa ze względu na rodzaj 
gry przeciwnika i to się sprawdzi-
ło. W finale nie miałem szczęścia, 
było dużo linii ze strony przeciw-
nika, taśmy, ale był lepszy i zasłu-
żenie wygrał. Ogólnie to jestem 
bardzo zadowolony z tego turnie-
ju – podsumował Jakub Dańczak. 

– To kolejny przegrany finał 
Kuby. Myślę, że niedługo będzie 
mógł napisać podręcznik „Jak 
przerywać finał”. Mimo tego trze-
ba pochwalić go za świetną grę  
w tych zawodach – podsumował 
po turnieju dziadek Kuby i trener 
– Stanisław Dańczak.  zł
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Piłka halowa| 4. kolejka Zina III liga

Bezedura wskoczyła na fotel lidera
Zawodnicy Bezedury 
wykorzystali fakt, że 
przełożony został mecz 
lidera tabeli czyli PP 
Chruślin na inny termin 
i dzięki wygranej 4:3 
z Górkami Łowicz to 
Bezedura wskoczyła na 
fotel lidera Ziny III ligi.

Fatalnie w tym sezonie spi-
suje się zespół GMG Elektro-
system Łowicz (dawniej Szkieł-
ka-Dżajf). Tym razem GMG 
zebrało lanie od Akacjowej-Te-
am Dzierzgów przegrywając aż 
0:6. Gole dla zwycięskiej druży-
ny strzelili Robert Jaros (trzy), 
Karol Moskwa, Daniel Tryngiel 
oraz Bartłomiej Wyszogrodzki. 

W drugim meczu tej kolej-
ki pewne zwycięstwo odniosła 
młoda drużyna Dark-Chińskiej 
II. Zespół ten wygrał 3:0 z No. 
16 Łowicz, a dwa gole dla zwy-
cięzców strzelił Adrian Musia-
lik (trzeciego gola dołożył Jakub 
Kahan). 

Świetny mecz oglądali kibice 
którzy zdecydowali się przyjść 
na spotkanie Górek Łowicz  
z Bezedurą Łowicz. Już do prze-
rwy padły cztery gole, a tablica 
pokazywała wynik 2:2. Osta-
tecznie Bezedura wygrała 4:3, a 
bohaterem meczu został okrzyk-
nięty Maciej Grzegory, który 
strzelił w tym meczu hattricka. 

Takim samym wynikiem za-
kończył się mecz FC Łaguszew 
z Ha Ha Ha! Łowicz. Zespół z 
Łaguszewa dzięki dubletom Ar-
kadiusza Sobieraja oraz Kamila 
Szuflińskiego wygrał z Ha Ha 
Ha! 4:3. Gole dla zespołu po-
konanego zdobyli Adam Wojda 
(dwa) oraz Dawid Kaszewski. 

Siedem goli i komplet punk-
tów to wynik Karczmy Bednar-

skiej po meczu z FC Gągolin. 
Zespół z Bednar pokonał rywa-
li aż 7:2, prowadząc do przerwy 
zaledwie 1:0. Strzelcami goli dla 
Karczmy Bednarskiej byli Pa-
tryk Pęksa (trzy gole), Norbert 
Stefaniak (dwa gole) oraz Da-
niel Okraska i Maciej Duranow-
ski. FC Gągolin strzelił dwa gole  
w końcówce meczu, a ich auto-
rami byli Łukasz Domański oraz 
Michał Arkuszewski. 

Mecz Bez Nazwy z PP Chru-
ślin został przełożony na nie-
dzielę 18 grudnia na godzinę 
19:20.  ever

4. kolejka ZINA III ligi:
 GMG Elektrosystem Łowicz – 
Akacjowa-Team Dzierzgów 0:6 
(0:2); br.: Karol Moskwa (10), Ro-
bert Jaros 3 (11, 23 i 23), Daniel 
Tryngiel (17) i Bartłomiej Wyszo-
grodzki (23).
 No. 16 Łowicz – Dark-Chińska II 
Łowicz 0:3 (0:1); br.: Adrian Musialik 
2 (2 i 21) i Jakub Kahan (13). Żółta 
kartka: Mateusz Marat (No. 16).
 Górki Łowicz – Bezedura Ło-
wicz 3:4 (2:2); br.: Michał Kalisz-
czyński 2 (7 i 21) i Mateusz Jarosz 
(8) – Maciej Grzegory 3 (10, 16 i 
21) i Jakub Płóciennik (11).

 FC Łaguszew – Ha-Ha-Ha! Ło-
wicz 4:3 (2:0); br.: Arkadiusz So-
bieraj 2 (6 i 13) i Kamil Szufliński 2 
(10 i 20) – Adam Wojda 2 (14 i 21) 
i Dawid Kaszewski (22).
 Karczma Bednarska Bednary 
– FC Gągolin 7:2 (1:0); br.: Patryk 
Pęksa 3 (8, 19 i 24), Daniel Okra-
ska (13), Norbert Stefaniak (18 i 
20) i Maciej Duranowski (22) – Łu-
kasz Domański (23) i Michał Arku-
szewski (24).
Żółta kartka: Norbert Stefaniak 
(Karczma).
 Bez Nazwy Łowicz – PP Chru-
ślin przełożony na 2016.12.18 
(niedziela) na godz. 19.20.
 Pauza: MarBud Chąśno.

Tabela po 3. kolejce ZINA III ligi:
1. Bezedura Łowicz (2)  4  10  10-5

2. PP Chruślin (1)  3  9  7-2

3. MarBud Chąśno (3)  4  9  9-7

4. Karczma Bednarska (4)  3  7  14-7

5. FC Łaguszew (5)  4  7  10-7

6. Akacjowa-Team (8)  3  6  10-5

7. Dark-Chińska II Łowicz (9)  4  6  11-10

8. Bez Nazwy Łowicz (6)  3  4  6-7

9. Ha-Ha-Ha! Łowicz (7)  3  3  9-7

10. No. 16 Łowicz (10)  4  3  4-10

11. FC Gągolin (11)  4  1  7-14

12. Górki Łowicz (12)  4  1  8-13

13. GMG Elektrsystem (13)  3  0  2-13

Dark-Chińśka II wygrała z No.16 3:0

Piłka halowa| Mistrzostwa Polski Klubów o nazwie „Victoria”

Victoria Bielawy z brązowym medalem
W nietypowym turnieju wzię-

li udział gracze Victorii Bielawy. 
Podopieczni trenera Pawła Jani-
kowskiego rywalizowali w Mi-
strzostwach Polski Klubów o na-
zwie “Victoria”! Zespół z Bielaw 
spisał się bardzo dobrze i zakoń-
czył rywalizację na wysokim trze-
cim miejscu. W turnieju wzięło 
udział aż 13 zespołów z całego 
kraju!

Gracze Victorii Bielawy w gru-
pie spisali się bardzo dobrze. Spo-
śród sześciu meczów aż pięć za-
kończyły się wygraną drużyny  
z Bielaw. Victoria Bielawy w roz-
grywkach grupowych strzeliła 
aż 24 gole i awansowała do fazy 
pucharowej. W ćwierćfinale Vic-
toria Bielawy rywalizowała z ze-
społem z Łodzi i odniosła pewną 
wygraną 6:3. W meczu o awans 
do finału bielawianie stanęli do 
walki z zespołem ze Skaryszewa 
z województwa wielkopolskiego.  
W tym meczu lepsi okazali się ry-
wale, którzy pokonali zespół tre-
nera Janikowskiego 3:1. Jak póź-
niej się okazało pogromca Victorii 
w półfinale czyli zespół ze Skar-
szewa wygrał Mistrzostwa Pol-
ski Klubów o nazwie „Victoria” 
pokonując w finale inną Victorię  
z Lasek. W meczu o trzecie miej-
sce drużyna z Bielaw wygrała po 

emocjonującym meczu z Victorią 
Bartoszyce (województwo war-
mińsko-mazurskie) i zajęła bardzo 
wysokie trzecie miejsce.  ever

 Victoria Stanowice – Victoria 
Bielawy 0:6; br.: Zieliński Adrian, 
Oktawian Andrzejczak, Warda Michał, 
Wojciechowski Konrad, Rybus Kamil
 Victoria Bielawy – Victoria 
Niemcz 6:2; br.: Wojciechowski 
Konrad, Warda Michał, Grzegory 
Przemysław, Dałek Mariusz, Zieliń-
ski Adrian, Andrzejczak Oktawian
 Victoria Jaworzno – Victoria 
Bielawy 1:2; br.: Warda Michał, 
Wojciechowski Konrad
 Victoria Sianów – Victoria Bie-
lawy 1:5; br.: Grzegory Przemy-
sław, Andrzejczak Oktawian, Warda 
Michał, Zieliński Adrian, Talarowski 
Hubert
 Victoria Słupsk – Victoria Bie-
lawy 4:5; br.: Antczak Mateusz, Ry-
bus Kamil, Grzegory Przemysław 2 
Warda Michał 
 Victoria Laski – Victoria Biela-
wy 5:2; br.: Grzegory Przemysław, 
Andrzejczak Oktawian
Ćwierćfinał: 
 Victoria Bielawy – Victoria 
Łódź 6:3; br.: Liberski Robert, An-
drzejczak Oktawian, Warda Michał, 
Grzegory Przemysław, Wojciechow-
ski Konrad

Półfinały:
 Victoria Bielawy – Victoria Skar-
szew 1:3; br.: Dałek Bartłomiej
Mecz o III miejsce:
 Victoria Bartoszyce – Victoria 
Bielawy 4:6; br.: Andrzejczak Okta-
wian, Wojciechowski Konrad, Grze-
gory Przemysław, Adrian Zieliński, 

Liberski Robert, Dałek Bartłomiej

1. Victoria Skarszew woj. wielkopolskie

2. Victoria Laski woj. wielkopolskie

3. Victoria Bielawy woj.łódzkie

4. Victoria Bartoszyce  

 woj.warmińsko-mazurskie

5. Victoria Ocieka woj. podkarpackie

6. Victoria Niemcz woj. kujawsko-pomorskie

7. Victoria Łódź woj. łódzkie

8. Victoria Jaworzno woj. śląskie

9. Victoria Miały woj. wielkopolskie

10. Victoria Sianów woj. zach.-pomorskie

11. Victoria Słupsk woj. pomorskie1

12. Victoria Słupsk Oldboje

13. Victoria Stanowice woj. Lubuskie

Victoria Bielawy: Walczak Prze-
mysław – Wojciechowski Konrad, 
Dałek Bartłomiej, Warda Michał, 
Andrzejczak Oktawian, Liberski 
Robert, Grzegory Przemysław, 
Rybus Kamil, Adrian Zieliński, Ma-
teusz Antczak, Bartek Rębiewski, 
Talarowski Hubert, Piotr Kociak.

Victoria Bielawy zajęła trzecie miejsce w Mistrzostwach Polski
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Piłka siatkowa | 3. kolejka SAM, czyli Siatkarskich Amatorskich Mistrzostw Łowicza 

Retki pokonały Korabkę 
Już trzecią kolejkę spotkań 

XVIII edycji Siatkarskich Ama-
torskich Mistrzostwa Łowicza 
rozegrali amatorzy siatkówki  
z naszego regionu. W piątek  
9 grudnia w hali OSiR Łowicz na 
ulicy Topolowej 2 odbyły się trzy 
pojedynki. 

Najciekawszym meczem ko-
lejki, zgodnie z oczekiwaniami, 
był niewątpliwie pojedynek UKS 
Korabka Łowicz z LKS Retki, 
czyli głównych pretendentów do 
zwycięstwa w rozgrywkach. Za-
wodnicy z Retek wykonali kolej-
ny krok w kierunku obrony tytu-
łu mistrza, pokonując łowiczan 
3:1 i z kompletem punktów pro-
wadzą w tabeli. Mecz był bardzo 
wyrównany i podopieczni Pawła 
Tomczaka byli blisko doprowa-
dzenia do tie-breaka. W czwar-
tej partii Korabka prowadziła już 
20:18, ale w końcówce skutecz-
ny był w ataku Mariusz Głowacki 
i to on swoimi atakami zapewnił 
Retkom zwycięstwo, a sam został 
MVP spotkania. 

W drugim meczu Volleyball 
Głowno pokonał OSP Seligów. 
Strażacy po raz pierwszy w tym 
sezonie, zdołali wygrać jednego 
seta. Najwięcej punktów w tym 
spotkaniu zdobył Kacper Arki-
tek z Głowna (16), jednak to jego 
kolega z drużyny, Damian Krysz-
tofczyk, został uznany najbardziej 
wartościowym zawodnikiem me-
czu, który zdobył aż sześć punk-
tów bezpośrednio z zagrywki. 

Pojedynek I LO Łowicz z UKS 
Pijarska Łowicz skończył się zwy-

cięstwem zawodników Cheł-
mońskiego. Licealiści z I LO po-
konali kolegów z Pijarskiej 3:1. 
Ekipa Damiana Górskiego wygrała  
w tym sezonie pierwszą partię i to 
jest na pewno powód do zadowo-
lenia. Najbardziej wartościowym 
zawodnikiem meczu został Woj-
ciech Chondzyński z I LO.

W zestawieniu najlepiej punk-
tujących zawodników po trzech 
kolejkach nadal prowadzi Da-
mian Krysztofczyk (Volley-
ball Głowno) – 44 punkty, a tuż 
za nim znajdują się Kacper Ar-
kitek (Volleyball Głowno) i Woj-
ciech Chondzyński (I LO Ło-
wicz), którzy mają po 38 oczek 
na koncie. 

W gronie zawodników najle-
piej punktujących zagrywką lide-
rem jest na nadal Jakub Zagóro-
wicz (UKS Korabka), który ma 9 
punktów, a 8 punktów zdobytych 
ma Damian Krysztofczyk (Vol-
leyball Głowno). 

Kolejne zmagania już w ten 
piątek, tradycyjnie w hali OSiR nr 
2 na ulicy Topolowej 3.  zł

 
3. kolejka XVIII edycji SAM:
 Volleyball Głowno – OSP Seli-
gów 3:1 (23:25, 25:19, 25:22, 25:20)
Volleyball: Kacper Arkitek 16 (3), 
Damian Krysztofczyk 15 (6), Woj-
ciech Kukieła 10 (1), Konrad Dą-
browski 4, Patryk Kacperski 3 (1), 
Dawid Jagielski 3 i Patryk Rajewski 
(L). OSP: Wiktor Skonieczny 15 (1), 
Kamil Bodek 10 (1), Łukasz Gąsec-
ki 8, Przemysław Godos 5 (2), Karol 
Kruk 1, Kamil Walencik 1 i Damian 
Godos 1.MVP: Damian Krysztof-
czyk (Volleyball).
 
 UKS Korabka Łowicz – LKS Ret-
ki 1:3 (25:27, 23:25, 25:19, 23:25)
Korabka: Jakub Zagórowicz 13 (1), 
Rafał Dudziński 11 (3), Filip Jało-
szyński 10 (1), Paweł Górski 9 (1), 
Dominik Pińkowski 7 (1), Łukasz 
Kacprzak 7, Adam Kostrzębski 1, 
Łukasz Kosiorek, Alan Słomski, Do-
minik Zabost. Retki: Mariusz Gło-
wacki 12 (2), Rafał Koza 11 (2), Piotr 

Głowacki 10, Paweł Koza 4, Marcin 
Głowacki 3, Edyta Workowska, Ma-
ciej Koza, Tomasz Ploch, Marcin 
Suder i Jacek Koza. MVP: Mariusz 
Głowacki (Retki).
 
 I LO Łowicz – UKS Pijarska 
Łowicz 3:1 (25:10, 18:25, 25:17, 
25:21)
I LO: Piotr Rutkowski 11 (5), Woj-
ciech Chondzyński 11 (1), Franci-
szek Kaliński 9, Eryk Kukieła 7, Do-
minik Rześny 3, Tomasz Rześny 3, 
Kacper Kurczak 1 i Jakub Zabost.
Pijarska: Konrad Panuszewski 12 
(3), Jakub Cichal 5 (1), Marcin Koza 
3, Piotr Kolos 3, Patryk Bliźniewski, 
Paweł Tomala, Jakub Papierzewski, 
Borys Raczek, Albert Wasilewicz, 
Damian Janicki, Mikołaj Zapisek i 
Wojciech Sokołowski. MVP: Woj-
ciech Chondzyński (I LO).

 
1. LKS Retki (2) 3 9 9-2

2. UKS Korabka Łowicz (1) 3 6 7-4

3. Volleyball Głowno (3) 3 6 7-4

4. I LO Łowicz (4) 3 6 7-4

5. OSP Seligów (5) 3 0 1-9

6. UKS Pijarska Łowicz (6) 3 0 1-9

 4. kolejka XVIII edycji SAM 
(2016.12.16, godz. 17.30): OSP 
Seligów – UKS Pijarska Łowicz 
(sektor A), LKS Retki – I LO Łowicz 
(sektor B), Volleyball Głowno – UKS 
Korabka Łowicz (sektor C)

Pijarska zdołała urwać seta w meczu z I LO Łowicz
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Ekipa Korabki nie sprostała rywalowi z Retek.

Short Track | Ogólnopolskie Zawody 

Słabsze starty  
na początek sezonu

Swoje pierwsze zimowe 
starty mają za sobą łyżwiarze 
z UKS Błyskawica Domaniewi-
ce, którzy ścigają się w zawodach 
Short Track. Niestety, zawody nie 
były udane, ale miejmy nadzieję, 
że w kolejnych startach będzie le-
piej. 

W zawodach w Białymsto-
ku, które odbyły się w weekend 
2-4 grudnia 2016 roku, w ka-
tegorii junior D chłopców (29 
startujących) na 22. miejscu do-
jechał utalentowany Piotr Dą-
browski, który świetnie spisywał 
się w poprzednim sezonie. Na 
24. miejscu zakończył zawody 
Adam Wołek. 

W kategorii junior C dziew-
cząt dwa ostatnie miejsc (20.  
i 21.)zajęły Julia Perzyńska i Aga-
ta Pawłowicz. W kategorii dziew-
cząt starszych (startowało 17 
osób) 14. lokatę zajęła Dominika 
Klimkiewicz i a 17. Maja Gajda. 

W kategorii chłopców star-
szych (36 osób startujących) 24. 
finiszował Kacper Grabowicz, 
na 27. miejscu był Kacper Paweł-
kowicz, na 28. Piotr Bagnowski, 
na 29. Artur Pawełkowicz, na 30. 
Sebastian Kmieć a na 33. Michał 
Bryszewski. 

– Można powiedzieć, że w im-
prezie tej brak treningów na lo-
dzie okazał się być dla nas bar-
dzo odczuwalny. Mam nadzieję, 
że kolejne występy będą bardziej 
satysfakcjonujące – powiedział 
Mieczysław Szymajda. 

– Jeżeli chodzi o formę Piotr-
ka Dąbrowskiego to jestem spo-
kojny. Teraz przeszedł do star-
szej kategorii wiekowej. Startuje 
na całkowicie nowych dystan-
sach niż wcześniej. Sądzę, że  
w każdym jego następnym wy-
stępie będzie dużo lepiej – podsu-
mował szkoleniowiec łyżwiarzy  
z Błyskawicy.  zł

Tenis stołowy | 9. kolejka II ligi

Trzecie zwycięstwo tenisistów 
stołowych Księżaka

Bardzo dobry mecz mają  
za sobą tenisiści stołowi łowickie-
go UMKS Księżak Łowicz, któ-
rzy rywalizują w II lidze. W me-
czu 9. kolejki podopieczni trenera 
Cezarego Znyka w niedzielę 11 
grudnia w Bełchatowie pokonali 
miejscowy UMKS Stomil 8:2.

Punkty dla naszego zespołu  
w tym meczu zdobyli: Leszek Ka-
lina – 2,5 pkt, Piotr Podsędek – 
2,5, Mateusz Podsędek – 2,5 oraz 
Michał Szczepanek – 0,5 pkt. To 
było trzecie ligowe zwycięstwo w 
tym sezonie naszej ekipy. Punkty 
zdobyte na wyjeździe cieszą, tym 
bardziej, że rywal znajduje się wy-
żej w ligowej tabeli. 

Dzień wcześniej, w sobotę 10 
grudnia, łowiczanie zagrali zale-
gły mecz z 8. kolejki w Makowie. 
Miejscowi zajmują w tabeli 4. lo-
katę i pokazali, że są nieco moc-
niejszą siłą II ligi. 

Księżacy przegrali 4:6 z druży-
ną UKS Fungis Maków, a punkty 
dla naszego zespołu w tym poje-
dynku zdobyli: Leszek Kalina – 
0,5 pkt, Piotr Podsędek – 1,0, Mi-
chał Szczepanek – 1,5 pkt oraz 
Mateusz Podsędek – 1,0). Nasz 

zespół w Makowie fatalnie roz-
począł mecz od wyniku 0:4, ale 
po kolejnych wygranych grach ło-
wickich zawodników, zakończy-
ło się porażką w najniższym wy-
miarze. 

Po tych dwóch meczach łowi-
czanie awansowali w tabeli II ligi 
na 6. miejsce, mając na koncie 6 
punktów.  zł

 Pozostałe mecze 9. kolej-
ki: KS Energetyk AMŁ Dzianiny 
Łódź – IKS „Start” Zduńska Wola 
4:6, MLUKS Brzeziny – LKS Biała 
Rawska 4:6, MUKS Włókniarz Pa-
bianice – UKS Fungis Maków 0:10, 
LUKS Start Przygłów – LTSR Bu-
czek – 5:5. 

1. IKS „Start”  9 9 0 0 67-23 18

2. MLUKS Dwójka 9 6 0 3 57-33 12

3. UKS Fungis 9 5 2 2 57-33 12

4. LKS Biała Rawska 10 6 0 4 58-42 12

5. KS Energetyk 9 5 2 2 52-38 12

6. LKS Stomil REMKOR 9 4 1 4 40-50 9

7. LUKS Start 10 3 3 4 44-56 9

8. UMKS Księżak 8 3 0 5 37-43 6

9. LTSR Buczek 9 2 1 6 40-50 5

10. MLUKS Brzeziny 10 2 1 7 40-60 5

11. MUKS Włókniarz 8 0 0 8 8-72 0

Dart | 7. kolejka I ligi ŁSD

Krokody-Leg górą w starciu 
z BullSquad Łódź

Niedziela, 11 grudnia 2016 
roku, okazała się dobrym dniem 
na rozgrywki dla drużyny Kro-
kody-Leg Łowicz. Spotkanie  
7. kolejki I ligi ŁSD, czyli Łódz-
kiego Stowarzyszenia Darta po-
między łowiczanami, a ekipą 
BullSquad Łódź zakończyło się 
zwycięstwem gospodarzy, którzy 
pokonali łodzian 10:4. Punkty dla 
Łowicza w tym spotkaniu zdoby-
wali: Artur Siekierski – 3,5, Jacek 
Kocus – 3,5, Sylwester Grzanka 
2,5 i Michał Kryszkiewicz – 0,5. 
Po 7. kolejce Krokody-Leg nadal 
utrzymuje się na wysokiej czwar-
tej pozycji w tabeli.

W niedzielę, 8 stycznia o godz. 
17.00 w Łodzi rozegrana zostanie 
8. kolejka I ligi ŁSD, a rywalem 

drużyny Krokody-Leg będzie tym 
razem Aztex Łódź.  Gogo

 7. kolejka I ligi ŁSD: Krokody-
-Leg Łowicz – BullSquad Łódź 
10:4, Dartsway Łódź – Sami Swoi 
Łódź 3:11, Włóczykije Łódź – Au-
tsajderzy Łódź 12:2, Vendetta Łódź 
– Orły Ozorków przełożono. Pau-
za: Aztex Łódź.

1. Sami Swoi Łódź (1) 6 12 67-17

2. Włóczykije Łódź (2) 5 10 53-17

3. Vendetta Łódź (3) 5  8 46-24

4. Krokody-Leg Łowicz (4) 7  8 51-47

5. Dartsway Łódź (5) 5  4 30-40

6. Orły Ozorków (6) 6  4 36-48

7. Aztex Łódź (8) 5  2 23-47

8. BullSquad Łódź (7) 5  2 21-49

9. Autsajderzy Łódź (9) 6  0 23-61
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PROGNOZA POGODY | 15.12.2016 – 21.12.2016

BIURO METEOROLOGICZNE CUMULUS

PROGNOZA BIOMETEOROLOGICZNA 
Pogoda na ogół niekorzystnie wpływać będzie 
na nasze samopoczucie. Osłabiona sprawność 
psychofizyczna i fizyczna. 

SYTUACJA SYNOPTYCZNA: 
Pogodę kształtować będzie układ wyżowy. 
Napływa chłodna i wilgotna masa powietrza 
polarno-morskiego.

CZWARTEK – PIĄTEK:
Zachmurzenie duże z rozpogodzeniami  
do umiarkowanego, miejscami małego,  
chłodno. Widzialność dobra.
Wiatr zmienny, słaby, 2-4 m/s.
Temp. max w dzień: 0 st. C do + 2 st. C.
Temp. min w nocy: – 4 st. C do – 6 st. C.

SOBOTA – NIEDZIELA:
Pogodnie, zachmurzenie małe,  
bez opadów, ale chłodno. Widzialność dobra,  
początkowo miejscami słaba – silne  
zamglenia i mgły. Wiatr zmienny,  
przeważnie zachodni, słaby, 2-4 m/s.
Temp. max w dzień: + 1 st. C do + 3 st. C.
Temp. min w nocy: – 1 st. C do – 4 st. C.

PONIEDZIAŁEK – WTOREK – ŚRODA:
Pochmurno z przejaśnieniami, bez opadów, 
chłodno. Widzialność dobra, rano miejscami 
słaba – zamglenia i mgły. Wiatr wschodni  
i południowo-wschodni, słaby, 2-4 m/s.
Temp. max w dzień: + 2 st. C do + 4 st. C.
Temp. min w nocy: – 1 st. C do – 3 st. C.
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Koszykówka | 9. kolejka wojewódzkiej ligi kadetek U-16 K

Łowiczanki kończą pierwszą rundę 
Powoli zbliżają się do zakoń-

czenia pierwszej rundy rozgry-
wek dziewczęta z UMKS Księ-
żak z rocznika 2001-2002, które 
rywalizują w lidze wojewódzkiej 
kadetek (do lat 16). Nas team na-
dal pozostaje bez zwycięstwa i 
zespół prowadzony przez trenera 
Michała Wójcika już powoli my-
śli o rundzie finałowej o miejsca 
7-12, gdzie zagrają słabsze zespo-
ły, będące w zasięgu łowiczanek. 
W meczu 9. kolejki Księżaczki 
zagrały w środę 7 grudnia w hali 
OSiR nr 2 na ulicy Topolowej z 
zespołem trenera Adriana El-War-
da ze Skierniewic. 

Łowiczanki momentami wal-
czyły bardzo dobrze, ale z każ-
dą kolejną kwartą spotkania od-
dalały się od rywalek, które były 
lepsze praktycznie we wszystkich 
elementach gry. Na szczęście ło-
wiczanki nie pozwoliły zupełnie 
się zdominować i mimo nieobec-
ności jednej z czołowych zawod-
niczek – kapitan zespołu Zofii 
Zbrożek, próbowały przedrzeć 
się przez obronę koszykarek 
Ósemki. Najwięcej punktów dla 
Łowicza w tym spotkaniu zdo-
była Maria Rybicka (20), która 
zagrała jedne z lepszych spotkań 
w tym sezonie. Dobrze spisała się 

Patrycja Zakrzewska, która zdo-
była 12 oczek. Ostatni mecz I run-
dy dziewczęta Księżaka-2001 Ło-
wicz zagrały w środę 14 grudnia 
w Łodzi z UKS SMS ŁKS. 

Na zwycięstwo nasz zespół bę-
dzie musiał poczekać do rundy fi-
nałowej o miejsca 7-12.  zł 

9. kolejka wojewódzkiej ligi ko-
szykówki kadetek U-16 – gr. B:
 UMKS Księżak Łowicz – MKS 
Ósemka Skierniewice 48:83 
(10:23, 11:18, 6:15, 22:27)
Księżak: Maria Rybicka 20, Pa-
trycja Zakrzewska 12, Aleksandra 
Perzankowska 8, Wiktoria Matych 

7 (1×3) i Julia Kurman oraz Daria 
Kukieła 1 i Natalia Michalak.
 Pozostałe wyniki: PTK Dach-
maxx Pabianice – UKS SMS ŁKS 
Łódź 114:36, UKS Basket II Alek-
sandrów Łódzki – UKS Orlik Ujazd 
(2016.12.18, godz. 11.00). 

 
1. PTK Dachmaxx Pabianice (1) 8 16 978-207

2. UKS Orlik Ujazd (2) 8 14 514-409

3. MKS Ósemka Skierniewice (4) 9 13 539-596

4. UKS SMS ŁKS Łódź (3) 8 13 491-560

5. UKS Basket II Aleksandrów Ł. (5) 8 10 414-645

6. UMKS Księżak Łowicz (6) 9  8 315-834

 10. kolejka (2016.12.17): UKS 
SMS ŁKS Łódź – UMKS Księ-
żak-2001 Łowicz (s, godz. 12.00), 
PTK Dachmaxx Pabianice – UKS 
Basket II Aleksandrów Łódzki 
(2016.12.14, godz. 16.30), MKS 
Ósemka Skierniewice – UKS Orlik 
Ujazd.Kadetki Księżaka jak na razie nie maja wiele powodów do radości

Koszykówka | 9. kolejka woj. ligi U-14 

Młodzicy rozbici  
przez starszego rywala

Mocno osłabiony zespół mło-
dzików UMKS Księżak składa-
jący się z koszykarzy z roczników 
2003, 2004, 2005 i 2006 został 
rozbity przez starszych rywali  
z Radomska. Podopieczni trene-
ra Michała Wójcika podejmowali  
w sobotę w Łowiczu zespół Es-
bank Radomsko, który jak na ra-
zie jest niepokonany. Łowiczanie 
zagrali bez swoich dwóch najlep-
szych graczy. 

W składzie zabrakło Maksyma 
Branickiego i Stanisława Górnia-
ka, jednak nawet w pełnym ze-
stawieniu nas team nie miałby za 
wiele dopowiedzenia. Sobotni 
przeciwnik przewyższał nasz ze-
spół w każdym elemencie. Ekipa 
z Radomska była silna fizycznie, 
wyższa i na pewno nie powinna 
grać w grupie B, gdzie zmagają 
się drużyny z młodszych roczni-
ków. 

Sobotni mecz był spacerkiem 
dla gości. Praktycznie nie dali oni 
naszym koszykarzom wyjść z po-
łowy boiska. Łowiczanie mieli 
pozycje do rzutu, ale byli strasz-
nie nieskuteczni i piłka nie chciała 
wpadać do kosza. 

Kolejny mecz Księżak zagra w 
Pabianicach z 9. w tabeli PKK’99 
II, zatem czeka nas szansa na zwy-
cięstwo.  zł

6. kolejka wojewódzkiej ligi ko-
szykówki młodzików U-14 – gr. B:
 UMKS Księżak Łowicz – Es-
bank Junak Radomsko 7:140 
(4:42, 0:35, 3:24, 0:39)

Księżak: Kacper Pięta 5, Karol 
Wróbel 2, Jan Załuski, Dastin Ka-
zuń, Oliwier Kołaczyński, Antoni 
Wróblewski, Mateusz Gozda, Kac-
per Masztanowicz, Miłosz Liberski 
i Gabriel Wojda.
Najlepiej dla Junaka: Mateusz 
Zaręba 37 i Jakub Domanowski 25.

 Pozostałe wyniki: KKS Pro-Ba-
sket Nijhof Wassink Kutno – AZS 
PWSZ II Skierniewice 59:67, GTK 
Głowno – LUKS Trójka Sieradz 
37:88, ŁKS Szkoła Gortata II Łódź – 
SKS Start II Łódź 74:48. Pauza: PKK 
99 II Pabianice. Zaległy mecz 5. 
kolejki wojewódzkiej ligi koszyków-
ki młodzików U-14 – grupa A: KKS 
Pro-Basket Nijhof Wassink Kutno – 
LUKS Trójka Sieradz 64:52. 

1. LUKS Trójka Sieradz (2) 6 10 409-290

2. AZS PWSZ II Skierniewice (1) 5  9 481-227

3. KKS Pro-Basket Nijhof Wassink (6) 5  9 389-208

4. Esbank Junak Radomsko (5) 4  8 440-104

5. GTK Głowno (3) 5  8 271-316

6. UMKS Księżak Łowicz (4) 6  8 260-458

7. SKS Start II Łódź (7) 6  7 243-550

8. ŁKS Szkoła Gortata II Łódź (8) 5  6 210-340

9. PKK 99 II Pabianice (9) 4  4 158-368

 7. kolejka (2016.12.17): PKK 
99 II Pabianice – UMKS Księżak 
Łowicz (s),SKS Start II Łódź – GTK 
Głowno (s, godz. 10.30), Esbank 
Junak Radomsko – KKS Pro-Ba-
sket Nijhof Wassink Kutno (s, godz. 
12.30),AZS PWSZ II Skierniewice 
– ŁKS Szkoła Gortata II Łódź (s, 
godz. 16.00). Pauza: LUKS Trójka 
Sieradz.

Piłka nożna | Akademia Piłkarska – Turniej Mikołajowy 

Mikołajkowe granie w Akademii
Swoje piłkarskie umiejętność 

mogli zaprezentować w minio-
nym tygodniu najmłodsi zawod-
nicy z Akademii Piłkarskiej z ło-
wickiego oddziału. W sobotę 10 
grudnia w hali Zespołu Szkół przy 
ul. Grunwaldzkiej 9 

Akademia zorganizowała Tur-
niej Mikołajkowy dla swoich naj-
młodszych grup, które nazywają 
się Kinderki. W turniejuzawodach 
wzięło udział około 60 młodych 
piłkarzy, którzy przez 3 godziny 
rozgrywali mecze na 3 boiskach 
systemem „każdy z każdym”. 

Dla dzieciaków był to pierw-
szy taki turniej w swojej piłkar-
skiej przygodzie . Było dużo bra-
mek, woli walki i serca włożonego 
przez wszystkich uczestników tej 
rywalizacji. Cała kadra trener-
ska wraz z rodzicami już długo 
przed turniejem przygotowywała 
halę, słodkie poczęstunki, gorą-
ce i zimne napoje, aby zawodnicy 
mogli w przerwie pomiędzy me-
czami zjeść i napić się. Na turnieju 
był obecny prezes Akademii Ra-
fał Grzegorzek, który przyjechał  

z Katowic, aby osobiście spraw-
dzić jak funkcjonuje Akademia 
prowadzona przez trenera Konra-
da Ścibora. 

Kulminacyjnym punktem im-
prezy było spotkanie dzieci ze 
Świętym Mikołajem. Każde 
dziecko zostało obdarowane przez 
Mikołaja pamiątkowym dyplo-
mem oraz paczką słodkości przy-
gotowaną przez rodziców. Dzieci 
otrzymały także specjalnie przy-

gotowane na ten dzień pamiąt-
kowe medale z gliny wykonane 
przez Warsztat Garncarski Ro-
dziny Konopczyńskich. Radości 
nie było końca, a turniej na pewno 
długo pozostanie w pamięci naj-
młodszych piłkarzy. 

– Turniej odbywał się bez kla-
syfikacji i każde dziecko było 
zwycięzcą. Niewątpliwie złoty 
medal należy się jednak organi-
zatorom turnieju, czyli rodzicom, 

którzy przygotowali wspaniały 
poczęstunek. Jestem również bar-
dzo zadowolony z frekwencji na 
turnieju i atmosfery, jaką udało 
nam się stworzyć – powiedział po 
zawodach Konrad Ścibor. 

Turniej Mikołajkowy uwień-
czyło pamiątkowe zdjęcie i wszy-
scy z uśmiechami na twarzy 
zakończyli rywalizację zorganizo-
waną przez Akademię Piłkarską 
Champions.  zł

Judo | Międzynarodowy Turniej Judo Dzieci i Młodzików

Medale judoków w Sochaczewie
Kolejny udany start ma za sobą 

reprezentacja klubu MKS Zryw 
Łowicz, która w niedzielę 11 
grudnia sprawdziła swoje umie-
jętności na macie w Sochacze-
wie. Łowiczanie wzięli udział w 
Międzynarodowym Turnieju Judo 
Dzieci i Młodzików. Na turniej po-
jechało 14 młodych judoków i aż 
10 wróciło z medalami na szyi. 

W zawodach startowało po-
nad 400 zawodników z 30 klubów  
i trzech krajów: Polski, Białorusi  
i Ukrainy. W tak mocno obsadzo-
nej rywalizacji trudno było o miej-
sca na podium, dlatego naszym za-
wodnikom należą się duże brawa. 

W swoich startach srebrne me-
dale wywalczyły Julia Malowa-
niec (36 kg), Aleksandra Radosz 

(46 kg) i Wiktoria Boryna (48 kg). 
Z brązowymi medalami do Łowi-
cza wrócili Oliwia Siurek (31 kg), 
Eliza Dawidowska (46 kg), Domi-

nik Salamon (27 kg), Szymon Ja-
błoński (36 kg), Szymon Modrak 
(39 kg), Patryk Domański (55 kg) 
i Jan Surma (38 kg).

W Sochaczewie walczyli rów-
nież Ryszard Popławski (36 kg), 
Krystian Dudkowski (33 kg)  
i Bartek Kwiatkowski (39 kg), ale 
oni musza na medale jeszcze po-
czekać. 

– Jestem bardzo zadowo-
lony ze startów swoich pod-
opiecznych, a najbardziej z Jul-
ki Malowaniec, która startowała  
w wyższej kategorii wagowej,  
z braku zawodniczek z jej wagi, 
a mimo tego ostatecznie zdobyła 
srebrny medal – opowiadał trener 
łowiczan Damian Raróg 

– Bardzo dobre zawody zali-
czył również Janek Surma, któ-
ry walczył w najniższej kategorii 
wagowej młodzika, mając prawie 
cztery kilogramy niedowagi. Nie 
przeszkodziło mu to jednak sta-
nąć na najniższym stopniu po-
dium – podsumował szkolenio-
wiec młodych judoków.  zł

Czternastu zawodników Zrywu na turnieju w Sochaczewie.

D
A

M
IA

N
 R

A
R

Ó
G

 W walce ze starszymi rywalami łowiczanie nie mieli szans.

Najmłodsi piłkarze Akademii z prezentami od Mikołaja.
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Powrót 
Zbyszka Bródki
do elity. str. 35

Retki pokonały
Korabkę
w 3. kolejce SAM. str. 38

Koszykówka | 14. kolejka II ligi męskiej

Zwycięstwo z ekstraklasowym Startem 
Wartościowe zwycięstwo 

w Lublinie odnieśli koszykarze 
drugoligowego Syntex Księżak 
Łowicz w meczu 14. kolejki gru-
py B w II lidze. Drużyna trenera 
Roberta Kucharka jechała na to 
spotkanie w roli zdecydowanych 
faworytów, ale na miejscu okazało 
się, że w składzie gospodarzy jest 
aż pięciu graczy z ekstraklasowe-
go zespołu Startu. Łowicka ekipa 
pokazała, że potrafi  grać na wy-
sokim poziomie i pewnie wygrała 
mecz 82:68, potwierdzając swoje 
aspiracje do I ligi. Po tym zwycię-
stwie, i porażce lidera KK War-
szawa z ŁKS-em, Syntex wrócił 
na pozycję lidera. 

Księżacy bardzo dobrze zaczęli 
mecz w Lublinie i po 5. minutach 
prowadzili 14:7, a punkty w tym 
czasie zdobywali Bartosz Włu-
czyński (2x3), Mariusz Wójcik 
i Michał Świderski. Druga część 
pierwszej kwarty należała jednak 
do gospodarzy, którzy doprowa-
dzili do remisu 18:18. W drugiej 
odsłonie gra była również wyrów-
nana, ale minimalnie lepiej spisy-
wał się nasz zespół. Dobre zmiany 
dali Maciej Piątek i Mariusz Przy-
gucki i po ich akcjach Syntex wy-
grywał w 15. minucie 27:23. Po-
tem znów rywale doprowadzili 
do wyrównania, ale przed prze-
rwą Księżacy zdołali odskoczyć 
na 6 oczek i po 20 minutach wal-
ki prowadzili 39:33. Po zmianie 
stron Księżacy wyszli na parkiet 
z dobrze nastawionymi celowni-

kami. Po dwie „trojki” trafi li Świ-
derski i Wójcik i szybko zbudowa-
li przewagę 14 oczek (51:37). To 
był bardzo ważny moment meczu. 
W końcówce kwarty ponownie 
pod koszem świetnie spisywał się 
Piątek i po jego akcjach oraz „trój-
ce” Włuczyńskiego nasza ekipa 
prowadziła po trzech odsłonach 
61:47. W ostatniej kwarcie łowi-
czanie kontrolowali przebieg me-
czu. Grali mądrze w obronie i sku-
tecznie w ataku i pewnie wygrali 
82:68. 

– Dzisiejsze zwycięstwo z eks-
traklasowym Startem Lublin (5 
zawodników z PLK) dedykuje-
my Maciejowi Cukierdzie. Wra-
caj do nas szybko. Dziękujemy 
wiernym fanom za obecność na 
meczu – mogliśmy przeczytać po 
tym meczu na fanpagu KS Syntex 
Księżak. 

– Zagraliśmy dobrze w obro-
nie, skutecznie w ataku. Ciekawy 
mecz, bo zmierzyliśmy się z pol-
skim składem drużyny z ekstra-
klasy w koszykówce: Pawłem Ko-

walskim, Grzegorzem Małeckim, 
Michałem Jankowskim i Jarosła-
wem Trojanem. Skoro daliśmy im 
radę, to znaczy że nie gramy tak 
źle – skomentował po spotkaniu 
trener Kucharek.

W kolejnym meczu Syntex 
Księżak zmierzy się z Żubrami 
Leo-Sped Białystok. Spotkanie 
zostanie rozegrane już w najbliż-
szą sobotę, 17 grudnia 2016 roku, 
o godz. 17.00 w hali sportowej 
OSiR w 2 w Łowiczu przy ul. To-
polowej 2. zł 

14. kolejka II ligi koszykówki mę-
skiej – grupa B:
 TBV Start Lublin – Syntex Księ-
żak Łowicz 68:82 (18:18, 15:21, 
14:22, 21:21)
Księżak: Michał Świderski 17 
(5×3), Bartosz Włuczyński 14 (4×3), 
Mariusz Wójcik 13 (3×3), Hubert 
Makuch 8 (1×3) i Mariusz Przygucki 
6 (2×3) oraz Maciej Piątek 15, Bar-
tłomiej Bojko 9 i Szymon Aniszew-
ski. Najwięcej dla Startu II: Paweł 
Kowalski 24 (6×3) i Michał Jankow-
ski 23 (3×3).

Koszykówka | Zapowiedź 13. kolejki II ligi

W sobotę pojedynek z Żubrem
Koszykarze Syntex Księżak w 

sobotę 17 grudnia zagrają drugi 
mecz rundy rewanżowej. Pierw-
szy pojedynek rozgrywany w Bia-
łymstoku był bardzo wyrównany, 
a podopieczni trenera Roberta Ku-
charka wygrali 71:69. Widać za-
tem, że ostatni ligowy pojedynek 
w 2016 roku w Łowiczu będzie 
emocjonujący. Początek spotkania 
tym razem o godzinie 17:00. Ło-
wiczanie nadal zagrają bez Macie-
ja Cukierdy, który leczy kontuzję. 

Drugi trudny mecz czeka na 
koszykarzy z Łodzi. Zespół trene-
ra Piotra Zycha, po zwycięstwie z 
KK Warszawa, walczył będzie z 
AZS-em UMCS Lublin i tu za-
powiada się ciekawy i zacięty po-

jedynek. KKS Pro-Basket Kutno 
powalczy o szóste zwycięstwo w 
tym sezonie z AZS Kielce. Oby-
dwie ekipy prezentują podobny 
poziom, a atut własnej hali może 
dać wygraną ekipie z Kutna.  zł

 15. kolejka II ligi koszykówki 
męskiej – grupa B: KS Syntex-
-Księżak – Żubry Leo-Sped Biały-
stok (s, godz. 17.00), KKS Pro-Ba-
sket – KU AZS UJK (s, godz. 14.00), 
Klub Koszykarski – KKS Tur Basket 
(n, godz. 14.00), TBV Start Lublin 
– AZS PŚK Galeria Echo (n, godz. 
18.00), ZKS Stal Stalowa Wola – KS 
Shmoolky (n, godz. 18.00), ŁKS AZS 
UŁ SG Łódź – AZS UMCS, KS Rosa-
-Sport – Sokół Ostrów Maz. 
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Syntex Księżak wraca na fotel lidera
W minioną niedzielę koszyka-

rze Syntex Księżak Łowicz zagra-
li w Lublinie z ekipą TBV Start. 
Nasz zespół był faworytem tej ry-
walizacji z 12. ekipą grupy B, jed-
nak okazało się, że Start wystawił 
do gry drużynę wzmocnioną czte-
rema zawodnikami z ekstraklasy. 
Team trenera Roberta Kucharka 
zagrał bardzo dobre zawody i wy-
grał 82:68. Bardzo ciekawy mecz 
był w Łodzi. Lider ze Stolicy – 

KK Warszawa walczył z ŁKS-em 
i zespół trenera Piotra Zycha spra-
wił małą niespodziankę, wygry-
wając 60:48 i dzięki temu Księżak 
wrócił na fotel lidera. 

Trzeci reprezentant naszego 
regionu KKS Pro-Basket Kutno 
podejmował Sokoła Ostrów Ma-
zowiecka i wygrał 62:51. Świet-
ny mecz rozegrał Arkadiusz Ko-
bus, który rzucił aż 31 punktów 
(5/10 za trzy), dodając 13 zbió-

rek. Pro-Basket wypracował swo-
je zwycięstwo dopiero w dru-
giej połowie meczu – zwłaszcza 
w czwartej kwarcie, którą wygrał 
21:6.

Nadal w czołówce tabeli jest 
AZS UMCS Lublin, który pew-
nie pokonał KU AZS UJK Kielce, 
oraz ZKS Stal Stalowa Wola, któ-
ra na wyjeździe pokonała naszego 
sobotniego rywala – Żubry Leo-
-Sped Białystok 92:75  zł

 14. kolejka II ligi koszykówki 
męskiej – grupa B: TBV Start 
Lublin – Syntex Księżak Łowicz 
68:82, AZS UMCS Lublin – KU 
AZS UJK Kielce 78:41, Żubry Leo-
-Sped Białystok – ZKS Stal Stalowa 
Wola 75:92, KKS Tur Basket Bielsk 
Podlaski – AZS PŚK Galeria Echo 
Kielce 81:60, KKS Pro-Basket Kutno 
– Sokół Ostrów Mazowiecka 62:51, 
KS Shmoolky Warszawa – KS Rosa-
-Sport Radom 99:72, ŁKS AZS UŁ 

SG Łódź – Klub Koszykarski War-
szawa 60:48. 

1. KS Syntex-Księżak Łowicz (2) 14 26 1130-928

2. Klub Koszykarski Warszawa (1) 14 26 1043-865

3. AZS UMCS Lublin (3) 14 25 1099-824

4. ŁKS AZS UŁ SG Łódź (4) 14 25 1076-852

5. ZKS Stal Stalowa Wola (5) 14 23 1050-956

6. KKS Tur Basket Bielsk Podlaski (6) 14 22 1063-948

7. KS Shmoolky Warszawa (7) 14 21 1144-1078

8. Żubry Leo-Sped Białystok (8) 14 20 1025-1033

9. Sokół Ostrów Mazowiecka (10) 13 19  837-871

10. KU AZS UJK Kielce (9) 13 19  933-968

11. KKS Pro-Basket Kutno (11) 14 19  924-1089

12. TBV Start Lublin (12) 14 16  697-1146

13. KS Rosa-Sport Radom (13) 14 15  908-1042

14. AZS PŚK Galeria Echo (14) 14 15  840-1155

Księżacy pokazali w Lublinie, że stanowią mocny zespół
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Koszykówka | 9. kolejka woj. ligi kadetów U-16 M, gr. A 

Pewne zwycięstwo Księżaka w Łodzi
Cały czas dobrze walczą w li-

dze wojewódzkiej kadetów (U-16 
M) koszykarze UMKS Księżak z 
rocznika 2001. Nasi młodzi koszy-
karze powoli zbliżają się do końca 
rundy eliminacyjnej o szykują for-
mę na rundę fi nałową, gdzie zagra 
sześć najlepszych zespołów woje-
wództwa łódzkiego. Podopieczni 
trenera Macieja Siemieńczuka w 
meczu 9. kolejki odnieśli w Łodzi 
swoje siódme ligowe zwycięstwo, 
pokonując pewnie Start 97:72. Ło-
wiczanie pojechali na ten mecz 
bez swojego podstawowego gra-
cza Kacpra Kramarza oraz zabra-
kło w składzie Julka Potockiego. 

Łowiczanie zdawali sobie spra-
wę, że są lepszym zespołem, ale 

okazało się, że w pierwszej od-
słonie gospodarze radzą sobie cał-
kiem dobrze. Dopiero w drugiej 
kwarcie nasz zespół był wyraźnie 
lepszy i wypracował sobie prze-
wagę 17 oczek. Po zmianie stron 
w trzeciej i czwartej kwarcie gra 
była wyrównana, ale Księżacy 
kontrolowali wynik i spokojnie 
dowieźli zwycięstwo do końca. 

 Następne spotkanie zespół 
Księżaka z rocznika 2001 roze-
gra w Łowiczu z liderem ze Skier-
niewic. To będzie bardzo waż-
ny pojedynek, ponieważ wyniki 
rywalizacji z ekipą AZS PWSZ 
Skierniewice przechodzą do run-
dy fi nałowej, zatem trzeba będzie 
wygrać, aby myśleć o awansie do 

rozgrywek centralnych (awansują 
dwie najlepsze ekipy z wojewódz-
twa).  zł

9. kolejka wojewódzkiej ligi ko-
szykówki kadetów U-16 – grupa 
B:
 SKS Start Łódź – UMKS Księ-
żak I Łowicz 72:97 (11:15, 20:33, 
23:23, 18:26)
Księżak: Bartosz Dylik 24 (4×3), 
Arkadiusz Bazak 20, Kacper Du-
dek 18 (1x3), Wojciech Kucharek 
14, Andrzej Górniak 12, Hubert 
Liberski 6 (1×3), Mateusz Gładki 
3, Szymon Ziemecki i Adrian Ko-
tlarski. 
Najlepiej dla Startu: Alan Papis-
-Brzęczek 19 i Michał Zalewski 18. 

PIĄTEK, 16 GRUDNIA:
 19.00 – Pub Krokody-Leg 
w Łowiczu, ul. Krzysztofa Kamila 
Baczyńskiego 9; 14. edycja XVIII 
Otwartych Mistrzostw Łowicza 
w dartsie 501 d.o.;

SOBOTA, 17 GRUDNIA:
 12.00 – Hala sportowa OSiR nr 
2 w Łowiczu, ul. Topolowa 2; Za-
legły mecz 7. kolejki wojewódz-
kiej ligi koszykówki kadetów 
U-16 – grupa A: UMKS Księ-
żak-2001 I Łowicz – AZS PWSZ 
I Skierniewice; 
 13.00-16.00 – Hala sportowa 
OSiR nr 1 w Łowiczu, ul. Jana 
Pawła II 3; 5. kolejka Zina III ligi 
ŁoLiF, czyli Łowickiej Ligi Fut-
salu;
 16.00-19.20 – Hala sportowa 
OSiR nr 1 w Łowiczu, ul. Jana 
Pawła II 3; 4. kolejka Kia Open 
I ligi ŁoLiF, czyli Łowickiej Ligi 
Futsalu;
 17.00 – Hala sportowa OSiR nr 
2 w Łowiczu, ul. Topolowa 2; 15. 
kolejka II ligi koszykówki senio-
rów – grupa B: KS Syntex-Księ-
żak Łowicz – Żubry Leo-Sped 
Białystok;

NIEDZIELA, 18 GRUDNIA:
 12.30-16.00 – Hala OSiR nr 1 
w Łowiczu, ul. Jana Pawła II 3; 6. 
kolejka Julomax II ligi ŁoLiF, 
czyli Łowickiej Ligi Futsalu;
 16.00 – Hala OSiR nr 2 w Łowi-
czu, ul. Topolowa 2; 10. kolejka 
wojewódzkiej ligi koszykówki 
młodziczek U-14: UMKS Księ-
żak-2003 Łowicz – UKS Basket 
I Aleksandrów Łódzki;
 16.00-18.40 – Hala OSiR nr 1 
w Łowiczu, ul. Jana Pawła II 3; 5. 
kolejka Kia Open I ligi ŁoLiF, 
czyli Łowickiej Ligi Futsalu;
 18.40 – Hala OSiR nr 1 w Łowi-
czu, ul. Jana Pawła II 3; Zaległy 
mecz 1. kolejki Kia Open I ligi 
ŁoLiF, czyli Łowickiej Ligi Fut-
salu: Zatorze Zu-An Dach-Lux 
Łowicz – Drużyna Kia Łowicka 
Łowicz;
 19.20 – Hala OSiR nr 1 w Łowi-
czu, ul. Jana Pawła II 3; Zaległy 
mecz 3. kolejki Zina III ligi Ło-
LiF, czyli Łowickiej Ligi Futsalu: 
Bez Nazwy Łowicz – PP Chru-
ślin;

WTOREK, 20 GRUDNIA:
 10.00 – Hala OSiR nr 1 w Ło-
wiczu, ul. Jana Pawła II 3; Po-
wiatowa Licealiada Szkolnej 
w tenisie stołowych dziewcząt
i chłopców;

ŚRODA, 28 GRUDNIA:
 16.00-20.30 – Hala OSiR nr 1 
w Łowiczu, ul. Jana Pawła II 3; 
13. edycja Charytatywnego 
Turnieju Piłki Nożnej „Gwiaz-
dy na Gwiazdkę” z udziałem: 
Ryba Team, Dziennikarze Ca-
nal+, Polsat Sport oraz Raperzy 
i Przyjaciele;




